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I 1924 ble det dannet en Røde Kors-forening i Lillestrøm, og 
på Strømmen kom Røde Kors-aktiviteten i gang i 1950. Lille- 
strøm Røde Kors og Strømmen Røde Kors ble slått sammen 
fra 1. januar 2001 under navnet Skedsmo Røde Kors. I 2011 
ble Sørum Røde Kors stiftet, men ble slått sammen med 
Skedsmo Røde Kors i 2023, og navnet ble fortsatt Skedsmo 
Røde Kors.

Dette er historien om Skedsmo Røde Kors gjennom 100 år, 
et resultat av Historieutvalgets arbeid gjennom mange år. 
Utvalget ble oppnevnt i 2002 og arbeidet i første omgang til 
2004. Utvalget gjenopptok arbeidet i 2009 og har mer eller 
mindre regelmessig arbeidet langsiktig med å samle hele 
foreningens historie. 

Flere har deltatt i dette arbeidet opp gjennom årene, Anni 
M. Andersen, Bjørg Olaussen, Erik A. Haga, Gunnar Larsen 
Halmer, Tor Erik Dahlen, Ida Nordhagen og Barbro Eig Dahl, 
og Historieutvalget har den senere tiden bestått av Knut 
Melheim (leder), Liv Halla, Geir Solvang og Bjørn Ivar Heg-
gelund. Odd Sars-Olsen har vært tilknyttet utvalget for å 
ivareta historien til Sørum Røde Kors.

Det var i alle år en forventning om at innsamlingen av 
historien skulle munne ut i en jubileumsberetning, og i 
forbindelse med jubileene i 2014 ble det utgitt en flott ju-
bileumsbok. Skedsmo Røde Kors var da 90 år, Skedsmo Røde 
Kors Hjelpekorps 75 år, og Røde Kors Ungdom Skedsmo 
kunne også spores 75 år tilbake, fra den spede begynnelsen 
på Ungdommens Røde Kors (først som «Yngres avdeling») i 
1939. 

Dessuten hadde besøkstjenesten vært i sving siden 
1950-årene. Det var derfor litt av en milepæl som ble nådd 
da 90 års-boka forelå. Det lå i kortene allerede i 2014 at 
100 års-jubileet i 2024 måtte markeres med en oppdatert 
historiebok. Det er derfor hyggelig at vi nå kan presentere 
en samlet beretning om foreningens første 100 år, der 90- 
årsboka danner et naturlig grunnlag.

Jubileumsberetningen er i utgangspunktet et internt skrift, 
skrevet for Røde Kors av Røde Kors, og vi som står bak be-
retningen har hatt Røde Kors-brillene på. Selv om første del 
av historien er beskrevet fra før i ulike jubileumsberetninger, 
valgte vi til 90 års-jubileet å lage en ny kronologisk framstil-
ling, supplert med enkelte artikler om foreningens aktivite-
ter som fortjener spesiell oppmerksomhet. Innledningsvis 
har vi forsøkt å sette Røde Kors inn i større sammenheng, 
både når det gjelder lokalsamfunnet og Røde Kors i Norge. 

I Riksarkivet har vi funnet en del interessant dokumentasjon 
fra stiftelsen av foreningen og de første driftsårene, både 
dokumenter og avisomtale. Dessuten har vi valgt ut en del 
«nye» ting fra de gamle avisutklippsbøkene, som vi ønsker 
å dele med dere. Dessverre har det ikke lyktes å lage en helt 
komplett liste over ledere og nestledere. Stort sett har vi 
valgt å ikke nevne navn fortløpende gjennom beretningen, 
men har likevel ønsket å framheve viktige støttespillere 
utenfor egne rekker.

Historien har noe ulik detaljeringsgrad, dette skyldes til dels 
variabelt arkivmateriale, men også et ønske om å begrense 
gjentagelser og oppramsinger. Vi har forsøkt å gjøre et ri-
melig utvalg av begivenheter og bilder, men har prioritert 
det som er nytt underveis gjennom alle disse årene for å 
begrense oss noe. Vi håper likevel at alle finner noe av «sin» 
Røde Kors-historie her. 

Selv om Røde Kors i Skedsmo har forandret seg mye siden 
starten i 1924, har mange av de tradisjonelle Røde Kors-ak-
tivitetene gått igjen år etter år. Alle detaljene er kanskje ikke 
den mest spennende delen av historien, selv om blant annet 
medlemstall, innsamlede midler og bevilgninger kan bidra 
til å gi et bilde av utviklingen i foreningen fra år til år. Der-
som et arrangement ikke skulle være nevnt et år, betyr det 
ikke at det ikke har vært gjennomført.

Til slutt vil vi takke for innspill underveis fra nåværende og 
tidligere medlemmer. Vi fikk i forbindelse med 90 års-boka 
velvillig bistand fra Riksarkivet når det gjelder den tidligste 
historien. Stor takk til arkivar Gunn Løwe.

En mer utfyllende kildeliste finnes bak i boka.

Takk også til Lena Bjartland Strømman som har bidratt med 
språkvask og korrektur. Det er Ola Strømman og Ann-Helen 
Bakkelund som også denne gang har stått for redigeringen 
og oppsettet av jubileumsberetningen, ingen liten jobb!

God fornøyelse!

Bjørn Ivar Heggelund    Liv Halla    Geir Solvang   
Odd Sars-Olsen     Knut Melheim

Forord
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«Året 1924 henvendte fru Petra Scheel i Norges Røde Kors seg 
til doktor Gotaas i Lillestrøm med anmodning om å undersøke 
muligheten av å starte en Røde Kors forening i Lillestrøm. Dr. 
Gotaas henviste til en syklubb, hvor hans datter Harda (nå fru 
Egelund) var medlem. Fru Scheel konfererte så med fruene 
Martha Theiste og Asborg Løchen, og dette resulterte i at denne 
syklubben kom til å danne den første beskjedne begynnelsen 
til Lillestrøm Røde Kors. De fikk også noen menn interessert for 
saken, og 31. okt. 1924 holdtes så den konstituerende general-
forsamling med valg av styre.»

Slik er begynnelsen beskrevet i jubileumsberetningen for 
foreningens første 25 år (1924-1949), men i Riksarkivet er det 
dokumenter som viser at det var tilløp til å danne Røde Kors-
forening på Lillestrøm allerede et år tidligere. Petra Scheel 
var sekretær i 9. distrikt av Norges Røde Kors, som Akershus 
den gang hørte under, sammen med Oslo, Østfold, Vestfold, 
Buskerud og Telemark. Hun var en aktiv pådriver for å starte 
lokale Røde Kors-foreninger. Det går fram av et brev fra Petra 
Scheel til Asborg Løchen 28. desember 1923 at man fra dis-
triktets side antok at kretsen var etablert. Korrespondansen 
tyder på at det tok mer tid å få på plass et styre enn det som 
var antatt.

Før vi går videre med vår egen historie, kan det være greit 
med en kort oversikt over historien og omgivelsene rundt 

oss i det året foreningen ble grunnlagt. Hvordan var det i 
Lillestrøm for 100 år siden, og hvilke utfordring hadde lo-
kalsamfunnet da? Lillestrøm var den gang egen kommune 
utskilt fra Skedsmo kommune i 1908, og «byen» så ganske 
annerledes ut enn i dag.

Omkring 1920 var ennå Folkets Hus et av de nordligste hu-
sene langs Storgata. På Volla fantes det nesten ikke hus nord 
for Nittedalsgata, og på Nesa var det lite bebyggelse. Lille-
strøm kommune hadde store utfordringer. Vanskelige tider 
med stor arbeidsløshet og mye fattigdom preget lokalsam-
funnet. Det var mange arbeidskonflikter med både streik 
og lockout i industrien, som den gang i hovedsak bestod 
av sagbrukene og cellulosefabrikken. «De harde 30-åra» var 
heller ikke langt unna.

Det er også viktig å trekke trådene både til starten på den 
internasjonale Røde Kors-bevegelsen, og til situasjonen i 
Norge da Røde Kors kom til Lillestrøm.

Ideen om Røde Kors oppstod allerede sommeren 1859      
under det voldsomme slaget som utspant seg utenfor den 
lille byen Solferino i Nord-Italia, rett sør for Gardasjøen, som 
et ledd i kampen for et samlet Italia. 24. juni gikk store fran-
ske og italienske styrker under keiser Napoleon III mot øster-
rikske styrker under keiser Franz Josef. 

Innledning

Storgata i Lillestrøm tidlig 1920-tallet.
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Den unge sveitsiske forretningsmannen Henri Dunant kom 
til å være vitne til slaget, med store tapstall og et enormt 
antall skadde. Han nedtegnet sine inntrykk i boka Minner fra 
Solferino, og stilte der følgende spørsmål: 

«Hvis det hadde eksistert en internasjonal hjelpeforening 
da slaget ved Solferino ble utkjempet, og hvis det den 24., 
25. og 26. juni hadde vært frivillige sykepleiere i Castiglione 
eller i Brescia i omtrent samme periode, så vel som i Mantova 
og Verona, hvor uvurderlig mye godt kunne de ikke da ha 
utrettet?»

Han tok deretter initiativet til en stor internasjonal konferan-
se i Genève 26.-29. oktober1863, som i realiteten betegner 
grunnleggelsen av Røde Kors. Der var også Sverige-Norge 
representert ved utsendinger fra den svenske regjeringen. 
Den første av Genève-konvensjonene, som skulle bli det vik-
tigste regelverket i det som i dag kalles internasjonal huma-
nitær rett (IHR), kom i 1864, og ble tiltrådt av Sverige-Norge 
13. desember 1864.

Konvensjonen gjaldt «forbedring av sårede og sykes kår i de 
væpnede styrker i felten» og fastslår blant annet at sanitets-
personell skal beskyttes og at syke og sårede soldater på 
land skal samles og få behandling. Selv om Norge fortsatt 
var i union med Sverige, ønsket svenskene at Norge skulle 
ha sin egen landsforening.

Som en av de eldste nasjonale Røde Kors-foreninger ble 
Norges Røde Kors grunnlagt 22. september 1865 av statsmi-
nister Frederik Stang. I 1907 ble Norges Røde Kors autorisert 
av Forsvarsdepartementet som en frivillig hjelpeforening for 
den militære saniteten i tilfelle krig.

Røde Kors hadde altså historisk sett først og fremst hatt en 
rolle i krig. Første verdenskrig sluttet i 1918 og mange stilte 
spørsmål ved behovet for en organisasjon som Røde Kors.

En kan si at organisasjonen stod ved et veiskille, men i 1919 
var oppfordringen fra Røde Kors-ligaen å satse på interna-
sjonal bistand, det vil si bekjempe nød og lidelse overalt, 
men også å styrke helsevesenet. Denne oppfordringen ble 
fulgt opp av landsmøtet i Norges Røde Kors samme år, der 
det ble presisert at Røde Kors var en selvstendig forening 
som også skulle løse de sosiale oppgaver i tiden.

Dette førte til et stort engasjement på lokalplanet, og man-
ge nye lokale foreninger, eller «kredser», som de da ble kalt, 
så dagens lys. Røde Kors utviklet seg til en aktiv organisasjon 
som også kunne gjøre stor nytte for seg i fredstid.

Røde Kors-virksomheten har i alle år vært finansiert av ulike 
inntektsgivende arrangementer og innsamlinger. I de første 

årene etter at «nye» Røde Kors var et faktum, var disse stort 
sett de eneste inntektskildene. Allerede i 1921 ble den første 
Røde Kors-uken avholdt over hele landet, og på landsbasis 
innbragte den anslagsvis 240 000 kroner. Dette var et viktig 
virkemiddel når Røde Kors-foreningene skulle løse sosiale 
oppgaver i lokalsamfunnet.

Som vi skal se var det nettopp dette Lillestrøm Kreds av 
Norges Røde Kors hadde som sin hovedoppgave de første 
årene: samle inn penger som ble delt ut til dem som trengte 
det.

En annen effekt av den første Røde Kors-uken var en formi-
dabel økning i medlemstallet fra knapt 9000 medlemmer til 
over 100 000 medlemmer på landsbasis.

Et viktig prosjekt i 1920-årene, da Røde Kors ble en folke-
bevegelse, var oppslutningen om Hospitalskipet «Viking». 
Dette var en ombygd kanonbåt som Røde Kors hadde fått av 
Forsvaret, og som seilte som en flytende sykestue/sykehus 
i Nord-Norge. Lokale Røde Kors-foreninger over hele landet 
bidro til driften med 100 kroner i året, noe som vitnet om et 
stort engasjement. Også den nystiftede Lillestrøm Kreds av 
Norges Røde Kors bidro her.
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Lillestrøm Kreds av Norges Røde Kors, som foreningen het til 
å begynne med, ble altså stiftet 31. oktober 1924. I styrepro-
tokollen fra stiftelsesmøtet er det første styret listet opp slik, 
etter datidens skikk og bruk: «Fru Martha Theiste, formand, 
Dr. Rolf B. Löchen, viceformand, advokat Birger Eriksrud, sekre-
tær og kasserer, Kristoffer Krog, revisor», med styremedlem-
mene: «Fröken Hjördis Andersen, Fröken Bergljot Bakke, Fru 
advokat Eriksrud, Fru Dr. Löchen, Herr Anton Theiste, Fröken 
Harda Gotaas.» 

Formannen og fire av styremedlemmene utgjorde den 
syklubben som dr. Sigurd Gotaas hadde  henvist til, da an-
modningen om å få i gang Røde Kors-virksomhet i Lillestrøm 
kom fra sentralt hold. Og det er disse fem som gjennom his-
torien er blir kalt «stifterne », som her er avbildet under en 
hyttetur i 1947. 

Det ble straks bestemt å avholde en «off. tilstelning med entré 
50 øre med utlodning av en del gjenstander, foredrag av fru 
Petra Scheel og dans for medlemmer», som det heter i styre-
protokollen fra stiftelsesdagen.

De første årene (1924 - 1939)

Bak: Martha Theiste og Hjørdis Andersen 
(Silvander). Foran Bergljot Bakke,  
Harda Gotaas (Egelund), Asborg Løchen. 
Kilde: Ole Egelund (sønn av Harda Egelund,  
barnebarn av dr. Gotaas).
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1924 - 1939

Protokollen, fra stiftelsesmøtet.

Styrepotokoll for Lillestrøm Kreds av Norges Røde Kors årene 1924-1928.
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1924 - 1939

Brevet som den nyvalgte sekretæren i ”kredsen” sendte inn til 9. distrikt av Norges Røde Kors dagen etter stiftelsesmøtet.



8

1924 - 1939

En kort beretning fra foreningens første år.
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1924 - 1939

Regnskap per 19. mars 1926.
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1924 - 1939

Årsberetning per 19. mars 1926.



11

1924 - 1939

Tilstelningen 4. desember innbrakte brutto kr 713,56, og 
foreningen kunne dermed begynne sitt humanitære arbeid. 
I de første årene bestod virksomheten for en stor del i å sam-
le inn penger, for så å dele dem ut til folk i nærmiljøet som 
trengte støtte. Noe av det første var å kle opp fattige barn til 
jul og dele ut penger og mat der det var behov.

Formålet med opprettelsen av Lillestrøm Kreds av Norges 
Røde Kors var nettopp «hjelp til vanføre, syke og folk som led 
nød». Styreprotokollene fra de første årene viser da også 
at en viktig del av virksomheten var å dele ut innsamlede 
midler til nødlidende. I dag virker det vel nærmest utenkelig 
at søknader, eller «andragender» som det den gang het, om 
slik hjelp skulle innvilges eller avslås av styret i en frivillig 
organisasjon. Det er da viktig å huske på at det var nær kon-
takt mellom foreningen og legene og helsesøstrene i Lille-
strøm. Sånn sett visste man nok om hvor behovet for hjelp 
var størst. Den gang var dette uansett et viktig supplement 
til den offentlige understøttelsen gjennom fattigvesenet.  
Faktisk søkte også Lillestrøm kommune foreningen om bi-
drag(!), skolestyret søkte om bidrag til melk og tran mv, og 
kommunen søkte om bidrag til skolebarnundersøkelse. Ja, 
det var andre tider den gang, og det kan ikke være tvil om at 
Røde Kors var en viktig aktør i lokalsamfunnet allerede i de 
første årene.

Som et apropos til starten på foreningens historie, kan en i 
Skedsmo-boka, side 98-100, lese at dannelsen av organisa-
sjoner og foreninger i disse årene var en del av samfunnets 
modernisering. Det blir blant annet vist til at foreningsvirk-
somhet var klassebasert og hadde politiske undertoner: 
«Røde Kors’ lokalavdeling i Lillestrøm var en forening for bor-
gerskapets kvinner.»

Bildet var nok mer nyansert enn dette. Når vi i dag studerer 
protokollene fra de første årene, ser vi raskt at Røde Kors 
allerede den gang var en forening for dem som hadde det 
vanskeligst i samfunnet, selv om noen vil hevde at det til å 
begynne med var en forening av de såkalte «borgerskapets 
kvinner». Det hører med til historien at legene i Lillestrøm 
deltok aktivt i Røde Kors-virksomheten fra første stund, blant 
annet som ledere etter tur i årene 1926-1939.

De første årene møtte foreningen en viss motbør. For          
eksempel oppfattet Lillestrøm tuberkuloseforening, som var 
blitt stiftet et par år før første verdenskrig, at Røde Kors var 
en konkurrent. Etter hvert viste det seg imidlertid at det gikk 
an å samarbeide.

«Syforeningen [- - -] dannet allerede fra starten kjernen i det 
aktive Røde Kors arbeide.», og arbeidsgruppen som var i virk-
somhet fram til 2021, kunne dermed trekke tråden helt tilba-
ke til foreningens begynnelse. I jubileumsberetningen som 

Behandlingen av noen av de mange søknadene om støtte 
går fram av protokollen fra styremøtet 1. februar 1933
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1924 - 1939

ble skrevet 25 år senere, i 1949, ble det påpekt at Lillestrøm 
Røde Kors i alle år hadde hatt en svært virksom syforening. 

Ellers kan årsberetning og regnskap pr. 19. mars 1926 gi et 
bilde av foreningens virksomhet den første tiden (se s. 9 og 
10).

Røde Kors-uka skulle også på Lillestrøm bli et årvisst innslag 
i lokalsamfunnet, som var forløperen for den senere «Røde 
Kors Uka–Lillestrøm Messen» i nyere tid. Den første Røde 
Kors-uka på landsbasis ble avholdt allerede i 1921, og snart 
skulle dette bli et svært populært arrangement landet rundt. 
På Lillestrøm ble det i 1926 bestemt å holde den årlige Røde 
Kors-uke med basar i Konservativen 5.-11. september. Det 
var lokalet til Lillestrøm konservative Arbeiderforening, om 
brant ned i 1941, der Thon Hotell nå ligger (tidligere Hotell 
Carlton). Uka bestod som regel av basarer, bilkortesjer og 
underholdning og var en av de viktigste inntektskildene for 
foreningen. Dette året ble det også bevilget penger til drif-
ten av hospital-skipet «Viking».

Foreningen var også opptatt av folkehelse og bevilget bl.a. 
200 kroner til skolebarnundersøkelse i 1927. I dette året var 
det også storflom i Lillestrøm i slutten av juni/begynnelsen 
av juli. Dette var den største flommen siden 1860, og hele 
den nederste delen av Volla og Nesa ble stående under 
vann. Foreningen bevilget 400 kroner til de flomrammede.

Protokollene for de neste årene viser at foreningen fortsatte 
sitt humanitære arbeid med støtte til vanskeligstilte i byen. 
Dette ser ut til å ha vært hovedaktiviteten i disse årene.

I 1930 ble foreningen meldt inn i Norsk Badeforbund for 
at den skulle medvirke til å opprette et bad i Lillestrøm. 
Foreningen bidro med lønn til nattevakthjelpen for menig-
hetssøsteren, en rekke bidrag til understøttelse av syke og 
vanføre og deres familier, og ikke minst til tuberkuløse for 
opphold ved Stavern kysthospital.

Ulike former for arrangementer fortsatte å skaffe penger 
til foreningens virksomhet. I 1932 ble det både avholdt en 
aftenunderholdning med pakkeauksjon som innbrakte  
kr. 555,13 og en basar med utlodning og forskjellig under-
holdning som ga kr. 1403,60 i kassen. I referatet fra årsmøtet, 
eller generalforsamlingen som det da het, 6. juni 1932 ble 
publikums aldri sviktende interesse «for denne gode sak» 
berømmet. Det ble også pekt på de mange vakre og ver-
difulle utlodningsgjenstandene og underholdningen man 
hadde greid å framskaffe. Etter søknad fra Lillestrøm kom-
mune bidro foreningen også dette året med 200 kroner til 
en undersøkelse av skolebarn.

I 1934 bød Røde Kors-uken på noe nytt: syklubbens damer 
oppførte et morsomt lite skuespill på Konservativens scene 
«De forbyttede navneplater» av Otto Monsen (redaktør i lo-
kalavisen Akershus). Det ble også oppført en barnekomedie 
«Tulla går over streken», spilt av små Røde Kors-jenter. Dette 
var tydeligvis den største tilstelningen på noen år. Sympati-
en for Lillestrøm Røde Kors steg etter hvert, noe foreningen 
merket ved at det var lettere å skaffe penger til arbeidet.

Protokollene fra 1935 og 1936 viser igjen at styret for en 
stor del behandlet søknader om økonomisk støtte. Midlene 
kom for det meste fra de årlige Røde Kors-ukene og andre 
tilstelninger.

I 1937 anmodet Norges Røde Kors om at det skulle oppret-
tes et hjelpekorps i Lillestrøm, etter at det første korpset ble 
dannet i Fredrikstad allerede i 1932. Det skulle imidlertid 
gå et par år før dette ble en realitet i Lillestrøm. Foreningen 
viste et ikke ubetydelig samfunnsansvar i 1938 ved å sette 
i gang arbeidet med et fødehjem i Lillestrøm og omkring-
liggende distrikter som sognet til Kvinneklinikken. I brev 
til Norges Røde Kors 9. distrikt 16. oktober 1939 påpekte 
foreningen at kapasiteten i Oslo var sprengt, og at situasjo-
nen på Lillestrøm var prekær. En komité ble nedsatt, og pla-
nen var å innrede 3. etasje i Lillestrøm Sykehus. 

1939 skulle blir starten på den mest bevegede og travleste 
tid i Lillestrøm Røde Kors historie fram til da. Det ble avholdt 
en rekke førstehjelpskurs, og 100 damer var opplært i «1ste 
hjelp», som det da het, og noen gutter som sykebærere. I 
ovennevnte brev til 9. distrikt opplyste foreningen blant an-
net følgende: «Disse 1ste hjelpstropper som vi nu har utdannet 
tenkes bli en permanent organisasjon med navn: Røde Kors 
hjelpekorps som i fredstid kan gjøre tjeneste ved stevner, bade-
plasser, skibakker etc.» 

Redaktør i lokalavisen Akershus.
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1924 - 1939



14

1924 - 1939

Allerede da la man altså opp til hva hjelpekorpset kunne 
brukes til i fredstid. Søndag 22. oktober ble det avholdt en 
luftvernøvelse sammen med arbeidersaniteten (Norsk Fol-
kehjelp). Konservativtomta i Storgata var skadested og kom-
mandoplassen var på Volla skole. Sanitetssjefen dr. Schultz-
Haudt, de andre legene på Lillestrøm og helsesøster Sofie 
Mækeland («søster Sofie») deltok. Lokalavisen «Akershus» 
var som alltid på pletten og hadde dagen etter følgende 
oppslag: «Vellykkede luftvernøvelser i Lillestrøm i går. Der 
medvirket over 100 fra Røde Kors og Arbeidersaniteten.» 

Foreningen utvidet aktiviteten betydelig i 1939 ved eta-
bleringen av to spesialavdelinger, som det da het: Yngres 
avdeling og hjelpekorpset. Aktiviteten går klart fram av den 
omfattende årsberetningen for 1939 (se s. 13) som ble sendt 
inn til 9. distrikt.

Fødehjemsaken var så å si bragt i havn. Det forelå en plan for 
innredning av 3. etasje i sykehuset, godkjent av Lillestrøm 
formannskap og herredsstyre. Flere bedriftsførstehjelpskurs 
ble arrangert, og disse ble ledet av søster Sofie med assis-
tanse fra foreningens medlemmer.

Yngres avdeling ble altså stiftet 14. august, med Julie Torp 
som formann, og startet sitt arbeid med å overta sying av 

spedbarntøy. Ellers ble det ingen større virksomhet før etter 
krigen og avdelingen ble da til Ungdommens Røde Kors.

Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps ble stiftet 23. november, 
med Kitty Christiansen som formann og Signe Krog som 
korpssjef. Det var avholdt flere førstehjelpskurs gjennom 
året, men denne dagen var det avslutning på det største 
førstehjelpskurset som var avholdt inntil da og som altså ble 
starten på Hjelpekorpset.

Korpsmedlemmene ble utover vinteren trent videre med 
kurs og øvelser, sanitetsvakter ved Åmotdammen og ved 
forskjellige skiarrangementer. Korpset vokste stadig og stod 
godt rustet da krigen kom.

Det ble strikket finlandshetter til vinterkrigen, som brøt ut 
da Sovjetunionen angrep Finland 30. november 1939. Vide-
re ble det pakket 550 enkeltmannspakker og sydd lakener 
og putevar til Hærens sanitet. Mye utstyr til fødehjemmet 
ble også sydd. Alt dette arbeidet foregikk i et lokale som 
foreningen fikk disponere i Eriksen-gården, stedets første 
«skyskraper», som for øvrig ble revet i forbindelse med byg-
gingen av Lillestrøm Torv.

Luftvernøvelse 22. oktober 1939. To av bårelagene har ankommet førstehjelpsstasjonen på Volla skole. Som nr. nr. 3 fra venstre ser  vi 
Gyro Monsen og ytterst til høyre Siggen Grundesen. Disse var to av de første fire laglederne i hjelpekorpset. I midten til høyre sees søster 
Sofie. Ellers ser vi Asborg Løchen som nr. 4  fra venstre, en av ildsjelene som hadde vært med siden den gang foreningen ble stiftet. 
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Som vi har sett var 1939 et begivenhetsrikt år i foreningens 
historie, som også bar preg av en organisasjon som var 
forutseende. Særlig etter utbruddet av andre verdenskrig 
1. september 1939 ble det iverksatt en rekke tiltak for å for-
berede og forbedre sanitetstjenesten. Dannelsen av hjelpe-
korpset skulle vise seg å være en viktig brikke i foreningens 
innsats under krigsårene, men de ofte omtalte «damene i 
Røde Kors» gjorde også en betydelig innsats. Innsatsen til 
Lillestrøm Røde Kors er godt dokumentert i tidligere jubi- 
leumsberetninger og i Lillestrøms Historie bind II og den 
nyere Skedsmo-boka. Det er derfor naturlig å bygge på disse 
kildene når krigsårene nå skal beskrives. 

Før krigsutbruddet i Norge 9. april 1940, fortsatte forenin-
gen sitt arbeid for Finlandshjelpen, som var etablert i for-
bindelse med «Vinterkrigen». Det ble også samlet inn mat 
og klær til finske flyktninger som var kommet over til Nord- 
Norge.

Ellers ble det arbeidet med å opprette feltsykehus i Lille-
strøm, eller feltlasarett som det den gang het, etter hvert 
bare kalt «lasarettet». Det var allerede innkjøpt en del 
materiell, og man gikk i gang med å samle inn penger til 
dette viktige formålet. Det ble planlagt en stor aftenunder-
holdning 12. april, og det siste komitemøtet ble holdt 8. april 
om kvelden. Hele programmet var klart, men arrangementet 
ble av naturlige grunner ikke gjennomført. Krigsutbruddet 
satte en stopper for det.

Hjelpekorpset var i drift allerede tidlig om morgenen den 
9. april, og førstehjelperne møtte opp på samleplassen ved 
kinoen. Syklubbens damer kom også direkte med i arbeidet, 
blant annet deltok de i arbeidet på Lillestrøm sykehus dag 
etter dag, «hvor de laget bandasjer, lappet og sydde». Det 
første arbeidet hjelpekorpset ellers fikk, var å hjelpe til med 
evakueringen fra Lillestrøm sykehus og gamlehjemmet, «og 
her gjorde korpset et utmerket hjelpearbeid», står det å lese i 
15-års jubileumsberetningen.    

Allerede 15. april ble det opprettet et kriseråd i kommunen. 
Kriserådet skulle ha møte hver dag og ta alle avgjørelser 
vedrørende den kommunale forvaltning til formannskapet 
igjen trådte sammen.  Rådet besluttet å opprette et folke-
kjøkken som meget raskt kom i gang, vesentlig drevet ved 
hjelp av damer fra Lillestrøm Røde Kors. Kjøkkenet holdt til i 
Lillestrøm Arbeidersamfunds lokaler. På grunn av henstand 
med betalingen lyktes det å få kjøpt inn nok mat til kjøk-
kenet. For gjestene kostet måltidene 50 øre for middager 
og 25 øre for frokoster. Berettiget til å spise der var alle for-
sorgsunderstøttede, arbeidsledige og pensjonister som le-
verte rekvisisjon fra forsorgsvesenet, samt familiefedre hvis 
familier var evakuert. Alle disse gruppene hadde meget stort 
behov for kjøkkenet. Hver dag ble det solgt omkring 300 

middagstallerkener, og flere kunne det ha blitt om plassen 
hadde tillatt det. Folkekjøkkenet var i drift til den 25. mai. 
[Harald Hals: Lillestrøms historie, bind II, side 167.] 

Både privatpersoner og næringsliv hadde utarbeidet ret-
ningslinjer og regler for hvordan man skulle forholde seg når 
flyalarmen gikk. Etter instruks fra Røde Kors skulle de ansatte 
på Strømmens Værksted springe «opp i Bråtaskogen, der hvor 
bror til direktøren bodde.»  [Skedsmo-boka, side 183] For etterti-
den virker det kanskje noe pussig at Røde Kors skulle ha hatt 
slik «myndighet», men det var sikkert et godt råd uansett. 

For Hjelpekorpset var det ellers viktig å skaffe seg egnede 
lokaler. Det ble opprettet en vaktstasjon i Nittedalsgata, i 
distriktslege og sanitetssjef Schultz-Haudts leilighet i Sam-
virkelagets gård (i dag en del av Lillestrøm Torv). Senere fikk 
korpset lokaler i kjelleren i Østbanernes Forbruksforening 
i Nittedalsgata (nå Rema 1000). Hjelpekorpset utførte tje-
neste for Det Sivile Luftvern under krigen, og medlemmene 
hadde møteplikt ved flyalarm. Den frivillige innsatsen kunne 
selvsagt være svært risikofylt. Den første del av krigen ek-
sisterte det også et såkalt beredskapslag på 12 mann som 
skulle møte allerede ved forvarsel. Dette ble en stri tørn i 
lengden, da det kunne komme opptil fem forvarsler på et 
døgn. På denne måten ble det liten tid igjen til øvelser og 
mer sivil tjeneste.  

Som vi har sett arrangerte foreningen stadig tilstelninger, 
basarer og lignende for å skaffe inntekter til sine mange vik-
tige tiltak. Også spilleautomatene (knipsekassene) ga pen-
ger i kassa, selv om det den gang var snakk om 5-øres spill. 
Slike spill hadde kommet til Norge allerede i 1937, og høsten 
1940 hadde Røde Kors i Lillestrøm 14 automater. I brev fra 
foreningen til «herr Generalsekretæren» i Norges Røde Kors 
15. august 1940 ble følgende rapportert: 

«Vi har nu 14 automater her i distriktet, og har søkt 
myndighetene om tillatelse til å få en 15de anbragt på en 
nystartet café i Rælingen. Jeg tror cafévertene synes 15% 
er liten fortjeneste for dem, men det er der vel intet å gjøre 
ved? (- - -) Det er spilleinntekten vi har tenkt å anvende til 
vedlikehold av vårt utstyr ved Födehjemmet, som skulle 
vært opprettet her, og som vår forening har ydet kr. 5.000,-. 
Hjemmet hadde vel vært i gang nu, hvis ikke tyskerne hadde 
lagt beslag på lokalet. Noen frigivelse herav har jeg ikke hørt 
om ennå.» 

I 1940 bevilget foreningen 1000 kroner til krigsherjede dis-
trikter. Ved en enkel tilstelning på Volla skole 10. desember 
ble hjelpekorpset hyllet for sin innsats under krigsutbrud-
det. Medlemmene ble tildelt Røde Kors-nålen i emalje. Sani-
tetssjefen, dr. Schultz-Haudt og søster Sofie ble utnevnt til 
æresmedlemmer av hjelpekorpset.

Krigsårene (1940 - 1945)
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1940 - 1945

Akershus  
Arbeiderblad  
13. desember 1940
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1940 - 1945

Røde Kors-automatene har gitt foreningen gode inntekter i mange år. 
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1940 - 1945

Fødehjemsaken stod i stampe, da tyskerne som nevnt hadde 
lagt beslag på sykehusets 3. etasje. Planen for et fødehjem i 
sykehuset ble derfor skrinlagt, og i 1941 kjøpte foreningen 
tomt til hjemmet i Gjerdrumsgata 15. Dette skulle vise seg å 
være en verdifull og forutseende investering. 

Matmangel begynte etter hvert å gjøre seg gjeldende, og 
foreningen bevilget penger til innkjøp av tran til skolebarn 
og 1000 kroner til mat, som skulle fordeles av søster Sofie.

I mars 1941 ble det holdt en teateraften i kinoen som inn-
bragte 1400 kroner. Det var tale av generalsekretær Rørholdt 
i Norges Røde Kors og utlodning, samt premiere på et 4-ak-
ters skuespill av Otto Monsen, «Tilbake til jorda». Inntekten 
ble fordelt med 1000 kroner til barn i krigsherjede strøk og 
400 kroner til hjelpekorpset. Foreningen intensiverte også 
verving av nye medlemmer, og medlemstallet økte med fle-
re hundre. Dette viste at Røde Kors hadde god oppslutning i 
lokalsamfunnet. 

Korpssjefen fungerte under hele krigen som sanitetssjefens 
stedfortreder og ble pålagt en vesentlig del av Det Sivile 
Luftverns administrasjonsarbeid når det gjaldt sanitetstje-
nesten. Gunnar Løken hadde i april overtatt som korpssjef 
etter Signe Krog. 

På styremøtet 12. februar 1942 ble det bestemt å opprette 
suppestasjon. Foreningen åpnet sin første suppestasjon om 
våren og holdt det gående i 3-4 måneder. Røde Kors-damer 
og andre interesserte holdt på fra klokka sju om morgenen. 
Det ble kokt 300 liter suppe hver dag. Suppa ble delt ut på 
bedehuset, og det var ingen tvil om at det var stort behov 
for den, noe som også kom fram i avisene: 

«I disse pinaktige krisetider, da vårknipa står for døren, 
ser Røde Kors det som sin plikt som sosial forening å tre 
støttende til etter beste evne der det er behov for hjelp. 
Mange har vanskelig for å klare seg med sine brød- og 
potetrasjoner, fisken er blitt så dyr at den neppe kan blir 
daglig kost, kjøttrasjoner kan en knapt gjøre regning med og 
melkerasjonene tillater ikke slik luksus som vellingkoking.» 

Suppa ble kokt på skummet melk som Røde Kors hadde fått 
tildelt, og den ble tilsatt havregryn eller melk. I første om-
gang var suppestasjonen åpen i omkring 4 måneder, og det 
ble solgt 22 000 liter av vellingen som ble kokt der. Prisen 
var 25 øre literen og ett brødmerke. Tilstrømningen til sup-
pestasjonen var hele tiden stor: 

«Kø har det vært hver eneste dag og stor rift om suppen. Det 
har tilmed hendt at det er blitt for lite av den, til stor sorg 
for de som ikke var så heldige å få noe i sine spann. Men så 
hadde man ordnet det slik at disse da kunde kjøpe og betale 
og få sitt merke som berettiget dem til å bli de første den 
neste dag.» [Harald Hals: Lillestrøms historie, bind II side 190.] 

Foreningen hadde mange baller i lufta, og det ble til og 
med opprettet en «barneparkeringsstasjon» i et lokale i 
Østbanernes Forbruksforening. Formålet var at barna kunne 
være der mens mødrene stod i kø for å få tak i varer. En vel-
lykket basar i Kristelig ungdomsforenings lokale innbragte 
mange penger, hele 4000 kroner som ble avsatt til et føde-
hjemsfond. 

Etter hvert fikk Røde Kors-virksomheten et stadig større om-
fang. I 1943 kom suppestasjonen i gang igjen. Dette skyld-
tes først og fremst at Lillestrøm Røde Kors i januar måned 
var kommet i kontakt med Svenska Norgeshjälpen og tok 
til å formidle hjelp fra den, det vil si svenskesuppe og andre 
matvarer. Hjelpen fra Sverige gikk i begynnelsen bare til 150 
undervektige skolebarn, men ble snart utvidet. [Harald Hals: 
Lillestrøms historie bind II, side 191.] 

I vestibylen på kinoen, på skolene eller i kjøkkenet på bede-
huset stilte ungene i kø for å få havresuppe, ertesuppe og 
betasuppe av hvitkledde Røde Kors-kvinner. [Skedsmo-boka, 
side 202]

Det første store bombeangrepet over vårt område kom det-
te året, nærmere bestemt 18. november, på Kjeller flyplass 
og i Rælingen. Lege og hjelpemannskap ble sendt blant 
annet til Rælingen. Boligen til sorenskriver Harbek fikk store 
skader på grunn av bombenedslagene like ved. En mann 
ble drept og flere ble såret. Den omkomne var hos soren-
skriveren sammen med sin forlovede for å vies, da bombene 
falt. Kona til sorenskriveren, Astrid Harbek, var for øvrig  
lokalforeningens formann den gang.

Foreningen ytet også hjelp med penger, madrasser og sen-
getøy. 

Senere på dagen fikk korpset som oppgave å frakte skadde 
fra det tyske militærsykehuset på Kjeller (nåværende Forsva-
rets Forskningsinstitutt). Veiene var ødelagt og de to bilene 
måtte parkere i Brøterbakken. 
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1940 - 1945

Suppestasjonen omfattet i begynnelsen av 1944 samtlige 
skolebarn og omkring 700 gamle. Kjøkkenet i Bedehuset ble 
fullstendig sprengt, og suppestasjonen måtte flytte til andre 
lokaler. Til slutt holdt den til i kinoens vestibyle. Fra Sverige 
og Danmark fikk Røde Kors gavepakker med klær og sko 
som ble fordelt blant barna. En del av virksomheten klarte 
Lillestrøm Røde Kors å finansiere selv. Foreningen holdt ba-
sarer som hadde god oppslutning. 

Suppekokingen krevde etter hvert et stort apparat, og det 
var nødvendig å ansette kokker og annen ekstrahjelp ved 
siden av den frivillige innsatsen fra foreningens medlemmer. 
Det var også vanskelig å skaffe egnet lokale. Kommunen 
gikk til innkjøp av to store dampkokere, og Samvirke-          
laget overtok selve kokingen. Bortimot 1000 barn og 700 
gamle fikk sin supperasjon så lenge stasjonen var i gang. 
Suppekokingen kostet Lillestrøm Røde Kors ca. 8000 kroner. 

Om ernæringssituasjonen for barn fant skolelegen ut at 
i skoleåret 1943/44 var 13,3 prosent av elevene på folke-
skolen undervektige og i skoleåret 1944/45 13,8 prosent. I 
betraktning av den vanskelig ernæringssituasjonen mente 
likevel skolelegen at dette resultatet måtte sies å være bra. 
Han pekte på årsaken til dette: svenskesuppa som Røde Kors 
delte ut. 

Det andre store bombeangrepet 29. april 1944 gikk ut over 
bebyggelsen i Sørumsgata og Halvdans gate. Det var 12 om-
komne og mange skadde. Mange mistet alt de eide. 

Hjelpekorpsets arbeid etter dette angrepet var den mest 
krevende oppgaven korpset var stilt overfor. En av dem som 
deltok kunne fortelle følgende: 

«Redningsarbeidet ble et voldsomt slit. Redningsmann- 
skapene lette, grov og trakk fram sårede og døde. Korpsets 
bårelag med fullt utstyr slet seg fram i mørket, over leire 
og vannfylte bombekrater og inn i sammenstyrtede hus. 
Vi forbandt dem som var verst skadet, transporterte dem 
frem dit bilene ventet, så bar det videre til sykehus, eller ofte 
direkte til samlestedet for de døde. Det tok adskillige timer 
før alle sårede og døde var bragt bort fra ulykkesstedet, og 
først neste formiddag kunne vi dimmiteres.» 

Sorenskriverboligen i Rælingen etter 18. november 1943. Kilde: 
Akershusmuseets fotosamling. Foto: Else Steen-Gundersen.

Fra ødeleggelsene på flyfabrikken på Kjeller etter angrepet.  
Kilde: Akershusmuseets fotosamling

Ødeleggelsene i Lillestrøm var store og hjelpekorpset gjorde en 
formidabel innsats. Her fra Bakkergården  (Sørumsgata 28).  
Foto: T. Larsen
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1940 - 1945

I jubileumsberetningen 1924-1949 kan vi lese 
at allerede tidlig om morgenen etter nattens 
bombing var Røde Kors-damene ute med sup-
pespann, og delte ut suppe til de rammede og 
til hjelpemannskapene.

En stor innsamling og basar innbrakte til 
sammen hele 37 000 kroner som for en stor del 
ble fordelt til de rammede, men noen av mid-
lene ble avsatt til et katastrofefond. En god del 
av fødehjemmets utstyr måtte deles ut til de 
skadelidte som hadde mistet alt. Foreningen ble 
utover mot jul involvert i flyktningestrømmen 
fra Nord-Norge.  

Frigjøringen kom i 1945, men suppestasjonen 
fortsatte, også utdelingen av mat og klær til 
trengende. Lillestrøm Røde Kors overtok forplei-
ningen av 40 russiske fanger i tyskerbrakkene 
på Volla, «her fikk damene en svær jobb, ikke bare 
med å stelle for russerne, men også med å rydde 
og gjøre rent etter tyskerne.»

Planene for fødehjemmet ble tatt opp igjen, 
men møtte fortsatt på forskjellige vanskelighe-
ter.

Hjelpekorpset deltok ved evakueringen av Grini 
konsentrasjonsleir. Hjelpekorpset ble tildelt en 
lastebil fra Norges Røde Kors. Den ble senere 
solgt, og ble det økonomiske grunnlaget for 
den første ambulansen i 1948. 

Suppestasjonen ble satt pris på av Lillestrøms befolkning. 
Faksimile: Akershus, 29. april 1945.
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De første årene etter krigen ble nok aktivitetsnivået i 
foreningen en del lavere, ikke rart etter den betydelige 
innsatsen og store arbeidspresset i løpet av krigsårene. Det 
skulle imidlertid vise seg at Lillestrøm Røde Kors også i freds-
tid fortsatt var en viktig støttespiller i lokalsamfunnet.  

Aktivitetene tok seg etter hvert opp igjen på mange felt, og 
Røde Kors fikk i disse årene også utvidet sitt aktivitetsom- 
råde utover Lillestrøms grenser. På årsmøtet 25.3.1946 ble 
det også enighet om å få i gang Ungdommens Røde Kors 
igjen fra høsten, det vil si en videreføring av Yngres avdeling 
som ble opprettet allerede i 1939. Kirsten Omsund ble første 
formann. Også for Hjelpekorpsets del ble de første årene 
etter krigen nærmest en slapphetsperiode.  I de første årene 
etter krigen, 1945-48 bestod korpset av mindre enn 20 akti-
ve medlemmer. 

Suppestasjonen ble avsluttet i 1946, og i den forbindelse  
ble det den 12. februar holdt en hyggelig fest for gamle i 
Lillestrøm bedehus. En del av de resterende matvarene ble 
delt ut til trengende, resten gikk til Europa-hjelpen. Den ble 
opprettet i mai 1946 på initiativ fra Norges Røde Kors og 
Norsk folkehjelp, - forløperen til Flyktningerådet og senere 
Flyktninghjelpen. Den siste utdelingen av pakker til skole-
barn ble også gjennomført dette året. Det ble samlet inn 
4500 kg matvarer og 1480 kroner til Europa-hjelpen. 

Foreningen bevilget også 4 500 kroner til den såkalte «Fri-
hetsgaven» som Nasjonalhjelpen til frihetskampens ofre 
satte iverk. Det var mye penger den gang! Sammen med 
Menighetspleien og Tuberkuloseforeningen foretok Lille-
strøm Røde Kors utdeling av 5000 kg gaveklær fra Amerika. I 
forbindelse med en innsamling til det krigsherjede Finnmark 
ble det sendt nordover 10 senger med fullt utstyr som en 
gave fra Lillestrøm Røde Kors.

På årsmøtet i Akershus Røde Kors i 1946 ble foreningens 
formann gjennom krigsårene, Astrid Harbek, valgt til styre-
medlem. Akershus var da blitt utskilt som eget distrikt etter 
tidligere å ha vært en del av 9. distrikt. Dette var bare begyn-
nelsen på et omfattende «bidrag» fra Lillestrøm og senere 
Strømmen Røde Kors til distriktsorganisasjonen. I alle år har 
både lokalforeningene og spesialavdelingene avgitt ressur-
ser til distriktet.  

1947 var et forholdsvis stille år for foreningen. Til tross for 
den lille mannskapsstyrken, opprettet Hjelpekorpset første-
hjelpsstasjon ved Ramstadsjøen, der korpset hadde lånt en 
hytte. Sommertjenesten begrenset seg til Gardermo-racet. 
Det viste seg vanskelig å verve nye medlemmer på denne 
tiden. På et vervingsmøte 27. mai møtte bare 6 personer 
som alle var korpsmedlemmer allerede.

Som nevnt tok aktiviteten seg etter hvert opp igjen, og års-
beretningen for 1948 viser at det virkelig var noe å arbeide 
med i fredstid også. Det ble bevilget 4000 kroner til moder-
ne ambulanse til Hjelpekorpset, samt et lån på 8000 kroner 
inntil eventuell støtte fra Lillestrøm kommune og Skedsmo 
kommune var avklart. 

Det ble igjen fart i hjelpekorpsets arbeid, og tilslutningen 
økte. Det ble avholdt et par større øvelser dette året. Første-
hjelpskurs ble startet 7. mai og dette førte til 25 nye aktive 
medlemmer.  Anskaffelsen av korpsets første ambulanse 
(Austin) må i seg selv ha vært en stor begivenhet. Den had-
de utvilsomt sitt å si for ny giv i korpset. 

Som vi skal se, skulle innkjøp av ambulanser og andre kjøre-
tøyer bli en stadig gjenganger på styremøtene og årsmøte-
ne. 

Utdelingen til de såkalte «trengende» fortsatte i etterkrigs-
tiden, og det ble delt ut til sammen 2 419 kroner i 1948. Vi 
leser i styreprotokollen at det på styremøtet 30. august ble 
innvilget 9 søknader om babytøy. 

Fra 1948 ble Røde Kors-uken igjen et fast årlig arrangement. 
I 1948 varte den hele 3 uker og bestod av bilkortesje, flagg-
salg, basar, kabaret, dans og en stor aftenunderholdning. 
Det ble mye å gjøre for styret og medlemmene, men «Alt var 
vellykket og gav et godt resultat. Hjelpekorpset hadde en in-
teressant opvisning på torvet.» Det kom inn i alt 8000 kroner 
netto, hvorav en viss prosent skulle gå til hhv Norges Røde 
Kors og Akershus Røde Kors. Det ble bevilget 1000 kroner til 
Hjelpekorpset og 500 kroner til Ungdommens Røde Kors. 

Etterkrigstiden (1946 – 1954)

Hjelpekorpset første ambulanse, en Austin. Ambulansen hadde 
i 1948 hele 2 (!) vanlige syketransporter. Den gjorde nok mest 
nytte for seg på de mange sanitetstjenstene. 
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2. februar 1949 ble det gjennomført et Røde Kors-arrange- 
ment av godt gammeldags merke. Det ble holdt en stor 
fest for gamle i Folkets Hus, der det til ca. 200 personer 
«servertes kjøttkaker, gelé m. vaniljecrem og vörteröl, siden 
kaffe og julekake og kringler.» Prestene m/fruer var invitert, 
og stemningen skal etter sigende ha vært utmerket! Det 
som ble til overs ble delt ut til sengeliggende gamle, og det 
var Hjelpekorpset som sørget for utdelingen. 

Foreningen hadde 649 årsbetalende medlemmer i 1949 og 
39 livsvarige medlemmer. Det var stor framgang både for 
hjelpekorpset og Ungdommens Røde Kors. I 1949 ble det 
foreslått å opprette to barnehaver på Lillestrøm, og at ste-
dets foreninger, bl.a. Røde Kors, skulle stå for driften. Disse 
planene ble imidlertid ikke satt ut i livet. Avviklingen av 
Røde Kors-uken var det største arrangementet også i 1949, 
men i litt mindre målestokk. Uken ble åpnet 10. september 
med bilkortesje og etterfølgende stor frilufttilstelning på 
torvet og kunne ellers varte opp med hyggeaften i Arbeider-
samfundet og aftenunderholdning i kinoen. 

Framgangen fortsatte for Hjelpekorpset, mye trening og 
mange øvelser. Antall sanitetstjenester økte også, blant an-
net tre motorsykkelrace og Grand Prix-stevnet på  
Gardermoen 12. juni. Hjelpekorpset hadde 30 aktive med-
lemmer, «et vel ansett og meget veltrent korps.» I tillegg til den 
moderne ambulansen hadde korpset førsteklasses utstyr 
ellers. Det første Akershusmesterskapet (AM) – en konkur-
ranse i førstehjelp mv. mellom hjelpekorpsene i Akershus 
- gikk av stabelen, der Lillestrøm stilte med to guttelag som 
kom på 2. og 3. plass. AM skulle bli en årlig foreteelse med 
gode plasseringer av vårt hjelpekorps.

19. mai inntraff en alvorlig togkollisjon i Sagdalen, 
«etterkrigstidens største og alvorligste prøvelse dette året.», 
som det heter i tidligere jubileumsberetninger. Et lokomotiv 
på vei til Lillestrøm kolliderte med lokaltoget fra Lillestrøm 
rett nedenfor Sagdalen stasjon. Tre personer omkom og fle-
re ble skadet. I Akershus Arbeiderblad kunne en dagen etter 
lese: «Røde Kors Hjelpekorps i Lillestrøm var også straks på plet-
ten med sin ambulansebil.» 

Ambulansen begynte å transportere hardt skadde og døde 
til Lillestrøm sykehus. Kort tid etter var en stor del av korp-
sets mannskapsstyrke ankommet. Oppryddingen tok meste-
parten av påfølgende natt, og korpset ble ikke dimittert før 
ut på morgensiden.  

Ungdommens Røde Kors hadde 39 medlemmer og støttet 
lokalforeningen ved basarer, tilstelninger og lignende. 

Akershus Arbeiderblad 20. mai 1949. 

I jubileumsberetningen for foreningens første 25 år ble det 
gjort følgende oppsummering:

«Ved siden av de større oppgaver i krigstiden har foreningens 
formål vært å støtte Norges Røde Kors i alle de store 
oppgaver som landsforeningen stadig arbeider med, yte 
hjelp til syke og dem som har det vondt i foreningens eget 
distrikt, og sist, men ikke minst, holde Røde Kors tanken 
levende blant oss.»

og videre:

«I det hele tatt vil man ved å bla gjennom protokollen for 
disse 25 år, finne at det ikke er små summer som er kommet 
inn gjennom og fordelt av Lillestrøm Røde Kors, og en masse 
mennesker er blitt hjulpet på de forskjelligste måter. Penger 
til driften er kommet inn ved basarer, tilstelninger, gaver, 
automater, kontingenter osv.»

25 års-jubileet ble behørig feiret tirsdag 15. november. 
Ingen ting var overlatt til tilfeldighetene, skal vi tro den de-
taljerte «kjøreplanen» for jubileumsfesten, som ellers vitner 
om høytid og stil. Virksomheten gjennom 25 år fikk en fyldig 
omtale i Akershus Arbeiderblad 11. november, og i avisen 
dagen etter jubileumsfesten kunne en lese: «Vel 100 festdel-
takere satt benket rundt bordene. Fru Margit Nylund fungerte 



23

1946 - 1954

som toastmaster og flettet på en utmerket måte skålene for 
Konge, Fedreland, vin og god mat sammen med prolog, opp-
lesning, fellessang og musikk av Fremstads Trio. En hilsen ble 
sendt til Kong Haakon.»

Syforeningen var fortsatt veldig aktiv i jubileumsåret. Lil-
lestrøm Røde Kors hadde 600 medlemmer, hvorav 40 med 
livsvarig medlemskap. Formuen var på hele 23 000 kroner 
pluss tomta i Gjerdrumsgata til en verdi av 11 000 kroner. 

Røde Kors-arbeidet gikk videre utover i 1950-årene. Det ble 
opprettet et «Gamlehjemsfond» på årsmøtet 1950. Fondet 
skulle brukes til anskaffelse av utstyr til det nye gamlehjem-
met. Det ser ellers ut som aktiviteten i Lillestrøm var ganske 
laber de første årene etter 25 årsjubileet. «Årene går og det 
skjer ikke noe særlig spennende» står det å lese i jubileumsbe-
retningen 1924-1974. 

Det betyr likevel at de tradisjonelle aktivitetene ble gjen-
nomført også i disse årene, ikke minst den årlige Røde Kors-
uken, som det ble brukt mye tid på i styremøtene. Det var et 
grundig forarbeid som lå til grunn for de ulike arrangemen-
tene i løpet av «uken», også når det gjelder de arrangemen-
tene som hjelpekorpset hadde mer eller mindre på egen 
hånd. Støtte og bidrag ble som før gitt til mange, både i og 
utenfor Lillestrøm. 

I forbindelse med innsamling til Alta sykestue, ble det sendt 
nordover 16 par pyjamas til barn mellom 8 og 12 år.

Tydeligvis hadde foreningen i 1950 gått til anskaffelse av en 
«basarbod» til bruk under Røde Kors-uken. At en forening 
som Røde Kors med sine stadige lotterier og arrangementer 
hadde en basarbod var vel den mest naturlig ting av verden. 
Den ble også leid ut til andre foreninger, nok en inntektskil-
de for Lillestrøm Røde Kors! 

Som tidligere nevnt arbeidet Lillestrøm Røde Kors i aprilda-
gene 1940 med å få i stand et feltsykehus (lasarett). Forenin-
gen hadde allerede skaffet til veie en del utstyr til dette. Det 
gikk etter hvert under navnet Lillestrøm lasarett, men det 
tilhørte Norges Røde Kors. Det ble oppbevart på Lillestrøm, 
og stilt til disposisjon for foreningen. 

En omfattende korrespondanse mellom Norges Røde Kors 
og Lillestrøm i årene etter krigen tyder på det. Blant annet 
ble det arbeidet med å få oversikt over hvilket utstyr lasaret-
tet egentlig bestod av. I den siste materielloversikten kan vi 
lese at enheten blant annet inneholdt 47 senger med utstyr 
og en stor mengde bandasjemateriell. Det hele endte med 
at Norges Røde Kors i brev 13. oktober 1950 kunne «meddele 
at Landsforeningen hermed vederlagsfritt overförer Lillestrøm 
lasarett til Deres krets, idet vi uttaler håpet om at kretsen litt 

etter litt vil få anledning til å utbygge det og utfylle eventuelle 
mangler.»  På denne tiden var lasarettet lagret på loftet i 
brannstasjonen, men ble senere overført til loftet i Storgata 
9, der foreningen etter hvert fikk lokaler.  

For hjelpekorpset var det flere store oppgaver som lå og 
ventet. Arbeidet med «Olasetra» ble satt i gang for alvor, ikke 
minst takket være en driftig hyttekomite. 

Aktivitetene bestod ellers av sanitetstjenester og første-
hjelpskurs. Sanitetsvakta under Gardermoracet, eller «OSLO 
GRAND PRIX», som det het, var tydeligvis blitt en fast post 
på korpsprogrammet. Dette må ha vært en stor og viktig 
tjeneste til den tiden å være, og arrangementet fikk fyldig 
dekning i avisene. Gardermoen hadde gjennom flere år vært 
arena for motorsport, og i Aftenposten kunne en dette året 
lese at 12-15 000 tilskuere hadde innfunnet seg, jevnt fordelt 
ut over den 4,5 kilometer lange banen. Og videre: «Her var 
alt mønstergyldig ordnet. Ikke mindre enn 300 mann var i ar-
beid, særlig på utsatte steder. Røde Kors hjelpekorps med biler 
og fullt utstyr sto klare til å rykke ut hvis uhellet skulle være ute, 
og…….». Det er nok sannsynlig at flere korps var involvert 
her. 
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På opptaksprøven etter det første førstehjelpskurset etter 
årsmøtet, var det anledning for de «gamle» å prøve sine 
kunnskaper, ikke ulikt hjelpekorpsprøven i nyere tid. Sensor 
ved denne prøven var oversøster ved Lillestrøm Sykehus. 
«En del av de eldre var ikke fornøyd med resultatene og for-
langte at ledelsen også skulle prøves. Og dette gikk selvfølgelig 
bra!!», står det å lese i korpset 15-års jubileumsberetning.

Under Røde Kors-uka hadde korpset en øvelse 12. septem-
ber med utforfiring fra taket på Samvirkelagets gård.  
Korpset deltok også i år i Akershusmesterskapet, jentelaget 
kom på 1. plass, guttene på 2. plass. Hundetjenesten kom 
også godt i gang vinteren 1950/51.  Medlemstallet hadde 
økt: 41 aktive, hvorav 14 jenter.

Den spede begynnelsen på Lillestrøm Røde Kors Besøk-
stjeneste inntraff ved at foreningenes viseformann Gudrun 
Løep deltok på et pasientvennkurs i regi av Norges Røde 
Kors våren 1950. Stiftelsesdatoen for besøkstjenesten var  
15. oktober 1950, mens det første pasientvennkurset på  
Lillestrøm ikke ble avholdt før i november 1955. 

På Strømmen, som da var en del av Skedsmo kommune, ble 
det også Røde Kors-aktivitet dette året. Strømmen Ung-
dommens Røde Kors ble stiftet 14. juni etter initiativ av 
Ragnhild Gjerde, som var lærer ved Sagdalen skole. Hun var 
faktisk primus motor for avdelingen helt til den ble nedlagt 
på midten av 70-tallet. Avdelingen hadde ved starten hele 
93 medlemmer og bestod av enkeltmedlemmer og skole-
klasser. 

I 1951 ble Røde Kors-aktiviteten på Strømmen utvidet. I 
annonser i Akershus Arbeiderblad og Akershus mandag 
21. mai ble interesserte invitert til et møte om Røde Kors i 
Samfundsbygningen onsdag 23. mai.  Dette ble også stif-
telsesdagen for Strømmen Røde Kors, med skolebestyrer 
Sverre Rotnes som formann. Med seg i styret fikk han Erling 
Stranden, Henny Kuskerud, Margit Nordmo, Else Nyholt og 
Ragnhild Gjerde (URK), med varamedlemmene Aslaug Olsen 
og Else Johannesen. I Akershus kunne en lese følgende den 
28. mai: 

«Formannen i Lillestrøm Røde Kors, frøken Astri Andersen 
foresto arrangementet sammen med lærerinne frøken Gjerde 
fra Strømmen. Frøken Andersen ønsket velkommen og så 
sang noen av U.R.K. småpiker fra Strømmen ”Det går et stille 
tog gjennom kampens bulder” og fikk sin fortjente takk og 
hyllest. Frøken Gjerde  leste deretter dikt av Sivle, Gulvåg, 
Støylen og Bjørnson». 

Distriktsformannen Margit Skau fra Bærum orienterte om 
Røde Kors.  

Som et apropos til den vanskelige prosessen i nyere tid med 
å slå sammen foreningene på Strømmen og Lillestrøm, er 
det interessant å lese hva den nybakte formannen på Strøm-
men sa i sin takketale: 

”Skolebestyrer Rotnes rettet til slutt en takk til de som hadde 
fått i stand dette møtet, først og fremst fru Skau, men 
også de på den andre siden av Nitelven. Det har vært mye 
rivalisering mellom disse to sidene (- -), så dette at de derover 
istedet for å si: ”Se dette har vi, det har ikke dere” - kommer 
over og hjelper oss med å få igang det samme, og gir oss de 
medlemmer Lillestrøm R.K. har i Strømmen, det er et godt 
tegn på at arbeidet er i den rette ånd.”   

Strømmen Røde Kors ble stiftet 
med skolebestyrer Sverre Rotnes 
som formann.

Akershus 28. mai 1951.
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På bakgrunn av en henvendelse fra Europahjelpen i 1951, 
ble det i Lillestrøm besluttet å innlede et samarbeid med 
husmorlaget og helselaget om innsamling av klær og annet. 

Kontingenten ble dette året hevet fra 1 krone til 2 kroner. 
Det var nok et godt  samarbeid mellom Strømmen og Lille-
strøm Røde Kors de første årene,  på samme måte som med 
de andre omkringliggende lokalforeningene, etterhvert 
som de kom til. Til Røde Kors-uken ble Sørumsfjellet leid 8. 
september og Folkets Hus 15. september. Sørumsfjellet var 
et populært sted for dansetilstelninger og underholdning 
like ved Åråsen («fjellet» er i dag borte). Det ble også avholdt 
en ambulerende basar, og da var nok basarboden god å ha, 
i tillegg til barnekortesje, tombola og leker for barna på tor-
get lørdag 8. september.  

Barneopptog i Storgata, Lillestrøm. En korrekt antrukket Egil 
Eriksen fra hjelpekorpset følger barna. 

Hjelpekorpset gjennomførte også dette året en stor øvelse i 
forbindelse med Røde Kors-uka. På styremøtet 3. desember 
var det en livlig diskusjon mellom lokalforeningen og  
hjelpekorpset om fordeling av inntektene etter tivoliet på 
Konservativens tomt (Hansens tivoli). Det ble bestemt at det 
for framtiden måtte foreligge en skriftlig kontrakt på for-
hånd.  

For hjelpekorpset ble 1951 et bra år. Korpset hadde et hun-
despann i aktiv tjeneste, og det var vakter ute i løypene 
alle søn- og helligdager fram til 9. april. I korpsets 15-års               
jubileumsberetning kan vi lese følgende om en spesiell 
transport: 

«Den 11. mars hadde Korpset en meget krevende transport 
fra en hytte inne ved Skurvåstjern hvor en skiløper hadde 
hugget seg i benet. Transporten gikk på slepebåre via 
Djupdalen fram til Losby Bruk og derfra videre med 
ambulansen. Dette var en transport som avkrever den 
største respekt.» 

Mannskaper var ellers til stede ved hele 15 skirenn, og korp-
set stilte også mannskap ved årets Holmenkollrenn. Korpset 
hadde deltakere på distriktets laglederkurs på Lahaugmoen 
og var også delvis ansvarlig for gjennomføringen av kurset 
med korpssjefen som leirsjef. 

Når det gjelder Ungdommens Røde Kors er det sparsomt 
med opplysninger i tidligere protokoller, men det må ha 
vært en viss aktivitet der også dette året. I lokalforeningens 
styremøte 3. desember 1951 ble det vedtatt å overføre 600 
kroner til URK, som andel av «uken».  Årsberetningen for 
1951 ble opplest på foreningens årsmøtet 25. mars.1952, 
men det er ikke opplyst hvem som leste den opp eller hva 
aktiviteten i 1951 hadde bestått av. 

Fredag 23. mai 1952 ble det arrangert en aftenunder-
holdning i Lillestrøm til inntekt for selfangernes etterlatte. 
Bakgrunnen for denne innsamlingen var at fem selfangst-
skuter fra Troms og Sunnmøre med til sammen 78 mann 
ombord var forsvunnet under kraftig storm i Vestisen ved 
Grønland. Rælingen nye pleiehjem ble åpnet, og foreningen 
ga 2 golvlamper i innvielsesgave. Det var med andre ord 
stor variasjon på de mange støttetiltakene som foreningen 
deltok i.  

Hjelpekorpset hadde 42 medlemmer, hvorav 12 passive, 
og var godt rustet til kommende oppgaver, for 1952 ble et 
svært aktivt år for korpset. Det ble utført til sammen 8700 
tjenestetimer. Det ble arbeidet med en lokal korpsenhet på 
Flateby, men dette førte ikke fram. Det var også snakk om et 
eget hjelpekorps på Lørenskog, men foreløpig ble det med 
en egen tropp av Lillestrøm-korpset, som ble etablert 9. 
mai med 27 aktive medlemmer. Det hører med til historien 
at Lørenskog Røde Kors Hjelpekorps ble stiftet i 1953 og 
holdt det gående til 1958. Ellers gjennomførte korpset vårt 
en rekke øvelser, blant annet den store øvelsen «Manøver 
St. Hans» søndag 22. juni i Strømmen og omegn, der i alt 70 
mannskaper fra Røde Kors og Heimevernet deltok. 

Korpset deltok både under OL i Oslo og på Holmenkollda-
gen dette året. Første utgave av internavisen «Korpspressa» 
kom ut i 1952, med 4 nummer. Dette året kom jentelaget på 
1. plass i Akershusmesterskapet. 

Den største begivenheten for hjelpekorpset dette året var 
nok likevel den offisielt åpningen av «Olasetra» 14. desem-
ber. Se eget kapittel om Olasetra side 137. Medlemstallet 
hadde i løpet av året økt til 60. 

Vi vet dessverre ikke mye om aktivitetene i Ungdommens 
Røde Kors i 1952, men det ble bevilget 500 kroner til ung-
dommene. Årsberetning for URK ble lest på årsmøtet i 1953, 
så ungdommene har helt klart vært i virksomhet også dette 
året. 
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verdenskjente islandske kjempen Ursus som skulle avlegge 
Lillestrøm en visitt, «mannen som løfter bilen med 6 perso-
ner m.m.». Kona hans, en tidligere skjønnhetsdronning, skul-
le synge og spille. Dette må ha vært litt av en opplevelse!

Også på Strømmen var det tradisjonelle arrangementer 
under Røde Kors-uken, som dette året hadde en massiv me-
diedekning. Bare i Akershus Arbeiderblad 18. september var 
det til sammen 9 annonser og innlegg om arrangementene.

Barneopptog på Strømmen i 1953, utenfor Alf Stefferuds for-
retning. Fra venstre: Kersti Hoberg, NN, Erling Stranden (jr.), Siri 
Stranden, Hans Erik Hoberg (med ryggen til) og Turid Sundet. 
Bildet er utlånt av Kersti Hoberg. Foto: Erik Hoberg

Det ble holdt en «gamlehjemsfest» i Folkets hus, fredag  
30. november. Skal vi tro protokollen fra styremøtet ble det-
te «meget vellykket, stor begeistring», og det deltok ca. 200 
personer pluss alle hjelperne. 

Ungdommens Røde Kors holdt det fortsatt gående med sine 
aktiviteter i 1953, men det har vært lite å finne i arkivene. 
URK-ene gjennomførte en juletrefest for barn på Menighets-
huset 22. desember 1953 kl. 1700.

Dette året ble Strømmen Røde Kors Besøkstjeneste stiftet 
med Dagmar Lynau som formann. Initiativet ble tatt allerede 
i 1951 da det etter et besøk i Lillestrøm Røde Kors ble startet 
syforening på Strømmen med 23 aktive medlemmer. Også 
på Strømmen var det altså en aktiv syforening! Møtene ble 
holdt privat, og det ble blant annet samlet inn penger til et 
barnehjem i Skedsmo. De hadde utlodning, sørget selv for 
tombolagevinster og gikk sammen om serveringen. På  
møtene var det interessante foredrag, og møtene ble avslut-
tet med sang. 

Etter få år ble det fattet interesse for pasientvennkurs i Oslo, 
og grunnlaget for en egen besøkstjeneste på Strømmen var 
altså lagt. 

Besøkstjenesten var fortsatt i sin spede begynnelse, men 
dette året ble ytterligere 3 deltakere sendt på pasient-
vennkurs i Oslo.

I 1953 samlet Lillestrøm Røde Kors inn hele 27 479 kroner 
og 62 øre i forbindelse med en innsamlingsaksjon som 
ble kalt «stormhjelpen». Bakgrunnen var en stor flom- og 
stormkatastrofe natten mellom 31. januar og 1. februar som 
særlig rammet Nederland, der 1 500 mennesker omkom og 
100 000 måtte evakueres. Også andre land ble rammet, bl.a. 
Storbritannia og Belgia, og mange båter gikk ned i Nordsjø-
en. En litt spesiell sak dette året var at foreningen mottok 3 
kasser appelsiner fra Israel, som ble utdelt etter en liste fra 
menighetsdiakonissene. I 1950-årene var det ellers en tradi-
sjon at styremøtene ble åpnet med en Røde Kors-sang, og 
på årsmøtene var det vanlig at noen av medlemmene un-
derholdt med sang og opplesning. Det var tider….

Ellers gikk Røde Kors-uken av stabelen i kjent stil: kakelotteri 
på torvet, barnekortesje, kostymekonkurranse og til og med 
et torvball. Hjelpekorpset bidro aktivt, i tillegg til at korpset 
også gjennomførte sitt tradisjonelle tivoli 12.-28. september. 
Det var ikke småtteri korpset kunne skilte med på årets ti-
voli, både en kjempe og en skjønnhetsdronning! Det var den
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«Året 1953 startet godt» står det å lese i hjelpekorpset  
jubileumsberetning 1939-1954, og «Budsjettet ble satt opp 
med hele kr. 10 700,-. Men noen sløsing med pengene var det 
ikke snakk om.» Selv om medlemstallet sank betraktelig i 
løpet av året, var det fortsatt stor aktivitet. I slutten av juli 
deltok korpset ved mottaket av 53 jødiske flyktninger på 
daværende Oslo Ø. I distriktsrådets rapport for 1953 stod 
det om korpset: «Et korps som har arbeidet særlig godt er Lille-
strøm R.K.H.»  Korpspressa kom ut med 5 nummer dette året. 

Som i tidligere år ble det også i 1954 nedlagt mye arbeid 
i Røde Kors-uka. På Lillestrøm hadde både lokalforening 
og hjelpekorps egne arrangementskomiteer, som gjorde 
grundige forberedelser. Blant annet var disse komiteene og 
en representant fra Ungdommens Røde Kors, samt pressen 
invitert til et møte 27. august, der de siste detaljene kom på 
plass og «uken» kunne gjennomføres i kjent stil. 

På Strømmen var foreningen like aktiv når det gjaldt forbe-
redelser og gjennomføring av «uken», som var og ble den 
største og sikreste inntektskilden for Røde Kors. Ikke minst 
var det kjærkomne begivenheter i lokalsamfunnet. Den 
gang behøvde ikke Røde Kors konkurrere med så mye an-
nen lokal «underholdning».  

Ellers var det ingen store hendelser på lokalforeningens  
område dette året. Det ble bevilget 500 kroner til Alta syke-
stue, og det ble bevilget 2000 kroner til de tradisjonelle  
julebidragene. Ellers er det verdt å merke seg et forslag om 
«at man forsøkte å få med flere aktive herrer i foreningen».

Hjelpekorpset nådde en milepæl dette året ved sine første 
15 år. Korpset hadde vist at behovet for en slik enhet i sam-

funnet hadde sin berettigelse, både i krig og i fred. Hoved-
oppgaven var nå å skaffe eget møtelokale og øvelsessted. 
Korpset søkte lokalforeningen om et lån på 5000 kroner ifm 
kjøp av tomt med hus i Kjellergata 29, men det ble ikke noe 
av dette prosjektet.

Korpset fikk isteden leie en av sidebygningene i Kirkegata 
8 hos dyrlege Thor Dahl. Kirkegata 8 var opprinnelig lens-
mannsgård, og sidebygningen hadde da huset lensman-
nens kontor. 

Korpshuset eller bare «huset», som det ble kalt, ble tilholds-
sted for hjelpekorpset i nesten 30 år, helt fram til årsskiftet 
1982/1983, da Røde Kors-huset i Skedsmogata stod ferdig. 

Mange korpsfolk fra den gang har nok gode minner fra tiden 
i Kirkegata, og det var ikke få som hadde «huset» som sitt 
andre hjem. Det ble et skikkelig samlingspunkt for medlem-
mene, også utenfor den rene hjelpekorpstjenesten, «Vi sees 
vel på huset i kveld…..?» Så var da også dyrlegen og fruen et 
svært tålmodig vertskap gjennom alle disse årene, med folk 
og biler på gårdsplassen til alle døgnets tider. 

I jubileumsåret var kanskje ikke medlemstallet på topp, noe 
som skyldtes oppstart av eget hjelpekorps på Lørenskog.  
Arbeidet med Olasetra de foregående årene hadde nok 
tæret en del på medlemmene. Om korpset i jubileumsåret 
het det blant annet at «det er heller ingen idé å skjule at vi 
må gjøre noe radikalt for å få styrken opp på topp, slik at vi til 
enhver tid kan påta oss oppgaver av alle kategorier.» Det er vel 
et hjertesukk mange har kommet med fra tid til annen, også 
senere i historien. 

Korpspressa kom ut med 7 nummer. Dette var ikke bare ren 
underholdning, men viktige beskjeder ble også formidlet 
gjennom internavisen. Selv en hustelefon var den gang en 
sjeldenhet.  

I forbindelse med 15 års-jubileet fikk hjelpekorpset mye 
skryt og mange godord av de etatene korpset samarbeidet 
med. Blant annet uttalte politimester Dudley Stuart at  
Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps uten tvil hører «til dem som 
politiet står i størst takknemmelighetsgjeld til.»

Oslo distrikt av Norges Statsbaner gratulerte korpset med 
jubileet og framhevet innsatsen under den store togulykken 
i Sagdalen i 1949. 

Daglig leder av Sivilforsvaret på Romerike, Gunnar Løken, ut-
talte: «Jeg tror jeg trygt kan si at det samarbeidet vi har etablert 
har vist seg å være til glede for begge parter.» 

Odd Frostrud og ambulansen i aksjon på Oslo Ø.    
Fra Filmavisen/NRK 30.7.53 nr. 31.
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Lege Erling Stranden på Strømmen ble intervjuet om sam-
arbeidet med hjelpekorpset. Han hadde hatt instruksjon for 
korpset ved flere anledninger, og på spørsmål om han had-
de inntrykk av at korpset kunne gjøre så god nytte for seg at 
det var eksistensberettiget svarte Stranden følgende: 

«Det finnes ikke tvil hos meg om at det er og fortsatt vil 
være behov for hjelpekorpsene. Vi kan jo bare tenke på alle 
skirennene i distriktet hvor Hjelpekorpset alltid er på plass. 
Likeledes er tjenesten ute i marka på de store skisøndager 
av uvurderlig betydning, idet vakthavende styrker kan yte 
en hurtig førstehjelp og utføre transporten. Ved eventuelle 
katastrofer i distriktet kan korpset også gjøre stor nytte.» 

Stranden var formann i Strømmen Røde Kors på denne tiden 
og overbragte en gratulasjon fra Strømmen Røde Kors og 
ønsket fortsatt framgang i arbeidet. 

Ungdommens Røde Kors på Lillestrøm var nok fortsatt i virk-
somhet i 1954 slik den hadde vært det etter at arbeidet ble 
gjenopptatt etter krigen. Som nevnt har vi få kilder om hva 

aktiviteten hadde bestått i og hvem som var ledere i årene 
1950-1954. 

Når det gjelder besøkstjenesten på Lillestrøm hadde for-
mannen deltatt på et pasientvennmøte i Oslo, men ellers vet 
vi lite om virksomheten lokalt.

Korpshuset i Kirkegata, som i dag fortsatt står der.
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Etter 30 års virksomhet hadde foreningen på Lillestrøm fort-
satt ikke eget lokale, og styremøtene ble holdt hjemme hos 
styremedlemmene, av og til også i korpshuset. Arrangemen-
ter ellers ble holdt i leide lokaler. 

Hjelpekorpset hadde som nevnt kommet i hus i jubileums-
året 1954 (15 år), og 1958 kom også lokalforeningen inn i 
mer faste lokaler i Storgata 9. På Strømmen leide foreningen 
lokaler blant annet hos sanitetsforeningen, i det såkalte tre-
varelokalet i Sagdalsveien (Strømmen Trevarefabrikk), sene-
re også på skolen og i Rådhuset. 

Også på Strømmen ble styremøtene holdt i hjemmene. Slut-
ten av 1950-årene og begynnelsen av 1960-årene var «stille 
år», og det gikk stort sett i tradisjonelle Røde Kors-aktiviteter 
både i Lillestrøm og på Strømmen. Likevel var det år som 
skilte seg ut, blant annet 1958 der Røde Kors virkelig var i 
medienes søkelys om høsten, 1960 med nye byggeplaner 
og for ikke å snakke om 1964 da «Velferden» på Lillestrøm 
så dagens lys. På Strømmen gikk dessuten mange av disse 
årene med til planlegging av og innsamling til det som 
skulle bli Solbakken daghjem.    

Det som den gang ble kalt «åndssvakeomsorgen» var også 
i 1955 stadig på dagsorden, og sammen med de andre 
foreningene på Lillestrøm ble det arrangert en aftenunder-
holdning i kinoen 22. februar. I tillegg bevilget Lillestrøm 
Røde Kors 100 kroner. Foreningen bevilget dette året også 
2000 kroner til piano på gamlehjemmet, samt 500 kroner til 
Flyktningerådet.

En storstilt vervekampanje på Lillestrøm dette året resulterte 
i 1376 nye medlemmer! Disse ble blant annet vervet ved 
husbesøk 24. og 25. november. En kan trygt si at holdningen 
til Røde Kors var positiv. Bare tanken på å skulle gå fra dør til 
dør for å verve medlemmer i dag virker vel nærmest  
utenkelig. 

Hjelpekorpset nedla mye arbeid i forbindelse med bl.a. inn- 
redning av korpshuset. Ellers ble det avholdt førstehjelps-
kurs for publikum, og det ble som vanlig gjennomført 
øvelser. En øvelse på Kjeller og senere en flycrash-øvelse ble 
gjennomført sammen med andre korps. Om våren bistod 
korpset Flyktninghjelpen med en innsamlingsaksjon. 

Under Røde Kors-uka hadde korpset kontrakt med Hansens 
Tivoli 10.-25. september, noe som ga en nettoinntekt på 
22 000 kroner, - meget bra! Det var fortsatt noen «disputter» 
mellom korpset og lokalforeningen om tivoliet og uke- 
arrangementene ellers, både mht tidspunkt og inntekter.  
Korpset stod som arrangør av årets Akershusmesterskap 
(Båregjengskonkurransen i Akershus Distrikt 1955), som ble 
avholdt på Lahaugmoen 9. oktober. 

9.

Jentelaget, eller ”LILLESTRØM - piker” som det ble kalt, fra 
Akershusmesterskapet 1955. Fra venstre: Marit Gjørvad, Sol-
bjørg Myhre, Gunvor Østby, Ida Nordhagen og Ragnhild Gjerde 
(som også var leder av Strømmen URK i alle år).

En ganske spesiell hendelse dette året må sies å være at 10 
medlemmer i styremøtet 17. mars fikk skriftlig advarsel på 
grunn av dårlig tjenestedisiplin. Ingen kjære mor altså, og 
det viser at korpset var bevisst sitt ansvar utad. Korpset had-
de 31 medlemmer ved utgangen av året.

Selv om besøkstjenesten på Lillestrøm var blitt stiftet alle-
rede i 1950, ble ikke det holdt lokalt kurs for pasientvenner 
her før i november 1955. Kurset hadde 19 deltakere, også fra 
Fet Røde Kors og Strømmen Røde Kors. Både dette og sene-
re kurs ble lagt opp og ledet av de første pasientvennene i 
Oslo, med Jens Meinich, visegeneralsekretær i Røde Kors og 
besøkstjenestens «far» som primus motor. Den aktive virk-
somheten bestod i de første årene vesentlig av besøk hos 
eldre og ensomme i hjemmene. Søster Sofie, som vi husker 
fra krigsårene, var fortsatt helsesøster og hjalp besøkstje-
nesten med å finne fram til dem som ønsket besøk. De første 
årene bestod besøkstjenesten av en liten, stabil gruppe på 
8-9 pasientvenner som selv skaffet seg inntekter ved salg av 
ting de hadde lagd, og lynlotteri.  

Ungdommens Røde Kors på Strømmen hjalp lokalforenin-
gen under Røde Kors-uka med «salg av ballonger, lodder etc.» 
og var med i opptoget. Ungdommene lagde også gaver til 
pakker og gaveesker til foreningens fadderbarn i Østerrike. 
Hjelpekorpset på Lillestrøm hadde førstehjelpskurs for URK-
ene.

Perioden 1955 - 1964
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I forbindelse med Sovjetunionens innmarsj i Ungarn i 1956 
ble Lillestrøm Røde Kors engasjert på flere måter i den 
landsomfattende «Ungarn-innsamlingen», som til sammen 
innbragte 44 689 kroner. Det ble bevilget 500 kroner til 
spedbarnsbylter. Det ble satt 20 innsamlingsbøsser ut i for-
retninger, og innsamlingslister ble lagt ut i avisredaksjonene. 
Dessuten ble det satt i gang en lynaksjon i forbindelse med 
NRKs ungarnhjelp. Det ble bevilget 500 kroner til katastrofe-
hjelpen til Nord-Norge, etter at det 7. mars gikk store snøras 
i Nordland og Troms med så mange som 21 omkomne. 

Lokalt ble det bevilget 2000 kroner til trengende til fordeling 
via menighetssøsteren, samt satt av midler til istandsettel-
se av lasarettet, som Norges Røde Kors hadde overdratt til 
foreningen i 1950.

I hjelpekorpset var det en viss bekymring over medlemme-
nes slapphet dette året, og det ble opprettet et korpsråd 
som skulle ta tak i problemene. Det ble drøftet om man  
skulle kjøpe ny ambulanse, men det skulle gå ytterligere 7 år 
før det ble en realitet. I våre dager går dette litt raskere. 

Det ble gjennomført en korpsøvelse 16.-17. juni, og korpset 
anskaffet en kortbølgeradio, Simrad WT-2 etter en bevilg-
ning fra lokalforeningen på 750 kroner. 

Årsmøtet i Lillestrøm Ungdommens Røde Kors dette året ble 
holdt hjemme hos lokalforeningens formann 28. mai 1956, 
antagelig for igjen å få opp aktiviteten. Distriktsformannen 
for URK, Ragnhild Gjerde var også til stede. Hun var også 
formann i Strømmen Ungdommens Røde Kors.  «Det blev 
trukket opp retningslinjer for det fremtidige arbeide.»

Strømmen Røde Kors deltok også i Ungarn-innsamlingen. 
Lister ble lagt ut i bankene, og det var ofring i kirken, spei-
derne hadde merkesalg, og sammen med andre foreninger 
på Strømmen ble det samlet inn klær. 

Røde Kors-uka ble gjennomført i kjent stil, slik det er rappor-
tert i årsberetningen for 1956: «Røde Kors-uken startet med 
kortesje og underholdning på idrettsplassen, salg av pölser, is-
krem + ballonger og aftentrekning. Kostymeball, markedsdag, 
kakebasar. Den störste inntektskilde er basaren.» I januar had-
de URK en større julefest i «Losjelokalet» (vis a vis Strømmen 
kirke, idag Odd Fellow), der tanter og barn fra Haukås bar-
nehjem var gjester, i tillegg til en flyktningefamilie og deres 
verter på Kjeller. Den største utgiftsposten til Strømmen URK 
var hjelpen til fadderbarnet i Haid ved Linz i Østerrike. «Vi 
har i løpet av året sendt klær og matvarer for ca. 300,-.» 

1957 ser ut til å være et relativt stille år i Lillestrøm Røde 
Kors, men bistanden i forbindelse med situasjonen i Ungarn 
fortsatte dette året. Blant annet ble det bevilget sengetøy til 
ungarske flyktninger i Norge. 

På årsmøtet i Lillestrøm Røde Kors 26. mars var distrikts-     
sekretæren, overrettssakfører Mack, til stede. Årsmøtene var 
nok langt mer høytidelige enn i dag. Som en liten kuriositet 
og som et inntrykk fra den gang siterer vi fra protokollen: 
«Formannen ble også overrakt blomster og hilsen fra Ung-
dommens Røde Kors og Hjelpekorpset. Fruene Løep og Øverby 
avsluttet et hyggelig årsmøte med en sang og musikkstund. 
Tilslutt blev Fædrelandssalmen sunget».

På bakgrunn av en henvendelse fra Lillestrøm kommune 
året før, ble det bevilget 500 kroner til kommunens hjemme-
hjelpsordning. Fortsatt bidro altså foreningen til driften av 
kommunale tjenester.

Grunnlaget for hjelpekorpsets dykkergruppe ble lagt dette 
året ved at to medlemmer gjennomførte froskemannskurs 
og på anmodning fra Lillestrøm kommune ble det satt i 
gang badevakt i Monsrudvika i Fet. Det ble også skaffet en 
del utstyr til Olasetra. I årets akershusmesterskap stilte korp-
set både med gutte- og jentelag, hvor jentene vant og gutta 
kom på 3. plass. Lokalforeningen var enig i at korpset skulle 
få inntektene fra de spilleautomatene som skulle settes opp 
i Lillestrøm. 

På oppfordring fra Norges Røde Kors Barnehjelp lagde 
Strømmen Røde Kors 25 barnebylter.

Foreningen ga bidrag til syke og arbeidsuføre i Strømmen 
med til sammen 735 kroner dette året. Til det nye barne-
hjemmet på Asak ble det kjøpt inn leker og innbo til leke- 
værelset for kr. 1 522,03.  

På Lillestrøm fikk foreningen omsider eget møtested i 1958, 
og i avisen stod det å lese: «L.R.K. flyttet i mai måned inn i 
egne lokaler i Storgt. 9. Her er nu alt materiell til lasarettet og 
beredskapen samlet, her er dessuten et kontor og syforeningen 
har sitt møtelokale.» Lokalene var i 2. etasje og ble leid av  
Lillestrøm Samvirkelag.  Det var fortsatt et mål å få sitt eget 
hus, men som vi skal se, skulle det gå mange år før det lot 
seg realisere. Det ble bevilget 10 kroner pr. måned til distrik-
tet til transport av flyktningebarn, og Redningsselskapet og 
Østlandske Vanførehjem fikk etter søknad henholdsvis 25 og 
50 kroner. Foreningens eget lasarett ble oppgradert med 80 
ulltepper.

Ellers ble 1958 et hardt arbeidsår for foreningen, særlig ut-
over høsten. For det første arrangerte Lillestrøm kommune 
sin jubileumsutstilling 3.-24. august på Nytorvet, det som nå 
er Stortorvet. Lillestrøm ble skilt ut fra Skedsmo kommune 
i 1908, og utstillingen markerte at det var 50 år siden Lille-
strøm kommune ble opprettet.  Utstillingen var åpen hver 
dag kl. 1200-2300 (lørdager til kl. 2400). Lillestrøm Røde Kors 
hadde sammen med hjelpekorpset påtatt seg alt salg av  
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 «Trivsel i travelheten» 6.-21. september 1958 fikk i 
etterkant mye oppmerksomhet i pressen.
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sigaretter, sjokolade, is, pølser, buljong og mineralvann. 
Korpset hadde også sanitetstjeneste: ambulanse med sjåfør 
og en førstehjelper. Det var derfor ikke uten grunn at korp-
set henstilte ”til alle å gjøre sin innsats for at arrangementet 
kan gå uten blodslit.”, omtrent som under messearrangemen-
tene to tiår senere. Dessuten var lokalforeningen og hjelpe-
korpset tildelt en stand i utstillingsbodene, som skulle be-
tjenes hver dag sammen med lokalforeningene i Strømmen, 
Fet og Lørenskog. 

Søndag 31. august deltok Lillestrøm Røde Kors ved et større 
distriktsstevne på Gardermoen. Kort tid etter stod Akershus 
Røde Kors som arrangør av Røde Kors-utstillingen «Trivsel 
i travelheten», 6.- 21. september, og også i den forbindelse 
ble det mye arbeid for foreningen. Korpset bidro med bil-
lettsalg og sanitetsvakt. 

Normalt er avisoppslag om Røde Kors positive, men i etter-
kant av «Trivsel i travelheten» fikk Lillestrøm Røde Kors, og 
ikke minst, Akershus Røde Kors mye negativ omtale. Dette 
skyldtes blant annet at det var et rockeband som stod for 
underholdningen, noe som også førte til ”opptøyer” både i 
Lillestrøm og på lokaltoget til Oslo. Avisoverskriftene gir et 
godt bilde av dette, og medieomtalen den gang kan sies å 
være uten sidestykke i foreningens historie. Det var også en 
del motinnlegg i avisene, og meningene var mange.

Arbeidet med hjelpekorpsets dykkervirksomhet gikk videre, 
og korpset kunne gå til innkjøp av 2 komplette dykkerdrak-
ter etter bevilgninger fra kommunene i distriktet. 5 medlem-

mer var nå utdannet til denne tjenesten, og korpset deltok 
ved drukningsulykke i Leira 30. juli og i Nitelva 5. oktober. 
Korpset var til stede ved en brann på Strømmens Værksted 
16. september. Internavisen «Korpspressa» kom ut 6 ganger, 
og medlemstallet var oppe i 28 ved utgangen av året, mot 
bare 15 om våren. Også denne sommeren var det badevak-
ter i Monsrudvika i Fet, og vaktlistene ble bare kunngjort 
i «Korpspressa»: «Dette blir den eneste innkallingen dere 
heretter får.» Ellers ble alle oppfordret til å «Ta med kjerringer 
og unger og jenter og venner og slektninger og tilbring sön-
dagen i Monsrudvika. Kaffe serveres til fortjente medlemmer 
under solteltet til Gulbrandsens biltelt.» Hvem de fortjente 
medlemmene var, sier historien ingen ting om. 

Ungdommen Røde Kors hadde 35 medlemmer og arbei-
det blant annet med «peddig, bast og lær, sydde klær til en 
dukke som de har gitt bort (- - -) og har hatt 6 styremøter og 
11 arbeidsmøter.»

Det var fire aktive pasientvenner på Lillestrøm, som blant 
annet besøkte gamlehjemmet i Rælingen, hvor de hadde 
med seg kaker, underholdt og holdt gratislotteri.

På Strømmen stod foreningen som arrangør av årets  
distriktsårsmøte. Røde Kors-uka på Strømmen innbragte 
6 000 kroner netto i 1958. 

I 1959 ble fødehjemsfondet til Lillestrøm Røde Kors oppløst 
og overført til et byggefond i forbindelse med planene om å 
drive barnehave. På et ekstraordinært årsmøte 15. juni stem-
te 25 medlemmer for, mens en av de tidligere ildsjelene bak 
fødehjemsplanene, tidligere formann Kitty Christiansen, var 
sterkt imot. Dette var tydeligvis hennes absolutte hjertesak, 
for i brev til styret 14. juni skriver hun blant annet: 

«Utstyret til fødehjemmet var ferdigsydd og merket – 33 
stk. hver til barn, mor og sengeutstyr, samarbeidet med 
kommunen var i orden og sykehusets 3dje etasje ryddiggjort 
for ominnredning av fødehjem – 11 senger. Så kom krigen 
og satte en stopper for arbeidet – foreløbig trodde jeg. 
Imidlertid ble tomten (ikke den nåværende) innkjøpt med 
henblikk på å få reist et eget bygg etter krigen. Men tross all 
gjenoppbygging ellers, ble fødehjemssaken ikke gjenopptatt, 
skjønt det var og er et skrikende behov for fødehjem i 
distriktet. (- - -). Jeg syns det har vært trist og forstemmende 
å følge utviklingen av fødehjemssaken. Så edelt formål, så 
stor innsats, så nær målet og så lik null. Det er bittert.»

Det skulle forresten vise seg at det heller ikke ble noe av  
barnehaveprosjektet. 

På Strømmen tenkte man i samme baner, det vil si å bidra 
til å dekke behov i samfunnet som det offentlige ikke i til-
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strekkelig grad ivaretok. De første planene for et daghjem 
for psykisk utviklingshemmede barn ble lagt, det som skulle 
bli foreningens store prosjekt gjennom flere år. Foreningen 
hadde hatt et positivt møte med ordfører, sosialsjef og sko-
leinspektør i Skedsmo kommune. Ellers gikk aktivitetene sin 
vante gang. Strømmen Røde Kors ga 300 enkeltmannspak-
ker til hjelpekorpset på Lillestrøm, og foreningen skulle lage 
pakker med spedbarnstøy, såkalte ”katastrofebylter» eller 
”spedsbarnbylter”, da lageret til Norges Røde Kors Barne-
hjelp ble tømt i forbindelse med hjelpen til Ungarn.   

Dette året avholdt Lillestrøm Røde Kors trolig for første gang 
et loppemarked på Stortorvet 10.-13. juni, en ny inntektskil-
de for Røde Kors. Foreningen fortsatte med sine bevilgnin-
ger til mange gode formål, og den tradisjonelle juleutdelin-
gen var økt til 2 500 til kroner. 

Hjelpekorpset fikk stadig nye medlemmer og i 1959 steg 
det til 39. Det ble avholdt førstehjelpskurs både på Sagdalen 
skole på Strømmen og på Fjellhamar skole. En utrykningsen-
het ble plassert på Fjellhamar skole til bruk for medlemme-
ne i Lørenskog. Daværende eier av sykebilen på Lillestrøm 
tilbød korpset å overta syketransporten i Lillestrøm, uten at 
dette førte til noe resultat.  Korpset deltok i øvelse «Springti-
me» i regi av Oslo-korpset. Dette ble også vist som et innslag 
i filmavisen 23. april 1959 (nr.17).

I 1960 ble lasarettutstyret som var lagret på loftet på Lille-
strøm brannstasjon, luftet og gjennomgått. 20 sett ble lagret 
for seg som en beredskapsenhet, mens de resterende 18 
settene kunne lånes ut. Tre familier meldte seg som pleie-
foreldre for flyktningebarn, etter en anmodning fra Norges 
Røde Kors. Røde Kors-uken 
ble gjennomført i kjent stil 
også dette året. 

Etter et oppsving året før, 
arbeidet hjelpekorpset 
tungt i 1960. Medlem-
stallet var nede i 25 ak-
tive medlemmer, og det 
var dålig oppslutning 
om dugnader og 
velferdsarrangementer. 
Dette året ble det satt opp 
6 såkalte landeveis- 
kassetter med førstehjelps-
utstyr, på Hellerudsletta, i 
Sagdalen, Brånåsdalen, på 
Åkrene, mot Sørumsand 
og Enebakkneset.   

Strømmen Røde Kors arbeidet videre med daghjemsplane-
ne. Skedsmo kommune tilbød seg å stille tomt til rådighet 
på Gjellerås skole, og det var stor aktivitet for å samle inn 
penger. 

Under Røde Kors-uka ble det avholdt rebusløp, manne-
kengoppvisning, basarer og utlodning. Foreningen hadde 
også et lotteri med TV-apparat som gevinst! Det var nok po-
pulært i fjernsynets barndom. 

Åtte av medlemmene i URK fikk diplom for gjennomført før-
stehjelpekurs og bestått prøve på Korpshuset i Lillestrøm. 

På Lillestrøm begynte året 1961 med en innsamling til 
Kongo-hjelpen 27. januar sammen med speiderne, og det 
kom inn 1 840 kroner. Bakgrunnen var uroligheter og krig i 
Kongo. Et tilbud om å stå for pølsesalget i forbindelse med 
torvballet 17. mai ble overlatt hjelpekorpset. 

Allerede dette året kom forslaget om å gå sammen med an-
dre foreninger på Lillestrøm om et velferdssenter for eldre, 
noe som skulle bli «Velferden» som ble etablert i 1964. Ellers 
var Røde Kors-uka den viktigste aktiviteten dette året, med 
et tradisjonelt og omfattende opplegg. Rammen for uka 
skulle være «Ungdommen og ungdomsarbeidet». 

Hjelpekorpset startet nytt førstehjelpskurs 26. januar. Det 
ble kjøpt inn dykkerutstyr for 1 200 kroner året etter en 
bevilgning fra lokalforeningen. Arbeidet med å anskaffe ny 
ambulanse kom også i gang, men ellers ser det ikke ut til at 
det skjedde veldig mye ut over den vanlige driften. 

Da det nye aldershjemmet i Lillestrøm ble tatt i bruk, det 
som nå er en del av LIBOS, fikk besøkstjenesten tidlig inn-
pass. «Hver mandag ettermiddag var pasientvennene og en 
flokk av de friskeste pensjonærene samlet i hobbyrommet i 
kjelleren på aldershjemmet.», står det å lese i 50 års-beretnin-
gen. 

Ungdommens Røde Kors deltok på distriktsleir i Hurdal  
25. juni – 3. juli.

På Strømmen kunne foreningen feire 10-års jubileum. Røde 
Kors-uka dette året innbragte 11 000 kroner. Ellers gikk virk-
somheten som før, og årsberetningen vitner om et aktivt 
år med en rekke arrangementer og utdelinger av bidrag til 
mange gode formål. I forbindelse med Kongohjelpen kom 
det inn 11 300 kroner. Det ble solgt 700 lodd i landslotteriet 
og URK solgte 17 000 julemerker med hjelp fra skoleklasser 
ved Sagdalen skole. 

På valgdagen 11. september var Røde Kors virkelig om seg 
for å skaffe penger, da «var det kaffe- og vare-børs, sauetip-
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ping, pølse- og suppesalg m.m. utenfor Samfundsbygningen. 
Stemningen var høy, og det lot til at velgerne satte pris på inn-
slaget.», som det står i årsberetningen for 1961. Resultatet 
ble 3 000 kroner. 

Strømmen Røde Kors Besøkstjeneste hadde 4 pasient- 
venner, hvorav to besøkte gamle og syke i hjemmene, mens 
de to andre var fast beskjeftiget på Sentralsykehuset med 
bokutlån til pasientene.     

Den 1. januar 1962 ble Lillestrøm kommune og Skedsmo 
kommune slått sammen til Skedsmo kommune. Det skulle 
imidlertid gå 40 år før Røde Kors-foreningene i Strømmen 
og Lillestrøm ble slått sammen. 

Lillestrøm Røde Kors ser ut til å ha tatt godt vare på lasaret-
tet (beredskapslageret), som også dette året ble gjennom-
gått og kontrollert. Ellers ser aktiviteten også i 1962 ut til å 
være konsentrert om Røde Kors-uka.

I hjelpekorpset rullet bilsaken  videre, og på årsmøtet      
22. februar fikk styret fullmakt til å gå til anskaffelse av ny  
ambulanse, men snart kom det også opp behov for en 
mannskapsvogn. På grunn av det forestående bilkjøpet  
måtte korpset begrense utgiftene ellers til det aller mest 
nødvendige. For korpset alende innbragte Røde Kors-uka 
drøye 16 000 kroner.

På Strømmen ble det delt ut til sammen 4 230 kroner til hu-
manitære formål. Tre av URK-medlemmene deltok på leir i 
Hurdal og en av lederne var i Finland på den internasjonale 
lederseminar-leiren. URK delte også i år ut de tradisjonelle 
julegavene til barnehjemmene på Valstadbråten og Asak. 
Det ble også holdt et kurs for dem som ønsket å være barne-
vakter. 

I 1963 hadde planene for Strømmen Røde Kors daghjem for 
psykisk utviklingshemmede barn virkelig kommet i siget.  
Lillestrøm Røde Kors ble invitert til et orienteringsmøte  
14. februar i Losjelokalet på Strømmen. Det var nå nedsatt 
en egen komite for dette viktige prosjektet. 

Lillestrøm Sparebank hadde i alle år vært en trofast bidrags-
yter til Lillestrøm Røde Kors. I 1963 var gaven på hele 1 000 
kroner. Planleggingen og gjennomføringen av Røde Kors-
uka gikk sin vante gang som i tidligere år. Etter søknad fra 
Norsk-Tsjekkoslovakisk Hjelpeforening ble det sendt 4 gave-
pakker a 25 kroner.

I hjelpekorpset ble bilsaken ferdigbehandlet, og korpset 
kjøpte ny VW-ambulanse og en 1962-modell VW-buss til-
mannskapsvogn. De omkringliggende Røde Kors-foreninge-
ne hadde ikke egne hjelpekorps, og var derfor opp gjennom 

årene viktige bidragsytere til Lillestrøm-korpset, både ved 
faste, årlige bidrag, men også i forbindelse med anskaffelse 
av ambulanser. Det samme gjaldt de omkringliggende kom-
munene. Den gamle Austin-ambulansen fra 1948 ble solgt. 
Medlemstallet var på vei opp igjen og korpset var preget av 
ny giv, noe kanskje de nye bilene bidro til? Under VM på ski 
ble det utført ca. 730 tjenestetimer. 

Pølsesalget under Røde Kors-uka slo alle rekorder og godt 
samarbeid med Barthels tivoli hjalp bra på økonomien.  
Nettofortjenesten ble kr. 17 080,42! Dette året var det 6 van-
lige ettersøkninger, men dykkergruppa hadde få oppdrag.

Det var ingen aktivitet i Lillestrøm Ungdommens Røde Kors i 
1963, da det for tiden var umulig å skaffe ny formann. 

Strømmen Røde Kors ar i full aktivitet med tradisjonelt 
opplegg også dette året. Røde Kors-uka stod i sykeplei-
ens tegn og begynte med et opptog fra Sagdalen skole til 
Strømmen stadion, der det var taler og oppvisninger. Under 
«uka» var det også et lotteri, denne gang med en fryse-
boks som gevinst, sikkert like populært som TV-apparatet i 
1960! «Til julemøtet fikk vi låne Herredsstyresalen i Rådhuset. 
Medlemmene av Pensjonistforeningen var innbudt. U.R.K. un-
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derholdt med tablå og opplesning. Harald Fagereng sang med 
tonefølge av organist Lundby.» Slike tilstelninger var like po-
pulære på Strømmen som i Lillestrøm.  

I 1964 var den store begivenheten på Lillestrøm oppstarten 
av «Velferden», eller Lillestrøm Helse- og velferdssentral som 
er det offisielle navnet. Det var Skedsmo kommune som 
overfor foreningene på Lillestrøm hadde tatt initiativ til et 
senter for eldre.  I Velferdens 25-års beretning fra 1989 heter 
det blant annet følgende: 

«De deltagende foreninger i Lillestrøm Helse- og velferds- 
sentral er Folkehjelpen, Røde Kors, Helselaget, Menighets-
pleien og Husmorlaget (nå Husmorringen). Stifterne av 
Sentralen er: Eugen Nilsen fra Pensjonistforeningen, Åge 
Grøsland og Sverre Eikrem fra Sosialadministrasjonen, Olav 
Braaten fra kommunens velferdsutvalg, Margit Nylund 
og Therese Kristensen fra Røde Kors, Magnhild Hansen fra 
Helselaget, Margit Nielsen fra Folkehjelpen, Hjørdis Westbye 
fra Menighetspleien og Inger Vidung fra Husmorlaget.» 

Den viktigste aktiviteten har i alle år vært «stikk innom» eller 
onsdagstreffen, som alltid samlet fulle hus. Det var da nød-
vendig med 5-6 medhjelpere for å smøre 600 snitter, koke 
kaffe og dekke bord til 120!

I sin hilsen til Velferden i forbindelse med 25-års jubileet ut-
talte daværende ordfører Barbara Gulbrandsen at alle kjen-
ner Velferden. 

«Alle trives i de hyggelige lokalene i Kierulfsgaten hvor de  
føler seg hjemme. Her finner vi varme og medmenneskelig-
het. Her omsettes humanitære prinsipper til praksis. 
(- - -) På Velferden legger ildsjeler ned tusener av frivillige 
arbeidstimer for de eldre i kommunen vår.»  

Lillestrøm Røde Kors på sin side var stolte og glade over å 
være en av de 5 foreninger som i 25 år hadde stått bak Vel-
ferden.  

Røde Kors har hvert år valgt representanter til Velferden og 
gitt årlige bidrag. Det skulle vise seg at Velferden i sin opp-
rinnelige form måtte nedlegges i 2013, etter nærmere 50 års 
drift. Blant annet skulle Velferdens lokaler rives i forbindelse 
med utvidelsen av LIBOS.  

En annen sak som engasjerte Lillestrøm Røde Kors var       
astmasaken. I den forbindelsen hadde Akershus Røde Kors  
som mål å samle inn 50 000 kroner via lokalforeningene i 
distriktet. På årsmøtet 10. mars ble det bevilget hele 10 000 
kroner, etter en avstemming der 20 stemte for dette  
beløpet, mens 13 gikk for 5 000 kroner og 2 stemte blankt.  

Innsamlingen var et ledd i opprettelsen av Voksentoppen, et 
senter for barn med astma og allergi. 

1964 var også et jubileumsår, og i avisen Akershus var det 
28. oktober en fyldig dekning av virksomheten siden 1924, 
under overskriften «Lillestrøm Røde Kors er 40 år 31. okto-
ber». Der kom det også fram at foreningen hadde satt i gang 
svømmetrening for handikappede, som det den gang het. 
Denne nye aktiviteten ble for øvrig slått stort opp i Røde 
Kors-magasinet «Over alle grenser» nr. 9/1964. Mangelen på 
lokale svømmehaller gjorde at treningen foregikk på Fjellha-
mar skole, hver lørdag ettermiddag. Det var mange ildsjeler 
som bidro til at dette kom i stand, ikke minst skoleledelsen 
og skolestyret i Lørenskog. Selve 40 års-jubileet ble ikke fei-
ret før 16. mars 1965.

På et møte i Lillestrøm Røde Kors 28. april holdt formannen 
i Strømmen Røde Kors et engasjert foredrag om saken for å 
samle støtte i distriktet for daghjemmet.  

Ellers gikk Røde Kors-uka av stabelen på vanlig måte også i 
1964. 

Hjelpekorpset rundet 25 år og hadde fortsatt nok å gjøre. 
Korpset stod for et innbringende pølsesalg på 17. mai, men 
tivoli-inntekten under Røde Kors-uka var dårligere enn 
tidligere år. 25 års-jubileet ble feiret på Fagerborg hotell  
28. november, et år uten de helt store begivenhetene. Dyk-
kergruppas framtid ble vurdert dette året på grunn av store 
driftsutgifter, men det ble bestemt at denne viktige  
korpsenheten skulle videreføres.

Besøkstjenesten sendte dette året en representant til  
pasientvennsamlingen i Trondheim 14.-15. mars.

På Strømmen ble det holdt et stor arrangement til inntekt 
for det planlagte daghjemmet. Allerede dette året ble det 
23. september åpnet et midlertidig daghjem for 12 psykisk 
utviklingshemmede barn i Tabernakelet, Pinsevennenes 
forsamlingslokale på Strømmen. To nye pasientvenner gjen-
nomførte kurs. Også Strømmen Røde Kors støttet opp om 
astmasaken, med 1 000 kroner «til hjem for astmatiske barn til 
behandling på Rikshospitalet», som det står i årsberetningen.
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I dette tiåret ble Røde satt på en ny prøve, kanskje den stør-
ste utfordringen etter krigen. Vi snakker da om storflommen 
i 1967. Røde Kors skulle også vise seg som deltaker i og 
initiativtaker til viktige samfunnsfunksjoner, nemlig ny lege- 
vaktordning og åpningen av Solbakken Daghjem i 1969, og 
en vesentlig oppgradering av ambulansetjenesten i distrik-
tet i 1971.  Men før vi kommer så langt må vi få med oss noe 
av det som skjedde i de langt mer stille årene før. 

Nærmest som en liten kuriositet, kan det nevnes at årskon-
tingenten i 1965 ble hevet fra 2 til 3 kroner. Røde Kors-uka 
gikk av stabelen med de vanlige aktivitetene. Også dette 
året var det loppemarked under «uken». En gjenganger 
var det populære Husmorlotteriet, der det ble loddet ut 
matvarer o.l. som foreningen hadde «tigget» fra de lokale 
kjøpmennene, f.eks. en skinke, en kurv grønsaker og en 
kringle. Det årlige Folkevognlotteriet ble utsatt til etter 
«uken», så en kan si at det gikk slag i slag utover høsten med 
en mannequinoppvisning som avrundet det hele   
12. oktober. Det er ikke noe å si på medlemmenes innsats 
med å samle inn penger.  

Hjelpekorpset arrangerte en vellykket konkurranse sammen 
med korpsene i Drøbak og Oppgård, noe som ble forløpe-
ren til «Høstkonkurransen», en årlig begivenhet i mange år, 
i tillegg til det tradisjonelle Akershusmesterskapet. Korpset 
assisterte lokalforeningen under en verveaksjon, og hjalp 
Strømmen Røde Kors ved et stort stevne på Lahaugmoen. 
Korpsets inntekter fra Røde Kors-uka var dårlige som i året 
før. Korpset hadde leid en garasje til ambulansen i Nittedals-
gata, men leieavtalen ble sagt opp og bilen flyttet til korps-
huset. 

I årsberetningen for Strømmen Røde Kors kommer det et 
lite hjertesukk over alle arrangementer, som blant annet 
skyldtes at Norges Røde Kors var 100 år dette året: «1965 var 
jubileumsår med folkegave, medlemsverving, salg av konge-
blomster og folkevognlodd foruten Uken – så mange aksjoner 
etter hverandre at det nesten ble for meget.» Et spesielt tiltak 
var at foreningen ga julegaver til vaktmannskapene på La-
haugmoen. 

I 1966 var astmasaken igjen i fokus, og Lillestrøm Røde Kors 
bevilget ytterligere 5 000 kroner til ”Voksentoppen”. Den 
første skadeflommen på mange år inntraff dette året, og det 
ble bevilget 5000 kroner til de flomrammede. Foreningen 
fikk takkebrev fra ordfører Kristian Haugen for dette initia-
tivet. Også dette året var Røde Kors-uka den store begiven-
heten, med tradisjonelt opplegg som for eksempel året før, 
- og året før der igjen…...  

For Hjelpekorpsets vedkommende opprant 1966 med 26 
medlemmer og det ble lagt planer for aktivisering av dem. 

Samtidig ble medlemsvervingen intensivert. Spørsmål om 
samarbeid både med Norsk Folkehjelp og Nedre Romerike 
Trekkhundklubb ble tatt opp, men det ser ikke ut til at det 
ble noe av dette den gang. Korpset arrangerte folkefesten 
på torget 17. mai. De første sonderingene med kommunen 
om en legevaktordning ble gjort, en tilsvarende ordning 
som var etablert i Kristiansand, men planene ble ikke satt 
ut i livet før 3 år senere. Det ble arbeidet for bedre «system» 
i korpsarbeidet med en rekke skjemaer og rutiner, og det 
ble anskaffet en ny stensilmaskin (for mangfoldiggjøring av 
dokumenter, en forløper for kopimaskinen). Flommen dette 
året var av ganske beskjedent omfang, og korpset hadde 
liten befatning med den.  

Det var fortsatt vanskelig å få en leder for Ungdommens 
Røde Kors på Lillestrøm, og på styremøtene ble stadig dette 
spørsmålet stilt: «Hva med U.R.K», som for eksempel på styre-
møtet 25. oktober. 

Perioden 1965 - 1974
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På årsmøtet til Lillestrøm Røde Kors ble medlemmene an-
modet om å melde seg på pasientvennkurs. Ellers gikk nok 
virksomheten i vante former, med salgstralle på aldershjem-
met, og bibliotektralla på Sentralsykehuset sammen med 
pasientvenner fra Lørenskog og Strømmen. Dessuten fort-
satte hjemmebesøkene i en viss grad. 

Ellers gikk Røde Kors-aktivitetene sin vante gang også på 
Strømmen. I forbindelse med en flomkatastrofe i Italia ble 
det samlet inn 39 pakker til italienske barn og et penge- 
beløp på kr. 705,22. Det ble også gitt bidrag til flomramme-
de her i distriktet. Foreningen hadde hver 6. uke ansvaret 
for «stikk innom»-møter for eldre ved Strømmen helse- og 
velferdssentral, noe lignende arrangementene på Velferden 
i Lillestrøm. Når det gjelder Røde Kors-uka «ble det en heller 
mager åpning (- -) på Skjetten skole, men kanskje får regnværet 
ta noe av skylden»   

Fordi Rælingen Røde Kors ble stiftet dette året mistet 
Strømmen Røde Kors nesten 70 medlemmer. For å illustrere 
hvordan økonomien var den gang og betydningen av med-
lemskontingenten, tar vi med slutten på årsberetningen: «I 
realiteten skulle dette bli en nedgang i kontingenten på kr. 350,- 
noe vi vel ikke har råd til. Her har vi bare en ting å gjøre: Skaffe 
minimum 70 nye medlemmer i 1967.» 

Som nevnt skulle 1967 bli det året Røde Kors igjen skulle 
vise seg som en handlekraftig og fleksibel beredskapsorga-
nisasjon. 

Korpset ble alarmert lørdag 3. juni, og det møtte hele 40 
mann klar til innsats. Vi stod under Sivilforsvarets ledelse og 
våre oppgaver var i første rekke evakueringstjeneste. I de 
første dagene da flomvannet steg og steg, holdt våre folk 
det gående døgnet rundt, og mange gikk flere døgn i trekk. 
Som alle vil huske hadde vi støtte av så å si samtlige korps 
fra Akershus, foruten Oslo og Østfold i denne fasen av flom-
men, til sine tider hadde vi over 200 mann i aksjon.  

Etter kulminasjonen (8. juni) hadde hjelpekorpset fortsatt 
ambulanse- og telefonvakt 24 timer i døgnet.

Under ledelse av landsrådsformannen Hjalmar Munthe-Kaas 
ble så den enestående opprydningsaksjonen satt i gang 17. 
og 18. juni. Hjelpekorpset hadde en sentral rolle i planleg-
gingen og gjennomføringen av denne aksjonen, som er den 
største fellesaksjon hjelpekorpsene har gjennomført i Norge. 
Det var deltakere fra alle 8 Østlandsdistrikter (Telemark, Bus-
kerud, Vestfold, Oppland, Hedmark, Østfold, Oslo og Akers-
hus), til sammen over 400 gutter og jenter.

Resultatet var storslått. Over 300 hus ble ryddet, vasket og 
rensket for flomvannets herjinger, i flere av dem ble golv og 
vegger brutt opp.

Lokalforeningen samarbeidet med Røde Kors-foreningene 
i Fet, Rælingen og Strømmen under flommen, blant annet i 
forbindelse med en større innsamlingsaksjon. Det ble sendt 
ut appeller fra Akershus Røde Kors ved brev 3. juni og fra 
Norges Røde Kors 5. juni, og Lillestrøm Røde Kors gikk også 
ut med en appell i lokalavisen. Innsamlingen ble avsluttet  
6. juni og hadde til da innbragt drøye 91 000 kroner, som var 
mye penger den gang. På Lørenskog opprettet Norsk Folke-
hjelp en sykestue med 22 senger for eldre flomrammede. 

Når det gjelder lokalforeningens mer direkte innsats ellers 
står det følgende å lese i Lillestrøm Røde Kors 50-års ju-
bileumsberetning (1924-1974):

«Men lokalforeningens damer ydet også en betydelig jobb i 
denne tiden. Vi organiserte middagsbespisning hver dag i 2 
uker, samt at vi smurte matpakker til hjelpemannskapene. 
Også under den opprydningsaksjonen som Hjelpekorpsene 
satte i gang hadde lokalforeningen ansvaret for 
bespisningen. Her fikk vi meget god hjelp av Norsk Folkehjelp 
Lillestrøm Lag. Foreningen ydet også bidrag til familier som 
hadde blitt spesielt rammet av flommen, og som hadde 
ekstra behov for hjelp. (- - -).

Det ble senere den sommeren arrangert ferieopphold for 
flomrammede barn fra Fet og Lillestrøm på Haraldvigen ved 
Kristiansand, som ble betalt av Ungdommens Røde Kors i 
Norge. 30 barn reiste på en slik leir-uke.»

Før flommen slo til hadde foreningen på vanlig måte gjort 
en grundig planlegging av Røde Kors-uka, som også dette 
året ble gjennomført i kjent stil. 

Også korpshuset ble rammet av flommen, vannet stod 25-30 
cm opp på veggene i de laveste rommene. 

Hjelpekorpset ble tildelt Norges Røde Kors’ æresplakett for ar-
beidet under flommen.
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Kirkegata  6. juni 1967, veggen til venstre er den gamle politistasjonen. Korpshuset i nr. 8 
ligger lenger inn i Kirkegata på venstre side (Skedsmoboka side 335).
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Korpset ble en tid husløse, men fikk da benytte Kjellervolla 
skole og lokalforeningens lokale i Storgata 9. Korpset fikk 
mange nye medlemmer og var oppe i 43 aktive ved ut-
gangen av året. En Mercedes-buss ble innkjøpt dette året. 
Lettdykkerkurs ble avholdt, og dykkergruppa hadde etter 
dette hele 10 utdannede dykkere. Høstkonkurransen gikk 
av stabelen for 3. gang på rad med 11 deltagende lag. En ny 
internavis «Vindusposten» så dagens lys i etterkant av flom-
men, nærmest som en «flomavis» og det ser også ut å være 
det eneste nummeret.

Lillestrøm Ungdommens Røde Kors startet opp igjen dette 
året, etter noen år uten virksomhet. På lokalforeningens sty-
remøte 7. mars var Ragnhild Gjerde fra Ungdommens Røde 
Kors på Strømmen og Wenche Nilsen til stede for å orien-
tere det nye styret i lokalforeningen om URK-en. Det skulle 
være mindre grupper med faste møtedager og en skulle ta 
kontakt med skolene. Wenche Nilsen sa seg villig til å lede 
gruppene. På styremøtet 26. april ble det så bestemt at 
«Ungdommens Røde Kors starter 2. mai. Fruene Wenche Nilsen 
og Anne-Lise Halvorsen blir ledere.» Det ser ut som om aktivi-
teten nå gradvis tar seg opp heretter og fram mot glansda-
gene på 1980- og 1990-tallet. 

Strømmen Røde Kors var i virksomhet som før og i revisjons-
beretningen het det at foreningene har gjort et godt arbeid i 
1967. Av de sju pasientvennene som foreningene nå hadde, 
arbeidet tre av dem med boktrallene på Sentralsykehuset, 
to gikk til faste pasienter på hjemmebesøk og to arbeidet på 
aldershjemmet i Skedsmo og hadde også ansvaret for den 
dagen Røde Kors hadde på velferdssentralen på Strømmen. 

I 1968 forærte Lillestrøm Røde Kors sitt barnehagefond på 
kr. 3 226,83 til daghjemmet «Solbakken», det store prosjek-
tet i regi av Strømmen Røde Kors. I dette beløpet inngikk en 
tidligere bevilgning på 2 000 kroner fra Familie- og forbru-
kerdepartementet til Lillestrøm Røde Kors til den barne- 
hagen som engang var påtenkt der, men som det aldri ble 
noe av. 

19. mars dette år ble det i regi av Norges Røde Kors holdt 
et større aktiviseringsmøte i aulaen på Lillestrøm Gymnas. 
Røde Kors-foreningene i Rælingen, Strømmen og Lillestrøm 
deltok, og formålet var å danne flere spesialavdelinger og 
verve nye medlemmer. 

Som et ledd i beredskapsarbeidet ble det 8. mai avholdt 
et møte i Katastrofeutvalget med Røde Kors-foreningene i 
Lillestrøm, Fet, Strømmen og Rælingen + hjelpekorpset. Det 
skulle blant annet lages en plan over de tiltak som kunne 
iverksettes dersom en katastrofe inntreffer, slik at forenin- 
gene skulle være bedre forberedt. Det var også viktig å få til 
et samarbeid med kommunene.

På Strømmen var det 8. mai høytidelig grunnstensned-
leggelse for Solbakken Daghjem i Landskronaveien på 
Skjetten. Det var kommet inn pengegaver til daghjemmet 
fra omkringliggende Røde Kors-foreninger, Lions-klubber, 
Sosialdepartementet, Strømmen Bygningsarbeiderforening, 
Rælingen kommune. Akershus fylke hadde gitt garantier. 
Thora Teigland var formann i byggekomiteen, og forenin-
gens formann Thor Helge framforhandlet et byggelån på vel 
400 000 kroner. Det ble opprettet en stiftelse med bistand 
fra advokat Aksel Staurem, og det ble gitt vedtekter for dag-
hjemmet. Solbakken er idag Arbeids- og aktivitetssenter 
under Lillestrøm Kommune. Strømmen URK hadde nå to 
grupper, henholdsvis 9-11 år og 12-14 år, med hver sine to 
gruppeledere.  

Røde Kors-uka dette året ble markedsført mye bedre enn 
tidligere. Det ble utgitt et eget programblad for uka, som 
ble delt ut til alle husstander. «Uken» gikk av stabelen etter 
gammelt godt merke: loppetorg 4., 6. og 7. september på 
den gamle middelskoletomten i Storgt. 6. Husmorlotteriet 
ble holdt på torvet 14. september. Foreningen var igjen 
engasjert i Folkevognlotteriet, som var Norges Røde Kors 
Landslotteri gjennom mange år. I tillegg til at medlemmene 
solgte lodd, ble det lagt ut loddbøker i forretningene på  
Lillestrøm. Ellers bevilget foreningen 2 000 kroner til sult- 
katastrofen i Biafra, og et bidrag på 400 kroner til ulltepper 
til Iran i forbindelse med et jordskjelv der 31. august. Det 
hadde også vært flom på Sicilia dette året og Norges Røde 
Kors anmodet om lokale aksjoner. 

Kronprins Harald og hans forlovede, frøken Sonja Haraldsen, 
ankommer til grunnsteinsnedleggelsen, eskortert av forman-
nen i byggekomiteen, fru Thora Teigland og formannen i 
Strømmen Røde Kors, ingeniør Thor Helge. 
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Hjelpekorpset fylte 30 år og hadde 46 aktive medlemmer. 
Korpset bistod ved lastingen av et transportfly til Vest-Afri-
ka med sykehusutstyr. Det var ingen store inntektsgivende 
arrangementer dette året, som for eksempel de årlige tivoli- 
arrangementene tidligere år, men korpset solgte lodd i Nor-
ges Røde Kors Landslotteri og en ny type førstehjelpspakker 
Hjelper’n 69. 

Korpset har i alle år vært aktive på konkurransefronten. Både 
i Akershusmesterskap, nattorienteringer i Mysen, «Østmarka 
på tvers», «Haldenslitet» og i korpsets egen Høstkonkurran-
se ble det ofte stilt med flere lag, som fikk gjennomgående 
gode plasseringer. For eksempel vant Lillestrøms guttelag 
flere Akershusmesterskap i 1960-årene.

Dette året ble hjelpekorpset engasjert i et viktig tiltak for  
lokalsamfunnet, nemlig den nye Legeformidlingssentralen 
for Lørenskog, Rælingen og Skedsmo. Sentralen åpnet   
17. oktober og holdt de første årene til i Kirkegata 4, i den 
tidligere Kirkegatens skole, nå «Kulturpuben». Legeformid-
lingen er nærmere omtalt på side 128. Ungdommens Røde 
Kors arrangerte juletrefest i Arbeidersamfunnet  6. januar, 
der også barna på Valstadbråten barnehjem på Skjetten var 
invitert. Arbeidersamfunnet lå  tidligere i Voldgata, der bo-
ligblokka i nr. 4-6 ligger i dag, men ble flyttet ned til elva og 
er i dag selskapslokale.  

Foreningen kjøpte inn 200 poser med kvaster av mimosa-
blomster som ble solgt for 5 kroner - en forløper til Blom-
steraksjonen?

Hjelpekorpset arrangerte nok en gang folkefesten på  
torvet 17. mai. Det ble gjennomført grunnkurs førstehjelp 
på Lillestrøm og selvhjelpskurs i Sørum og Fet. Dykkergrup-
pa hadde badevakter i Gansdalen dette året. For første gang 
arrangerte korpset i 1968 konkurransen «Østmarka på tvers» 
på ski sammen med Oslo-korpset. Lillestrøm tok 1. og 4. 
plass. Nansen-filmen «Bare et liv» ble vist på Lillestrøm kino 
2. og 3. juledag. Hjelpekorpset satte opp plakater og solgte 
program.

Besøkstjenesten hadde lynlotteri på torvet lørdag 7. sep-
tember, også et fast innslag under Røde Kors-uka. Det ble 
arrangert mannequinoppvisning i aulaen på gymnaset (nå 
Lillestrøm videregående skole) i slutten av september, et 
annet tradisjonelt og populært arrangement. 

I forbindelse med katastrofeutvalgets arbeid ble det i 1969 
utarbeidet en utførlig liste over materiell som tilhørte Lille-
strøm Røde Kors, det vil si i tillegg til det materiellet hjelpe-
korpset disponerte. Oversikten ble lagt fram på årsmøtet 
3. mars. Det dreide seg nok i det alt vesentlige om utstyret 
tilhørende lasarettet. 

Røde Kors-uka ble forberedt som vanlig, og programmet for 
disse september-dagene fulgte det tradisjonelle opplegget. 
Folkevognlotteriet gikk også sin vante gang.

Den 14. oktober ble det holdt et større arrangement i aulaen 
med blant annet utlodning, som det står å lese i de gamle 
papirene. Ja, det var vel ikke et eneste Røde Kors-arrange-
ment uten utlodning! Alle har vel hørt om den stakkaren 
som falt ned i en bresprekk. Da hjelpekorpset kom for å red-
de mannen, ropte de ned til ham: «Vi kommer fra Røde Kors», 
hvorpå mannen svarte desperat «Jeg har kjøpt lodd!». 

På arrangementet var opplegget ellers slik: «Pensjonistene 
skal inviteres (gratis). Leif Tangen skal være konferansier. Jan 
Østnes skal ha musikkarrangement som passer for de eldre. 
Tvillingene Randi og Toril skal synge. Ebba Modes viser kjoler 
og pelser (og sko fra Real). Urkene skal stille i uniform og hjelpe 
til med å selge lodder». Dette var enda et arrangement som 
krevde mye planlegging, men så var dette virkelig populære 
tilstelninger i byen i disse årene.  

Denne høsten ble det også gjennomført en større aksjon til 
inntekt for astmasaken, Astma-aksjonen, i samarbeid med 
Strømmen Røde Kors. Også pasientvennene og URK-en fra 
Lillestrøm og Strømmen deltok, samt hjelpekorpset. 

Her ser vi et av de seirende guttelagene, f.v. Svein Erik Bjørklund, 
Gustav Larsen, Tor Harald Smeby, Terje Kleven og Kjell Hobøl. 
Gjett om de var stolte og glade.
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Det var en stor dag for Strømmen Røde Kors 1. juli. Da var 
det offisiell åpning av Solbakken daghjem, og daghjemmet 
ble overdratt til en nyopprettet stiftelse. Bestyrer var Birgit 
Engebretsen. Om foreningens drift ellers uttalte revisor at 
foreningen hadde hatt et godt år og at kontingenten hadde 
stabilisert seg mer enn tidligere år. Og videre: «Stort sett er 
det de samme medlemmene som synes å gå igjen i styre og stell 
og de gjør en meget god innsats.» 

Det kom stadig anmodninger om bidrag til mange gode 
formål, og det kan se ut som om Lillestrøm Røde Kors jevnt 
over var positive og gavmilde. I 1970 ble det bevilget 500 
kroner til snøscooter på Haraldvangen. Lokalforeningen be-
vilget også penger internt, det vil si til spesialavdelingene, i 
den grad de ikke greide seg selv ved egne inntektsgivende 
arrangementer. Dette året fikk hjelpekorpset 5 000 kroner 
«men minus 700,- kr som Hjelpekorpset skylder hoved-
foreningen», - ja, rett skal være rett. Ungdommens Røde 
Kors ble bevilget 300 kroner. 

Som vi har sett deltok Røde Kors i en rekke forskjellige inn-
samlingsaksjoner. Dette året var ikke noe unntak, men en 
aksjon utenom det vanlige var «fyrstikkaksjonen» 9. april, 
der en skulle går fra dør til dør kl. 1800 – kl. 2100 og selge 
Røde Kors-fyrstikkesker. Det kan se ut som om dette salget 
gikk tregt, for foreningen satt igjen med 850 esker som var 
tenkt solgt på Leirsund og Skedsmokorset ved en senere an-
ledning. Ja, det var nok ikke alle former for innsamling som 
«traff» like godt, verken blant medlemmene eller folk flest.

Røde Kors-uken åpnet onsdag 2. september kl. 1730 på 
Torget, med barneopptog og leker. Distriktsformann 
Arne Krohn-Nydal var igjen invitert til Lillestrøm og holdt 
åpningstalen. Røde Kors skulle få kollekten under guds-
tjenesten søndag 6. september. Loppemarkedet ble avholdt 
i Arbeidersamfunnet 3. og 4. september, i tillegg til de andre 
faste postene. 

Det kunne gå hardt for seg på foreningens loppemarkeder, 
det var best å holde fast på det en hadde. Blant annet ble 
kåpa til Asborg Løchen solgt på loppemarkedet, men hel-
digvis hadde hun kort vei hjem til doktorboligen i Kirkegata.

Der var det for øvrig loppelager i en av sidebygningene. 
Hjelpekorpset hjalp til med loppetransporten.  Ellers var alt 
i rute, og nettoinntekten fra «uken» ble dette året nesten 
20 800 kroner. I tillegg solgte foreningen lodd i Norges Røde 
Kors Landslotteri. 

Presidenten og visepresidenten i Polen Røde Kors var på  
besøk 1. september, og korpset viste fram sine aktiviteter.  

Sent på høsten deltok enkelte korpsmedlemmer i beman-
ningen av en legebil ved Sentralsykehuset, forløperen for de 
senere legeambulansene. Dette var en lærerik aktivitet.

Høsten 1970 tok hjelpekorpset steget inn i en helt ny verden 
når det gjelder ambulansestandard ved innkjøpet av en Ford 
Transit FT 1000 75 HK, innredet som fullverdig ambulanse. 
Anskaffelsen var avgjørende for den ambulansetjenesten 
som korpset startet året etter. Mercedesen ble solgt dette 
året. Internavisen Korpspressa som hadde ligget nede siden 
1965, forsøkte seg igjen med et nummer. 

17. mai hadde korpset pølsebod og dukkestige utenfor  
Legeformidlingen, og om høsten en ny avtale med Barthels 
tivoli. Korpset baserte mye av sin økonomi nettopp på slike 
arrangementer, samt som nevnt med god støtte fra  
kommunene og de andre lokalforeningene i distriktet, som 
ikke hadde egne hjelpekorps. 

En fullverdig Ford Transit ambulanse. Alarmen har gått, og  
John Erik Pedersen er på vei inn førerdøra. 

Programmet for Røde 
Kors-uken 1970.



44

1965 - 1974

Mange leger ved Legeformidlingssentralen gjorde bruk av 
denne tjenesten, og det ble nok mer vanlig syketransport 
enn ulykker. Den førte også til noe negativ avisomtale fordi 
man mente at de frivillige tok levebrødet fra dem som drev 
ambulansetjensten fra før. 

Korpset hadde også invalidetransport i en viss utstrekning, 
særlig i forbindelse med at pasienter ved Skedsmotun var på 
hjemmebesøk i helgene. Ambulansetjenesten og telefon-
vakttjenesten på Legeformidlingssentralen fikk stor betyd-
ning for utviklingen av korpset, særlig mht faglig utvikling 
og kompetanse. 

Medlemstallet økte også. Begge disse aktivitetene viser 
at Røde Kors var initiativtaker til viktige samfunnsmessige 
oppgaver, som senere er overtatt av det offentlige. Korpset 
hadde sanitetsvakt under NM i Marikollen dette året og del-
tok i 8 ettersøkninger. Søndag 21. februar var dykkergruppa 
i aksjon i Bunnefjorden i forbindelse med at en mann fra 
Kolbotn på pilketur gikk gjennom isen. 

Akershusmesteskapet ble avholdt i vår regi og gikk over to 
dager i Fetsundområdet.

Besøkstjenestens virksomhet gikk sin vante gang med hjem-
mebesøk og ved tjeneste på alders- og sykehjemmene. 

Strømmen Røde Kors fylte 20 år i 1971. Foreningen gjen-
nomførte Barnas Dag med blant Anita Hegerland på 
Strømmen-dagen 20. juni. Det ble arbeidet med å få kjøpt 
en buss til Solbakken Daghjem. Røde Kors-uka gikk som 
før på Strømmen, og ble åpnet med en kirkekonsert dette 

Strømmen Røde Kors gjennomførte også en fyrstikkaksjon 
9. april, og der ga aksjonen et ganske godt resultat. 14. april 
ble det arrangert en PR-aften i Saga Kro: «Fremmötet var    
meget godt. Odd Grythe ledet programmet, Johan Öyan og 
Peder Alhaug underholdt med musikk og sang. Dessuten med-
virket unge sykepleiere fra Sentralsykehuset….». Det gikk slag 
i slag denne måneden for allerede 21. april var det manne-
kengoppvisning i gymnastiksalen på Sagdalen skole. Man-
nekengoppvisninger var tydeligvis det helt store både på 
Strømmen og i Lillestrøm i disse årene. Da Strømmen had-
de sin andre oppvisning i forbindelse med Røde Kors-uka 
«oversteg tilstrømningen (- -) alle forventninger. Lokalet ble helt 
sprengt.» Foreningen hadde nå kjøpt inn en Caravan basar-
vogn til bruk i «uka», kanskje etter inspirasjon fra Lillestrøms 
lotteribod? Ellers gikk aktivitetene som før.

Virksomheten på Lillestrøm fortsatte på vanlig måte i 1971. 
Tidsrommet for Røde Kors-uka ble hvert år fastsatt av Nor-
ges Røde Kors, for at det skulle være en felles «uke» over 
hele landet. 

Lillestrøm «tjuvstartet» dette året med det tradisjonelle bar-
neopptoget. Tema for uka var: «Med Røde Kors hjemme og 
ute.» Foreningen deltok i en landsomfattende innsamling til 
nødlidende flyktninger i Øst-Pakistan (nå Bangladesh), og 
til sammen i Skedsmo kommune kom det inn over 58 000 
kroner. I 1971 ble det i forbindelse med julen utdelt mat og 
penger for til sammen 3 650 kroner. 

Hjelpekorpset startet dette året med ambulansevakt i helge-
ne, ulykkesberedskapen eller «crash-vakta», som den ble kalt 
internt. 

3 korpsmedlemmer hadde vakt fra fredag kl. 1800 til man-
dag kl. 0600, og de fleste vaktlagene bodde hjemme hos 
den som hadde plass til det. Lagene fikk også penger til søn-
dagsmiddagen! Bemanningen med 3 mann var en betydelig 
opprusting av ambulansetjenesten i Lillestrøm og omegn, 
som da stort sett foregikk med enmannsbetjente sykebiler. 
Denne vaktordningen kan nok også sies å ha vært den spe-
de begynnelsen til ambulansetjenesten i offentlig regi slik vi 
kjenner den i dag. Uansett satte korpsets ambulansetjeneste 
uten tvil i gang en viktig debatt om ambulansetransporten 
generelt i distriktet. 

Trenger du førstehjelp eller am-
bulanse, da kan du ringe hjelpe-
korpset. Men bare i helgene!

Hjelpekorpsmedlemmene gjorde en fantastisk jobb for å finne 
den druknede, sa politiet. På bildet er Øyvind Vestby, Oppegård, 
og de to froskemennene Gustav Larsen og Terje Kleven (th) fra 
Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps. Foto: VG
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Hjelpekorpset gjorde betydelige nyanskaffelser på materi-
ellsektoren i 1972, og depotet ble utvidet til det dobbelte. 
Korpset hadde sanitetsvakt og stand under Lillestrøm-uken, 
og hadde der et eget fargeTV-lotteri. Korpset deltok i arbei-
det med å opprette hjelpekorps i Nittedal. Dette året ble det 
bestilt enda en ny ambulanse. Røde Kors-filmen «En ganske 
alminnelig dag» ble vist på Lillestrøm Kino 15. november.

Hjelpekorpset er en stor aktør i filmen, som blant annet viser 
en ettersøkning i Østmarka og en trafikkulykke i Voldgata. 
Mange kjente og kjære korpsmedlemmer var filmstjerner 
da. 

Lille julaften samme år gikk alarmen sent om kvelden, og 
juletrepynting og andre juleforberedelser ble brått avbrutt. 
Et fly var meldt savnet i Asker, og store mannskapsstyrker 
ble kalt ut. Lillestrøm-korpset deltok med 25 mannskaper. 
Det ble nok en spesiell julefeiring for dem som var helt inne 
i ulykkesområdet den natten. Det var kanskje også den 
eneste gangen at ambulansen gikk med blålys og fulle  
sirener fra Lillestrøm, over Rådhusplassen i Oslo og videre til 
Asker, - også den gamle VW-ambulansen.  

Ved utgangen av året hadde korpset hele 58 aktive medlem-
mer, samt en seniorgruppe på 17. 

Det var et aktivt år også for besøkstjenesten, og av de arran-
gementene som gikk igjen år etter år kan nevnes boktralle 
på Sentralsykehuset og Skedsmotun sykehjem og årlig ut-
lodning under Røde Kors-uka. 

året. «Kirken var fullsatt og vi hadde en uforglemmelig kveld.» 
Foreningen hadde greid å skaffe gode underholdsningskref-
ter, sangerinnen Ruth Reese til kirkekonserten og Kari   
Diesen til mannekengoppvisningen. Disse bidro nok til et 
godt resultat! 

I 1972 gikk Lillestrøm Røde Kors til innkjøp av et piano til 
møtelokalet i Storgata 9, blant annet basert på et privat 
bidrag. Fyrstikkaksjonen fortsatte dette året, og foreningen 
mottok ytterligere 35 kg fyrstikkesker fra Norges Røde Kors. 
Dette var mot foreningens ønske, da det fortsatt var igjen et 
stort lager fra sist. «Aksjonen beror inntil videre» står det å lese 
i protokollen fra styremøtet 10. april. Da var det bedre med 
loddsalg, og foreningen mottok 3000 lodd for salg, med en 
loddpris på 2 kroner. 

18.-27. august gikk det store arrangementet «Lillestrøm-
uken» av stabelen, og der hadde foreningen en egen stand 
med loddsalg, blant annet håndarbeidslotteriet, men også 
en rekke andre gevinster som medlemmene i stor stil hadde 
tigget fra lokale firmaer o.l. Bare det å skaffe gevinster måtte 
jo være litt av en jobb i forbindelse med alle arrangemente-
ne foreningen gjennomførte. Informasjon om Røde Kors og 
verving av nye medlemmer var en del av oppgavene til de 
medlemmene som betjente standen. 

Ikke lenge etter var det igjen tid for Røde Kors-uka, i tiden 
6.-20. september. I tillegg til de faste postene, var det i år en 
såkalt kronerulling i Storgata 9. september. Ja, det ble fak-
tisk festet hvit tape med Røde Kors-merker til fortauskanten 
langs begge sider av Storgata, og så skulle publikum legge 
penger (kroner) på tapen. Det var den gang, det. 

Dagen etter var det et helt spesielt arrangement med kon- 
sert i Lillestrøm kirke med blant andre St. Johannes- 
guttene. Det var også en kransnedleggelse ved Romeriks-
bautaen over de falne fra siste krig. Visepresident i Norges 
Røde Kors, Per Røisland, «la ned en krans på monumentet idet 
han minnet om organisasjonens høye valgspråk: Gjennom 
medmenneskelighet til fred.», slik det stod å lese i Akershus 
Arbeiderblad dagen etter. Medlemmer fra URK og hjelpe-
korps stod æresvakt med Røde Kors-flagg. 

Norges Røde Kors kunstlotteriaksjon til inntekt for Vietnam 
ble startet 30. november. Foreningen fikk låne kommunens 
sentralbord, slik at loddkjøpere kunne ringe inn og bestille 
lodd. «Solgte lodder sendes mot postoppkrav.» Det er kanskje 
en grense for hvor mange arrangementer og loddsalg en 
kan ha i løpet av et år – selv for Røde Kors – og det viste 
seg da også at dette lotteriet gikk svært tregt, selv om Odd 
Grythe skulle omtale saken på TV samme dag! 

En ganske alminnelig dag: utrykning med ambulanse i 
Voldgata i Lillestrøm. En syklist var «påkjørt».  Finn Olsen i full 
fart ut av ambulansen til unnsetning. 
Foto fra filmen, Teamfilm A/S 1972
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I tillegg til de faste oppdragene ble det også arrangert hyg-
gekvelder på alders- og sykehjemmene, for eksempel hyg-
gekveld på Skedsmotun 17. oktober, hyggekveld på Asak 
alderspensjonat før jul med kjøretur i omegnen, bl.a. for å 
se julegata i Lillestrøm, der hjelpekorpset stilte med biler. I 
forbindelse med julen ble det delt ut 25 kroner til dem som 
hadde hjemmebesøk, og det ble gitt blomster til alders-
hjemmene og til Lillestrøm sykehus. 

På grunn av manglende protokoller er det fortsatt i 1972 
ikke mye vi vet om virksomheten i Lillestrøm URK. Når vi 
imidlertid ser i protokollene fra de påfølgende årene, må 
det ha vært ganske bra aktivitet også i slutten av 1960-årene 
og i begynnelsen av 1970-årene. URK-en vant faktisk NM for 
URK i 1972! På bildet av en URK-gruppe i arbeid kan vi også 
se deler av NM-kransen som henger på veggen.   

Strømmen Røde Kors overrakte en Ford Transit minibuss til 
Solbakken daghjem 3. mai: foreningen betalte 20 000 kroner 
kontant og kommunen hadde garantert for et lån på 23 000 
kroner. Ellers gikk driften på Strømmen som vanlig også 
dette året, og det ble bevilget penger til mange ulike formål, 
bl.a. 1 000 kroner til innredningen av elevrom ved Norges 
Røde Kors Sykepleieskole i Tromsø. Foreningen gjennom- 
førte et pasientvennkurs sammen med Nittedal Røde Kors.  

Røde Kors-uka på Lillestrøm ble i 1973 gjennomført med 
tradisjonelt opplegg, og resultatet var noe av det beste 
foreningen noen sinne hadde hatt, skal vi tro årsberetnin-
gen for 1973. Håndarbeidsgruppen, en videreføring av 
syforeningen, hadde lagd håndarbeider til Røde Kors-uka 
som representerte en loddsalgverdi på 10 000 kroner! 
Håndarbeidslotteriet har da også i alle år vært et fast og  

En kveld med Ungdommens Røde Kors i Lillestrøm i begynnelsen av 1970-årene. Fra venstre ser vi blant annet Hilde Rekkset (Heggelund), 
Stina Holth (med ryggen til), Beate Holth, Kristin Bråthen (bakerst), Trude Fossberg, Kristin Borgersen (Paulsrud), Marianne Bråthen og 
Marianne Brandsæther (nærmest veggen). På veggen henger det synlige beviset på at Lillestrøm URK vant NM for URK i 1972.
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viktig inntektsgivende arrangement. Oppslutningen på 
medlemsmøtene var ikke særlig god, og derfor oppnevnte 
styret et aktivitetsutvalg. 

Hjelpekorpset avholdt i begynnelsen av året et omfattende 
ambulansekurs (46 timer), antagelig den største oppgaven 
instruktørgruppa noen gang hadde påtatt seg. Formålet var 
selvsagt å styrke ambulansetjenesten som var satt i gang i 
1971. Ambulansetjenesten var for øvrig fortsatt utsatt for 
kritikk, og det endte med at Skedsmo formannskap i møte 
30. april anmodet Legeformidlingssentralen ”om å finne 
fram til rimelig fordeling av kjøreoppdragene også i helgene.”, 
men avsluttet likevel vedtaket slik: ”Det må imidlertid påsees 
at den beste service overfor publikum alltid ivaretas ved nød-       
situasjoner.” 

Ved gjennomføringen av ambulansekurset fikk korpset vel-
villig bistand fra blant annet politiet, forsvaret og legene. 
Et annet viktig bidrag til ambulansetjenesten (A-vakta) var 
den nye ambulanse som ble levert om våren, Ford Transit 

100 de luxe 2 l. Den gamle ambulansen ble fra da av brukt til 
invalidetransporten (B-vakta), som etter hvert kom inn i mer 
faste former. Den gamle VW-ambulansen ble overdratt til 
det nystartede Nittedal-korpset. Det ble kjøpt inn en brukt 
campingvogn til bruk som «kommandosentral» eller KO som 
det kalles, ved ettersøkninger og større sanitetstjenester. 
Dampsagtomta (Sagaparken) ble dette året for første gang 
brukt til inntektsgivende arrangementer, der råd- 
huset og tinghuset ligger i dag. Det ble arrangert tivoli i 
mai måned og messearrangementet Røde Kors-marked 73 i 
september, i samarbeid med Skedsmo Næringsservice A.s. 

Dette var noen år før den senere årlige Røde Kors-uka – Lille-
strøm Messen kom i gang, men høstmarkedet dette året var 
jo på mange måter forløper for den. Et annet inntektsgiven-
de arrangement dette året var utdelingen av gratisavisen 
Oss i Mellom, som ble utgitt av Konsulentservice v/Matias 
Ravn Nilsen, en mangeårig, trofast støttespiller for korpset. 
Blant annet stod han for både det økonomiske og tekniske 
opplegget med korpsets 40-års jubileumsberetning i 1979. 

Besøkstjenesten hadde sin årlige utlodning på Torvet, og el-
lers gikk aktivitetene som før. Flere av besøksvennene deltok 
også i arbeidet på Velferden. 

Ungdommens Røde Kors på Lillestrøm var svært aktive og 
bestod av 3 grupper; eldste gruppe, mellomste gruppe og se-
nere på året også yngste gruppe. Dette vitner jo også om at 
det må ha vært i godt gjenge året før. 

De hadde et visst samarbeid med Velferden, med blant an-
net hyggekveld. URK var tydeligvis spesielt opptatt av besøk 
på sykehjem mv. i denne perioden, da de også hadde hyg-
getreff på Mohagen sykehjem på Frogner 7. april. De oppret-
tet et verv som «sosialsjef», «- for å ordne med alle saker an-
gående vårt sosiale arbeid», som det heter i styreprotokollen.  

Ellers var førstehjelp et hyppig tema på møtene. URK deltok i 
Akershusmesterskapet 26. august, der Lillestrøms eldste lag 
vant og kunne senere representere Akershus i NM i Kristia-
nund, mens yngste lag kom på 3. plass. 

Det ble på en aksjonsdag 8. november solgt 500 adventska-
lendere til inntekt for Røde Kors-senteret Merket i Valdres. 
URK droppet julemøtet dette året og sendte 500 kroner til 
Vest-Afrika. De oppfordret andre URK-avdelinger i landet til 
å gjøre det samme. Medlemmer fra URK-en pusset opp lo-
kalforeningens møtelokale i Storgata 9. 

Strømmen Røde Kors stod som arrangør av distriktsårsmø-
tet dette året, og i den forbindelse ”har guttemusikkken lovt 
å spille utenfor Rådhuset ved ankomsten.” På Strømmen var 
det nå 11 aktive pasientvenner. Foreningen bevilget 1 000 

Sagaparken var stedet for messa i 1973. Erik Bye var trekkplas-
ter, men det meste av arrangementet regnet dessverre bort.
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kroner til jordskjelvrammede i Nicaragua og støttet ferie-
opphold i Norge for islandske barn. Resultatet av ”uka” var 
på hele 17 000 kroner, ”det beste resultat vi har oppnådd. Men 
pengene skal jo brukes”, som det stod i protokollen, - et  
ganske godt poeng.

I 1974 hadde Lillestrøm Røde Kors vært en viktig aktør i  
lokalsamfunnet i 50 år, og jubileet ble behørig markert med 
fyldig jubileumsberetning og en jubileumsfest 1. novem-
ber. Jubileet ble også markert med en jubileumsgave ved 
at foreningen betalte den faste telefonavgiften for 10 eldre 
som fikk telefon av kommunen, et samarbeidsprosjekt med 
Strømmen Røde Kors. I jubileumsåret hadde foreningen 
1100 medlemmer, støttemedlemmer og aktive. 

Årets første inntektsgivende arrangement var en kirkekon-
sert 24. februar. Lillestrøm gymnaskor sang, lektor Tingstad 
holdt andakt og foreningen fikk kollekten. Om våren deltok 
foreningen i «Afrika sulter»-aksjonen, der 26 medlemmer i 
løpet av en lørdag samlet inn kr. 10 105,21. Fra innsamlings-
bøsser i forretninger/banker/kontorer kom det inn  
kr. 6 484,75.  Det måtte selvsagt arrangeres et jubileumslot-
teri, og førstegevinsten var en reise til syden for to personer. 
«Syden» var antagelig noe mer eksotisk enn i dag. 

Røde Kors fulgte samme opplegg som tidligere år, men 
skulle dette året avsluttes i Sagaparken under et messear-
rangement der, «Røde Kors Messen», i samarbeid med Messe-
consult AS. 

Hjelpekorpset rundet 35 år og i løpet av året var medlems- 
tallet oppe i 70 aktive medlemmer. Jubileumsmiddagen ble 
holdt 22. november. Korpset hadde avtale med A/S Messe-
consult om arrangementer i Sagaparken om våren og deltok 
sammen med resten av foreningen på høstarrangementet 
Røde Kors Messen. De første skritt ble tatt på veien til sam-
arbeid med Lillestrøm Syketransport, men man ønsket å 
avvente fylkets plan for ambulansetjenesten. Korpset  
hadde sanitetsvakt under NM i svømming på Nebbursvollen, 
og det ble avholdt to industrivernkurs på Strømmen Staal. 
Korpsmøtene måtte dette året flyttes til Arbeidersamfunnet 
på grunn av det stadig stigende medlemstallet. 

Ungdommens Røde Kors hadde 40 medlemmer, og aktivite-
ten var fortsatt stor. Det ble gjennomført hele 70 gruppemø-
ter i de tre gruppene. Ellers deltok medlemmene i URK-mes-
terskap, på URK-leire, møter, kurs og lederutdanning. URK-en 
serverte faktisk kaffe og kaker til eldre under «Landbruksve-
ka -74» på Sjølyst og underholdt for eldre på Stav pleiehjem. 

Besøkstjenesten fortsatte sin virksomhet på vanlig måte det-
te året, med blant annet lotteri på torvet 14. september og 
fest på Skedsmotun 27. november. 

Strømmen Røde Kors bevilget orgel til Solbakken daghjem. 
Ellers gikk aktivitetene sin vante gang med Røde Kors-uka 
og bingo. Foreningen deltok i Afrika sulter-aksjonen og bi-
dro med 1 000 kroner i forbindelse med en flomkatastrofe i 
Bangladesh. Seks nye pasientvenner var nå i virksomhet på 
Strømmen.    

Styret i Lillestrøm Røde Kors i 
jubileumsåret 1974. Sittende 
f.v. Anni M. Andersen (kasserer), 
Inger Marie Lindberg (sekretær), 
Tore Myklebust (formann),  
Bibbi Faye (nestformann) og 
Edel Haug (styremedlem).  
Stående f.v. Liv Halla (varamed-
lem), Therese Kristensen (repr. 
fra Velferdssentralen), Bergljot 
Falchenberg-Pedersen (repr. 
fra Besøkstjenesten), Knut  
Melheim (repr. fra Hjelpekorp-
set),  Anne-Lise Halvorsen (repr. 
fra Ungdommens Røde Kors), 
Wilhelm Johansen (varamedlem) 
og Margit Haagaas (repr. fra 
Arbeidsgruppen).   
Foto: Leif Gullstein
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Lillestrøm Røde Kors kunne nå se tilbake på 50 aktive år i 
samfunnets tjeneste, etter hvert også supplert med både 
Ungdommens Røde Kors, hjelpekorps og besøkstjeneste. 
På Strømmen hadde også Røde Kors nå vært i virksomhet i 
mange år, både med URK og besøkstjeneste. 

Det er ikke tvil om at Røde Kors ved medlemmenes frivillige 
innsats hadde vært en viktig bidragsyter i samfunnet på 
mange områder. Om oppbyggingen av velferdssamfunnet 
står det i Skedsmo-boka (Velferd i bredde og dybde, side 
339/340) at veldedige organisasjoner i enkelte kommuner 
kunne stå sterkt. 

Det vises til at det også i Lillestrøm og Skedsmo fantes lag 
og foreninger som gjorde en viktig velferdsinnsats. Røde 
Kors er riktignok ikke nevnt der, men de samme aktivitetene 
som Røde Kors drev med i de første årene: midler til tren-
gende, innsamling av penger til diverse gode formål, lønns-
tilskudd til menighetssøster mv. og spesielle bevilgninger 
og utdelinger i forbindelse med julen. 

Som det går fram av beretningen om de tidligste årene, bi-
dro Røde Kors også med penger direkte til enkelte kommu-
nale oppgaver innenfor helsetjenesten, på bakgrunn av kon-
krete henvendelser fra kommunen. Det ble heldigvis mindre 
behov for den slags bevilgninger og bidrag etter hvert som 
det offentlige tilbudet stadig ble bedre. I artikkelen i Skeds-
mo-boka påpekes det likevel at ingen frivillig organisasjon 
drev sykehus eller lignende, men Lillestrøm Røde Kors var 
jo på nippet til å få etablert et fødehjem, og i senere tid ble 
Solbakken daghjem startet av Strømmen Røde Kors.

Selv om en kunne se tilbake på mange aktive år, fortsatte 
foreningens virksomhet i samme dur i de kommende årene. 
I det neste tiåret skulle en drøm endelig gå i oppfyllelse: 
Lillestrøm Røde Kors fikk omsider eget hus i 1983. En annen 
viktig aktivitet som kom i gang før dette var «Røde Kors-
uka - Lillestrøm Messen», som ble etablert fra 1977 og som i 
mange år framover skulle ha en avgjørende betydning for 
foreningens økonomi, også – og ikke minst - med tanke på 
det store husprosjektet. 

Selv om nytt hus var hovedsaken i disse årene, måtte 
foreningen også oppfylle sine vanlige forpliktelser.  I 1975 
bevilget foreningen penger til blant annet opphold for 
enkeltpersoner på hhv Haraldvangen og Eidene. Forenin-
gen deltok også i innsamlingen til Vietnam dette året, og 
totalt kom det inn 7 469 kroner. Landslotteriet skulle også 
ivaretas på vanlig måte, og ikke minst skulle Røde Kors-uka 
gjennomføres. Dette året var det nok ikke mye tid til ukefor-
beredelser på styremøtene, men så var da også opplegget 
rimelig kjent og veldig godt innarbeidet. Dessuten var ar-
rangementskomiteen en gjeng med driftige medlemmer. 

Inntekten ble ca. 30 000 kroner netto dette året, «Et meget 
godt resultat». 

Også i 1975 var hjelpekorpset engasjert i to inntektsgivende 
arrangementer i Sagaparken, som til sammen innbragte 
24 500 kroner.  Varehenger ble innkjøpt. Det var en merkbar 
økning i antall sanitetstjenester. Korpset var blant annet til 
stede under NM på ski i Marikollen og hadde sanitetsvakt for 
Romerike Bedriftsidrettskrets hver onsdag i 14 uker. 30. april 
dette året var litt av en merkedag: korpset tok initiativ til et 
samarbeidsmøte med hhv Fet, Lillestrøm og Lørenskog lag 
av Norsk Folkehjelp Sanitet. Dette var ikke dagligdags, for 
det er ikke til å komme utenom at det generelt var en bety-
delig konkurranse mellom de røde og de grønne. 

Ungdommens Røde Kors deltok i Akershusmesterskapet i 
Nittedal, kom på 4. plass i eldste klasse og 3. plass i yngste 
klasse. Dette året ble gruppe III nedlagt. En del av medlem-
mene ønsket nå å komme i kontakt eldre ensomme for å 
lese for dem eller gå ærende osv. 

De 18 – 20 aktive pasientvennene stod på med sine vanlige 
aktiviteter, som gikk igjen år etter år. Her kan vi nevne noen 
av dem: boktralle på Sentralsykehuset, varetralle på Skeds-
motun og hjemmebesøk. Hyggekveldene på alders- og      
sykehjemmene var også faste innslag som det ble satt stor 
pris på. Dette året fikk de også frisket opp sine førstehjelps-
kunnskaper ved kurs med hjelpekorpset. 

På Strømmen gikk Røde Kors virksomheten som før, men nå 
ble Ungdommens Røde Kors nedlagt. Fra årsmøtet  
11. februar 1975 står det å lese: ”U.R.K. har dessverre hatt 
en sterk tilbakegang de siste par år og det ble vedtatt å la 
avdelingen ha 1-2 hvileår.” Ellers var de  tradisjonelle Røde 
Kors-aktivitetene i store trekk de samme på Strømmen som 
i Lillestrøm, men dette året forsøkte Strømmen seg med et 
loppemarked og et lotteri med London-tur som hovedge-
vinst. Lotteriet var populært og skulle bli en gjenganger. Det 
ble bevilget 1 000 kroner til Vietnam, og 10. juni var det hyg-
gekveld for pasientene ved Skedsmotun.

Fra 1. januar 1976 ble leieavtalen for de lokalene som  
Lillestrøm Røde Kors leide i Storgata 9 begrenset til konto-
ret. Forutsetningen var å avholde færre medlemsmøter og 
avholde disse i leide lokaler ellers. Korpshuset kunne jo også 
brukes til møter, noe som særlig var aktuelt for URK. For  
øvrig var oppslutningen om medlemsmøtene fortsatt dårlig. 

Dette året var det innsamling til Guatemala i forbindelse 
med et jordskjelv 4. februar, og foreningen bevilget 1 000 
kroner. Innsamlingsliste i bankene og hos Akershus Arbei-
derblad innbrakte 3 685 kroner. Det ble ikke satt i gang 
dør-til-dør-aksjon, da konfirmantene på Skedsmokorset, 

Perioden 1975 - 1984
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Strømmen, Lillestrøm og Rælingen gjennomførte det.  På 
Lillestrøm kom det inn 10 826 kroner under denne aksjonen. 
Det ble dette året tatt initiativ til en gruppe i lokalforeningen 
«med helst noe yngre krefter» med det formål å lage ting til en 
julemesse. Dermed hadde foreningen i realiteten to håndar-
beidsgrupper, Arbeidsgruppe I og Arbeidsgruppe II. 

Røde Kors-uka gikk av stabelen som vanlig 1.-12. septem-
ber med alle de faste postene, og innbrakte over 37 000 
kroner. Inntektene steg fra år til år. Allerede før årets «uke» 
ble avholdt, var foreningen i viktige samtaler med Harald 
Motrøen og Øyvind Berg i Norsk Konsulent og PR-service 
AS, etter et initiativ av forretningsmannen Egil B. Rytterager. 
Samtalene dreide seg om et messearrangement i Sagapar-
ken neste år, 19.-28. august 1977. Lillestrøm Røde Kors fikk 
tilbud om 55 000 kroner for å stille mannskap og bemanne 
ulike stands. Det var enighet om at lokalforeningen og hjel-
pekorpset skulle dele inntektene likt, «mot at begge stilte likt 
med mannskaper». Underholdningen skulle bli lagt opp av 
impressario Gunnar Eide. Det skulle utgis en messeavis i et 
opplag på 100 000. Det skulle utlyses en tegnekonkurranse 
for barn med mottoet «Røde Kors i arbeid». Dette skulle bli 
starten på noe «stort», og et årelangt positivt samarbeid 
med teknisk arrangør.  

Hjelpekorpset hadde fortsatt nok å gjøre, og antallet sani-
tetsvakter holdt seg på omtrent samme nivå i 1976. Korpset 
deltok i undersøkelse om hjemmeulykker. Ulykkesberedskap 
og invalidetransport, (A- og B-vaktene) ble gjennomført 
som vanlig. På nytt ble det ført forhandlinger med Lillestrøm 
Syketransport. Et leserinnlegg i avisen kritiserte telefonser-
vicen på Legeformidlingssentralen, og korpset sendte brev 
til mannskapene om å «yde god og taktfull service». 

Korpset arrangerte tivoli i Sagaparken rundt 17. mai, og i 
pinsen var det bodsalg og sanitetsvakt under en visefestival 
på Lillestrøm, Festspillene 1976. Ellers bistod hjelpekorpset 
lokalforeningen under Røde Kors-uka. I forbindelse med 
julen, gjennomførte korpset en handledag for handikap-
pede og pensjonister i samarbeid med Junior Chamber og 
DOMUS/Lillestrøm.

Ungdommens Røde Kors drev som før, men det var nok min-
dre aktivitet enn tidligere. De hadde også visse administrati-
ve problemer ved at det var vanskelig å få lagt fram korrekt 
regnskap, til tross for mange purringer fra lokalforeningen. 

Også i besøkstjenesten gikk driften som før. Det ble be-
merket i styreprotokollen at det nå står Besøkstjenesten på 
pasientvenn-nålen, det vil si at pasientvenn-begrepet var på 
vei ut. Gavebeløpet til jul til dem som fikk hjemmebesøk ble 
hevet fra 25 til 30 kroner. 

Strømmen Røde Kors kunne feire sitt 25-års jubileum, og  
jubileumsfesten fant sted på Huseby Gård 11. mai. Forenin-
gen hadde 550 medlemmer i jubileumsåret, og aktivitetene 
gikk som før. Røde Kors-uka på Strømmen hadde et mor-
somt åpningsprogram onsdag 1. september: ”Åpning ved 
Rådhuset. Kostymeparade og hesteskyss og veteranbiler. Salg 
av pølser og brus. Rebusløp kl.18. Premieutdeling på Konten 
Kro.” Senere i uka var det loppemarked og diverse aktiviteter 
for barn i Samfundsbygningen. Foreningen bevilget 2 500 
kroner til Stiftelsen Nyberg Feriehjem for psykisk utviklings-
hemmede i Odalen, en årviss bevilgning. 

I 1977 ble altså den første «Røde Kors-uka – Lillestrøm Mes-
sen», eller bare «messa» som den skulle bli hetende på fol-
kemunne, den store og spennende oppgaven i Lillestrøm, 
og ikke minst utfordrende på grunn av det store antallet 
medlemmer som måtte trå til for å få det hele i havn. Det var 
vel ingen som helt visste hva foreningen hadde begitt seg ut 
på da kontrakten med teknisk arrangør, Norsk Konsulent og 
PR-service ble underskrevet året før, men store arrange- 
menter var jo ikke noe nytt. 

Messa avløste den tradisjonelle Røde Kors-uka, men blant 
annet håndarbeidslotteriet ble videreført som en egen akti-
vitet under messa. Dessuten startet det allerede i februar et 
stort lotteri der det skulle selges 28 000 lodd a kr. 5,-, med en 
bil fra British Leyland som hovedgevinst. 

Avisene hadde omfattende forhåndsomtale av messa, også 
utenfor distriktet. Blant annet hadde Glåmdalen (Kongsvin- 

 

Ingen dårlig førstepremie i lotteriet i 1977, en British Layland 
Mini 1000 (faksimile fra Akershus Arbeiderblad)
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prærien. Messearrangementet var så vellykket at det sam-
me høst ble inngått en kontrakt med Norsk Konsulent og 
PR-service om messe også i 1978. 

Det skulle etter hvert vise seg at «Røde Kors-uka – Lillestrøm-
Messen» ble et årvisst og gjennomgående vellykket arran-
gement gjennom mer enn 20 år, og derved en betydelig 
inntektskilde for hele foreningen. 

Messene hadde også en viktig sideeffekt, som også var 
nødvendig for gjennomføringen: samarbeidet mellom lokal-
foreningen og spesialavdelingene fikk en virkelig oppsving. 
Ikke det at det ikke var samarbeid fra før, noe beretningen 
for tidligere år vitner om, men i den daglige virksomheten 
levde nok avdelingene sine liv med hver sine aktivitets- 
områder. Under messene ble medlemmene mye bedre 
kjent med hverandre, og det vokste fram en felles forståelse 
for de ulike aktivitetene, og at det nå var viktig å dra lasset 
sammen mot det framtidige Røde Kors-huset.  

Fortsatt fikk foreningen enkelte søknader fra privatpersoner 
om støtte, dette året fra Sosialstyret i kommunen «om hjelp 
til en kvinne som venter barn, uten muligheter for å skaffe klær. 
Formannen kjøpte brukt tøy for kr. 34,50 samt leverte ut en 
spedbarnbylt.» I dag virker dette veldig knuslete, og en kan 
jo lure på hvorfor ikke det offentlige kunne bistå her? Ellers 
bevilget foreningen penger til ski til barna i en familie, og 
gaver og hilsner til aldershjemmene i forbindelse med julen. 

Hjelpekorpset fikk ny organisasjonsplan dette året: formann 
og korpssjef ble byttet ut med en tremannsledelse (troika) 
bestående av korpsleder, operativ leder og administrativ 
leder. 

Korpset hadde en svært sentral rolle i «Røde Kors Uka – 
Lillestrøm-Messen», som altså ble arrangert for første gang 
dette året. Det var et ressurskrevende arrangement som for-
utsatte at alle aktive medlemmer stilte opp, som vaktmann-
skaper, sanitetsvakter, billettselgere, i tillegg til at korpset 
tok seg av parkeringen for utstillerne! Blant annet skulle 
korpset sørge for vakter langs gjerdet rundt Saga- 
parken, og «Willy på hjørnet» (Hofsødegård) ble et fast inn-
slag gjennom alle år. Han hadde oversikten! Den som var 
ansvarlig for at alle vaktene var dekket opp hver dag, hadde 
nok noen spennende dager i august, men alle sluttet hel-
hjertet opp. 

23. september begynte hjelpekorpsets samarbeid med 
Lillestrøm Syketransport med vakt hver 14. dag. En rekke 
kurs ble avholdt, instruktørgruppa jobbet bra i disse årene. 
I desember kjøpte korpset enda en bil, Ford Transit diesel 
1977 modell, til bruk ved invalidetransporten og som mann-
skapsvogn. Den eldste Transit-en ble da solgt.  

Det første messeprogrammet: Sagaparken 1977.

ger) en artikkel med overskriften: ”Gigantisk ti-dagers mes-
se med Røde Kors i Lillestrøm.” Det ble oppnevnt en egen 
hovedkomite for arrangementet, med ordføreren som leder 
og med representanter for teknisk arrangør, nærings- 
livet og Røde Kors. 

Det var lagt opp til en storstilt offisiell åpning av messa, hør 
bare her: fylkesmann Petter Koren, president i Norges Røde 
Kors, Hans Høegh, formann i Akershus Røde Kors, Leif  
Kvalum og formann i Hovedkomiteen, ordfører Odd G.  
Kværne, samt foreningens gamle venn, visegeneralsekretær 
Jens Meinich fra Norges Røde Kors. Det ble flagget på Stor-
torvet, i Storgata og på Rælingsbrua, litt av en begivenhet, 
med andre ord. Ja, i disse dagene gjorde Lillestrøm Røde 
Kors seg virkelig gjeldende! I Akershus Arbeiderblad kunne 
en 26. august lese: ”Kjempesuksess etter hektiske dager i 
Sagaparken. 50.000 besøkende på messen i Lillestrøm.” 

Det hører med til historien at de mange avisoppslagene om 
messa var helt dominert av besøket av barnestjernen  
Melissa Sue Anderson (Mary Ingalls) fra TV-serien Huset på 
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Ungdommens Røde Kors fikk merke at det nå var vanskelig å 
skaffe unge ledere. Oppslutningen var dårlig, og avdelingen 
greide ikke å gjennomføre valg dette året. Lokalforeningen 
fulgte opp dette med et møte hjemme hos lokalforeningens 
formann 9. juni for å diskutere tiltak som det kan være aktu-
elt å aktivisere ungdommene med. URK-ene var ellers med 
under messearrangementet og hadde egne lotterier som 
innbragte drøye 1 100 kroner. 

Besøkstjenesten delte ut bøkekvister fra Danmark på syke-
huset, Lillestrøm aldershjem og Sentralsykehuset. Det var 
problemer å få kontakt med ensomme og eldre som ønsker 
besøk, noe som den gang ikke var mulig via sosialkontoret. 
Besøkstjenestenen hadde også gode inntekter fra «messen», 
og virksomheten ellers gikk som i tidligere år. 

Strømmen Røde Kors holdt det også dette året gående som 
før, med tradisjonelt program i Røde Kors-uka. De 13 aktive 
pasientvennene var fordelt på helse- og velferdssentralene, 
Sentralsykehuset og Skedsmotun.

Med tanke på byggeplanene på Lillestrøm ble det i 1978 
enighet om å fordele inntektene fra messa slik: 50% til huset, 
mens 50% deles mellom lokalforeningen og hjelpekorpset. 
URK fikk 3000 korner for barneparkeringen, og besøks- 
tjenesten hadde eget inntektsgivende arrangement under 
messa. «Røde Kors-uka – LillestrømMessen» ble avholdt  
12.-20. august dette året. De andre Røde Kors-foreningene 
i området ble forespurt om å stille med mannskaper mot å 
få del i inntektene. I tillegg til messearrangementet var det 
igjen tid for mannequinoppvisning, denne gang på Folkets 
Hus 26. september, og billettprisen var hele 15 kroner.  

Foreningen leide nå ut kontorplass i Storgata 9 til Akershus 
Røde Kors som hadde fått en distriktssekretær på heltid. 
Lillestrøm Røde Kors fikk dette året takkeskriv fra Skedsmo 
sosialstyre «for vel utført arbeid for de trygdede.», og det var jo 
hyggelig. På anmodning fra Norges Røde Kors ble det  
bevilget 500 kroner til Jordan Røde Halvmåne, og 300 kro-
ner til Norges Røde Kors Barnehjelps prosjekt om opphold 
på Røde Kors-senteret «Casas Heddy» på Lanzarote for barn 
med revmatiske lidelser.  Pianoet som tidligere hadde stått 
i møtelokalet i Storgata 9 ble gitt til Solbakken daghjem. I 
forbindelse med en innsamling til India dette året ble det 
lagt ut lister i bankene, og det kom inn 6 372 kroner.  

Hjelpekorpset deltok i hele tre større øvelser dette året:  
flyredningsøvelser i Grefsenkleiva i Oslo og på Gardermoen 
i regi av hhv HSBO (Hovedkomiteen for sykehusberedskap 
i Oslo-området) og Luftfartsdirektoratet. HSBO arrangerte 
dessuten en togulykke i Ullensaker. Nok et vellykket messe- 
arrangement ble gjennomført, med full innsats fra med-
lemmene. Det ble gjort en del ombygginger på Korpshuset 

dette året. Fra Norges Røde Kors såkalte «materiellmillion» 
mottok korpset en del nytt utstyr. Medlemstallet hadde fort-
satt å stige, og korpset kunne gå inn i jubileumsåret 1979 
med 97 aktive medlemmer, mot 70 året før!

Ungdommens Røde Kors hadde igjen 3 grupper, og aktivi- 
teten tok seg opp med kurs, øvelser og URK-leire. Ungdom-
mene deltok i en Redd Barna-aksjon 5. november og bistod 
Kreftforeningen med loddsalg. Også dette året hadde av-
delingen barnepark og info-stand på messa. I forbindelse 
med et miniprosjekt på Filippinene bevilget avdelingen 450 
kroner. 

Besøkstjenesten bevilget dette året penger til et ektepar til 
opphold på Lanzarote. Ellers gikk aktivitetene som før med 
blant annet vårfest på Skedsmotun 14. mars og fest for pa-
sientene ved Asak pleiehjem 7. desember der hjelpekorpset 

Del av programmet for Røde Kors-uka på Strømmen
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også stod for julegatekjøringen. Det var populært blant 
sykehjemsbeboerne å få seg en tur gjennom den flotte jule-
gata i Lillestrøm. På messa i august hadde besøkstjenesten 
eget lotteri som innbragte netto kr. 2205,60.

I Strømmen Røde Kors gikk virksomheten sin vante gang, 
selv om det etterhvert var blitt få aktive. I protokollen fra 
styremøtet 17. januar står følgende hjertesukk: ”Foreningen 
teller snart ikke flere aktive medlemmer enn pasientvennene 
og styret. Det er en trist utvikling, noe må gjøres og helst kvikt.” 
De få aktive var tydeligvis veldig aktive, for arrangementer, 
innsamlinger og bevilgninger fortsatte som tidligere år. Det 
ble bl.a. bevilget 5 000 kroner til utstyr og innredning til et 
sykehus i regi av Jordan Røde Halvmåne i Amman i Jordan. 
Et tilbygg på Solbakken dagehjem ble innviet dette året. 

«Røde Kors-uka – LillestrømMessen» 1979 gikk av stabelen 
11.-19. august, og ordfører Kværne stilte som leder av  
Hovedkomiteen for messa for tredje gang. Arbeidsgrup- 
pene hadde levert håndarbeider til lotteriet til en verdi av 
ca. 5 000 kroner. 

Det ble opprettet en hyggelig kontakt med Røde Kors i en av 
Skedsmo kommunes vennskapskommuner, Landskrona  
Rödakorskår ved sin driftige og engasjerte leder Tor  
Johansson. 

En innsamling for kreftsaken innbragte 8 100 kroner. Akers-
hus Røde Kors bevilget 50 000 kroner fra sitt katastrofefond 
i forbindelse med Jugoslaviakatastrofen, det vil si et stort 
jordskjelv i det som idag er Montenegro, og ba om støtte fra 
foreningene. Lillestrøm Røde Kors bevilget 3 000 kroner, og 
innsamlingslister ble lagt ut i bankene. Som et ledd i  
Barneåret fjernadopterte lokalforeningen to barn ved insti-
tusjonen FANA i Colombia, Foundation for the Assistance of 
Abandoned Children, et privatdrevet barnehjem som ligger 
i Suba, en forstad til Bogotá i Colombia. Det ble som vanlig 
gitt gaver og bidrag i forbindelse med julen, blant annet 
julepakker med mat for 200 kroner til noen familier. Dette 
året ble det gjort forsøk på å opprette en barnehjelpsavde-
ling på Lillestrøm. 

Hjelpekorpsets oppgaver dette året var stort sett som i tid-
ligere. Antallet sanitetsvakter ved idrettsarrangementer o.l. 
kom opp i ca. 100. Av større enkeltstående arrangement kan 
nevnes Lillestrømmarsjen, som ble avholdt for første gang, 
og som gikk over 4 dager med tjeneste fra morgen til kveld. 
Kursvirksomheten var stor, både internt og eksternt. Korpset 
var flinke til å sende folk på kurs utenom foreningen. Ellers 
holdt korpset førstehjelpskurs for lag, foreninger og bedrif-
ter i området. Det ble også avholdt et stort loppemarked i 
Sagaparken dette året, som innbragte ca. 15 000 kroner. 

Korpset feiret sitt 40 års-jubileum på Strømmen kafeteria 
24. november og kunne se tilbake på mange begivenhets-
rike år. Medlemmene hadde greid å føre korpset videre 
i alle disse årene, også i tider da korpset hadde hatt sine 
vanskeligheter, med dårlig oppslutning og laber aktivitet. 
Det hadde jo gått litt opp og ned de siste årene. I jubileums-
beretningen for 1939-1979 ble uttrykt stor takk til korp-
sets støttespillere, blant annet de omkringliggende Røde 
Kors-foreningene og kommunene. Beretningen sluttet på 

Det ble nedsatt et arbeidsutvalg for 
Telefonkontakt i Skedsmo kommune 
dette året med representanter for Lille-
strøm Røde Kors, Strømmen Røde Kors 
og sosialkontoret. Det ble sendt ut en 
orientering til 150 – 200 pensjonister og 
funksjonshemmede om dette tilbudet. 
Faksimile: Akershus Arbeiderblad. 
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denne måten: «Etter å ha vært i virksomhet i 40 år med stadig 
nok arbeidsoppgaver, tillater vi oss å tro at samfunnet fortsatt 
har bruk for oss.» 

I jubileumsberetningen var det også satt opp en oversikt 
over transportmateriellet fram til da:
1945-1948 Lastebil (gave fra Norges Røde Kors) 
1948-1963 AUSTIN ambulanse 
1963-1973 VW ambulanse, 1963 modell 
1963-1966 VW buss, 1962 modell 
1967-1970 MERCEDES buss, 1962 modell 
1970-1977 FORD TRANSIT ambulanse, 1970 modell 
1973- FORD TRANSIT ambulanse, 1973 modell 
1973- Campingvogn 
1975- Varehenger 
1977- FORD TRANSIT buss, 1977 modell

I Ungdommens Røde Kors var det nå stor møteaktivitet. Yng-
ste, mellomste og eldste gruppe hadde henholdsvis 35, 33 
og 37 møter. Medlemmene deltok på leire og kurs og hadde 
som vanlig informasjonsstand og barneparkering på messa. 

Også URK kunne dette året feire 40-års jubileum, fra den 
spede begynnelsen i 1939 med Yngres avdeling. URK-en  
markerte Barneåret ved å fjernadoptere et barn ved barne-
hjemmet FANA i Colombia, noe de fortsatte med mange år 
framover. 

Besøkstjenesten gjorde som både lokalforeningen og URK-
en og bevilget penger til fjernadopsjon av barn i Colombia. 
Telefonkontakt kom som nevnt i gang dette året, og der var 
besøkstjenesten involvert. Ellers var aktivitetene de samme 
som før, med blant annet hyggeaftener for eldre og delta-
gelse på messa med eget lotteri.

Som nevnt deltok også Strømmen Røde Kors i Telefonkon-
takt. Dette var en ny oppgave for Røde Kors som fikk mye 
omtale og en god start. 

På Strømmen samarbeidet foreningen med Lørenskog 
Røde Kors om blodgivertjenesten ved Sentralsykehuset. 
Det ble vervet hele 60 blodgivere. Som i årene før deltok 
medlemmene i Strømmen Røde Kors om tivolivakter på 
«Røde Kors-uka – LillestrømMessen». Ellers var foreningen 
med på markeringen av 10-års jubileet til Solbakken Dag-
hjem. Besøkstjenesten på Strømmen hadde 3 visitorer med 
tjeneste på Ullersmo.

I 1980 innbragte messa på Lillestrøm 149 495 kroner, hvorav 
50 % gikk til huset og 25 % til hjelpekorpset, det vil si etter 
den avtalte fordelingsnøkkelen. Om ikke messa skulle være 
nok, ble det som en avslutning på Røde Kors-uka også dette 
året holdt en mannequinoppvisning, på Carlton hotell   
22. september. 

St. Magnus Kirke søkte om støtte til sitt arbeid for flyktninger 
og innvandrere, og det ble bevilget 2 000 kroner. Forenin-
gen deltok i innsamlingsaksjonen Mat til Afrika og samlet 
inn 67 300 kroner med god hjelp av skolebarn ved dør-til-
dør-aksjon og bidrag fra kommunen. 

Fra sentralt hold ble det dette året tatt til orde for å skape en 
større enhet på lokalplanet, men det skulle gå mange år før 
det ble ett felles styre for Røde Kors på Lillestrøm, i forbin-
delse med opplegget med forenklet styringsform. På den 
annen side kan det jo sies at messa allerede var en viktig 
faktor for en slik enhetsfølelse på lokalplanet, noe også det 
nye huset senere skulle bidra til.   

Mens 1970-årene var preget av stor aktivitet og høyt med-
lemstall, begynte 1980-årene med en litt mer laber virksom-
het i hjelpekorpset. Dykkergruppa ble nedlagt, da aktivi-
teten etter hvert var blitt minimal. Avtalen med Lillestrøm 
Syketransport ble også lagt ned dette året. På den annen 
side var korpset like engasjert i messa som før, og loppemar-
kedet i Sagaparken ga dobbelt så mye i inntekt som året før. 
Den inntektsgivende aktiviteten var det med andre ord ikke 
noe å utsette på. 

Øvelser har alltid vært viktig for å holde kunnskapene ved 
like, men det er også sånn at ikke alle øvelser nødvendigvis 
er like vellykkede. I september dette året ble det gjennom-
ført en flyhavariøvelse på Gardermoen. Skal vi tro avisomta-
len, endte imidlertid øvelsen med et kaos uten like, og uten 
at en helt hadde fått grep om hvordan et flyhavari skulle 
håndteres. I årsberetningen for 1980 konkluderte da også 
korpset sånn: «Videre deltok korpset i en flyredningsøvelse på 
Gardermoen med minimalt utbytte.»

Ivrige korpsmedlemmer, f.v. Karin Ausen, Karin Engebretsen 
(Skjelvan) og John Hofseter. På båra ligger en av de tilskade-
komne etter flyhaviet. Utfallet av øvelsen skyldtes neppe de 
vanlige medlemmene som gjorde så godt de kunne.
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1981 var de funksjonshemmedes år, med TV-aksjonen «Et 
nytt liv» og bøsseinnsamling 25. oktober, der Lillestrøm 
Røde Kors deltok med bøssebærere. Det ble bevilget 3 000 
kroner i støtte til aksjonen «Håndslag til Polen», i forbindelse 
med unntakstilstand og uroligheter over hele Polen. 

Lillestrøm Røde Kors var innbudt til 45-års jubileet til 
Landskrona rödakorskår 20. mars, og foreningen var tilstede 
ved en stilig og høytidelig feiring. I forbindelse med årets 
messe fikk foreningen en gjenvisitt av 14 Røde Kors-ere fra 
Landskrona. De var tydeligvis imponert over vårt messe-    
arrangement og husbyggingen i samarbeid med kommu-
nen, for dette ble senere presentert i en avisartikkel i en av 
lokalavisene i Landskrona.

Verving av nye medlemmer var på dagsorden, og det ble av-
holdt en aksjon i Lillestrøm 7. og 9. mai, med etterfølgende 
informasjonsmøte på Velferden 21. mai. For å kunne marke-
re seg skikkelig hadde foreningen til og med fått tillatelse til 
å bruke høyttalerne på en av korpsets ambulanser! 

Ellers gikk messa av stabelen som tidligere år, også dette 
året med ordføreren som leder for Hovedkomiteen. Selv om 
messearrangementene i det store og hele gikk uten større 
problemer, og nærmest var en folkefest, var det noen av 
våre publikummere som hadde kommentarer til det ene og 
andre ved innlegg i avisene. 

Under overskriften ”Ikke en messe verd” i Akershus  
Arbeiderblad ble messa sablet ned, hør bare her: ”-- verken 
messen som sådan eller underholdningen på plassen var av en 
slik klasse at den var verdt disse to tierne som jeg måtte betale 
for å slippe inn med barna.  (- -) - jeg kan ikke se en eneste ny 
oppfinnelse på de såkalte tivolier idag. Ingen ting nytt på tretti 
år. (- -) Heller ikke slapp man unna ”pilsnergjengen” denne 

Korpset påtok seg i år badetjenesten ved Åsenhagen skole, 
etter en henvendelse fra Revmatikerforeningen. Den gamle 
KO-vogna ble erstattet av brukt stor Fiat kassevogn. Antall 
medlemmer sank til 72 aktive. 

Ungdommens Røde Kors viste fortsatt gode takter, og det 
var stor møtevirksomhet med til sammen 87 møter i de tre 
gruppene. Under URK-lekene stilte avdelingen med seks 
deltakere og to ledere. 

URK-en deltok i aksjonen «Mat til Afrika» og gikk med bøsser 
under Kreftaksjonen 1980. De hadde ikke barneparkering på 
messa dette året, men deltok i barneopptoget.

Besøkstjenesten kunne i 1980 året feire sitt 30-årsjubileum. 
Ellers gikk tjenesten som i tidligere år. Også dette året 
var det hyggeaftener på alders- og sykehjemmene med 
underholdning. Det kan være på sin plass å nevne de 
trofaste og populære underholdningskreftene, som stadig 
stilte opp: Leif Tangen, Jan Østnes, Gunnar Thon og Erik 
Ruud. Dette året ble det også arrangert en vårtur til Hurdal 
for Lillestrøm aldershjem og Asak alderspensjonat. Ullen- 
saker Røde Kors Hjelpekorps sørget for transport med sin 
buss. Beboerne ved Skedsmotun og Asak pleiehjem fikk seg 
en tur på messa, og i desember var det handletur på Domus 
for beboerne ved Lillestrøm aldershjem. 

Strømmen Røde Kors holdt det gående med alle sine 
vanlige aktiviteter. Som på Lillestrøm deltok foreningen  
under aksjonen Mat til Afrika. Telefonkontakt gikk fortsatt 
bra, med ledig kapasitet, og det ble derfor stadig informert 
om ordningen.  

Jentelaget fra Høstkonkurransen i 1980. Fv. Else-Runa  
Bakkelund, Kristin Borgersen (Paulsrud), Ann-Helen Bakkelund 
og Barbro Nordhagen (Sørum). Foto: Karin Engebretsen (Skjel-
van), som også var deltaker på laget. 

Besøk fra Landskrona Rödakorskår i 1981, med leder Tor  
Johansson foran. Fra Lillestrøm Røde Kors ser vi f.v. Else-Runa 
Bakkelund (hjelpekorpset), Steffi Rekkset, Liv Halla og Kristine 
Nilsen.
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gangen inne på tivoliområdet. Jenter og gutter sveivet rundt 
med sine uunnværlige ølflasker i nevene, sanseløse og snøvlete, 
snørrete og møkkete.”  En kan lure på hvilken dag han var på 
messa, men ikke nok med det: ”Til slutt vil jeg nevne at jeg 
kom nesten ikke kom opp fra den grøften som jeg fikk anvist 
som parkeringsplass for bilen min... og som jeg hadde betalt tre 
kroner for.”  

Enkelte utstillere var heller ikke fornøyd. Blant annet fikk 
foreningen i 1981 et erstatningskrav fra et teppefirma på 
hele 150 000 i kroner for ødelagte tepper under messa i 
1980. Saken ble overlatt teknisk arrangør for messa og hav-
net etter hvert hos lensmannen i Skedsmo, men det endte 
med at foreningen vant saken noen år senere. En annen 
ripe i lakken kom med et brev fra Skedsmo helseråd til både 
teknisk arrangør, ordføreren og foreningen der de påtaler de 
hygieniske og sanitære forholdene ved messa og ber om at 
dette blir rettet på til neste gang.    

Hjelpekorpsets tradisjonsrike «Høstkonkurransen» måtte 
avlyses for første gang siden 1965 på grunn av få påmeldte. 
Messa og loppemarked i Sagaparken ble avviklet med sam-
me flotte resultat som året før. 

Enkelte medlemmer stilte sporadisk som 3. mann på  
ambulansene til Lillestrøm Syketransport. Korpset hadde 

sanitetsvakt under NM på ski i Marikollen. En større korps- 
øvelse i form av jernbaneulykke i Lillestrøm ble gjennomført. 
Medlemstallet var igjen for oppadgående. 

Det var fortsatt stor aktivitet i Ungdommens Røde Kors, ikke 
minst når det gjaldt møtevirksomheten. Medlemmene del-
tok på ulike kurs og URK-leire, også under URK-lekene ved 
Storsjøen i Odal. URK hadde stand og barnepark på messa 
og deltok senere på høsten i TV-aksjonen «Et nytt liv». 

Besøkstjenesten tok som vanlig vare på eldre og ensomme 
både i hjemmene og på institusjonene, og de populære til-
stelningene ble gjennomført som tidligere år. Medlemmene 
deltok i vervekampanjen i mai og bøsseinnsamlingen i for-
bindelse med årets TV-aksjon. Etter kommunens ønske ble 
det bestemt at besøk i private hjem alltid skulle skje etter 
samråd med sosialsjefen eller sykepleiesjefen.

Strømmen Røde Kors kunne dette året feire sitt 30-årsjubi-
leum, og det ble i den anledning gitt ut en brosjyre om 
foreningens virksomhet. 

Jubileumsfesten ble holdt på Eldresenteret på Skjetten, med 
gjester fra de omkringliggende Røde Kors-foreningene og 
fra Akershus Røde Kors. Telefonkontakt gikk bra, og  
foreningene hadde nå 6 telefonklienter. 

Et nytt inntektsgivende tiltak var å dele ut kundeaviser på 
Strømmen og Skjetten en gang i måneden, noe foreningen 
fortsatte med i mange år. Også Strømmen Røde Kors deltok 
under TV-aksjonen dette året og bidro til aksjonen ”Hånd-
slag til Polen”. 

Det var mye folk på messene i Sagaparken.

I de årene Strømmen Røde Kors deltok på messa på Lille-
strøm, ble Røde Kors-uka begrenset til 2 dager. Et ”ekte” 
Røde Kors-arrangement gikk av stabelen 13. oktober på 
Skjetten Helse- og velfedssentral: en hyggelig sammen-

Medlemsverving i 1981 på Fjeldberghjørnet med lokalforenin-
gens formann Liv Halla og hjelpekorpsets leder Hans-Jacob 
Ohnstad. AA/RB 11. mai 1981



57

1975 - 1984

komst for eldre, med hele 80 deltakere, med bevertning, 
mannekengoppvisning og loddsalg, selvsagt. 

Ellers gikk Strømmen Røde Kors sammen med Lillestrøm 
Røde Kors om å bevilge penger til opphold for to personer 
på Røde Kors-senteret Merket i jule- og nyttårshelgen, en 
årviss bevilgning.  

Selv om nybygget hadde størst oppmerksomhet i Lillestrøm 
Røde Kors i 1982, måtte jo messa gjennomføres som vanlig. 
Styret gikk inn for at hele årets inntekt skulle gå til huset, 
280 000 kroner. Dette året ble det etter ønske fra Postver-
ket opprettet et eget «posthus» på messa, som hadde eget 
poststempel knyttet til selve messearrangementet.

Røde Kors-foreningene i Strømmen, Lørenskog, Fet og Ræ-
lingen kunne få delta som tidligere år, nå mot en timebeta-
ling på 30 kroner, men ikke alle var fornøyd med dette. Den 
før omtalte erstatningssaken fra messa i 1980, «teppe-sa-
ken», havnet nå i retten. 

Formannen i foreningens byggekomite Tore Myklebust 
døde plutselig i 1981. Han hadde vært en av våre svært akti-
ve og driftige medlemmer gjennom alle år, og han var også 
distriktssekretær i Akershus Røde Kors da han døde. 

Et minne fra messa i 1981. Postverket stilte med egne stempler 
og opprettet eget «posthus».

Reidun Andreassen fra Bærum, som da var medlem av dis-
triktsstyret, fremmet i 1982 forslag om et fond til minne om 
Tore. Hun og hennes mann Odd Andreassen ga grunnkapi-
talen til fondet, som fikk navnet Tore Myklebusts Hjelpefond. 
Formålet med fondet er primært å yte hjelp til støttetiltak for 
ungdom og skulle administreres av Akershus Røde Kors. 

Det ble bevilget 10 000 kroner til røykvarslere for eldre i 
kommunen, og hjelpekorpset skulle være behjelpelige med 
å sette dem opp. I forbindelse med den landsomfattende 
Libanon-aksjonen hadde Lillestrøm Røde Kors innsamlings-
aksjon i Lillestrøm sentrum og på Skedsmokorset 24. og 
26. juni. Det var også lagt ut innsamlingslister i bankene og 
avisene, og det kom inn 9 500 kroner. Vestby og Ås Røde 
Kors trengte utstyr til sitt nye hus, og de gamle møblene fra 
Storgata 9 ble gitt dit. 

I november ble kurset «Vennekontakt for flyktninger» 
avholdt på Lillestrøm, et felles kurs for Røde Kors-forenin-
gene i distriktet. Det ble satt i gang klesinnsamling til Polen 
denne høsten, og responsen fra publikum var overveldende. 
Fredag 19. og lørdag 20. november ble det pakket 65 sekker 
med klær.   

Hjelpekorpset gjorde nok et bilkjøp dette året, en Chevero-
let Van til 65 000 kroner. Antall oppdrag for invalidetranspor-
ten økte noe. Det var nok å gjøre på sanitetstjenestefronten, 
totalt 125 tjenester, bl.a. VM i dans og Polar-cup i håndball. 
Messa og loppemarkedet var blitt gjengangere, og dette 
året ga loppesalget hele 40 000 kroner. 

Ellers begynte korpset etter hvert å forberede den noe ve-
modige fraflytting av Korpshuset i Kirkegata 8, der det had-
de holdt hus i 29 år, siden 1954. I jubileumsberetningen for 
1939-1989 ble det rettet en stor takk til familien Dahl for å 
ha «orket» å være vårt vertskap gjennom så mange år. Fort-
satt i 2014 sitter nok mange av den eldre garde igjen med 
mange gode minner fra tiden hos dyrlege Dahl. 

Ungdommens Røde Kors holdt det gående som før med 
sine mange aktiviteter. Møtevirksomheten var fortsatt på 
topp, og møtene ble delvis avholdt på korpshuset. Det var 
sommerleir på Håøya (12 deltakere) og URK-lekene i Nord-
Odal (15 deltakere). 

Besøkstjenesten gjennomførte også i 1982 sitt tradisjonelle 
opplegg til stor glede og for eldre og ensomme. Dessuten 
deltok de ved klesinnsamlingen til Polen i november. Vår-/
sommerturen gikk i år til Granavollen med 39 deltakere, 
hvorav 2 i rullestol. 

På Strømmen engasjerte foreningen seg i flyktningearbeid, 
noe som også skulle bli en viktig aktivitet for Strømmen 
Røde Kors i de kommende årene. Flere av medlemmene 
gikk på vennekontaktkurs og ble vennekontakt for 3 polske 
familier som kom til kommunen som kvoteflyktninger. 104 
nye blodgivere ble vervet på 4 dager! Foreningen deltok i 
hjelpearbeidet for Polen, med spedbarnspakker og pakking 
av matvarer. Røde Kors-uka gikk nå som før på Strømmen, 
da foreningen ikke lenger stilte mannskaper under Lille-
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strøm-messa. Som et ledd i beredskaparbeidet fikk styre-
medlemmene ansvar for kontakt med hver sin gruppe aktive 
medlemmer (”telefonring”), og det ble også satt opp en be-
redskapsliste over medlemmenes kompetanse mv. 

Den store begivenheten i 1983, var innvielsen av Røde 
Kors-huset. Endelig var drømmen om eget hus gått i oppfyl-
lelse. Se eget kapittel om Røde Kors-huset side 129.

«Røde Kors Uka - Lillestrøm Messen» ble i 1983 åpnet av sosi-
alminister Arne Heløe og innbragte 280 000 kroner. I tillegg 
kom det tradisjonelle håndarbeidslotteriet med 12 800 kro-
ner. Håndarbeidsgruppa arrangerte også julemesse, som ga 
en inntekt på 14 000 kroner. 

En del av styremedlemmene dro på besøk til Landskrona 
Rödakorskår i helgen 16.-18. september. Norges Røde Kors 
aksjon «Barnas sikkerhet – ditt ansvar» ble gjennomført med 
utdeling av plakater og brosjyrer til barnehagene i kommu-
nen. I forbindelse med den landsomfattende innsamlings-
aksjonen «Afrikas tørke dreper» bevilget foreningen 10 000 
kroner, og det var også en lokal innsamlingsaksjon som inn-
bragte 18 750 kroner. 

Fornøyd publikum på vei ut fra messeområdet.

1983 ble også et merkeår for hjelpekorpset som kunne flytte 
inn i flunkende nye lokaler i underetasjen i det nye Røde 
Kors-huset. Den store drømmen gjennom mange år var  
endelig blitt virkelighet, med stor møtesal, kontor, rommelig 
depot og hele 3 garasjer. Det eneste som manglet var  
kanskje noe av «atmosfæren» fra Korpshuset i Kirkegata 8. 

Det ble opprettet en kontorvakt med kontor- og telefon-
tid mandag-fredag kl. 1800-2100. Korpset deltok for første 
gang under påsketjenesten i Jotunheimen, og hadde ellers 
tre fine korpsturer til hhv Gjøvik-korpsets hytte «Spjelken», 

til Finse og til innsjøen Velmunden. Disse turene var uvur-
derlig trening for korpsmedlemmene. Det var en jevnt god 
kursaktivitet. Messa ble avviklet etter samme mønster som 
tidligere år, mens loppemarkedet senere på høsten ikke var 
så vellykket.   

Medlemstallet i Ungdommens Røde Kors var nå svært lavt, 
bare 17 aktive, men aktivitetene gikk sin gang. URK deltok 
dette året på konferansen «URK hva nå?» på Fjellbu i Valdres 
27.-29. mai. 

De driftige medlemmene i besøkstjenesten holdt det gåen-
de i kjent stil. De var fortsatt ikke veldig mange aktive, men 
fikk i stand populære arrangementer år etter år, i tillegg til 
den regelmessige tjenesten ved institusjonene og i hjem-
mene. 

På Strømmen var flyktningearbeidet i sentrum. Prosjektet 
Telefonkontakt fortsatte, og det var nå 8 telefonklienter. 23 
aktive pasientvenner var fordelt på velferdssentralene, Sen-
tralsykehuset og Skedsmotun og 3 visitorer besøkte innsatte 
på Ullersmo landsfengsel. 

Også Strømmen Røde Kors fjernadopterte barn ved barne-
hjemmet FANA i Colombia. I november var medlemmene 
med på bøsseinnsamling på Strømmen og Skjetten i forbin-
delse med aksjonen Afrikas tørke dreper. Resultatet ble  
11 000 kroner i tillegg til at foreningen bevilget 5 000 kroner. 
En av 4. klassene ved Sagdalen skole hadde samlet inn 400 
kroner. Foreningen hadde flere inntektsgivende arrange-
menter også dette året. 

Den tradisjonelle Røde Kors-uka ble markert både på Strøm-
men og Skjetten. I november var det både sammenkomst 
for eldre på Skjetten Helse- og velferdssentral med man-
nequinoppvisning og loddsalg og deretter julemesse med 
lotteri på Rådhuset. Det ble gitt gaver til det nye menighets-
huset på Strømmen, Skjetten Helse- og velferdssentral og til 
det nye Røde Kors-huset på Lillestrøm.     

Lillestrøm Røde Kors kunne gå inn i jubileumsåret 1984 etter 
å ha lagt bak seg et betydelig arbeid med nytt hus. Selv om 
foreningen hadde hatt mange gode rådgivere og et svært 
godt samarbeid med kommunen, var det ikke et lite ansvar 
som var lagt på dem som stod for styre og stell i disse årene, 
det vil si styret og byggekomiteen. Huset var nå ferdig, men 
det skulle jo drives videre på en forsvarlig måte. Dette var 
nok også noe av grunnen til at det med årene skulle bli  
vanskelig å rekruttere ledere og nestledere til foreningen.

Lillestrøm Røde Kors mottok en hyggelig hilsen og takk fra 
Odd G. Kværne for godt samarbeid mellom kommunen og 
Røde Kors i de årene han hadde sittet som ordfører. Den  
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takken var i høyeste grad gjensidig, både med hensyn til 
messa og Røde Kors-huset.  

Flyktningesaken var stadig på dagsorden både i Norges 
Røde Kors og på distriktsplan, uten at den ser ut til å ha tatt 
helt av i Lillestrøm til å begynne med, i motsetning til på 
Strømmen. Foreningen var  representert på et møte i Norges 
Røde Kors 23. januar, men hadde ingen deltakere på venne-
kontaktkurset i regi av Akershus Røde Kors i november. 

Lillestrøm Røde Kors fikk besøk av den siste av de «hvite  
bussene» 12. juni. Først var bussen rundt på ungdoms-
skolene og deretter var det visning av bussen på stortorvet 
og informasjon om det som hendte for snart 40 år siden. 
Bussen ble kjørt av to svenske sjåfører som også hadde  
deltatt den gang, og disse kunne formidle øyenvitneskildrin-
ger fra transporten. 

Messeresultat dette året var nesten 300 000 kroner. Presi-
dent i Norges Røde Kors, Bjørn Egge, åpnet messa. Tilstede 
var også presidentene i hhv Senegal, Nicaragua, Mauretania 
og Honduras Røde Kors, som alle var imponert over messe-
arrangementet. I den legendariske «teppesaken» fra messa 
i 1980, vant nå Lillestrøm Røde Kors i lagmannsretten over 
teppefirmaet som hadde stevnet oss. 

Det var igjen duket for en landsomfattende innsamlingsak-
sjon for det tørkerammede Afrika, denne gang i samarbeid 
med Kirkens Nødhjelp og Redd Barna. På Lillestrøm var 
det dør-til-dør-aksjon 20. og 21. november, og det kom inn 
drøye 55 000 kroner. Ellers bevilget foreningen 1 000 kroner 
til Romerike Krisesenter til inventar.

Medlemstallet i hjelpekorpset var på vei opp igjen, med 108 
aktive, og korpset hadde dette året hele 200 sanitetstje-
nester. Det nye av året var at korpset begynte å ta seg betalt 
for de fleste typer tjenester for å dekke sine faktiske utgifter 
til materiell og biler. Korpset fikk antagelig av den grunn 
ikke tjeneste på Åråsen dette året, for første gang på veldig 
mange år. Det var påsketjeneste i Jotunheimen også i år og 
skulle bli en årviss foreteelse. 

Korpset gjennomførte hele fire masseskadeøvelser med 
velvillige markører fra URK og fra Norsk Folkehjelp på Løren-
skog. «Høstkonkurransen» gikk igjen av stabelen og korpset 
kom på 1. og 17. plass. Diverse sambandsutstyr til det nye 
huset ble anskaffet. Messa og loppemarkedet var fortsatt 
gjengangere, men loppemarkedet var nok noe halvhjertet 
også denne gangen.     

Ungdommens Røde Kors holdt på som før og feiret sitt 45 
års-jubileum 27. oktober. Det ble gjennomført en vellykket 
innsamling til Jamaica sammen med flere andre foreninger, 
som innbragte 7 500 kroner. 

I tillegg til de vanlige aktivitetene arrangerte besøkstje-
nesten i samarbeid med Strømmen Røde Kors en tur 20. juni 
med den nye Norges Røde Kors Feriebuss for handikappede 
hjemmeboende. Det var en rundtur på Ringerike (Sundvol-
len – Jevnaker), og skal vi tro protokollen var det et meget 
vellykket arrangement. Nytt av året var også en større tilstel-
ning 3. desember i den store møtesalen på Røde Kors-huset 
for beboere ved Skedsmotun, Lillestrøm aldershjem og Asak 
aldershjem. 90 deltakere hvorav 27 i rullestol ble hentet av 
eget korps og Ullensaker Røde Kors Hjelpekorps. 

Strømmen Røde Kors var fortsatt aktive i Telefonkontakt og i 
flyktningearbeidet. Blant annet deltok et par av medlemme-
ne på vennekontaktkurs for politiske flyktninger. Foreningen 
var representert på distriktets møte for flyktningekontakter 
og vennekontakter. Det ble holdt jevnlige medlemsmøter, 
og av inntektsgivende tiltak kan nevnes utdeling av kunde-
aviser og julemesse på Rådhuset, i tillegg til Røde Kors-uka. 
Som nevnt var Strømmen medarrangør av sommerturen til 
Ringerike med Norges Røde Kors Feriebuss. Som på  
Lillestrøm deltok foreningen i nok en bøsseinnsamling for 
de tørkerammede i Afrika, sammen med Redd Barna og  
Kirkens Nødhjelp.

Hovedkomiteen for Røde Kors-uka 1984. 
F.v. Else-Runa Bakkelund, hjelpekorpset, Fanny Rambøl, Lille-
strøm Røde Kors, Odd G. Kværne, formann i hovedkomiteen, 
Torbjørg Lunde og Kristine Nilsen, begge Lillestrøm Røde Kors, 
Øyvind Berg, teknisk arrangør, Rikard Holthe, formann i Lille-
strøm Røde Kors (bak), Harald Motrøen, teknisk arrangør og 
Jørn Storeng, Næringslivets Tiltaksråd. Bilde fra Messeavisa
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I den perioden foreningene nå gikk inn i, var det i stor grad 
de årvisse og tradisjonelle aktivitetene som gikk igjen, men 
i dette ti-året skjedde det også en del større og mindre 
endringer. Blant annet skulle en helt ny enhet etter hvert se 
dagens lys på Lillestrøm: Servicegruppa, og Lillestrøm Røde 
Kors fikk et helt hus i gave, Skedsmogata 3A! 

Ellers hadde foreningen bodd seg til i Røde Kors-huset, 
og driften var kommet godt i gjenge, med en lang og god 
leiekontrakt med Skedsmo kommune. «Røde Kors-uka – Lille-
strømMessen» gikk fortsatt veldig bra i de første årene, men 
det ble etter hvert nødvendig med endringer her også. URK-
en nådde sitt absolutte høydepunkt i disse årene. Protokol-
lene vitner for øvrig om at det i de første årene var enkelte 
tilløp til interne uoverensstemmelser på Lillestrøm, blant 
annet knyttet til samarbeidet med Landskrona som nå ble 
skrinlagt, tilsynelatende av rent formelle grunner. 

Forholdet mellom lokalforeningen og hjelpekorpset var 
også noe «hektisk», særlig med hensyn til uklarheter rundt 
kontraktene med teknisk arrangør, som hadde endret navn 
Continental Messer AS. At det også i Røde Kors kan oppstå 
intern uenighet fra tid til annen viser vel bare at Røde Kors 
speiler samfunnet. 

Handlekraftige og sterke personligheter er viktig for orga-
nisasjonen, men det kan jo føre til høyrøstede meningsut-
vekslinger internt, uten at dette har svekket beredskapen og 
tjenestetilbudet utad. På Strømmen gikk også virksomheten 
sin vante gang, men Strømmen Røde Kors ble nedlagt i en 
kortvarig periode mot slutten av ti-året. Bakgrunnen for  
dette var stor styreslitasje og tro på at det ville bli en sam-
menslåing med Lillestrøm Røde Kors, noe som det viste seg 
at tiden ennå ikke var moden for. 

I 1985 var det siste gang Lillestrøm-messa ble avholdt i 
Sagaparken, og inntektene kom opp hele 330 000 kroner. 
Også dette året loddet foreningen ut en persianerkåpe 
som var gitt i gave av et Lillestrøm-firma, et lotteri som 
tydeligvis var populært og som innbragte 17 000 kroner. 
Neppe noe lurt trekk å ha det som gevinst i dag. Julemes-
sen ble avholdt 21. og 22. november, med  «et meget godt 
resultat». Sammen med andre arrangement gjennom året 
resulterte arbeidsgruppas innsats til 20 000 blanke kroner til 
foreningen.  

Telefonkontakt ble oppløst dette året. Det kom nok en inn-
samling til Afrika, også denne gang som en fellesaksjon med 
Norsk Folkehjelp, Redd Barna og Kirkens Nødhjelp.  
Aksjonsdatoene var 25. og 26. november, men denne  
gangen var det dårlig oppslutning i forhold til tidligere 
aksjoner. Lillestrøm Røde Kors bevilget 5000 kroner til mini-
buss på Skedsmotun. 

Perioden 1985 - 1994
Hjelpekorpset kjøpte ny bil i 1985, denne gang Ford Transit 
kombibil til personell og utstyr. Fiat kassevogn ble solgt. 
Korpset satte i gang en såkalt «markaberedskap» for henting 
av pasienter utenfor vei. Korpset hadde også avtale med 
ambulansevaktsentralen ved Sentralsykehuset om en 
15-minutters generell beredskap, særlig for lengre overflyt-
tingstransporter. Medlemstallet fortsatte å stige og var nå 
oppe i 134. Istedenfor loppemarked hadde korpset for første 
gang en blomsteraksjon, noe som skulle bli en årlig aktivitet 
gjennom veldig mange år. Det ble solgt 1 000 stk begonia til 
50 kroner stykket fra stands i Lillestrøm, Strømmen, Løren-
skog, Skedsmo og Fet. 

Terje Kleven og Janne Karlsen på blomsteraksjonen foran 
”gamle” Domus i Lillestrøm, 1985.

Som et forsøk på å aktivisere de litt eldre korpsmedlemme-
ne, ble seniorgruppa eller «old boys» startet på nytt i novem-
ber. Ellers gikk mye av aktiviteten som tidligere år. 

Det var fortsatt stor aktivitet i Ungdommens Røde Kors, og 
medlemstallet ble doblet! Lillstrøm URK arrangerte URK- 
lekene dette året, med stor deltakelse. Dessuten deltok av-
delingen på distriktsleir og landsleir dette året.  

Besøkstjenesten hadde nå 22 medlemmer, hvorav 17 aktive. 
Også her gikk aktivitetene som før, med blant annet førjuls-
fest 4. desember for pasientene ved Skedsmotun og Lille-
strøm Aldershjem, «Arrangementet var vellykket og alle hadde 
det koselig.» Medlemmene deltok også ved innsamlingen til 
Afrika. 

Røde Kors-aktivitetene på Strømmen var de samme som 
tidligere, med Røde Kors-uke og julemesse, men nytt av året 
var bingo der samtlige medlemmer stilte som bingovakter. 
Under «uka» var det besøk av en av de «Hvite bussene», 
med framvisning for 5. og 6. klassene ved Sagdalen skole. 
De 27 aktive medlemmene i besøkstjenesten jobbet jevnt 
og trutt ved helse- og velferdssentralene, Sentralsykehuset 
og Skedsmotun, samt ved Ullersmo Landsfengsel. Det ble 
arrangert en tilstelning viet våre nye landsmenn, der 45 viet-
namesere, latinamerikanere og polakker møtte fram til fest 
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der de bidro med underholdning fra sine respektive hjem-
land. Også dette året deltok medlemmer på vennekontakt-
kurs for politiske flyktninger. Strømmen Røde Kors deltok 
også i fellesinnsamlingen til Afrika i november. Som i tidlige-
re år var Strømmen Røde Kors en av de faste støttespillerne 
for hjelpekorpset på Lillestrøm, med en bevilgning på 7 000 
kroner. På den annen side bistod også korpset ved en del av 
arrangementene på Strømmen. 

I Lillestrøm var det et spesielt jubileum i 1986, messa ble 
avholdt for 10. gang, og den ble fra nå av arrangert i Skeds-
mohallen. Flyttingen innebar ikke vesentlige endringer i 
opplegget, men en del ting ble enklere ved ha messa helt 
under tak. Noen av dem som hadde vært med fra starten i 
1977 synes nok messa nå mistet noe av sin sjarm.

Foreningen bevilget 8 000 kroner til Tore Myklebusts Hjel-
pefond dette året, og fondet var kommet opp i 80 000 kro-
ner. Lillestrøm Røde Kors ble av Norges Røde Kors tatt ut 
til å være prøveforening for flyktningearbeid. Foreningen 
nedsatte derfor et flyktningeutvalg, og medlemsmøtet 5. 
november var da også viet flyktningearbeidet for å få med-
lemmer til å bli vennekontakter for flyktninger. Distriktets 
flyktningeutvalg var også en pådriver i dette arbeidet. 

Årets innsamlingsaksjon Takk for livet ble gjennomført som 
en dør-til-dør-aksjon 5. og 6. mai. Det var dårlig oppslutning 
fra lokalforeningen, men både URK, hjelpekorps og   
besøkstjeneste stilte opp. 

Som det går fram av historien så langt, har transportsekto-
ren i alle år vært prioritert i hjelpekorpset. I 1986 ble det be-
stemt å kjøpe enda en bil, denne gang en helt ny VW Trans-
porter Ambulanse, et viktig tilskudd til korpsets deltagelse i 
ambulansetjenesten. Både den såkalte «markaberedskapen» 
og overflyttingsvaktene fortsatte i 1986. 

Arbeidet med egen korpsavis ble tatt opp igjen, etter å ha 
ligget nede siden Korpspressa kom ut med siste nummer i 
1972. Avisen fikk navnet «KLM-korpsavisen», KLM, Kilo Lima 
Mike, et uttrykk fra sambandsterminologien, tilsvarende 
dagens ”98”. Blomsteraksjonen ble gjennomført for andre 
gang, og korpset var selvsagt tungt inne i jubileumsmessa 
i Skedsmohallen. Det ble gjennomført fem korpsturer med 
viktig trening for medlemmene og korpset deltok i bered-
skapsøvelse på Lahaugmoen 8. og 9. november.

Sent søndag kveld 16. november ble korpset kalt ut til en 
stor leteaksjon i Østmarka, etter at 10 speidere fra Lambert-
seter i Oslo var savnet. De hadde gått ut fra speiderhytta på 
Bøvelstad, syd i Østmarka, lørdag formiddag. Aksjonen fikk 
stor oppmerksomhet i alle nyhetsmediene mens den på-
gikk, og i etterkant hadde Akershus Arbeiderblad et helsides 

oppslag 18. november. Minst 210 letemannskaper fra Røde 
Kors og Norsk Folkehjelp fra hele Romerike deltok i aksjo-
nen, i tillegg til en rekke frivillige og 16 hundepatruljer. De 
savnede speiderne var etter forholdene i god form da de ble 
funnet ved Myrdammen i Rælingen mandag i 14-tida, stod 
det å lese i avisen, «Men de våte og iskalde timene i Østmarka 
hadde naturlig nok tatt hardt på dem .»

Geir Solvang, Leif Haugen og andre korpsmedlemmer utenfor 
speiderhytta på Bøvelstad. Foto: Kay Stenshjemmet/AA

Ungdommens Røde Kors hadde nå 86 aktive medlemmer. I 
tillegg til stor aktivitet i gruppene på Lillestrøm ble det star-
tet en ny gruppe på Skjetten med 30 medlemmer. Da Skjet-
ten hørte under Strømmen var dette på forhånd avklart med 
Strømmen Røde Kors og distriktsstyret. Medlemmene hjalp 
til under hjelpekorpsets blomsteraksjon og deltok på messa 
med blant annet barneparkering.

I besøkstjenesten stod de faste postene på programmet 
også dette året.   

Strømmen Røde Kors arrangerte søndag 16. mars 1986 en 
skidag for våre nye landsmenn ved Lørenskog skihytte, i 
samarbeid med Strømmen Lions Club. 23 flyktninger fra 
henholdsvis Polen, Iran, Vietnam, Afrika og Latin-Ame-
rika deltok: «De fleste hadde aldri hatt ski på benene og 
skirennet foregikk under stor munterhet fra alle parter, likeså 
akekonkurransen». 

Foreningen feiret sitt 35-års jubileum med sommertur for 
medlemmer til Fredrikstad og Strömstad. Uka ble arrangert 
ved Strømmen Storsenter, og julemessa som vanlig på Råd-
huset. Det ble om høsten arrangert tur til Haraldvangen og 
Eidsvollsbygningen for beboerne ved Stalsberg aldershjem. 
Flere av medlemmene gikk på førstehjelpskurs i regi av hjel-
pekorpset på Lillestrøm, som et ledd i den landsomfattende 
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kampanjen «Livreddende førstehjelp». Som på Lillestrøm 
bevilget Strømmen Røde Kors støtte til blant annet sykestua 
i Mehamn og til El Salvador.  

Messa på Lillestrøm i 1987 ga et noe dårligere resultat enn 
året før. Det var færre besøkende, noe som nok skyldtes at 
underholdningen var for dårlig, skal vi tro protokollen. 

På et medlemsmøte ble det foreslått at foreningen måtte 
bidra mer overfor enkeltmennesker i lokalmiljøet – som i 
gamle dager – og det ble bestemt å bevilge penger til trygg-
hetsalarmer for eldre, 3 alarmer for til sammen 21 000 kroner 
dette året. Videre ble det bevilget 7 300 kroner til opphold 
for en person på «Casas Heddy» på Lanzarote. Det ble bevil-
get 3 000 kroner til innkjøp av klær til asylsøkere og 5 000 
kroner til Kronprinsparets 50-års fond som var opprettet for 
videreutvikling av Røde Kors-sentrene Haraldvangen, Ha-
raldvigen og Haraldvollen. Dessuten opprettet foreningen 
sitt eget katastrofefond med startkapital på 25 000 kroner.

Aktivitetene i hjelpekorpset fulgte samme mønster som 
ellers i 1980-årene, og det var nok å gjøre for medlemmene. 
Det ble gjennomført flere øvelser, og korpset deltok i flere 
ettersøkninger enn vanlig. Det var også mange oppdrag 
fra ambulansevaktsentralen dette året, så mange som 20 
medlemmer gjennomførte 50-timers ambulansepersonell-
kurs. Det ble opprettet en ordning med felles varsling av alle 
korpsene i Akershus via alarmtelefonen til Ullensaker-korp-
set. For korpsets vedkommende gikk messa bra, selv om det 
dette året var visse vanskeligheter med å skaffe nok folk. 

Ungdommens Røde Kors hadde 4 grupper, yngste og eldste 
gruppe på Lillestrøm og Skjetten I og II. 27 av medlemmene 
deltok på landsleiren på Hauglandssenteret, og 18 var med 
under URK-lekene. 

Besøkstjenesten hadde nå 24 medlemmer hvorav 19 var 
aktive. Også i år fulgte besøkstjenesten samme opplegg til 
glede for eldre på institusjonen og i hjemmene. 

Også i 1987 arrangerte Strømmen Røde Kors skidag for 
flyktninger og asylsøkere. 

Foreningen var også svært aktiv med bemanning av kiosken 
på flyktningeskipet Fr. Nansen i Oslo, som ble drevet av flykt-
ningeutvalget i Akershus Røde Kors. Besøkstjenesten fulgte 
tradisjonelt opplegg, på samme måte som besøkstjenesten 
i Lillestrøm. Både Røde Kors-uka og julemessa ble dette 
året holdt i Strømmen Storsenter. En telefonvervekampanje 
ga 120 nye medlemmer, primært støttemedlemmer. Ellers 
fortsatte Strømmen Røde Kors med bevilgninger til mange 
gode formål. 

Nytt av året i 1988 var at Lillestrøm Røde Kors, sammen 
med de andre lokalforeningene i Akershus skulle bidra 
økonomisk til et såkalt distriktsprosjekt i regi av Akershus 
Røde Kors i Kisumu i Kenya. Lillestrøms andel var drøye 4 
000 kroner, samt et ekstra bidrag på 2 500 til en rullestol. 
Dette skulle bli det første av en rekke distriktsprosjekter i 
Akershus der formålet var å bygge opp lokale Røde Kors-
foreninger i andre land.  

Medlemstallet gikk stadig tilbake, og verving kom på dags-
orden. En vervebrosjyre ble delt ut på messa, og senere til 
husstandene i Lillestrøm ved hjelp av URK.

Som i alle andre år bevilget foreningen penger til en rekke 
formål, uten at dette har vært nevnt i detalj. Vi har valgt å 
illustrere mangfoldet ved bevilgningene i 1988: 

. Frydenlund skole for handikappede, 2 000 kroner, til leir- 
 skoleopphold.
. Flyktningeskolen på Strømmen, 2 000 kr. til operabesøk.
. Lillestrøm Pensjonistkor, 2 000 kroner fordi de skapte mye  
 hygge på ulike institusjoner.
. Romerike krisesenter, 2 000 kr. til leker og bøker til barna.
. Undervisningssenteret for voksne fremmedspråklige,  
 9 000 kroner til piano.
. Asak alderspensjonat, inntil 9 000 kroner til høytaleran- 
 legg.
. Akershus Ungdommens Røde Kors, 2000 kroner til vedlike- 
 hold av kanotilhenger og nye redningsvester.
. Etiopia Røde Kors, 5000 kroner til møbler på nytt trenings- 
 senter.
. Norges Røde Kors katastrofekonto, 50 000 kroner.
. Røde Kors-senteret Eidene, 2 000 kroner til jule- og nytt- 
 årsopphold for eldre.
. Røde Kors-senteret Merket, 2 000 kroner til jule- og nytt- 
 årsopphold for eldre, i tillegg til at en deltaker fra Lille - 
 strøm fikk dekket opphold og reise med næremere 3 000  
 kroner.
. Haraldvangen, 2 000 kroner til juleverksted for funksjons- 
 hemmede barn og unge.Skidag i regi av Strømmen Røde Kors i 1987. Foto: Strømmen 

Røde Kors
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Ellers ble det gitt 5 stk TV-apparater til kommunens hjem-
metjeneste for fordeling blant dem som hadde behov for 
det. 

Messa engasjerte som vanlig hele foreningen, men innbrag-
te fortsatt en del mindre enn tidligere år.

På tampen av året ble det fra sentralt hold reist en viktig de-
batt om organisasjonsstrukturen på lokalplanet. I sin  
tilbakemelding, var foreningen  blant annet av den oppfat-
ning at nye aktiviteter kunne settes i gang innenfor dagens 
organisering, men at en nok var for tradisjonsbundet i 
dagens aktiviteter. Foreningen mente også at de menneske-
lige og økonomiske ressursene ikke ble utnyttet godt nok. 
Dette var en debatt som nok skulle forsterkes med årene, 
det vil si å forsøke å tilpasse Røde Kors til de endrede behov 
i samfunnet rundt. 

Rett før jul dette året deltok lokalforeningen, hjelpe- 
korpset, URK-en og besøkstjenesten i en storstilt og vellyk-
ket innsamlingsaksjon i forbindelse med jordskjelvkatastro-
fen i Armenia 10. desember. Det ble samlet inn over 130 000 
kroner, og foreningen bevilget 75 000 kroner. 

Hjelpekorpsets påsketjeneste i Jotunheimen ble godt gjen-
nomført også dette året. Når det gjelder sanitetstjenestene 
fikk medlemmene skryt av tjenesteleder for gjennomgåen-
de godt oppmøte. Nytt av året var sanitetstjenesten under 
Kalvøyafestivalen. Korpset hadde flere turer, og Høstkon-
kurransen ble i år holdt i regi av korpsets seniorgruppe, i 
området rundt Olasetra. Dette året ble det skikkelig orden 
på depotet blant annet med beredskapsutstyret i nummerte 
kasser og oversikt over hvilke kasser som skal med på de 
forskjellige aksjonene. Dette året deltok hele 55 medlemmer 
på ulike kurs. 

I Ungdommens Røde Kors ble det stadig større aktivitet, og 
større skulle den bli! Det var nå 95 aktive medlemmer fordelt 
på fem grupper, hvorav Skjetten III var ny. Alle gruppene 
hadde stor møteaktivitet. 45 av medlemmene deltok under 
URK-lekene på Sanngrund og 40 var med på distriktsleiren 
på Gumøy ved Kragerø. 

Besøkstjenesten holdt på med vanlige aktiviteter. I desem-
ber ble det i samarbeid med Strømmen Røde Kors arrangert 
julegatekjøring i Oslo for beboerne ved Asak og Stalsberg. 
Transporten sørget Ullensaker Røde Kors Hjelpekorps for 
med to busser. 

Også på Strømmen gikk virksomheten som før. Foreningen 
bidro til distriktsprosjektet i Kenya med snaue 3 000 kro-
ner og responderte på katastrofeappeller med til sammen 

25 000 kroner. Ellers bevilget også Strømmen Røde Kors 
penger til en rekke formål, år etter år, som for eksempel i 
1988:

. Fjernadopsjon, 9 750 kroner.

. Skjetten Velferdssentral, 1 500 kroner.

. Røde Kors-senteret Merket, 1 500 kroner til jule- og nytt- 
 årsopphold for eldre.
. Frydenlund skole, 2 000 kroner til skoletur.
. Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps, 7 000 kroner i drifts- 
 støtte.

I 1989 fylte Lillestrøm Helse og velferdssentral, Velferden, 25 
år. Lillestrøm Røde Kors var som kjent en av organisasjonene 
bak sentralen, og det var ingen liten innsats medlemmene 
fra Røde Kors hadde gjort der i alle disse årene.  

Inntekten fra fjorårets julemesse, 15 000 kroner, var øre-
merket Lillestrøm Aldershjem, som nå hadde skiftet navn 
til Lillestrøm Bo- og servicesenter (LIBOS). I tillegg bevilget 
foreningen 10 000 kroner til trivselstiltak. Til Asak Alder-
spensjonat ble det bevilget 10 000 kroner til pasientløfter, 
en bevilgningen som viser at Røde Kors fortsatt var en viktig 
bidragsyter til oppgaver som må kunne sies å være et kom-
munalt ansvar. På den annen side gikk styret ikke inn for å 
bidra med tilskudd til driften av de kommunale dagsentrene 
på Skedsmotun og Stalsberg.    

Messa ble gjennomført i kjent stil og dette året var inntekten 
390 000 kroner, en økning på 20 000 kroner fra året før. Mes-
sa var med andre ord fortsatt liv laga!

Et helt nytt inntektsgivende arrangement ble gjennomført 
for første gang 17. november og natten til 18. november i 
regi av Akershus Røde Kors: en nattauksjon på lokalradioene 
i distriktet som ble bemannet av lokalforeningenes medlem-
mer rundt i Akershus. Lillestrøm Røde Kors deltok på Radio 
Skauen på Bjørkelangen. Auksjonsgjenstandene, som var 
samlet inn hos lokale forretninger og bedrifter, var annon-
sert på forhånd i avisene og noen var også stilt ut i forretnin-
ger og banker. 

Det lå mye forberedelse bak auksjonen, som ble en ubetin-
get suksess både økonomisk og for dem som deltok under 
radiosendingene. Den innbragte 105 000 kroner til distrik-
tets katastrofefond. 

Akershus Røde Kors startet utgivelse av distriktsavis dette 
året, til inntekt for driften av distriktet. Avisen ble delt ut 
til samtlige husstander, og den utgis fortsatt! Hver lokal-
forening oppnevnte en kontaktperson som skulle framskaffe 
lokalt stoff til avisen. Foreningen deltok på distriktets bered-
skapsøvelse «NOKAT 1989» 11. november.
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Generalsekretæren i Kenya Røde Kors var på besøk på 
Røde Kors-huset. Norges Røde Kors landsomfattende om-
sorgskampanje «Vi trenger hverandre» ble satt i gang   
1. desember, men det ble ingen lokale arrangementer dette 
året. I desember bevilget Lillestrøm Røde Kors 20 000 kroner 
til en aksjon for Romania i forbindelse med opprøret som 
endte med president Ceausescus fall. Ved en innsamling 
ved kirkene, der hele foreningen deltok, kom det inn nesten 
9 000 kroner. 

Hjelpekorpset gikk inn i jubileumsåret 1989 med 97 aktive 
medlemmer, samme antall som i jubileumsåret 1979. Ny bil 
stod igjen på programmet, og det ble bestemt å kjøpe en 
Volkswagen LT Turbo Diesel, 15 seters buss med muligheter 
for montering av både båre- og rullestolfester. Korpsaktivite-
ten generelt var som i tidligere år, men det ble særlig satset 
på opplæring og trening av mannskapene. 

Det ble holdt et 30-timers grunnkurs i førstehjelp med hele 
44 deltakere, og flere 12-timerskurs ble avholdt for bedrif-
ter og organisasjoner. 50 års-jubileet ble markert med en 
utstilling og demonstrasjon på torvet 28. oktober, og selve 
jubileumsfesten ble avholdt på Fagerborg Hotell 10. novem-
ber med 122 gjester.

«For å finansiere korpsets virksomhet,» het det i jubileums-
beretningen (1939-1989), «er vi helt avhengige av inntektene 
fra blomsteraksjonen i mai og «Røde Kors-uka – Lillestrøm 
Messen» i august.» 

Ungdommens Røde Kors vervet 30 nye medlemmer under 
messa, og aktiviteten var fortsatt veldig stor, med tre grup-
per både på Lillestrøm og Skjetten. Også URK-en kunne feire 
50-års jubileum dette året. 

Besøkstjenesten hadde godt samarbeid med hjemmesyke- 
pleien og fikk mange nye oppdrag (hjemmebesøk). Den 
vanlige tjenesten gikk ellers sin gang, men dette året måtte 
førjulsfesten avlyses på grunn av manglende oppslutning. 

Strømmen Røde Kors bevilget 11 500 kroner til en velfor-
tjent vinterferie på Eidene for to handikappede barn og de-
res ledsagere, i samarbeid med Sosialkontoret. «Oppholdet 
ble til stor glede både for barna og deres ledsagere». Forenin-
gen deltok under nattauksjonen 17.-18. november i regi av 
Akershus Røde Kors. 

Den tradisjonelle julemessen ble avholdt på Strømmen 
Storsenter lørdag 23. november. «Som alltid før hadde 
medlemmene laget flotte gjenstander som nærmest ble revet 
bort.» står det å lese i årsberetningen for 1989. I forbindelse 
med Romania-aksjonen ble det ved en tilstelning i Strøm-
men Menighetshus i julen samlet inn 2 600 kroner. 

1990 begynte med at det på Lillestrøm ble opprettet en helt 
ny enhet, nærmest som et resultat av omsorgskampanjen 
«Vi trenger hverandre», nemlig en servicegruppe for eldre, 
eller bare «Servicegruppa» som den ble kalt. En av gruppens 
oppgaver ble utkjøring av mat til hjemmeværende eldre, i 
samarbeid med hjemmetjenesten i kommunen. Medlem-
mene av Servicegruppa, som var en gjeng godt voksne 
mannfolk, ble svært populære hos dem som fikk nyte godt 
av deres tjeneste.

Servicegruppa var et kjent innslag i Lillestrøm, der de kjørte 
rundt i en gammel Lada og serverte varm mat til eldre. Her ser 
vi Hans Faye (til venstre) og Sigurd Andersen i aksjon.  
Foto: Bjørn Grønlund/Akershus Arbeiderblad 

Ekteparet Mary og Egil Andersen i Rælingen testamenterte 
alt etter seg til Lillestrøm Røde Kors, en svært kjærkommen 
og verdifull gave. Foreningen fikk 146 000 kroner pluss inn-
bo, bil og campingvogn. Bilen, en Lada, ble tatt i bruk av 
Servicegruppa, mens campingvogna ble gitt til Nannestad 
Røde Kors Hjelpekorps. Innboet ble auksjonert bort for 
20 000 kroner.
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17. mars ble det i regi av Akershus Arbeiderblad/Romerikes 
Blad, Akershus Røde Kors, Norsk Folkehjelp og Foreningen 
for hjertesyke barn gjennomført en innsamling til Sentral-
sykehuset, til et ultralydapparat for spedbarn og småbarn. 
Innsamlingen innbragte drøye 60 000 kroner, og i tillegg 
bevilget Lillestrøm Røde Kors 10 000 kroner. Også i år ble 
det bestemt at overskuddet fra fjorårets julemesse skulle gis 
til LIBOS, det vil si 20 000 kroner i bidrag til minibuss. 

Dette året ble det for første gang arrangert tilstelninger for 
pensjonister og enslige i påsken, med åpent hus på Røde 
Kors-huset både langfredag og 1. påskedag kl. 1200 – 1500, 
med enkel servering. 

Dette var forløperen for den tradisjonelle Langfredagskafe-
en i regi av besøkstjenesten med bistand fra arbeidsgrup-
pen, og som fortsatt blir arrangert hvert år. 

Norges Røde Kors Landslotteri bestod dette året av skrape-
lodd, og de nye loddene ble introdusert på messa. Distrik-
tets nattauksjon med bistand fra lokalforeningene ble gjen-
nomført også dette året, og den innbragte 93 000 kroner til 
katastrofefondet. 

I hjelpekorpset startet 1990 med en pen medlemsøkning, 
hele 126 medlemmer, og det var stor aktivitet i korpset, 
mange turer og øvelser. En egen sminkegruppe ble etablert 
om høsten. Det var stor etterspørsel etter sanitetsvakter. 
Korpslokalene ble pusset opp, og det var to store dugnader 
på Olasetra. Messa bla avviklet som før, men nytt av året var 
at hjelpekorpset hadde ansvaret for publikumsparkeringen, 

noe som ga en pen ekstrainntekt. PR-gruppa hadde en infor-
masjonsstand på Strømmen Storsenter.

Aktivitetsnivået i Ungdommens Røde Kors var fortsatt stort. I 
tillegg til de seks gruppene deltok URK-en i en heldagsskole 
for 1-3 klassinger.

URK støttet også opp om innsamlingen til Sentralsykehuset 
og påskekafeen på Røde Kors-huset. Nytt av året var et kran-
sekakelotteri på Plantasjen og «catering» for enkelte av leie-
tagerne på Røde Kors-huset. 

URK-en var med andre ord en allsidig gjeng, og fantasien var 
stor når det gjaldt å skaffe inntekter! Ungdommene deltok 
også under URK-lekene på Sanngrund Camping ved Skar-
nes. 

Besøkstjenesten feiret sitt 40 års-jubileum på Røde Kors-hu-
set 15. oktober. Avdelingen kunne se tilbake på 40 år med 
stor innsats for de eldre og ensomme i lokalsamfunnet, en 
innsats som selvsagt fortsatte i samme spor også dette året.

Besøkstjenestens styre i jubileumsåret 1990. Foran f.v. Ranveig  
Stensrud, Vesla Gundersen, Turid Pedersen. Bak f.v. Anni M.  
Andersen, Sonja Dagsjøen, Reidun Tronier, Gerd Pedersen og 
Steffi Rekkset. Foto: Leif Tangen

Tidlig SFO: Ungdommens Røde Kors holdt heldagsskole på Mel-
by skole, Skjetten. Her ser vi Gunnar Larsen Halmer i full sving 
med instruksjon for interesserte unger. Faksimile fra Akershus 
Arbeiderblad/Annica Thomsson

URK-lekene på Sanngrund. Foto: Ellen M.B. Johansen 
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Strømmen Røde Kors fortsatte med sine vanlige aktiviteter, 
skal vi tro handlingsplanen for 1990: flyktningearbeid, fjer-
nadopsjon, besøkstjeneste, tilstelninger i nærmiljøet og 
tur for medlemmene. Det ble også lagt opp til gode gamle 
inntektsgivende arrangementer som for eksempel bingo, 
lotterier og julemesse. 

I 1991 fikk Lillestrøm Røde Kors naboeiendommen, Skeds-
mogata 3A, i gave av Solveig Bolstad. 

Foreningen hadde også andre velgjørere dette året. 
Sammen med fem andre foreninger arvet foreningen Inga 
Olsen Berger, og vår andel ble drøye 37 000 kroner.   
Lillestrøm Røde Kors påtok seg å ordne bo-oppgjøret for alle 
foreningene og fikk 7 000 kroner for dette. 

Også dette året var det påskearrangementer på Røde 
Kors-huset langfredag og 1. påskedag, et tiltak som virkelig 
var kommet for å bli, men senere begrenset til langfredag. 
Håndarbeidsgruppa fikk et spesielt oppdrag dette året fra 
Nittedal Røde Kors via distriktskontoret. Det skulle strikkes 
en haug med luer til turister på Norge-besøk. Gruppa tok 
utfordringen på strak arm og kastet seg over strikkepinnene. 
Jobben innbragte 25 571 kroner, og sammen med inntekte-
ne fra andre arrangementer kunne håndarbidsgruppa over-
føre hele 50 000 kroner til lokalforeningen.  

Det ble satt i gang et nytt, stort lotteri, «Jubellotteriet», med 
en bil som hovedgevinst. Også i 1991 var det nattauksjon i 
regi av Akershus Røde Kors.

Servicegruppa var i full sving og kjørte ut til sammen 3 654 
porsjoner middag. På grunn av stadig større aktivitet i 
foreningen og mer eiendom som skulle forvaltes ble det vur-
dert om ikke det burde ansettes fast sekretær på hel- eller 
halvtid. Dette har det ikke blitt noe av, verken da eller siden.

Messa begynte dette året å vise svakhetstegn, og inntektene 
dalte. Teknisk arrangør «står svakt for tiden», som det heter i 
protokollen.   

Nok en gang var det innsamling til Afrika, «Det norske folks 
krisehjelp til Afrika», og en innsamling 9. februar innbragte 
14 800 kroner i tillegg til at foreningen bevilget 35 000 kro-
ner. Foreningen bevilget dessuten 20 000 kroner til kurderne 
og 40 000 kroner til Bangladesh. Det var uroligheter på Bal-
kan, og aksjonen «God jul Jugoslavia» ble gjennomført ved 
en bøsseinnsamling 7. desember, som innbragte ca. 10 000 
kroner. 

I hjelpekorpset var det god oppslutning om både faglige og 
sosiale arrangementer. Nytt dette året var et prøveprosjekt 
i samarbeid med Oslo Trygghetssentral, med korpsmed- 
Iemmer som trygghetsalarmvakter. Korpset hadde selv klek-
ket ut ideen allerede i 1989, under en samling for å finne nye 
aktiviteter. Etter intense forberedelser og kurs, blant annet 
i sykdomslære og etikk, startet pilotprosjektet i Lillestrøm 
1. mars med 50 «brukere». Korpset hadde 113 utrykninger, 
kveld, natt, helg og helligdager. Servicegruppa i lokal-
foreningen dekket dagvaktene. 25 korpsmedlemmer deltok 
i dette prosjektet som ble oppfattet å være en fin tjeneste 
som ga viktig menneskelig og faglig erfaring. Det ble med 
dette prøveprosjektet, da en av utfordringene var å stille 
med nok mannskaper på dagtid. 

Ungdommens Røde Kors hadde nå 141 aktive medlemmer, 
og deltagelsen i heldagsskolen på Skjetten fortsatte. Til 
sammen hadde gruppene 253 møter dette året, i tillegg til 
den store deltagelsen både på URK-lekene i Sør-Odal (79 
deltakere) og på distriktsleiren på Gumøy (77 deltakere). 
Nytt av året var hyggekveld for eldre på Røde Kors-huset i 
desember, der Skjetten Jentekor og Skedsmo Viseklubb del-
tok. 

Strømmen Røde Kors hadde 40-års jubileum, og det store 
spørsmålet der var sammenslåing med Lillestrøm Røde Kors. 
Aktivitetene var for nedadgående, og det var helt umulig 
å få nye tillitsvalgte. Regnskapet for 1991 viser likevel at 
økonomien var god, og at det ble bevilget penger til ulike 
formål som i tidligere år. I tillegg til mange lokale tiltak ble 
det gitt støtte til kurderne og til Bangladesh med til sammen 
15 000 kroner og 8 000 ble bevilget til Jugoslavia. Lokalradioen Radio Nero var store på 90-tallet og var en god samar-

beidspartner for Røde Kors, både under messene og andre aktiviteter, 
som her, under nattauksjonen. Jesper Andersen/AA.
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Etter orkanen på Nord-Vestlandet i nyttårshelgen 
1991/1992 satte Akershus Røde Kors i gang aksjonen «Or-
kan-92» der barn fra Møre og Romsdal kom på weekend-
besøk til Østlandet. Det var lokal innkvartering også i Lille-
strøm-området. 

Foreningen oppnevnte en egen auksjonskomite dette året, 
og det ble blant annet avholdt auksjon av en del møbler og 
annet søndag 2. februar, som innbragte ca. 23 000 kroner.

Et forslag om sammenslåing med Strømmen Røde Kors ble 
nedstemt på årsmøtet i Lillestrøm Røde Kors. På Strømmen 
var de svært interessert i en sammenslåing, men forslaget 
fikk ikke tilstrekkelig flertall på årsmøtet 4. mars. Riktignok 
var det simpelt flertall for sammenslåing (40 for og 38 mot), 
men forslaget krevde 2/3 flertall og ble dermed ikke vedtatt. 

Det så ut som om den eldgamle striden mellom Strømmen 
og Lillestrøm bidro til resultatet, og i dag er vel dette nesten 
ikke til å tro. En viktig grunn til motviljen mot sammenslå-
ing var også den navneendringen (til Skedsmo Røde Kors) 
som var forutsatt fra Strømmens side. Fortsatt skulle det gå 
nesten 10 år før fusjonen var et faktum.

Messa gikk stadig dårligere og innbragte (bare) 200 000 
kroner dette året. I et innlegg i Romeriksen 27. august 1992 
med tittelen «Kjedelig» ble det også sagt at messa ikke var 
det den engang hadde vært, og videre «-så synes vi dette 
arrangementet blir kjedeligere for hvert år som går. Vi minnes 
med fryd de svære teltene, den store scena og giganttivoliet den 
gang messa holdt til på Dampsagtomta. Da var det spennende 
å gå rundt å titte på utstillingene.» 

Teknisk arrangør slo seg selv konkurs, noe som innebar 
slutten på det svært langvarige samarbeidet mellom Conti-
nental Messer AS (tidligere Norsk Konsulent og PR-service) 
og Lillestrøm Røde Kors. Det ble ganske raskt bestemt at 
firmaet ArrKon A/S med foreningens egen Baard Tosterud 
i spissen skulle stå som teknisk arrangør fra 1993. Hoved-
komiteen etablerte seg om høsten med ordfører Andreas 
Hamnes som formann, og arbeidet med ny messe kom godt 
i gang allerede før nyttår. 

En ny inntektskilde dette året var bingovakter ved bingoen 
i Follestad-gården 2.-12. januar og en tilsvarende økt i juli 
måned, som tilsammen innbragte nesten 83 000 kroner.  
Servicegruppa kjørte ut hele 6 024 matporsjoner og fikk ny 
bil, en Volkswagen Caravelle Coach 1988-modell til 95 000 
kroner. 

Servicegruppa hadde utvidet sin virksomhet til også å om-
fatte en arbeidsgruppe på et lite snekkerverksted på LIBOS, 
samtidig som noen gikk tur med beboerne og andre leste 

for dem, et veldig viktig initiativ. Det ble bevilget midler til 3 
trygghetsalarmer for til sammen 18 000 kroner. 

I romjulen ble Lillestrøm Røde Kors bedt om å forberede 
mottak av flyktninger fra Jugoslavia og Somalia på Kasjotten 
hotell (Skjetten).  Lokalforeningen, hjelpekorpset og URK-en 
gjorde en kjempejobb med å sette lokalene i stand. «Fikk 
hjelp av Røde Kors», stod det i Romerikes Blad etterpå. Den 
driftsansvarlige for asylmottaket uttalte videre: 

«Da Kasjotten på en dags varsel skulle gjenåpne for å ta 
imot 43 personer, ble det sendt en forespørsel til Lillestrøm 
Røde Kors om hvorvidt de kunne tre støttende til. Foreningen 
tok utfordringen på strak arm, og stilte mannsterkt opp 
for å vaske hotellet, montere nye senger og gjøre alt klart 
til ny drift i bygningen som har stått avstengt siden april. 
Lillestrøm Røde Kors gjorde en innsats som var utrolig 
imponerende.»   

Hjelpekorpset fikk kontor i Skedsmogata 3A dette året. Det 
var god oppslutning om grunnkurset i førstehjelp som ble 
avholdt etter messa. «Høstkonkurransen» ble dette året 
gjennomført ved Hvaltjern i Fet, med hele 17 deltagende lag 
og utenlandske markører, fra Göteborg Rödakorskår. 

Overflyttingsvaktene ble fra nå av organisert gjennom en  
avtale mellom Akershus Røde Kors og Akershus fylke  
v/ambulansetjenesten, med vakt hver 4. uke.  Tjenesten  
skulle dekke Nedre Romerike og het «Røde Kors Ambulanse- 
tjeneste». Det ble nå et mer organisert system enn tidligere, 
med flere og mer krevende oppdrag enn tidligere. Ellers var 
den andre transporttjenesten vår, invalidekjøringen, blitt en 
stor tjeneste og et positivt innslag i korpsets virksomhet.  

Ungdommens Røde Kors fortsatte i stor stil med 7 grup-
per, hvorav en i skolefritidsordningen på Melby skole på 
Skjetten. Avdelingen på Holt-Vestvollen fikk navnet «Holt- 
hagen URK». URK-en deltok i TV-aksjonen med 10-12 bøsse-
bærere og lagde spedbarnpakker i forbindelse med aksjo-
nen Bry deg om barn i Bosnia.

Besøkstjenesten bevilget penger til to trygghetsalarmer, og 
ellers gikk virksomheten som før. 

På årsmøtet i Strømmen Røde Kors ble det bestemt å legge 
ned foreningen da det ikke ble noe av sammenslåingen med 
Lillestrøm. En hard kjerne av medlemmer i besøkstjenesten 
fortsatte likevel tjenesten ved Stalsberg, dels for egne midler 
dels i samarbeid med Rælingen Røde Kors. 
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På Lillestrøm påtok Servicegruppa seg i 1993 stadig nye 
oppgaver, i tillegg til utkjøringen av mat. De tok nå imot per-
soner som trengte litt opptrening i bassenget på LIBOS. Det 
er kanskje ikke så rart at Servicegruppa dette året ble over-
rakt «Bry deg-blomsten».    

Kriseomsorgsgrupper kom på dagorden dette året. Blant 
annet var det seminar på Røde Kors-huset 13. mars i regi av 
Akershus Røde Kors, men det var foreløpig liten interesse 
for dette arbeidet. Barn og unges kontakttelefon var under 
etablering i regi av Akershus Røde Kors, og telefonen fikk 
lokaler i Skedsmogata 3A. 

I 1993 skjedde det noe merkelig på lotterifronten. Bil-lotteri-
et gikk så dårlig at loddsalget etter en måneds tid ble stop-
pet, og de få som hadde kjøpt lodd, fikk pengene tilbake! 
Et idrettslag som hadde påtatt seg å selge loddene, trakk 
seg, og dermed endte det slik. På den annen side, hadde 
foreningen nok en innbringende periode med bingovakter i 
november som innbragte nesten 40 000 kroner.

Messa ble for første gang arrangert i samarbeid med ArrKon 
A/S, et samarbeid som skulle vare noen år framover. Messa 
ble greit gjennomført, men dette året var det samtidig et 
konkurrerende messearrangement på Hellerudsletta, Av-
gang Gardermoen. Dette førte til en del avisskriverier om 
den såkalte «messekrigen».

Foreningen bevilget til sammen 10 000 kroner til mammo-
grafiapparat på Sentralsykehuset, hvorav 5 000 fra overskud-
det på julemessa.

Presidenten i Den internasjonale Røde Kors komiteen (ICRC), 
Cornelio Sommaruga, var 26. mars 1992 på besøk hos Akershus 
Røde Kors sammen med president Bjørn Bruland i Norges Røde 
Kors. I den forbindelse arrangerte korpset en øvelse/demon-
strasjon ved Marikollen. Her ser vi Sommaruga i samtale med 
distriktsformann Morten S. Hofft under øvelsen.

Overrekkelsen foregikk utenfor Røde Kors-huset, og vi ser fra 
venstre: Roald Øverhagen, Olav Halla, Harry Hagelund, Sigurd 
Andersen, Robert Erlandsen, Kåre Langsrud, Hans Faye og 
Arne Falkenås. Reidun Andreassen, medlem i Norges Røde Kors 
sentralstyre og tidligere distriktsformann i Akershus Røde Kors, 
overleverte utmerkelsen.
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URK-stemningsbilde fra Evenstad i Østerdalen.  
Foto: Ellen Margrethe Blom Johansen/Tore Johansen 

Hjelpekorpset påtok seg dette året å arrangere NM i første-
hjelp, som ble avholdt 3.-5. september i Marikollen med 16 
lag fra hele landet. Korpset fikk mye ros for gjennomførin-
gen av dette store arrangementet. Utskifting og komplet-
tering av sambandsutstyr ble prioritert, blant annet for å 
kunne dekke opp større tjenester og vakttjenesten på messa 
med eget utstyr. Korpset hadde flere store sanitetstjenester 
på Hellerudsletta dette året, russetreff, sommerkonserter og 
dansegalla. 

Overflyttingsvakta endret navn til Lillestrøm Røde Kors Am-
bulansetjeneste, der korpset fortsatt deltok i den organiserte 
bakvaktordningen i henhold til avtale mellom fylket og 
Akershus Røde Kors/Norsk Folkehjelp Sanitet Akershus. Tje-
nesten kom godt i gang og medførte 25 oppdrag i 1993.

Også 1993 var et svært aktivt år for Ungdommens Røde 
Kors, med opptil 140 aktive medlemmer i de 7 gruppene. 
URK-lekene i juni samlet 52 deltakere fra Lillestrøm, og på 
landsleiren på Evenstad i Østerdalen, deltok 82 av melem-
mene. URK-en stilte med 25 bøssebærere under TV-aksjonen 
Grenseløs omsorg.

Strømmen Røde Kors var som nevnt nedlagt. Bare besøks-
tjenesten hadde en viss aktivitet i 1993, med blant annet 
sommertur for eldre, julegatekjøring, julemesse og julebord 
for psykisk utviklingshemmede.

Lillestrøm Røde Kors fikk i 1994 en flott gave fra maleren 
Kåre Tveter. Maleriet «Vintermorgen – Lillestrøm» henger i 
dag i foreningens styre-/møterom. 

I forbindelse med OL på Lillehammer var foreningen enga-
sjert da fakkelstafetten kom til Lillestrøm 30. januar. Det ble 

solgt OL-effekter for 12 500 kroner, som foreningen fikk 15 
prosent av. Foreningens kafe under arrangementet innbrag-
te den nette sum av 700 kroner.

Det ble oppnevnt en lokal beredskapskomite, med repre-
sentanter for lokalforeningen og spesialavdelingene. Det ble 
installert ny telefonsentral på Røde Kors-huset. 

Som et ledd i OL stilte hjelpekorpset med seks førstehjelpere 
og ambulanse på Lillestrøm stasjon i tiden 12.-28. februar, 
etter avtale med NSB.

Det ble utført 1750 vakttimer, og tjenesten innbragte 50 000 
kroner. Korpset skulle også ta seg av bortkomne barn og 
hjelpe handikappede. Det ble lite å gjøre, og OL-vakta gikk 
greit. 

Ford Transit kombibil fra 1984 ble byttet ut med 94 modell 
VW Transporter Syncro, også dette en kombibil. Korpset 
deltok fortsatt i den organiserte bakvaktsordningen i ambu-
lansetjenesten. For å lette varslingen fikk korpset radioer og 
personsøkere som gikk på AMK-sambandet. 

I Ungdommens Røde Kors gikk medlemstallet en god del 
ned, men virksomheten gikk fortsatt bra i gruppene og med 
stor deltagelse på URK-lekene og distriktsleiren. Gruppa på 
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Ungdommens Røde Kors selger 
spylervæske. Else Marie Grønlien 
fra styret bistår.    
Foto: Ellen Margrethe Blom  
Johansen

Holt Vestvollen ble nedlagt etter sommeren, men det ble 
startet en egen friluftsgruppe. Et nytt inntektsgivende tiltak 
var salg av 180 kanner vindusspylervæske, «med god fortje-
neste», som det står i årsberetningen.

Besøkstjenesten arrangerte besøksvennkurs sammen med 
Rælingen Røde Kors 2. mars. Ellers gikk virksomheten jevnt 
og trutt som før. 

Strømmen Røde Kors ble startet på nytt i 1994 ved at det i 
februar ble nedsatt et interimsstyre. Det ble sendt ut et brev 
til tidligere medlemmer og andre interesserte, og det ble 
avholdt årsmøte 12. april. «Nytt liv i Røde Kors» stod det i 
avisen etterpå. Valget innebar at det tidligere styret gjen-
opptok sine verv i tillegg til at tidligere formann i Lillestrøm 
Røde Kors, Erik A. Haga, ble valgt til formann. Det skulle vise 
seg at dette styret ble sittende fram til sammenslåingen 
med Lillestrøm endelig ble en realitet fra 1. januar 2001. 

På bakgrunn av protokollen fra årsmøtet 12. april og bud-
sjettforslaget for 1994 er det tydelig at foreningen i det store 
og hele ønsket å fortsette der den slapp. I et utkast til pres-
semelding het det blant annet: 

«Budsjettet viser at en vil utvide virksomheten ved Stalsberg 
bo og servicesenter og andre institusjoner på Strømmen. På 
inntektssiden håper de å få til en julemesse allerede i 1994. 
Styret fikk også fullmakt til å bruke inntil kr. 10 000,- av 
formuen ved appeller om katastrofehjelp fra inn og utland.»   Erik A Haga ble valgt inn som ny formann i Strømmen Røde 

Kors. Faksimile Akershus/Romerikes Blad, 4. mai 1994.
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Det neste ti-året skulle by på en rekke utfordringer, særlig 
knyttet til Røde Kors-huset. Blant annet måtte Lillestrøm 
Røde Kors ta en del viktige avgjørelser i spørsmål som også 
hadde betydelig økonomisk side. Ja, til og med salg av Røde 
Kors-huset kom på dagsorden på slutten av denne perioden. 

Ellers startet det med at Røde Kors sin deltagelse i Legefor-
midlingssentralen opphørte på grunn av ny organisering 
der. Ganske snart skulle en ny flom på Lillestrøm håndteres. 
Etter hvert skulle det dessverre vise seg at messa ikke lenger 
var liv laga, og et viktig inntektsgivende tiltak forsvant. 

En særlig positiv hendelse var at Lillestrøm Røde Kors og 
Strømmen Røde Kors omsider slo seg sammen til Skedsmo 
Røde Kors. Desto mer negativt var det at Ungdommens 
Røde Kors ble nedlagt. Forenklet styringsform på lokalplanet 
ble også gjennomført i disse årene, det vil si at foreningen 
skulle ledes av ett styre for blant annet å frigjøre ressurser til 
mer direkte Røde Kors-oppgaver. 

Ellers gikk det viktige Røde Kors-arbeidet jevnt og trutt vide-
re, stort sett i samme spor som tidligere, men Norges Røde 
Kors prosjekt Frivillighet i endring ble etter hvert et stadig 
viktigere tema. Blant annet så flyktningeguiden dagens lys i 
Skedsmo mot slutten av perioden, og tanken om båt til hjel-
pekorpset ble født.  

I 1995 ble det lansert et nytt lotteri i regi av Norges Røde 
Kors i samarbeid med TV2. Det ble lagt opp til at loddene 
først og fremst skulle selges via kommisjonærer som Røde 
Kors måtte skaffe lokalt. Lotteriet ble ikke den suksessen 
man hadde håpet på. I forbindelse med 50-års markeringen 
av frigjøringsdagen 8. mai ble det arrangert en suppestasjon 
under en fredsmarsj som de eldre ved Velferden gjennom-
førte. 

I juni ble Lillestrøm-området igjen rammet av flom. Lille-
strøm Røde Kors ble også direkte berørt ved at Røde Kors- 
lokalene i underetasjen ble fraflyttet, og møbler og materiell 
flyttet opp i 1. etasje, men vi slapp unna vannet, heldigvis. 

Røde Kors-virksomheten ble flyttet til Strømmen i denne 
tiden, til Sagdalen skole og Stalsberg skole. En del av arbei-
det ble koordinert av Akershus Røde Kors, men de nærmeste 
til å bistå i flomsituasjonen var Røde Kors på Lillestrøm og 
Strømmen. Ikke minst oppgaver og beredskap som hjelpe-
korpset påtok seg. 

Røde Kors inngikk denne gangen som en del av helse-
beredskapen underlagt AMK-sentralen og ikke, som 
tidligere, underlagt politiet (LRS/lokal redningssentral) 
med skadeforebyggende arbeid og lignende. Akershus 
Røde Kors, distriktsrådet for hjelpekorpsene i Akershus og 

Perioden 1995 - 2004
Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps opprettet KO (kommando-
sentral) på Sagdalen skole 3. juni. Sambandsbussen til Oslo 
Røde Kors Hjelpekorps var en del av beredskapen. 

Norsk  Folkehjelp Sanitet, som stod for matforsyningen til 
alle mannskaper på vakt, var innlosjert på Hammer skole i 
Lørenskog og på Herredshuset i Fetsund. Hjelpekorpsene og 
Norsk Folkehjelp Sanitet gjennomførte evakuering av eldre 
og uføre i Lillestrøm og bistod med flytting av inventar ol. 
før flommen kom. 

Ambulanse- og båttjeneste var etablert, men oppdrags-
mengden ble ikke overveldende. Så fikk da heller ikke 
flommen det omfanget som de mest dystre prognosene fra 
Norges Vassdrags- og energidirektorat (NVE) antydet på et 
tidspunkt, at det skulle minst bli like ille som 1967-flommen, 
eller til og med verre! 

Lillestrøm Røde Kors bevilget 2 000 kroner til prosjekt  
enslige forsørgere, 10 000 kroner til aksjonen «Bosnia  
brenner», og det ble avsatt 20 000 kroner til ungdomsklubb/
ungdomskafe på Skedsmokorset. 

 «Messa var vellykket og utstillerne var stor sett fornøyd», skal vi 
tro protokollen fra styremøtet 13. september, men i  
løpet av høsten var det fortsatt usikkert om det ville bli noen 
messe neste år. Overskuddet ble på drøye 250 000 kroner 
som skulle deles mellom lokalforeningen og hjelpekorpset, 
i tillegg til at korpset gjorde 68 000 kroner på parkeringen. 
Det ble holdt auksjon sammen med Strømmen Røde Kors 
15. oktober, som etter en fordelingsnøkkel ga 9 000 kroner 
til Lillestrøm Røde Kors. 

For hjelpekorpsets del opphørte bemanning av telefonvakt-
tjenesten ved legeformidlingssentralen fra 1. januar 1995, 
etter 26 år. Da overtok kommunalt tilsatt helsepersonell 
denne tjenesten.  

I månedsskiftet april/mai dette året var det en stor sanitets-
vakt på Ringbanen ved Gardermoen under russens land-
streff, med mye å gjøre, men det mest problematiske var 
faktiske snø og kulde(!). Som nevnt gjorde korpset en stor 
innsats under flommen, og i rapporten fra Akershus Røde 
Kors Hjelpekorps står det å lese: «synes det bør gis en honnør 
til Lillestrøm RKH for den innsatsen de har gjort, det har aldri 
vært nei i deres munn hva enn man har spurt om». 

I løpet av året ble det etablert et godt samarbeid med Sør-
Fron Røde Kors Hjelpekorps, og påsketjenesten ble flyttet 
fra Jotunheimen til Gålå. Korpset stilte med mannskaper 
på Gålå både i vinter- og påskeferien og noe under Peer 
Gynt-spelet. 
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Korpset representerte Akershus under NM i førstehjelp i 
Oslo, og kom på en fin 4. plass. EM i førstehjelp ble arrangert 
i Trondheim, og der stilte korpset med dommer, kjøkken-
mannskap og vaktmannskap mv.  

Ungdommens Røde Kors hadde færre medlemmer nå, men 
aktivitetene var det ikke noe å utsette på. URK-en var også 
engasjert under flommen og deltok på Stopp Volden-marke-
ringen på torvet 27. september og i Skedsmo Ishall   
27. desember. Ellers var URK-en med under rollespillet Barn 
på flukt dette året. 

Besøkstjenesten overtok foreningens påskearrangement, 
Langfredagskafe på Røde Kors-huset, med god hjelp fra 
håndarbeidsgruppen. Dette er en tilstelning som fortsatt 
holdes i hevd. Ellers gikk aktivitetene som før. 

Som nevnt var Strømmen Røde Kors engasjert under 
flommen i juni, blant annet ved å organisere senger på 
Stalsberg skole for evakuerte og ved telefonvakttjeneste 
på det provisoriske distriktskontoret på Sagdalen skole. 
Foreningen besøkte også dem som var evakuert til 
Menighetssenteret og Eldresenteret. Også Strømmen Røde 
Kors deltok i det nye Røde Kors-lotteriet. Salget gikk jevnt 
bra, men det var noe problematisk å følge opp kommi-
sjonærene i ønskelig grad. En auksjon sammen med Lille-
strøm Røde Kors i oktober innbragte drøye 6 000 kroner. 
Foreningen bevilget penger til mange gode formål. Ellers ser 
aktivitetene ut til å ha kommet opp på samme nivå som før, 
etter at foreningen ble etablert på nytt i 1994. 

På Lillestrøm begynte 1996 med en juletrefest for innvan-
drerbarn 11. januar, dette i samarbeid med Strømmen Røde 
Kors. 45 barn og 24 voksne deltok. Deretter var det innsam-
lingsaksjon på Lillestrøm til det tidligere Jugoslavia, «Den 
kalde freden», ved en dør-til-dør-aksjon 21. januar, som 
innbragte ca. 30 000 kroner. Det ble også samlet inn hele 
575 ullgensere til samme formål. Dette året måtte det et 
ekstraordinært årsmøte til for å finne ny leder til Lillestrøm 
Røde Kors.  

Det ble et dårlig resultatet på årets 20-års jubileumsmesse, 
og spørsmålet om messas framtid kom igjen på dagsorden. 

Nedgangen i publikumsinteressen siden glansdagene på 
1980-tallet ble stadig mer merkbar. Det var enighet om at 
det må tenkes nytt både med hensyn til innhold og form, og 
det ble avholdt en idedugnad. Det ble blant annet påpekt 
hvor viktig det er å få den lokale forretningsstanden tilbake 
til messa. «Alles engasjement bør økes mot neste messe som 
evt. blir arrangert i september.»  

28. september ble det for første gang arrangert en Røde 
Kors-dag på torvet, der hele foreningen viste seg fram. Dette 
bie  etter hvert et fast innslag i bybildet, Lørdag på torvet.  

Det var stadig samarbeid med Strømmen Røde Kors, og 
dette året ble det avholdt felles auksjoner både 16. juni og 
10. november. På tampen av året var det innsamling til Zaïre 
og Rwanda ved at det ble utplassert 17 innsamlingsbøsser 
som ga 6 500 kroner, i tillegg til at foreningen bevilget 5 000 
kroner.  

I hjelpekorpset fungerte ambulansetjenesten bra, og det var 
stadig nytt personell under utdanning, blant annet deltok 
17 medlemmer på et ambulanseseminar på Sundvollen. 
Påsketjenesten ble avviklet som vanlig. 

Korpset deltok med to lag i Akershusmesterskapet dette 
året og kom på 1. og 4. plass. Deltagelse i neste års NM i før-
stehjelp var dermed sikret. Korpset vant også «Høstkonkur-
ransen», som ble avholdt for 30. gang. Ringløypa ble for før-
ste gang lagt til Lillestrøm sentrum, noe som ga svært god 
PR for hjelpekorpset og Røde Kors generelt. På messa hadde 
korpset de samme oppgavene som tidligere år.  

Ungdommens Røde Kors og besøkstjenesten holdt på med 
sine aktiviteter som før. Under årets messe hadde URK-en 
overtatt ansvaret for tivolivaktene, mens besøkstjenesten 
arrangerte langfredagskafe.

Også Strømmen Røde Kors var engasjert i aksjonen til fordel 
for det tidligere Jugoslavia og samlet inn hele 800 brukbare 
gensere. Om våren ble det gjennomført en telefonverving 
som ga 1 030 nye medlemmer, og selv om det bare var 735 
som betalte kontingenten for 1996, var det en betydelig 
medlemsøkning. 
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Salget av Røde Kors-lotteriet var jevnt godt hos kommi-
sjonærene, og inntekten dette året var på drøye 20 000 
kroner. Foreningen gjennomførte tivolitur og juletrefest for 
innvandrerbarn, den siste i samarbeid med Lillestrøm Røde 
Kors. Ellers gikk virksomheten på Strømmen som tidligere år, 
med blant annet den tradisjonelle julegatekjøringen for el-
dre og de mange bevilgningene til forskjellige gode formål. 

Også i 1997 ble det i januar holdt juletrefest for flyktninger 
sammen med Strømmen Røde Kors, der 35 barn og 20 voks-
ne deltok.

Håndarbeidsgruppen overførte 30 000 kroner til lokal-
foreningen etter fjorårets julemesse og de andre arrange-
mentene gjennom året, og gruppen anbefalte at noen av 
midlene ble brukt til trygghetsalarmer. De midlene som 
var satt av til ungdomsklubb/-kafe på Skedsmokorset ble 
omdisponert til ungdomstiltak i Skedsmo. Lillestrøm Røde 
Kors bevilget 25 000 kroner til innsamlingsaksjonen «Mat 
for livet» til Nord-Korea, i tillegg til innsamlede midler under 
messa. Også dette året ble det holdt auksjon i samarbeid 
med Strømmen Røde Kors. 

Salget av stands til årets messearrangement gikk veldig 
tregt, og det var mye diskusjon med teknisk arrangør om 
den økonomiske siden og fordelingen av inntektene. Det 
ble jobbet jevnt og trutt fram mot messa, men det var ikke å 
komme bort fra at en del av entusiasmen nå var borte. 
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Det skulle da også vise seg at messas dager snart var talte, 
selv om den ble gjennomført fortsatt noen få år. Foreningen 
påtok seg noe dugnadsarbeid i etterkant av årets messe. 
Det ble også avholdt et evalueringsmøte etter at rapporten 
fra teknisk arrangør forelå. Det ble nedsatt et eget «messe-
utvalg» som skulle se på framtidig organisering av messa, 
herunder mulighetene for foreningen til å opprette eget 
selskap som skulle være teknisk arrangør.   

Røde Kors-lotteriet, som aldri hadde vært noen suksess på 
Lillestrøm, ble nedlagt dette året. Arbeidet med Barne- og 
ungdomshuset på Lillestrøm startet denne høsten, og det 
var flere medlemmer som ønsket å være medhjelpere der. 
Det var Akershus Røde Kors som hadde sagt seg villig til å 
arbeide med dette på vegne av Norges Røde Kors. 

På samme måte som på Strømmen året før, ble det nå også 
satt i gang telefonverving i Lillestrøms nedslagsfelt. Det ble 
vervet 615 nye medlemmer, ikke verst det heller, selv om 
resultatet på Strømmen var mye bedre. «Problemet» med  
telefonvervede medlemmer var at det så å si utelukkende 
var snakk om passive medlemmer/støttemedlemmer, samti-
dig som mange fort falt fra.  

Dette året var det problemer med å besette enkelte verv i 
hjelpekorpset, og det var mange utskiftinger av fagledere 
midt i året. Korpset hadde høyt medlemstall, 125 medlem-
mer, men halvparten var passive. Det var et visst tilsig av 
nye medlemmer, men det var tidvis problemer med å skaffe 
mannskaper til alle sanitetstjenestene. Velvillige nabohjelpe-
korps stilte opp og hjalp til i pressede perioder. 

Antall oppdrag for ambulansetjenesten økte fra 26 i 1996 
til hele 61 i 1997. Korpset representerte Akershus under NM 
i førstehjelp dette året, og de kom på en hederlig 3. plass. 
I mai ble det kjøpt inn nok en ambulanse, denne gang en 
brukt VW Transporter 1993-modell fra Falken redningskorps. 
Korpset hadde hatt en liten sminkegruppe i mange år, en 
viktig funksjon for å skaffe markører og sminke sårskader mv 
i forbindelse med øvelser både internt og eksternt.  

Ungdommens Røde Kors og besøkstjenesten var i virksom-
het med sine aktiviteter som i tidligere år. URK-en fikk besøk 
fra Tyskland, og det ble i den forbindelse avholdt en øvelse 
utenfor Røde Kors-huset, med bistand fra hjelpekorpset. 

Strømmen Røde Kors var ikke særlig fornøyd med at Røde 
Kors-lotteriet ble nedlagt. I motsetning til på Lillestrøm ga 
lotteriet en jevn og god inntekt med beskjeden innsats fra 
medlemmene, i 1997 hele 20 000 kroner. Det var også i år 
et samarbeid mellom Strømmen og Lillestrøm om auksjon, 
men utbyttet ble relativt lite på grunn av for få interessante 
auksjonsgjenstander. Foreningen fortsatte med sine

mange bevilgninger, dette året blant annet med 10 000 
kroner til blindeskole i Polen og midler til tv-/videoutstyr 
til barneavdelingen på Sentralsykehuset. Dessuten var 
også Strømmen Røde Kors med på innsamlingen til Nord-
Korea, «Mat for livet», med 10 000 kroner. Den tradisjonelle 
juletrefesten for innvandrerbarn ble avholdt sammen med 
Lillestrøm Røde Kors i januar.

I 1998 overtok Lillestrøm Røde Kors som teknisk arrangør 
av messa ved at firmaet Lillestrøm Røde Kors Drift AS ble 
stiftet 18. februar, etter at et forslag om dette fikk flertall på 
årsmøtet noen dager før. Selv om messa hadde gått stadig 
dårligere de senere årene var det altså fortsatt stemning for 
at foreningen skulle fortsette, blant annet ved å overta den 
delen av virksomheten (aktiva/passiva) i tidligere teknisk 
arrangør ArrKonn AS som gjaldt messearrangementet. 

Dette var et tøft prosjekt å begi seg ut på og vitner om litt 
av en stå-på-evne som Røde Kors i mange sammenhenger 
er kjent for. Mange av medlemmene måtte i større grad enn 
tidligere delta i messeforberedelsene, for eksempel i en av 
de mange underkomiteene som ble oppnevnt. Noen måtte 
for eksempel ta seg av salg av stands, da bare halvparten 
av de totalt 1 800 m2 var solgt ved overtagelsen, men her 
ble komiteen supplert med en ansatt salgskonsulent. Ellers 
måtte det skaffes folk til dugnader, bevertning osv. osv. Det 
var heller ikke lite arbeid som var nedlagt i forkant av opp-
rettelsen av selskapet og i forbindelse med kontrakten mel-
lom Lillestrøm Røde Kors og Lillestrøm Røde Kors Drift AS. 
Til tross for kjempeinnsatsen fra alle involverte, greide ikke 
selskapet å tjene penger dette første året, men planene for 
neste års messe var allerede godt i gang.    

Akershus Røde Kors hadde nå etablert et nytt distriktspro-
sjekt, denne gang i Montana i Bulgaria, og foreningen bidro 

Øvelse med blant andre Stein Erik Østlie utenfor Skedsmogt 3a. 
Foto: Lillestrøm Røde Kors
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med sin andel. Det ble også arrangert en klesinnsamling til 
Montana Røde Kors, der også URK-en og besøkstjenesten 
deltok. 113 esker med klær ble samlet inn. 

Lillestrøm Røde Kors samlet inn drøye 25 000 kroner til 
nødstilte i Nord-Russland i forbindelse med aksjonen Nabo 
i nød, både URK, besøkstjeneste og hjelpekorps deltok. I 
tillegg bevilget foreningen 15 000 fra katastrofefondet, og 
Kiwanis bidro med til sammen 20 000 kroner. Det var ingen 
liten sum som gikk fra Lillestrøm under denne aksjonen.

Røde Kors-automatene hadde i alle år vært en god inn- 
tektskilde for Røde Kors, faktisk helt siden 5-øresautomatene 
som kom til Lillestrøm i 1937! Det ble nå inngått såkalte  
ambassadøravtaler som skulle gi 5 % av innspilt beløp  
(brutto omsetning med fradrag av gevinster) på automatene 
som var utplassert i Skedsmo. Fordelingen mellom  
Strømmen og Lillestrøm var henholdsvis 1/3 og 2/3.

Også dette året fikk Lillestrøm Røde Kors en flott pengegave, 
50 000 kroner fra Aase Wethal, som hun ønsket skulle brukes 
til utstyr. Fra tid til annen fikk foreningen også gaver i forbin-
delse med dødsfall. Barne- og ungdomshuset på Lillestrøm 
i regi av Akershus Røde Kors fikk overført 30 000 kroner til 
delfinansiering av lydanlegg. 

Igjen var det Lillestrøm-korpset som representerte Akershus 
i NM i førstehjelp på Kongsberg. Korpset kom på 1. plass, 
og dermed var det duket for EM i Østerrike neste år! Korp-
set stilte mannskaper som parkeringsvakter på tivoliet på 
Lillestrøm rundt 17. mai, noe som ga en god ekstrainntekt. 
Ambulansetjenesten gikk som før, korpset overtok mange 
av vaktene til Norsk Folkehjelp dette året. Antall oppdrag var 
107 og dette ga en inntekt på 53 000 kroner. Nytt av året var 
et forsøksprosjekt med båttjeneste på Øyeren. Dette var en 
spennende ny aktivitet, som ble godt utnyttet PR-messig, 
men det skulle gå noen år før korpset fikk sin egen båt. 

Ungdommens Røde Kors og besøkstjenesten var i aktivitet 
som før og deltok som nevnt også i noen av foreningens 
fellesaksjoner.  

Også på Strømmen gikk aktiviteten som før, og det var enig-
het om å opprettholde bevilgningene til de mange gode 
formål selv om inntektene lå an til å bli lavere dette året. 
Blant annet ble det bevilget 5 000 kroner til henholdsvis 
Barn og unges kontakttelefon, til Lillestrøm-korpset og til 
sultrammede i Sudan. Strømmen Røde Kors bevilget også 
10 000 kroner til «Nabo i nød» og 2 500 kroner til en skoleav-
slutningstur med buss for fremmedspråklige skolebarn.

I 1999 ble det tradisjonsrike messearrangementet avholdt 
for siste gang. Årets messe ga ikke noe overskudd. Det var 

nok bare å innse at selve konseptet «varemesse» - uansett 
form, innhold og teknisk arrangør - var gått ut på dato. Avvi-
klingen av Lillestrøm Røde Kors Drift AS innebar et betydelig 
arbeid for lokalforeningens styre. Videre måtte det settes inn 
et nytt styre i driftsselskapet for å rydde opp. I dette arbeidet 
fikk foreningen gratis, uvurderlig bistand av advokat Morten 
Huser og revisorene Tomren og Myhrer fra revisorfirmaet 
Svindal Leidland Myhrer & Co AS, et arbeid som fortsatte 
utover i år 2000.    

Den internasjonale Røde Kors-dagen 8. mai ble markert ved 
«Stopp volden»-aksjon ved URK, hjelpekorpsets blomster- 
aksjon og en nattevandring der alle deltok. En innsamlings-
aksjon til flyktningene i Kosovo ble meget vellykket. Resulta-
tet ble 323 000 kroner, i tillegg til 7 000 kroner fra bedrifter 
og en bevilgning fra foreningen på 5 000 kroner. 

Barne- og ungdomshuset i Voldgata 1 ble åpnet 1. septem-
ber, et sted der ungdom kan treffe voksne. Huset var beman-
net av frivillige og ansatte, og ungdommen selv har vært 
med på å innrede huset etter sin smak. Huset har vært den 
største satsingen til Skedsmo kommune på barn og unge, 
og Røde Kors-foreningene i Skedsmo, Lørenskog, Rælingen 
og Fet hadde deltatt i prosjektet. Det var imidlertid noe 
uklart hvilken rolle de lokale Røde Kors-foreningene egent-
lig skulle ha framover.  

Ambassadøravtalen som ble inngått med Røde Kors-auto- 
matene året før innbragte betydelige beløp dette året,   
386 000 kroner for perioden oktober 1998 til oktober 1999. 
Dette året kunne lokalforeningen se tilbake på 75 års virke 
på Lillestrøm, samtidig som Ungdommens Røde Kors og 
hjelpekorpset fylte 60 år. Jubileene ble markert under årets 
Lørdag på torvet 4. september, der hele foreningen viste seg 
fram med sine aktiviteter. 

Lørdag på torvet. F.v. Ingunn Rundtom, Stein Kåre Laingen, Geir 
Solvang, Hans Petter Johansen, ukjent og Tore Johansen.  
Foto: Lillestrøm Røde Kors
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Det som i dag kan se ut som en kuriositet, var at hele ver-
den var opptatt av hva som eventuelt kunne skje med da-
tasystemer mv ved overgangen til år 2000. Også Lillestrøm 
Røde Kors var i topp beredskap nyttårsaften, også på egne 
vegne, skal vi tro protokollen fra styremøtet 1. desember: 

«- Hjelpekorpset sjekker opp sine folk og lager 
mannskapslister. 
- Leder i lokalforeningen er i beredskap. 
- Husstyret har gått gjennom huset, og det eneste problemet 
er hvis strømmen forsvinner. 
- Styret ber om status på telefonsentralen.»

Dette året kunne hjelpekorpset endelig delta ved EM i før-
stehjelp i Østerrike og kom på en fin 12. plass. 

Hjelpekorpsets lag til EM i førstehjelp.     
Bak f.v.: Ole Jakob Birkenes, Stein Kåre Laingen og Geir Sørum. 
Foran f.v. : Morten Østby, Geir Solvang og Trine Jørgensen.

Det var stor etterspørsel etter sanitetsvakter og instruk-
tøroppdrag, men det var ikke alltid like lett å skaffe mann-
skaper. Ambulansetjenesten gikk som før med vakter hver 
4. uke. De store budsjettpostene var fortsatt utdannelse av 
medlemmene, generell kompetansøking og utdanning av 
ledere.

Ungdommens Røde Kors hadde sine egne vanlige aktivite-
ter, men deltok også i foreningens fellesarrangementer. 

Besøkstjenesten hadde to deltakere på besøksvennkurs på 
Lørenskog. Ellers ønsket besøkstjenesten å starte en krise- 
og omsorgsgruppe etter mønster fra Ullensaker Røde Kors. 
En prosjektgruppe ble nedsatt for å forberede dette, der 
også URK og hjelpekorps var representert. Ellers deltok også 

besøkstjenesten i fellesarrangementene, i tillegg til sine 
egne vanlige aktiviteter. 

På Strømmen var det betydelig mindre aktivitet dette året, 
og det ble blant annet ikke avholdt noen medlemsmøter. 
Foreningen deltok i innsamlingen til Kosovo med bøssebæ-
rere på Strømmen Storsenter 10. april. Det kom inn 12 000 
kroner, og i tillegg bevilget Strømmen Røde Kors 10 000 
kroner. I tillegg til de vanlige bevilgningene, ble det ellers 
gitt 5 000 kroner til Romerike Krisesenter, øremerket gaver 
til barn.  

Røde Kors – og verden for øvrig – kom seg velberget inn i 
år 2000 uten at det skjedde noe verken med datasystemer 
eller andre tekniske innretninger. På Lillestrøm gikk forenin-
gen likevel inn i et overkant spennende år med mange vik-
tige avgjørelser. Det endte med at Lillestrøm Røde Kors Drift 
AS måtte melde oppbud, da kreditorene ikke aksepterte 
frivillig akkord. Også Lillestrøm Røde Kors hadde krav i boet 
til driftsselskapet.

Det skjedde også mye med Røde Kors-huset, blant annet 
i form av nye leieavtaler og ombygging/tilrettelegging av 
lokalene for disse nye leietagerne. Noen vil sikkert stille 
spørsmålstegn ved at så tunge saker som preget foreningen 
i denne tiden var overlatt til mer eller mindre «amatører» på 
området, men foreningen hadde mange dyktige medlem-
mer å spille på. I tillegg til de mange gode støttespillerne 
som stilte opp. Det er jo ikke tvil om at Røde Kors gjennom 
all sin bistand gjennom årtier hadde opparbeidet seg en 
solid goodwill, som en nå kunne dra nytte av.  

Sammenslåingen av Strømmen Røde Kors og Lillestrøm 
Røde Kors ble igjen tatt opp. En navneendring var en forut-
setning fra Strømmen Røde Kors sin side, og på det ekstra-
ordinære årsmøtet i Lillestrøm Røde Kors 29. november ble 
det vedtatt å endre foreningens navn til Skedsmo Røde Kors. 
Styret bestemte senere at dette skulle skje med virkning fra 
1. januar 2001. Det lå derfor an til at sammenslåingen  
omsider kunne bli en realitet. 

Servicegruppa kunne dette året se tilbake på 10 års viktig 
tjeneste, særlig for hjemmeboende eldre i kommunen. På et 
vellykket kurs i krise- og omsorgsarbeid deltok 4 medlem-
mer fra Lillestrøm, men det var vanskelig å få en egen grup-
pe på plass i Lillestrøm. Det var snakk om å støtte gruppa på 
Lørenskog inntil videre. 

Lørdag på torvet var blitt en tradisjon og ble dette året av-
holdt 19. august, i stor stil med mange aktiviteter og en pre-
sentasjon av hele foreningen. En ny brosjyre var utarbeidet 
spesielt til dette arrangementet. 
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Det er mye moro med Lørdag på Torvet. Her serverer Helga Berg 
fra Besøkstjenesten boller og saft til alle ungene som strømmet 
på. Foto: Ann-Helen Bakkelund

Det var lange ventelister for å få trygghetsalarmer i kom-
munen. Lillestrøm Røde Kors bevilget derfor drøye 54 000 
kroner til Skedsmo kommune til innkjøp av 18 trygghetsa-
larmer, noe som innebar at alle som på dette tidspunktet 
stod på venteliste, kunne få alarm. 

Ola Strømman med ordfører Andreas Hamnes.  
Romerikes blad, 19. desember 2000.

Det viste seg at ventelistene økte ganske snart, og mot 
slutten av året var det igjen ca. 20 som ventet på å få alarm. 
Foreningen bestemte seg da for en ny betydelig bevilgning 
til kommunen for å få ned denne køen også. 

Igjen ser vi at Røde Kors fortsatt bidro med penger til opp-
gaver som i dag oppfattes som det offentliges ansvar. Ellers 

ble det blant annet bevilget 5 000 kroner til sommeropp-
hold i Troms for barn fra Kola-halvøya.

Dette året kom forenklet styringsform på dagsorden og var 
også hovedtema på årets styreseminar 1.-3. september. Det 
ble nedsatt en egen arbeidsgruppe som skulle se nærmere 
på dette. 

Aktivitetene i hjelpekorpset gikk sin gang, og det ble jobbet 
med å rekruttere nye medlemmer blant annet fra skoler. 
Ambulansetjenesten (bakvakta) fikk en stor utfordring den-
ne våren i forbindelse med den alvorlige gassulykken på 
Lillestrøm stasjon, da to godstog kolliderte og propangass 
ble antent. I rapporten fra ulykken (NOU 2001: 9) stod det å 
lese: 

«Kollisjonen førte til en del skader på materiellet, men det 
vesentlige var at de to gasstankene i tog 5781 ble skadet 
og propan lekket ut. Etter kort tid ble propangassen antent. 
Faren for en katastrofe som følge av gassbrannen var 
overhengende. (- - -). Ca. 2000 mennesker ble evakuert 
innenfor den beregnede faresonen på 1000 meter.» 

I hjelpekorpsets årsberetning for 2000 skrev lederen for am-
bulansetjenesten følgende: 

«I perioden 5/4 – 9/4 hadde vi døgndrift på ambulanse 
1 og vi hadde også ambulanse 2 i drift deler av de 3 siste 
døgnene. Jeg vil i denne forbindelse takke alle mannskaper 
for innsatsen. Det var ikke veldig lett å få det til, men takket 
være alle sammen klarte vi å få beredskapen til å gå rundt. Vi 
kjørte på disse 4 dagene ca. 2000 km både i nærområdet og 
på lengre turer f.eks. til Tønsberg og Göteborg.»   

Høstkonkurransen ble dette året avlyst på grunn av for få 
påmeldte. 

Ungdommens Røde Kors hadde nå få aktive medlemmer, 
og bestod av bare én gruppe fra høsten av. De få aktive var 
tydeligvis veldig aktive for det skjedde ganske mye, blant 
annet regionleir i Halden, barnefestival på Hellerudsletta og 
ledersamling på Haraldvangen. Dessuten deltok URK’ene 
i foreningens fellesarrangementer også dette året. Det ble 
jobbet med å starte en gruppe på Skedsmokorset. Lokal-
foreningen bevilget inntil 10 000 kroner til nye møbler i 
URK-lokalene. 

Besøkstjenesten var fortsatt i aktivitet og kunne dette året se 
tilbake på 50 års innsats for eldre og ensomme i kommunen, 
både de hjemmeboende og de på  institusjonene. 

År 2000 skulle bli det siste året det var egen Røde Kors-
forening på Strømmen. Virksomheten bestod dette året for 
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en stor del i bevilgninger til mange gode formål, til sammen 
30 500 kroner. 

Av årsregnskapet går det fram at mange kunne nyte godt 
av gavmildheten til Strømmen Røde Kors også i foreningens 
siste driftsår: Romerike krisesenter, Røde Kors-senteret Mer-
ket, Montana Røde Kors i Bulgaria, Bofellesskapet i Holm-
sens vei, en blindeskole i Polen, barn fra Kola-halvøya på 
sommeropphold i Troms. 

Fra 1. januar 2001 var foreningens navn altså Skedsmo Røde 
Kors, og på årsmøtet i Strømmen Røde Kors 1. februar ble 
det vedtatt at Strømmen Røde Kors skulle opphøre som 
selvstendig forening og gå inn i Skedsmo Røde Kors med 
eiendeler og medlemmer. I Skedsmo kommune var det nå 
en Røde Kors-forening. Arbeidet med forenklet styringsform 
gikk videre, og arbeidsgruppen la fram sin rapport 8. no-
vember, som ble viderebehandlet i 2002.   

Det ble dette året nedsatt en egen beredskapsgruppe som 
skulle lage overordnede planer for beredskap i Skedsmo 
Røde Kors. Gruppen skulle også ta kontakt med Skedsmo 
kommune mht kommunens beredskapsplaner. 

I forbindelse med FNs Internasjonale år for frivillighet, deltok 
lokalforeningen med spesialavdelinger på et arrangement i 
Skedsmohallen lørdag 24. februar. Servicegruppa stod som 
teknisk arrangør og fikk ros fra Frivillighetssentralen for et 
godt arrangement. På avslutningsarrangementet 8. desem-
ber deltok servicegruppa, besøkstjenesten og håndarbeids-
gruppa.

Skedsmo Røde Kors bevilget penger til en rekke gode for-
mål også dette året, i tråd med den gode tradisjonen som 
foreningene på Lillestrøm og Strømmen hver for seg hadde 
representert i alle år før. Blant annet ble det også i år bevil-
get penger til Troms Røde Kors, 10 000 kroner som støtte til 
sommeropphold for barn og unge fra barnehjemmet Mont-
sjegorsk på Kola. 10 000 kroner ble bevilget til våre russiske 
naboer i nord, Nabo i nød. I forbindelse med distriktsprosjek-
tet i Bulgaria ble det bevilget 5 000 kroner til oppussing av 
barnehjemmet og 10 000 kroner til tannbehandling av barn 
i Montana. 

Servicegruppa fikk dette året Lillestrøm Rotary-klubbs 
innsatspris «som anerkjennelse for fremragende innsats i sitt 
arbeid blant kommunens eldre.»

Nytt av året var en bevilgning på 20 000 kroner til en te-
mareise til Polen, med blant annet besøk i konsentrasjons-
leirene, for ungdom fra Skedsmo kommune.  Reisen ble 
arrangert av Akershus Røde Kors og Ungdommens Hus i 
Lillestrøm. Akershus Røde Kors arrangerte rollespillet «På 

flukt» helgen 10.-11. november i området Skjetten/Lahaug-
moen, med 40 deltakere fra Ungdommens Hus og Akershus 
Ungdommens Røde Kors. Skedsmo Røde Kors bidro under 
den praktiske gjennomføringen, blant annet med servering 
og transport.

Ordningen med at foreningene skulle få en andel av spille-
inntektene fra Røde Kors-automatene bortfalt, og det måt-
te nå søkes om midler til konkrete formål. Skedsmo Røde 
Kors ønsket å bidra med midler til lokale tiltak for barn og 
unge, og det ble sendt brev til skolekontoret om dette, med 
anmodning om å informere grunnskoler og fritidsklubber 
i kommunen. Dette året ble også lokalforeningen «unifor-
mert» ved kledelige T-skjorter. 

I hjelpekorpset var det stor aktivitet, en travel hverdag med 
altfor få medlemmer! Korpset måtte dessverre si nei til flere 
sanitetstjenester. Det var et aktivt instruktørmiljø med kur-
svirksomhet både internt og eksternt. Hele bilparken ble 
gjennomgått og revurdert dette året, og det ble nedsatt en 
arbeidsgruppe som sammen med transportleder skulle se 
på markedet for brukte ambulanser og andre kjøretøyer og 
deretter jobbe fram en langtidsplan.

En litt spesiell tjeneste for 10 korpsmedlemmer var deltagel-
sen i anledning kronprinsbryllupet. Medlemmene våre var 
en del av et stort hjerte på Slottsplassen. Røde Kors var en av 
mange organisasjoner som deltok på dette. Den internasjo-
nale førstehjelpsdagen 8.september ble markert med stand 
ved Statoilstasjonen ved Robsrudkrysset i Lørenskog. Ellers 
deltok korpset ved et større arrangement på Hellerudsletta 
21.-23. september, Vårt nye forsvar, i samarbeid med hjelpe-
korpsene i Nannestad og Gjerdrum og Nittedal.

Ungdommens Røde Kors var for nedadgående dette året, 
og spørsmålet var: «Hvor går vi og hva vil vi?»  I protokollen 
fra styremøtet i lokalforeningen 11. oktober het det da også: 
«Det er ingen aktivitet i URK, verken styret eller gruppen.» På 
et ekstraordinært årsmøte i URK 10. desember ble Skedsmo 
Ungdommens Røde Kors foreslått nedlagt, men de skulle 
likevel fortsette fram til ordinært årsmøte i 2002.

Besøkstjenesten gjennomførte besøksvennkurs i septem-
ber sammen med Rælingen, med 20 deltakere, hvorav 7 fra 
Skedsmo. Langfredagskafeen gikk av stabelen som vanlig 
med middag, trekkspillmusikk og flott loddsalg. Besøkstje-
nesten stod for en vellykket avskjedsfest for representanter 
fra Montana Røde Kors som hadde vært på besøk, et arran-
gement de fikk mye ros for. Ellers deltok besøkstjenesten nå 
i Kulturkafeen på Kurland, et interkommunalt tilbud til psy-
kisk utviklingshemmet ungdom, i samarbeid med Rælingen 
Røde Kors, Lions Club Lørenskog og Lørenskog Røde Kors.  
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For å avlaste styret ble det i 2001 inngått avtale med       
Myhrers Bokføring AS om også å ivareta regnskapsføring for 
lokalforeningen. Firmaet hadde i alle år hatt regnskapsførin-
gen for Røde Kors-huset. 

I forbindelse med et småflystevne på Kjeller 26. mai stilte 
hele foreningen med en informasjonsstand. Også dette året 
fikk «Lørdag i Lillestrøm» i august en ny vri i form av barne-
opptog (karneval) fra torvet og opp til LIBOS, med Lillestrøm 
skolekorps i spissen. Arrangementet var i samarabeid med 
Lillestrøm Jazzklubb.

Det ble satt i gang et prøveprosjekt med leksehjelp på Ung-
dommens hus, men det var liten oppslutning om dette, og 
prosjektet ble lagt på is. Samarbeidet med kommunen var 
heller ikke det beste, blant annet på grunn av dårlig infor-
masjon derfra. 

Skedsmo Røde Kors bevilget også dette året penger til man-
ge ulike formål, mange av dem gjengangere fra år til år.  

Et viktig tema også i 2002 var forenklet styringsform, som ble 
grundig vurdert i løpet av året. Rapporten fra arbeidsgrup-
pen ble drøftet på et felles styreseminar på Merket 11. - 13. 
oktober. På et felles styremøte 23. november var det enighet 
(enstemmig) om å innføre forenklet styringsform i Skedsmo 
Røde Kors, det vil si ett felles styre for foreningen med spesi-
alavdelinger. Det ble informert om dette på medlemsmøtet 
4. desember, og det ble lagt opp til ekstraordinært årsmøte 
over nyttår. 

Også i år bevilget Skedsmo Røde Kors 20 000 kroner til «En 
reise i fred» til Polen for Ungdommens hus. Foreningen stilte 
med 4 reiseledere, noe som skulle vise seg å bli et fast inn-
slag på disse turene. 

Historieutvalget ble opprettet dette året, og mandatet var 
å samle foreningens historiske dokumenter «og å sette mest 
mulig av SRKs historie ned på papiret.» Opprinnelig plan var 
at arbeidet skulle være ferdig til 80-årsjubileet i 2004, men 
utvalget kom altså ikke i havn før til 90-års jubileet.  

Hjelpekorpset deltok med 4-5 personer som markører under 
en NATO-øvelse i uke 8 og 9. 

Et av medlemmene deltok på Europa-laget i førstehjelp. Det 
ble arbeidet med å sette i stand en gammel ambulanse som 
gave til Montana Røde Kors i Bulgaria. Heldigvis var det nå 
tilsig av nye medlemmer. Et nytt varslingssystem ved alar-
mer ble utprøvd, såkalt «Voice-broadcast», som ville forkorte 
utrykningstiden. Ellers ble det vedtatt å kjøpe ny bil, Toyota 
Hiace 9-seter, og korpset anskaffet ny snøscooter.

Selv om Ungdommens Røde Kors hadde en viss aktivitet på 
nyåret, ble det på et ekstraordinært styremøte i lokalforenin-
gen 28. mai vedtatt at Skedsmo Ungdommens Røde Kors 
skulle legges på is. Medlemmene ble overført til hjelpekorp-
set, og korpset ble anmodet om å tilrettelegge aktiviteter for 
disse. Medlemmene i URK-en syntes dette var en god løs-
ning, da de i praksis kunne fortsette som før. En annen sak 
var det at det på landsmøtet i Norges Røde Kors samme høst 
ble vedtatt å legge ned Ungdommens Røde Kors i Norge og 
isteden opprette Røde Kors Ungdom for aldersgruppen 13 – 
30 år. Det skulle gå lang tid før det ble noe dreis på dette nye 
organisasjonsleddet i Skedsmo. 

Det var fortsatt bra aktivitet i besøkstjenesten, som også 
dette året gjennomførte mange fine arrangementer for de 
eldre, i tillegg til den daglige besøksvirksomheten. 

Lørdag på Torvet startet med et opptog fra Libos før det endte på torvet. Her i samarbeid med jazz-klubben gjennom rundkjøringa  
A. Kiellandsgt/Solheimsgata. Skedsmogt 3a til høyre i bildet. Foto: Ann-Helen Bakkelund
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På ekstraordinært årsmøte 8. januar 2003 ble det endelig 
vedtatt å innføre forenklet styringsform, i tråd med hoved-
programmet for Norges Røde Kors landsmøteperiode 2002-
2005: «Vi vil bygge sterke lokale nettverk av aktive frivillige som 
bruker mest tid på direkte humanitære aktiviteter og mindre 
tid på administrativt arbeid. (----) ------ enkle styringsformer. Vi 
etterstreber en organisasjon med ett styre og felles økonomi 
både på lokalt- og distriktsplan.» Ordningen ble evaluert al-
lerede etter et halvt år, og det var både positive og negative 
erfaringer. En del medlemmer var blitt frigjort til direkte 
Røde Kors-oppgaver, og spesialavdelingene hadde færre 
møter. På den annen side var det nødvendig med bedre for-
beredelse av sakene som skulle opp i det felles styremøtet, 
og her hvilte det nok en del ansvar på styrets arbeidsutvalg. 
Uansett var det enighet om å fortsette med denne styrings-
formen, som også fortsatt i dag følges.    

Som et ledd i prosjektet Frivillighet i endring (FRIE), påla 
Landsmøtet i Norges Røde Kors alle foreninger å gjennom-
føre en behovsanalyse.  Analysen skulle munne ut i konkrete 
forslag om hva en Røde Kors-forening kan gjøre i nærmiljøet 
sitt, enten alene eller flere sammen. Poenget med dette var 
å sette fokus på at Røde Kors må tilpasse seg samfunnets 
behov til enhver tid, og ikke bare jobbe i tradisjonelle baner. 
Akershus Røde Kors tenkte seg en felles analyse for Nedre 
Romerike, og det ble ansatt en person i halv stilling på dis-
triktskontoret som skulle kartlegge dette. 

Det ble bevilget 20 000 kroner til årets En reise i fred, i tillegg 
til 10 000 kroner som foreningen fikk fra Kanari-fansen i fjor, 
til bruk på ungdomsarbeid. Også dette året var det med rei-
seledere fra Skedsmo Røde Kors. 

Foreningen støttet, sammen med Rælingen Røde Kors og 
Lørenskog Røde Kors, et sydenopphold for en enkeltperson 
med 5 000 kroner fra hver av foreningene + 10 000 i støtte 
fra Tore Myklebust hjelpefond. Det ble dette året gitt støtte 
til diverse utstyr til de andre helse- og velferdssentralene i 
kommunen, på Strømmen, Skjetten og Skedsmokorset. Vel-
ferden på Lillestrøm hadde jo helt siden 1964 hatt et nært 
samarbeid med Røde Kors. Håndarbeidsgruppas overskudd 
for både 2001 og 2002 ble overført til barnehjemsprosjektet 
til Montana, henholdsvis 10 000 og 15 000 kroner. 

I hjelpekorpset gikk ambulansetjenesten «så det suser», skal 
vi tro protokollen fra styremøtet 10. mars. Ambulansen til 
Montana Røde Kors var nå klargjort for overlevering. Det var 
stor aktivitet, og korpset fikk 15 nye, engasjerte medlemmer 
i løpet av året. Under årets NM i førstehjelp på Gol kom korp-
set på 6. plass. Under et barmarkskurs 1. november ble man-
ge av deltakerne kraftig nedkjølte. Mannskaper ble tilkalt til 
huset og tok hånd om dem med ulltepper og varm drikke. 

Romerikes Blad 23. september 2004
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Noen måtte også sendes til Ahus for kontroll. Heldigvis gikk 
det bra, men de som oppfattet dette som en dramatisk situ-
asjon, fikk tilbud om oppfølging.

Besøkstjenesten var vertskap for årsmøtet i Akershus Røde 
Kors Besøkstjeneste 18. mars.

Den vellykkede langfredagskafeen hadde ca. 80 gjester 
dette året, og det kom inn 3 000 kroner på loddsalg. Besøks-
vennkurs ble avholdt med 19 fornøyde deltakere.

Rapporten fra behovsanalyseprosjektet forelå tidlig i 2004. 
Skal vi tro protokollen fra styremøtet 11. februar, var rappor-
ten «meget tynn og mangelfull», noe foreningen også meldte 
tilbake til Akershus Røde Kors i relativt klare ordelag. Det kan 
se ut som om dette prosjektet ikke førte til noe som helst i 
Skedsmo.   

Lørdag på torvet ble gjennomført i kjent stil 21. august, og 
også i år var dette i samarbeid med Lillestrøm Jazzklubb. 
Beredskapsutvalgets ansvar ble overlatt til hjelpekorpset i 
tråd med distriktets syn. Akershus Røde Kors hadde knyttet 
til seg en frivillig medarbeider som skulle jobbe med bered-
skap i distriktet. En ordning med flyktningeguide så dagens 
lys om høsten i form av et prosjekt i regi av Akershus Røde 
Kors. Det ble ansatt en flyktningeguide-koordinator i dis-
triktet. En flyktningeguide skulle være et en form for «støt-
tekontakt» for flyktninger, som skulle hjelpe til med oriente-
ring i samfunnet og annen tilpasning, ikke ulikt de tidligere 
vennekontaktene. 

Foreningen kunne se tilbake på 80 års virksomhet dette året, 
og det ble brukt over 100 000 kroner til såkalte jubileumsga-
ver til flere gode formål. Blant annet ble det bevilget 10 000 
kroner til tur med Hvite Busser for 10. klasse på Asak skole. 

Deler av arbeidsgruppa med arrangement 
på Røde Kors-Huset. F.v. Liv Halla, Bibbi 
Faye, Inger Marie Strand, Gudrun Holthe, 
Lisbet Øverhagen, Inger Ellingsen,  
Lillesøster Bjerke, Astrid Jensen og Beate 
Ivarson. Foto: Skedsmo Røde Kors

Jubileumsfesten ble holdt på Fagerborg Hotell på stif-
telsesdagen 31. oktober med 76 deltakere. «Ga glede til 
krisesenteret» stod det å lese i Romerikes Blad på julaften 
dette året, i forbindelse med at Skedsmo Røde Kors hadde 
vært på krisesenteret med sine årvisse gaver. Denne høsten 
ble det holdt en innsamling til Darfur, i form av bøsseinn-
samling ved de fleste kjøpesentrene i kommunen. Det ble 
samlet inn 31 000 kroner, og foreningen bevilget 10 000 
kroner. I forbindelse med tsunamien i Sørøst-Asia 2. juledag, 
ble det satt i gang en storstilt innsamlingsaksjon i Skedsmo, 
som fortsatte utover i 2005. 

Skedsmo Røde Kors mottok dette året en stor gave fra 
Lise Verjem etter hennes avdøde mann Trygve, pålydende 
250 000 kroner, og foreningen stod fritt til å bruke gaven på 
ønskede tiltak. Foreningen er selvsagt takknemlig for alle 
gaver, små som store, men det er klart at det blir litt spesielt 
med så betydelige pengebeløp.  

Ambulansetjenesten var fortsatt en stor aktivitet i hjelpe-
korpset, men det var mye fram og tilbake når det gjaldt ny 
ambulanseavtale mellom Akershus Røde Kors og fylket. 
Avtalen trådte i kraft 1. april, men det var fortsatt en del 
uklarheter gjennom året. Sommerens leteaksjoner viste at 
hjelpekorpset har behov for båt, og en prosjektgruppe ble  
nedsatt for å vurdere dette nærmere. Det var så stor opplæ-
ringsvirksomhet for egne medlemmer dette året at korpset 
måtte be om lov til å overskride budsjettet med 20 000 kro-
ner. Korpset fikk hele 21 nye medlemmer i løpet av året

Et arrangement som besøkstjenesten hadde på LIBOS        
23. mars trakk fullt hus, og på langfredagskafeen var det 
hele 92 gjester. Besøkstjenestens tilstelninger var fortsatt 
populære. Det ble lagt opp til et tettere kurssamarbeid mel-
lom foreningene på Nedre Romerike. Blant annet ble det 

gjennomført et nytt besøksvennkurs, 
med 11 deltakere, hvorav 3 nye besøks-
venner til Skedsmo Røde Kors. Kultur-
kafeen på Kurland ble bemannet av  
besøkstjenesten en gang pr. måned.
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Dette tiåret hadde nok færre utfordringer enn årene før, men 
det skjedde veldig mye i disse årene også, blant annet en 
del endringer som skulle danne grunnlaget for foreningens 
virksomhet i dag. Den tradisjonelle Røde Kors-virksomheten 
og de mange årvisse arrangementene fortsatte selvsagt i 
denne perioden, men det kom flere nye aktiviteter på Røde 
Kors-menyen.

Et nytt organisasjonsledd, omsorg, ble et koordinerende 
ledd for mange av de nye oppgavene. Røde Kors-husets 
framtid ble endelig bestemt, etter flere år med ulike vurde-
ringer og synspunkter. Det var i denne perioden huset ble 
helt «innebygd», slik det er i dag, fra i mange år å ha vært et 
ganske frittliggende bygg med utsikt til stortorvet. Hjelpe-
korpsets beredskap ble ytterligere forbedret ved at en båt 
kom på utstyrslista, og sakte men sikkert fikk foreningen en 
egen avdeling av Røde Kors Ungdom. Dessuten ble Sørum 
Røde Kors stiftet i denne perioden, som senere ble slått 
sammen med Skedsmo Røde Kors.

Romerikes Blad januar 2005

I 2005 fortsatte innsamlingsaksjonen i forbindelse med tsu-
namien for fullt, med dør-til-dør-aksjoner og innsamling på 
butikksentrene. Dette var vel den mest innbringende aksjo-
nen i nyere tid. Med en bevilgning fra foreningen på 25 000 
kroner kom det inn drøye 900 000 kroner! 

Det ble holdt flere styreseminarer dette året, blant annet for 
at (nye) styremedlemmer skulle bli bedre kjent med hver-
andre. Det var også nyttig i arbeidet med å videreutvikle den 
nye, forenklede styringsmodellen. Beredskapsarbeidet ble 
fulgt opp ved møter med kommunen i samarbeid med dis-
triktskontorets beredskapskoordinator, men det skulle ennå 
gå mange år før en avtale med kommunen kom på plass.

Dette året arrangerte Skedsmo Røde Kors og kommunen i 
fellesskap En reise i fred til Auschwitz, med 5 reiseledere fra 
foreningen, et opplegg som skulle fortsette i flere år fram-
over. 

Som en forberedelse til «En reise i fred» ble rollespillet «På flukt» 
gjennomført i forkant av reisen, i tillegg til temakvelder mv. 
Foto: Ola Strømman

Skedsmo Røde Kors var også tilgodesett i testamentet til 
Lise Verjem, som døde i begynnelsen av april, og forenin-
gens andel utgjorde 260 000 kroner. Som nevnt hadde 
foreningen året før fått 250 000 kroner i arv etter ektefellen 
Trygve, det vil si at ekteparet til sammen hadde gitt forenin-
gen over en halv million! Dette var en gedigen og kjærkom-
men gave.     

I forbindelse med en innsamling til jordskjelvofre i Pakistan, 
hadde foreningen 9 innsamlingsbøsser ute i regi av hjelpe-
korpsets ungdomsgruppe. Det ble også bevilget 15 000 kro-
ner til Pakistan og 15 000 kroner til suppekjøkken i Russland.

Nytt av året var at foreningen sørget for utdeling av varm 
drikke under julegateåpningen, et vellykket tiltak, skal vi tro 
protokollen fra styremøtet 13. desember.

Den store begivenheten i hjelpekorpset dette året var kjøp 
av båt, en Polarsirkel 510 med motor og nødvendig utstyr. 

Det var en del støy rundt den obligatoriske hjelpekorpsprø-
ven som måtte tas hvert 3. år, etter bestemmelser fra sentralt 
hold. Medlemmer som ikke tok prøven eller ikke bestod den 
ble overført til ressursliste, helt uavhengig av tidligere erfa-

Perioden 2005 - 2014
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ring og utdanning. Dette ble av mange sett på som i over-
kant strengt, som om man ikke kunne brukes til noe som 
helst. En uheldig effekt av dette var at noen valgte å ikke ta 
prøven og trakk seg heller ut av korpset som aktive. Det var 
synd, for det var mer enn nok å gjøre i hjelpekorpset. Dette 
året deltok korpset med mannskaper under hele byfesten i 
juni.  

Besøkstjenesten startet dette året et nytt informasjonsopp-
legg ved jevnlig å sende ut Besøksnytt til besøksvennene. 
Det ble holdt besøksvennkurs med 29 påmeldte, og ellers 
gikk virksomheten som før.

Ungdommen i Skedsmo Røde Kors var fortsatt organisert 
som en ungdomsgruppe under hjelpekorpset. Det var stor 
aktivitet i Ungdomsgruppa, blant annet gjennomførte 9 
medlemmer førstehjelpskurs, og gruppa hadde et arrange-
ment på torvet 7. mai.

Akershus Røde Kors opprettet i 2006 et nytt distriktspro-
sjekt, denne gang i Dobele i Latvia. Bidraget fra Skedsmo 
Røde Kors ville bli ca. 22 000 kroner per år i 3 år. Håndar-
beidsgruppa ga årets overskudd til Kirkens bymisjon. 

Skedsmo Røde Kors bevilget 25 000 kroner til flomofre i 
Montana (Bulgaria), der foreningen tidligere hadde støttet 
distriktsprosjektet. Det ble arrangert boksalg og loppemar-
ked første helg i september, og «alle» stod på. Erfaringen ble 
at loppemarked neppe var noe å satse på, men at forenin-
gen burde konsentrere seg om boksalg/bokmarked. 

Hjelpekorpset gikk igjen til anskaffelse av ambulanse, en 
brukt bil innkjøpt fra Vadsø.  Dette året ble båten høytidelig 
overrakt og døpt, og den fikk navnet Lise for å hedre minnet 

om Lise Verjem. Det ble gjennomført to leteaksjoner med 
båten, og det ble patruljert med den i helgene. Korpset had-
de som vanlig flere deltakere på eksterne kurs og samlinger, 
og ellers gikk driften som før. 

Ungdomsgruppa hadde stand ved bussterminalen 16. mai, 
men gruppa ble dessverre oppløst denne høsten. I besøk-
stjenesten gikk virksomheten som før. Det er verdt å nevne 
at det på årets langfredagskafe møtte opp hele 107 deltake-
re. Arrangementet var som vanlig vellykket. 

I 2007 ble Lørdag på torvet for første og foreløpig siste gang 
avholdt på Strømmen, men med det samme tradisjonelle 
opplegget som på Lillestrøm. Foreningens bokmarked ble 
gjennomført i uke 37 og innbragte 7 300 kroner, i tillegg til 
5 000 kroner for bøker som ble solgt på internett i august/
september. 

I tillegg til arrangementer gjennom  året arrangerte hånd-
arbeidsgruppa julemesse/lørdagskafe 17. november. Hele 
20 000 kroner kunne overføres til lokalforeningen. Det ble 
oppnevnt et nytt beredskapsutvalg med representanter for 
alle avdelinger for å utarbeide oversikt over foreningens res-
surser for beredskap, det vil si kvalifisert personell, medlem-
mer, utstyr, kriseplaner ved flom osv. Det ble bevilget 35 000 
kroner til årets Polen-tur, som ble gjennomført i samarbeid 
med Ungdommens hus, der 61 ungdommer deltok, med 
reiseledere fra foreningen. 

I hjelpekorpset ble det jobbet med å profilere båten, blant 
annet i form av klistremerker til småbåteierne på Øyeren 
med kontaktinformasjon og sjøvettreglene. For øvrig deltok 
båten ved en leteaksjon på Mjøsa. Båtgruppa bestod av fem 
båtførere og sju mannskaper. Det var stor kursaktivitet også 

Hjelpekorpsets båt Lise, oppkalt 
etter Lise Verjem.   
Foto: Jon-Harald Bråthen
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dette året. Ambulanseavtalen ble sagt opp, og det ble ned-
satt et forhandlingsutvalg. Det lå an til justerte kjøretider og 
en halvering av antall biler, noe som ville bety lavere inntek-
ter, og vanskelig å opprettholde kompetansen. 

Besøkstjenesten gjennomførte besøksvennkurs med hele 32 
deltakere, hvorav 9 fra Skedsmo. 21 personer fikk nå hjem-
mebesøk, men flere burde jo fått tilbud om dette. Til tross 
for stadige kurs hadde foreningen ikke nok besøksvenner. I 
september stod 12 personer på venteliste for besøk. Det ble 
avholdt hyggekvelder både på Stalsberg og Skedsmotun. 

Året 2008 begynte med at utkjøringen av mat til hjem-
meboende, som Servicegruppa hadde stått for siden 
2000, dessverre måtte opphøre på initiativ fra kommunen. 
Ganske uforståelig både for mottakerne av tjenesten og for 
Skedsmo Røde Kors. Dette hadde vært hovedoppgaven til 
Servicegruppa, som nå så seg om etter annen virksomhet, 
men som etter hvert ble stadig mindre aktive.  

«Lørdag på torvet» 2008 ble først planlagt som en gjen-
tagelse av fjorårets lørdag under markedsdagen på Strøm-
men, men arrangementet ble holdt på Lillestrøm. Medlems-
verving var en viktig aktivitet denne dagen, og det var lagd 
en ny felles brosjyre for hele Skedsmo Røde Kors. Det var 
godt oppmøte fra foreningen og bra med publikum. Som et 
apropos til medlemsvervingen, ble listen over utmeldte  
dette året fordelt mellom styremedlemmene, som så ringte 
til den enkelte. De fleste svarte nei til fortsatt medlemskap. 

Det ble gitt støtte til ferietur for to familier, og etter søknad 
fra sorggruppen ved Ahus ble det bevilget penger til inn-
kjøp av leker og bøker dit. Det gamle beredskapsmateriellet, 
det vil si det lasarettet som Norges Røde Kors hadde over-
dratt til foreningen i 1950, ble med unntak av sengene gitt 
som gave til Estland. Under julegateåpningen delte forenin-
gen ut saft og brownies.

I hjelpekorpset gikk virksomheten som før. Som vanlig stod 
sanitetsvakter, opplærings- og kursvirksomhet, ambulanse-
tjeneste og ettersøkninger på programmet. Korpset kjøpte 
ny snøscooter dette året, og scootertreningen foregikk blant 
annet på Gålå. Det ble avholdt en vellykket førstehjelpsdag 
med stand på Strømmen storsenter. Ny ambulanseavtale ble 
omsider underskrevet. 

Det var fortsatt stor aktivitet i besøkstjenesten, som blant 
annet hadde et velferdsarrangement i Åråsveien bo- og   
behandlingssenter. 23 medlemmer hadde nå besøksopp-
drag, i tillegg 6 visitorer på Ullersmo. Fortsatt var det brukere 
som stod på venteliste. 

Det ble avholdt informasjonsmøte om flyktningeguiden, 
der 5 interesserte meldte seg. Videre ble det opprettet en 
ressursgruppe på 4 personer, og det ble holdt en samling 
for guider og brukere. Flyktningeguiden hadde som en ny 
Røde Kors-aktivitet virkelig kommet i siget, ikke minst takket 
være noen ildsjeler. Arbeidsgruppa hadde lørdagskafe 13. 
september, og solgte lodd for over 5 000 kroner. Dette var et 
arrangement som skulle bli en gjenganger i mange år. Grup-
pa hadde også kombinert lørdagskafe og julemesse   
15. november. 

Røde Kors Ungdom i Skedsmo var nå organisert som en 
gruppe direkte underlagt styret, og gikk stort sett under 
navnet «Ungdomsgruppa». Den hadde nå 12 medlemmer. 
Gruppa hadde stand på Åråsen 22. september og en stor 
ungdomskonsert på torvet 29. november, der også hjel-
pekorpset deltok med sanitetsvakt. Det så nå ut som om 
Skedsmo Røde Kors igjen skulle få en aktiv ungdomsavde-
ling, men det skulle foreløpig vise seg vanskelig å få til noen 
særlig kontinuitet i gruppa. De unge lederne var ofte under 
utdanning og mange reiste ut av kommunen etter en kort 
funksjonstid, og dette var en av grunnene til variabel aktivi-
tet. 

Det nye organisasjonsleddet omsorg ble innført i 2009 og 
hadde flere aktiviteter under sin paraply, i første omgang 
besøkstjenesten, flyktningeguiden og håndarbeidsgruppa, 
eller arbeidsgruppa som den kom til å hete. 

I år kom det enda en ny aktivitet, vitnestøtte, inn i Skedsmo 
Røde Kors, et samarbeidsprosjekt med Nedre Romerike ting-
rett. Det var snakk om en ettårig forsøksordning, men den 
er blitt forlenget. Etter nødvendig opplæring skulle vitne-
støttene fra Røde Kors bistå vitner på Tinghuset med med-
menneskelig støtte, veiledning og praktisk hjelp. 

«Med bistand fra Røde Kors vitnestøtte kan vitnet bli 
tryggere på situasjonen og forstå rollen sin bedre. Dette 
kan føre til at vitnet kan konsentrere seg om forklaringen sin 
- som igjen kan bidra til å gi retten et riktigst mulig grunnlag 
for sin avgjørelse. 

Vitnestøttene får grundig opplæring og har taushetsplikt,»

Slik står det i Norges Røde Kors orientering om ordningen. 
Vitnestøttene er også organisert under omsorg.

Beredskap er selvsagt en viktig del av Røde Kors-arbeidet, 
og det ble dette året nedsatt et nytt beredskapsutvalg. Det-
te utvalget skulle først og fremst utarbeide beredskapsplan 
for større ulykker, katastrofer, redningsarbeid, internt og ek-
sternt samarbeid. Skedsmo kommune anmodet om bistand 
ved massevaksinasjonen i forbindelse med «svineinfluensa-
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en» denne høsten, og det var en del møtevirksomhet med 
kommuneoverlegen. I løpet av 5 uker ble det avviklet 113 
vakter som til sammen utgjorde 563 tjenestetimer.  

Aktivitetene under omsorg gikk som før. Blant annet resul-
terte et besøksvennkurs i 11 nye aktive medlemmer. Det var 
nå ingen venteliste for hjemmebesøk. Besøkstjenestens le-
der fikk årets frivillighetspris av Skedsmo kommune. 

Ordfører Anita Orlund gratulerer Jan Olav Sjøholt med frivillig-
hetsprisen. Faksimile Skedsmonytt

Både omsorg, hjelpekorpset og ungdommen var represen-
tert på en Røde Kors-stand ved Ica Maxi på Strømmen   
24. juni. Historieutvalget gjenopptok virksomheten dette 
året, ikke minst med tanke på det framtidige 90-års jubileet. 

Det ble etablert en ordning for oppfølging av kravet om 
politiattest for alle som jobber med barn under 18 år og 
handikappede. Det ble likevel konkludert med at ingen av 
foreningens aktiviteter på dette tidspunktet forutsatte poli-
tiattest.  

Arbeidsgruppa deltok på Huseby-dagene på Skedsmokorset 
6.juni. «Kulturmix» ble avholdt på kultursenteret 24. oktober, 
et jevnlig samarbeid mellom Skedsmo kommune og flykt-
ningeguiden, der en rekke innvandrerforeninger deltok. Det 
ble holdt et informasjonsmøte om vitnestøtteordningen  
9. desember. 

Ved siden av de årlige bokmarkedene ble det fortløpende 
solgt bøker på nettauksjoner. En ny inntektskilde var den så-
kalte «Grasrotandelen», som skulle kompensere for bortfal-
let av automatinntektene. Foreningen fikk 5 % av innsatsen 
til dem som spilte Lotto eller andre spill hos Norsk Tipping, 
og som hadde valgt Skedsmo Røde Kors som mottaker. Ord-
ningen innbragte 17 887 kroner i 2009.

«En reise i fred» gikk av stabelen som vanlig, og den ble det-
te året blant annet finansiert av 10 000 kroner som Skeds-
mo Røde Kors fikk av bemannings- og rekrutteringsbyrået 
Jobzone i Lillestrøm. 

Hjelpekorpset hadde stor pågang av tjenester. Nok en ny bil 
ble kjøpt, en Toyota HiAce 2006-modell. Norges Røde Kors 
bidro her med 50 000 kroner. Båt og mannskap deltok ved 
Strømmen båtforenings 70-års jubileum, et vellykket opp-
legg, med fin profilering av båten. Korpset samarbeidet med 
Lørenskog Røde Kors Barnehjelp om en såkalt «søskendag» 
på Barne- og ungdomsklinikken på Ahus. Korpset fylte 70 år 
23. november, og det ble holdt en enkel markering av  
jubileet. 

Også i omsorg var det god tilgang på nye aktive medlem-
mer, både besøksvenner og flyktningeguider. Det var enig-
het om et forslag om at visitortjenesten skulle organiseres 
direkte under omsorgsrådet i Akershus Røde Kors.

Ungdommene hadde annenhver tirsdag leksehjelp for barn fra 
asylmottakene. Romerikes Blad 22. mai 2009.

I 2010 begynte året med nok en katastrofe i utlandet som 
førte til at Skedsmo Røde Kors måtte på banen med innsam-
lingsaksjon, denne gang et stort jordskjelv på Haiti. I løpet 
av januar ble det til sammen samlet inn 55 000 kroner, i 
tillegg til at foreningen bevilget 50 000 kroner. Senere dette 
året ble det ble bevilget 50 000 kroner i forbindelse med en 
flomkatastrofe i Pakistan. Ellers gikk virksomheten i det store 
og hele som før, og aktiviteten var høy. I tillegg til driften av 



86

2005 - 2013

Skedsmogata 3C og virksomheten i avdelingene og grup- 
pene, bidro hele foreningen ved ulike felles aktiviteter. 
Foreningen hadde to deltakere på et såkalt LOUP-kurs i  
leder- og organisasjonsutviklingsprogrammet til Norges 
Røde Kors.  

Det var en kald vinter dette året, og Norges Røde Kors ba 
lokalforeningene om å kontakte kommunen for å avklare 
eventuell bistand dersom det skulle oppstå «kuldeproble-
mer». Skedsmo kommune meldte tilbake at de foreløpig 
ikke hadde behov for bistand.

Et ressurssystem ble tatt i bruk i Skedsmo Røde Kors dette 
året, et system for å registrere og å holde oversikt over til-
gjengelige beredskapsressurser, både materiell/utstyr og 
kompetanse. Visjonen var at systemet også skulle forenkle 
administrative oppgaver i alle ledd i organisasjonen. Ellers 
var det på landsbasis innført et opplegg for måling av  
humanitær aktivitet i foreningene, såkalt QLM-rapportering 
til Akershus Røde Kors. 

Siden i fjor hadde det vært søkelys på tiltak for bedre miljø i 
foreningen, men det var liten respons på en spørreundersø-
kelse. Bedre informasjon og bedre kunnskap om aktivitete-
ne i de forskjellige avdelingene og gruppen ble pekt på som 
viktige elementer. Nytt av året var et tre timers åpent intro-
duksjonskurs om Røde Kors, for nye medlemmer og andre 
interesserte. 

Trening er viktig for beredskapen, og det var trening med 
båten på Hurdalssjøen og opplæring av nye båtførere på 
Øyeren. Ellers var korpset fullt opptatt med sine vanlige akti-
viteter. En av de store, og mest inntektsbringende  
sanitetstjenestene, var også i år Kurland Cup i Fjellhamar- 
hallen. På det store russetreffet på Nebbursvollen stilte korp-
set med ambulanse, mannskap og sanitets-/behandlingstelt. 
Korpset deltok fortsatt i ambulansekjøringen, men det var 
mye fram og tilbake med avtaleverket. 

Organisering av det nye organisasjonsleddet Omsorg og 
hvordan omsorgsrådet skulle fungere kom på dagorden. 

Organisasjonsendringer er som regel ikke lett, heller ikke i 
Røde Kors, men selve aktivitetene utad gikk sin vante gang 
uavhengig av dette. 

Det var stor aktivitet i besøkstjenesten, blant annet med de 
mange tradisjonelle tilstelningene på sykehjemmene. Sta-
dig flere besøksvenner kom til, 5 nye etter årets besøks- 
vennskurs, som var et samarbeid med Nittedal, Lørenskog, 
Fet og Rælingen Røde Kors.

Fra hjelpekorpsets trening med egen snøscooter på Gålå.   
Foto: Raymond Aaserud

Hjelpekorpset hadde en vellykket snøscoterberedskap  
denne vinteren. 

De ni medlemmene i arbeidsgruppa var veldig aktive med 
fire populære kafe-arrangementer, der en del av overskud-
det gikk til Kirkens Bymisjon. 

Også flyktningeguiden hadde stor aktivitet: 40 deltakere 
på grillfest, bussturer til Sverige og bowlingkveld med 37 
deltakere. Det ble holdt flere kurs for flyktningeguider og 
flyktninger, og flyktningeguiden gjennomførte 15 «koblin-
ger» mellom flyktninger og guider. I forbindelse med julen 
arrangerte flyktningeguiden pepperkakebaking og det ble 
kjøpt inn julegaver til barna. Midler fra Gjensidigestiftelsen 
ble brukt til disse juleaktivitetene.  

I alle år helt siden 1964 hadde Røde Kors-medlemmer del-
tatt i driften av «Velferden» (Lillestrøm Helse- og velferdssen-
tral). 2010 var ikke noe unntak, og hver 4. uke var Røde Kors 
ansvarlig for serveringen til ca. 65 deltakere, i tillegg ulike 
arrangementer gjennom året.

Røde Kors Ungdom hadde fire deltakere på en helgesamling 
12.-14. mars i regi av Akershus Røde Kors Ungdom. Det var 
fortsatt vanskelig å få kontinuitet i gruppa, som nå bestod av 
9 medlemmer.

I januar 2011 la beredskapsutvalget fram både en strategisk 
plan for samfunnssikkerhet og beredskap i Skedsmo Røde 
Kors og en beredskapsplan for Skedsmo Røde Kors. Utvalget 
jobbet videre, med basis i ny og gammel Risiko- og sårbar-
hetsanalyse fra Skedsmo Kommune. 
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Ellers fulgte beredskapsutvalget opp foreningens bered-
skapsmessige rutiner etter hendelsene 22. juli i Oslo og på 
Utøya. 

Et nytt tiltak dette året var Røde Kors Beredskapsvakt, der 
personer i kommunen skulle rekrutteres til en egen bered-
skapsenhet for Skedsmo Røde Kors i tilfelle større katastrofer 
eller hendelser. Skedsmo var først ute i Akershus med lanse-
ring av opplegget, som gikk ut med posten til 1/3 av Skeds-
mos innbyggerne. 90 interesserte meldte seg, 33 ble i løpet 
av året godkjente som beredskapsvakter etter å ha gjen-
nomført førstehjelpskurs og fått informasjon om ordningen.

I forbindelse med jordskjelvet med den påfølgende tsuna-
mien i Japan 11. mars ble det samlet inn drøye 34 000 kro-
ner. 

Foreningens inntekter har variert opp gjennom årene. I tid-
ligere tider dominerte inntekter fra ulike inntektsgivende 
arrangementer og lotterier, ikke minst de gode messeinn- 
tektene gjennom mange år. Inntektene i 2011 kom blant 
annet fra ambulansekjøringen, sanitetsvaktene, blomster- 
og boksalget og arbeidsgruppas arrangementer, i tillegg til 
Grasrotandelen (Norsk Tipping), PANTO (panteautomater) 
og moms-kompensasjon. I forbindelse med kontingentinn-
betalingen mottok foreningen en del gaver fra medlemme-
ne, samt kjærkomne minnegaver ved dødsfall. 

Skedsmo Kommune kunne ikke lenger delta i «En reise i 
fred» til Polen, men det ble bestemt – under noe tvil – at 
Røde Kors alene skulle gjennomføre prosjektet dette året. 
Lions Club Nedre Romerike ga 10 000 kroner til dette pro-
sjektet. 

Humanitært Forum om atomvåpen ble arrangert   
20. oktober i samarbeid med Akershus Røde Kors, med tit-
telen: Atomtrussel 2011 – økt trusselbilde eller mot en atomfri 
verden? Ordføreren i Skedsmo, Ole Jacob Flæten, deltok på 
møtet og støttet som første ordfører i landet en resolusjon 
mot atomvåpen, som Landsmøtet hadde vedtatt 8. oktober. 
Støtteerklæringen ble overlevert presidenten i Norges Røde 
Kors 24. oktober 

Hjelpekorpset ble involvert etter terroraksjonen 22. juli. 
Korpset stilte med ambulanse for AMK-sentralen i Oslo fre-
dag og var tilstede med mannskap til fots og med båt ved 
og rundt Utøya lørdag og søndag. Hendelsene resulterte i 
mange nye medlemmer. 

Fortsatt var det mye om og men når det gjaldt ambulanse-
avtalen, men den gjeldende avtalen ble forlenget fram til  
1. juli 2012. Korpset hadde 15 godkjente mannskaper, og 
det ble utført 75 ambulanseoppdrag dette året. 

Nytt av året var to tjenester i Marikollen under innspilling av 
et TV-program. Hjelpekorpset hadde selvsagt store mengder 
materiell i tillegg til transportutstyret. Takket være beman-
ningen på depotet ble sanitetsmateriell og aksjonsutstyr 
løpende vedlikeholdt og gjort klart til innsats,  en svært vik-
tig tjeneste i kulissene, som kanskje ikke framheves særlig i 
hverdagen. 

På omsorgsområdet ble det inngått en avtale mellom Skeds-
mo Røde Kors og Skedsmo kommune om flerkultur og flykt-
ningeguide, som en forlengelse av den tidligere avtalen der 
også Akershus Røde Kors var involvert. 

Det var fortsatt stor aktivitet i flyktningeguiden med en rek-
ke arrangementer gjennom hele året. Besøkstjenesten stod 
på som før og fikk 11 nye besøksvenner. Det ble nedlagt 
mye jobb med å få satt disse i drift. 

Julemesssa var meget vellykket dette året, og på Kurland 
kafe var det nissefest med grøt. Ellers holdt omsorg åpent 
Røde Kors-hus søndag 24. juli i forbindelse med 22. juli-hen-
delsene, hendelser som førte til tilsig av nye medlemmer 
også til omsorg. De åtte vitnestøttene ved Nedre Romerike 
Tingrett var aktive dette året og bistod hele 415 vitner.

Ungdomsgruppa hadde en hyggelig sammenkomst for 
medlemmene 15. april, og hadde ellers ganske stor mø-
tevirksomhet dette året. Det ble avholdt aktivitetsdag for 
ungdom fra Skedsmo asylmottak 25. september, med ti del-
takere og seks frivillige.  

Sørum Røde Kors ble formelt stiftet 28. september 2011, 
men allerede i 2010 var det krefter i sving for en slik etable-

Nytt på «En reise i fred» var å starte utenfor selve leiren, ved «jøde-
rampa» der de norske jødene gikk av togene.  
Foto: Ola Strømman
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ring. Det var lokalt, spesielt på Sørumsand, stor entusiasme 
og iver for en ny forening. Det var etablert et uformelt inte-
rimsstyre, med Morten Hultman Andresen som en aktiv og 
dyktig pådriver for etablering av Sørum Røde Kors. Han var 
også den første hjelpekorpslederen i foreningen. Interims-
styret gjorde en svært stor og solid innsats for en god start.

Allerede ved oppstart var det 140 medlemmer i foreningen. 
På bakgrunn av den gode starten interimsstyret hadde for-
beredt, lå alt tilsynelatende vel til rette for en godt drevet 
lokalforening. I ettertid kan det konstateres at slik ble det 
ikke. 

Sørum Røde Kors Hjelpekorps så også dagens lys i 2011, 
men var foreløpig i oppstartfasen med en prøveperiode på 
2 år. Dessuten satset den nye foreningen på en ungdoms-
gruppe.

Det hører forresten med til historien at det var forsøkt 
opprettet lokalforening i Sørum i 1996. I en artikkel i Røde 
Kors-avisen Akershus i oktober 1995, ble det etterlyst noen 
som kunne dra det hele i gang, men det lyktes altså ikke da. 
Dessuten hadde det vært Røde Kors-aktivitet i kommunen 
langt tidligere, i noen år fra 1968. Sørum Røde Kors Hjelpe-
korps var blitt stiftet 6. juni 1968. I en annonse i Akershus 
Arbeiderblad 16. oktober 1968 reklamerte korpset med 
førstehjelpskurs dagen etter «i korpsets lokale i Bingsfoss 
kafé, Sørumsand.». Korpset ble etter hvert organisert under 
Ullensaker-korpset, som forgjeves hadde forsøkt å få Sø-
rum-korpset til å stå på egne ben. Manglende kommunal 
støtte gjorde ikke dette noe lettere, skal vi tro et oppslag i 
Akershus Arbeiderblad 15.desember 1971.

Rekrutteringen til Røde Kors Beredskapsvakt fortsatte for 
fullt i 2012, blant annet ved en vervekampanje i Lillestrøm 
og på Kjeller. Stadig flere ble godkjent som beredskapsvak-
ter, og ved slutten av året var 72 vakter godkjent. Vaktene 
ble utstyrt med ID-kort og vest. For øvrig hadde leder i 
beredskapsutvalget møte med beredskapskoordinator i 

kommunen, og foreningen var repre-
sentert på det konstituerende møtet i 
Beredskapsrådet i Skedsmo kommune 7. 
desember. 

Også dette året ble det gitt gaver til Sor-
gavdelingen ved Ahus, og det ble bevil-
get 50 000 kroner til Syria. Servicegruppa 
eksisterte fortsatt, men hadde ingen 
aktivitet ut over møte på Røde Kors-huset 
hver mandag, et viktig sosialt tiltak. 

Styret som ble valgt på stiftelsesmøtet. 
F.v. Tor-Arne L. Jensen, styreleder, Øyvind 
Tangre, styremedlem, Anne Lise Hultman, 
styremedlem/sekretær, Roger Hatteberg, 
styremedlem, Irene Ødegaard, styremed-
lem/kasserer, Line Lea Lagaard, nestleder. 
Foto: Svein Samuelsen/Indre Akershus Blad

Røde Kors Beredskapsvakt. Foto: Ola Strømman 
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tetsdag var søndag 26. februar med ballspill på Stalsberg 
ungdomsskole. Det ble inngått ny samarbeidsavtale mellom 
Skedsmo Røde Kors Ungdom og Skedsmo Mottak. I forbin-
delse med DroppBomben-aksjonen ble det samlet inn 193 
underskrifter, og leder hadde innlegg i Aftenposten 5. de-
sember med tittelen «Totalforbud mot atomvåpen». 

Aktiviteten i Sørum Røde Kors Ungdom og i hjelpekorpset 
var høy dette året . Det var også valgt ledelse for Sørum 
Røde Kors Omsorg som planla aktiviteter, som etter hvert 
skulle vise seg å få godt fotfeste i Sørum.

Organisatorisk var nok den nye lokalforeningen noe umo-
den, da samarbeidet mellom de forskjellige ledd i forenin-
gen ikke utviklet seg som ønsket og planlagt. Dette gjen-
speilet seg på årsmøtet 1. mars 2012, da det ble valgt et 
helt nytt styre. Ellers framgår det av møtereferater og øvrige 
dokumenter at det var aktivitet blant medlemmene.

I 2013 ble Pandemiavtalen, som var inngått mellom Skeds-
mo Røde Kors og kommunen etter svineinfluensaen i 2009, 
gjennomgått med kommuneoverlegen og beredskapsan-
svarlig i kommunen. Beredskapsutvalget jobbet med å av-
klare kommunens behov for bistand fra Skedsmo Røde Kors. 
25 nye beredskapsvakter var klarert, og foreningen hadde 
nå en ekstra beredskapsenhet på 92 vaktet. Det ble bevilget 
80 000 kroner til hjelpearbeid i Syria, 10 000 kroner i forbin-
delse med katastrofen på Filippinene og 10 000 kroner til 
barn i Romania.

Skedsmo Røde Kors var selvsagt også «på nett», og det 
ble jobbet med å holde informasjonen der oppdatert. Det 
samme gjaldt informasjonen om foreningen på lag- og 
foreningsregisteret på kommunens hjemmeside. Når det 

«En reise i fred» ble gjennomført med Skedsmo Røde Kors 
som arrangør alene, og årets reise skulle foreløpig bli den 
siste. Arrangementet bestod av mer enn selve reisen, blant 
annet tre temakvelder der ungdommene ble forberedt til 
turen og rollespillet «På flukt». Besøk på Holocaust-museet 
og Villa Grande, samt en kveld med tidsvitne hørte med til 
forberedelsene dette året. Etter at kommunen trakk seg ut, 
var det nok tøft å drive dette prosjektet fram, i tillegg til å 
være reiseledere.    

Norges Røde Kors hadde også en julekampanje – mot 
ensomhet – for å koble familier i Skedsmo som ville åpne 
hjemmene sine for julebesøk. Det var fem familier i Skedsmo 
som ønsket å ta imot en julegjest.  

Som alltid var det stor tjeneste- og kursaktivitet i hjelpe-
korpset. Dette året ble korpset utkalt på hele 44 aksjoner, 
hvorav 7 i eget område. Igjen var det tid for bilkjøp, ved at 
den  gamle ambulansen ble byttet ut med en Volvo S80 
2006-modell, med både firehjulstrekk og automatgir! Nor-
ges Røde Kors bidro denne gang med 80 000 kroner i tran- 
sportstøtte. En del av det medisinske og tekniske utstyret 
ble byttet eller oppgradert. 

Skal vi tro årsberetningen for 2012 «synes (det) som om bil-
byttet har virket motiverende for de som deltar i tjenesten.» 
Ambulanseavtalen ble forlenget for ytterligere ett år, uten at 
det ble gjennomført nye forhandlinger. 

Båtgruppa fikk mange nye mannskaper med båtførerprøve 
og forskjellige vannredningskurs, og aktiviteten fikk navnet 
Vannredningstjeneste, i tråd med lignende tjenester ellers i 
landet. «Olasetra» hadde rukket å runde 60 år dette året. 

Protokollene fra styremøtene vitner om en imponerende 
virksomhet også i de aktivitetene som hørte under Omsorg. 
Dette året var ikke noe unntak i så måte, og de mange ar-
rangementene som er blitt nevnt tidligere år, ble også gjen-
nomført i 2012, uten at den lange lista gjengis på nytt her. 

Ett unntak var faktisk langfredagskafeen som i år ble avlyst 
på grunn av liten oppslutning. I samarbeid med Skedsmo 
kommune kom leksehjelp inn i mer organiserte former dette 
året, rettet mot enslige, mindreårige flyktninger. Vitnestøtte-
ne var fortsatt i aktivitet, men oppdragene var en del færre 
enn året før. Barnas Røde Kors (BARK), var i sin spede begyn-
nelse i Skedsmo, enda en ny aktivitet, som var et tilbud til 
barn i skolealder. Det var i første omgang aktiviteter på Volla 
skole. 

Aktiviteten i Røde Kors Ungdom tok seg virkelig opp dette 
året, med mye møtevirksomhet. Ungdommene deltok også 
i et lystog for papirløse flyktninger 12. januar. Første aktivi-

Indre Akershus Blad 22.2.2012, korpsets første sanintetsvakt.
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gjaldt inntektsgivende tiltak var det nå 107 spillere hos 
Norsk Tipping som hadde tilgodesett Skedsmo Røde Kors 
for grasrotandelen. Pantelotteriet PANTO ga også en god del 
inntekter.  I forbindelse med «Lørdag på torvet» 17. august 
ble det kjøpt inn to telt med Røde Kors-merking. 

Hjelpekorpset kjøpte ny snøscooter dette året, og 12 av 
medlemmene som deltok i beredskapen hadde nå «full 
pakke»: scooterførerbevis, kompetansebevis for utryknings-
kjøring og hengersertifikat. Det var meget stor aktivitet på 
ambulansefronten med til sammen 350 transportoppdrag. 
Ellers gikk virksomheten som før, blant annet med mye    
kursvirksomhet, stor pågang av sanitetsvakter på alle mulige 
arrangementer både i og utenfor eget område. 

En ny aktivitet ble etablert dette året: RØFF (Røde Kors 
Friluftsliv og Førstehjelp) for ungdom mellom 13 og 17 år. 
RØFF hadde 15 samlinger, og høydepunktene ellers var 
RØFF-Camp i Bardufoss og båttur på Øyeren. RØFF fikk be-
vilget 32 000 kroner fra Gjensidigestiftelsen, som ble brukt 
på nytt utstyr.

Velferden ble nedlagt denne høsten etter 49 års drift, fordi 
bygningen i Kjerulfsgate skulle rives i forbindelse med utvi-
delsen av LIBOS. I den forbindelse overtok Skedsmo Røde 
Kors i samarbeid med Norsk Folkehjelp Skedsmo ansvaret 
for «stikk innom»-arrangementene, som ble flyttet til LIBOS. 
Dette er et populært velferdstiltak for eldre i kommunen, 
og det deltar 40-45 personer hver uke gjennom nesten hele 
året.  

Det var heller ikke måte på hvilke aktiviteter Omsorg hadde 
på sin «meny». Nytt av året var en flerkulturell kafe på Røde 
Kors-huset hver tirsdag kl. 1000 -1400, i samarbeid med Vok-
senopplæringen på Skedsmokorset. Kafeen startet 1. sep-
tember, og flyktninger fikk språkopplæring og arbeidsprak-
sis gjennom kafeen. Ellers gikk de andre aktivitetene for fullt 
som i tidligere år. Både besøkstjenesten og flyktningeguiden 
hadde god og løpende kontakt med Skedsmo kommune, 
henholdsvis med tjenestekontoret og programkoordinato-
rene på flyktningekontoret. 

BARK hadde framgang, og etter et år med godt samarbeid 
mellom BARK Rælingen og BARK Skedsmo ble det bestemt 
å danne en egen gruppe for Skedsmo. BARK var på sommer-
leir med 34 deltakere, og under samarbeidet med Rælingen 
ble det holdt 32 samlinger hvor Røde Kors-prinsippene, 
førstehjelp, samhold, friluftsliv, kart og kompass og interna-
sjonal forståelse var temaer. BARK samlet inn penger til Thai-
land, Filippinene og Syria. 

Det var ganske liten aktivitet i Ungdomsgruppa dette året. 
De var barnevakt i forbindelse med møtene i en gruppe for 
innvandrerkvinner og hadde stand i Lillestrøm på Verdens 
AIDS-dag. 

Sørum Røde Kors fikk i år igjen et helt nytt styre. I en opp-
summering konstaterte det nye styret at de hadde overtatt 
en nokså kaotisk organisasjon. 

Generelt ble det etablert et tett og godt samarbeid med 
Akershus Røde Kors, noe som var helt avgjørende for «å hol-
de hjulene i gang». Til tross for den vanskelige organisato-
riske situasjon, var noen av medlemmene i aktivitet, selv om 
det røynet på. Spesielt hjelpekorpset og Røde Kors Ungdom 
«holdt humøret oppe».

Selv om 2013 også for hjelpekorpset var et anstrengende 
år, spesielt personellmessig, og et helt nytt korpsråd måtte 
overta et lite velorganisert korps, deltok de på Hjelpekorps-
konferansen i Sandefjord, avholdt medlemsmøter og deltok 
på flere kurs. Korpset hadde sanitetsvakter ved lokale arran-
gementer, profilerte seg på Barnas Dag  og deltok i ti søk- og 
redningsaksjoner. De hadde 11 medlemmer godkjent for 
søk- og redningsoppdrag.

Sørum Røde Kors Ungdom var også i en omorganiseringsfa-
se. De arrangerte likevel medlemsmøter for egne medlem-
mer, men også med deltakelse fra Colombia og Zimbabwe.

Foreningen hadde nå 171 medlemmer, og det ble i stor grad 
å tilpasse aktivitetene til de ressurser som var tilgjengelig, 
og avstemt til egen organisasjons kapasitet. Det ble brukt 
mye tid på personforhold, kompetanse og konfliktforebyg-
ging. Det ble i perioden blitt gjort forsøk på å reetablere 
Omsorg, og få etablert et samarbeid med andre frivillige lag 
og foreninger uten at en fikk det helt til. 

I forbindelse med Røde Kors landsomfattende innsamlings-
aksjon til vår søsterorganisasjon i Filippinene gjennomførte 
vi 23. november en lokal aksjon som innbrakte 5 655 kroner.

Det var åpenbart at også den fremtidige virksomhet i Sørum 
Røde Kors måtte bære preg av en forsiktig og gradvis opp-
bygging av organisasjonen, skape tillit internt og eksternt 
og engasjere medlemmene til egnet aktivitet. 

Ny aktivitet i 2013: 
Røde Kors Friluftsliv  

og Førstehjelp.
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Dessuten var det en utfordring å etablere nye lokaler for et 
samlet Sørum Røde Kors i og med at avtalen med Linjegår-
den var sagt opp av utleier.

I jubileumsåret 2014 slo styret fast at Røde Kors, etter 90 års 
virksomhet, fortsatt var svært aktiv i lokalsamfunnet, noe 
også styremøtereferatene fra det året gir et godt bilde av. 
90 års-jubileet ble markert med en stilig jubileumsfeiring på 
Hotell Arena på selve jubileumsdagen 31. oktober, med hele 
111 deltakere. Konklusjonen i styremøtet noen dager senere 
var kort og godt: «vellykket arrangement». Det ble også gitt 
ut en flott, 100-siders jubileumsbok.

Foreningens totale medlemstall i jubileumsåret var ca 1 500, 
hvorav ca 250 aktive, fordelt på Omsorg, Hjelpekorps og 
Røde Kors Ungdom (UNG). Alle avdelingene hadde hatt en 
svært høy og variert aktivitet, og samlet antall tjenestetimer 
ble oppgitt til 24 387. 

Verving av blodgivere hadde tatt seg opp igjen dette året, 
og det ble vervet 13 blodgivere under årets «Lørdag på tor-
vet» 10. mai. Blodbanken på Ahus uttrykte stor takk for det-
te. Det hadde imidlertid vært dårlig respons når det gjaldt 
verving av nye medlemmer, neppe særlig uvanlig, kan en 
vel si. Men «Det ble et fint og vellykket arrangement i strålende 
sol.», skal vi tro årsberetningen.

Også i år ble det bevilget penger til hjelpearbeidet i forbin-
delse med krigshandlingene i Syria, 50 000 kroner. Resten 
av budsjettposten «Støtte utland» dette året, 40 000 kroner, 
gikk til flomofrene på Balkan, etter den verste flommen på 
120 år i Bosnia og Serbia.

Sosiale medier gjorde også sitt inntog i foreningen dette 
året, da det ble opprettet en egen Facebook-side. Det var 
ellers stort fokus på informasjonsarbeid og utviklingen av 
foreningens nettsider. 

Besøkstjenesten, som hadde vært i sving sammenhengende 
siden 1950, var fortsatt den desidert største gruppen under 
Omsorg. Omlag 50 gamle, enslige fikk besøk i hjemmene 
sine av våre besøksvenner. I tillegg var det ett årlig arrange-
ment på hvert av bo- og behandlingssentrene i kommunen.  

Besøkstjenesten hadde også hovedansvaret for den tradi-
sjonelle Langfredagskafeen på Røde kors-huset og var – og 
er fortsatt – engasjert i arbeidet på Kulturkafeen på Kurland, 
eller Kurland kafe, som den ofte omtales som. Dette er et 
interkommunalt tilbud til fysisk og psykisk utviklingshem-
mede hver torsdag kl. 1800-2100, i Kurlandsveien i Løren-
skog. Kafeen, som ble startet i slutten av 1990-årene, drives 
i et samarbeid mellom Lillestrøm Røde Kors, Rælingen Røde 
Kors, Lørenskog Røde Kors og Lions Club Lørenskog. De del-
takende organisasjonene støtter kafeen økonomisk og har 
hver sin torsdag i måneden der de særlig tar seg av matser-
veringen. 

En ny variant av besøkstjenesten, Besøksvenn med hund 
kom første gang på tale i år, og utpå høsten var 2 hunder 
blitt godkjent. «Utrolig vellykket så langt på Skedsmotun», 
kunne en lese i styrereferatet fra 17.september. 

Fra 90-årsjubileet F.v.Grethe Holseter, Rigmor Sivertsen, Jan 
Olav Sjøholt og Grethe Holsve koser seg på jubileumsfesen. 
Foto: Geir Solvang
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skog og mark på ettersøkning. Ellers var det en markert ned-
gang i antall ambulanseoppdrag dette året, som i hovedsak 
skyldtes uklare avtaleforhold i samarbeidet med OUS (Oslo 
Universitetssykehus) om den såkalte tilleggsberedskapen. 
Dette skulle vise seg å bli en årelang og frustrerende proble-
matikk. På sambandssiden ble korpset tildelt 27 håndappa-
rater for nødnett.

Et spesielt oppdrag dette året ble gjennomført da to av 
korpsmedlemmene om høsten reiste til Bcharre i Libanon, 
en relativt liten by i øst mot grensen til Syria. Akershus 
Røde Kors hadde et distriktsamarbeid med den lokale 
Røde Kors-foreningen der, og dette var et ledd i prosjektets 
utvekslingsprogram. Formålet var å hospitere i ambulan-
setjenesten der en periode . Senere skulle det komme med-
lemmer fra Bcharre til vintertrening i Norge. Ikke uventet 
hadde dette vært «En opplevelsesrik tur.», som det ble sagt i 
styremøtet 8. oktober.

RØFF var fortsatt i en oppstartperiode, men hadde fått i 
gang gode aktiviteter. Det var kjøpt inn mye utstyr for fri-
luftsliv. Dessuten fikk RØFF vist seg fram med egen stand på 
Strømmen Storsenter om høsten.

Arbeidsgruppen, eller håndarbeidsgruppen som den tid-
ligere ble kalt, hadde ellers vært i sving som i alle år før og 
møttes på Røde Kors-huset en gang pr uke. Gruppens med-

Erik Myrland og Julie 
Hasselberg forbere-
der seg for reise til 
Libanon.   
Romerikes Blad 12. 
desember 2014.  
Foto: Lisbeth Lund 
Andresen RB, Kart: 
Kartverket/Geodata 
AS. 

Leksehjelpen holdt for tiden til på Volla skole, og var et til-
bud til enslige, mindreårige flyktninger, 1 gang pr uke. Flykt-
ningguiden, som hadde vært i aktivitet noen år nå, gjorde i 
underkant av 20 koblinger dette året, et viktig bidrag i arbei-
det med å integrere flyktninger i lokalsamfunnet. I løpet av 
året hadde Flyktningguiden hatt flere fellesarrangementer 
i samarbeid med Kvinnegruppa, som var en møteplass for 
innvandrerkvinner. 

Kvinnegruppa hadde vært i sving i flere år, med ukentlige 
møter i Skogveien på Strømmen. Flyktningaktivitetene ble 
drevet i samarbeid med Skedsmo kommune. Det samme 
gjaldt Kulturmix i Lillestrøm Kultursenter, er også medlem-
mer av arbeidsgruppen hadde deltatt. På dette årvisse, 
flerkulturelle arrangementet deltar en rekke lokale innvan-
drerforeninger. Flyktningguiden har enkelte år hatt stand på 
arrangementet, bl.a. for å verve flere flyktningguider. 

Barnas Røde Kors (BARK) var «i full vigør på Volla» kunne en 
lese i styrereferatet 17. september. BARK hadde nok etter 
hvert gjort seg bemerket i lokalmiljøet, for firmaet Krog- 
sveen overrakte BARK overskuddet på 2 900 kroner etter en 
pepperkakehusauksjon på Skedsmo senter i desember året 
før. 

Etter 75 års virksomhet var Hjelpekorpset fortsatt godt syn-
lig i lokalmiljøet, på sanitetsvakt, på vannet med Lise eller i 
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lemmer syr, strikker, broderer og lager ting som selges og 
loddes ut på den årlige Langfredagskafeen og på julemes-
sene. Arbeidsgruppen stilte også opp på Stikk innom-arran-
gementene. I tillegg til de ukentlige samlingene ble det 17. 
mai arrangert pølsefest for beboere på LIBOS og andre, med 
40 deltakere, og til St.Hans vanket det rømmegrøt og spe-
kemat. Stikk innom var en videreføring av et av Velferdens 
fine tilbud, og 15. oktober inviterte Hotell Arena til 50 års-ju-
bileumsmiddag.

De fem aktive vitnestøttene ved Nedre Romerike tingrett 
hadde bistått 265 vitner.

Også ungdomsaktiviteten i foreningen kunne i år se tilbake 
på 75 års mer eller mindre sammenhengende virksomhet, 
først som Yngres avdeling, senere som Ungdommens Røde 
Kors (URK), deretter en periode som en ungdomsgruppe un-
derlagt Hjelpekorpset og nå altså som Røde Kors Ungdom 
(UNG). Etter ganske laber aktivitet i fjor, hadde ungdomme-
ne jobbet med å verve flere medlemmer. De hadde møter 
ca. en gang pr. måned og var bl.a. opptatt av kampanjer mot 
mobbing. Ungdommene var også sterkt engasjert i og en 
viktig pådriver i et Gatemeglingsprosjekt som skulle gi ung-
dom verktøy til å håndtere egne og andres konflikter uten 
bruk av vold. Prosjektet hadde ført til et nært samarbeid 
med Skedsmo kommune, samt fritidsklubber, ungdomssko-
ler og videregående skoler.

Handlingsplanen for Sørum Røde Kors for 2014 bar preg av 
en forsiktig og gradvis oppbygging av organisasjonen, med 
fokus på å skape tillit internt og eksternt og engasjere med-
lemmene, blant mange de gode forsetter finner vi:

- «Oppbygging av kompetanse innen de områder Sørum  
Røde Kors skal engasjere seg skal gis høy prioritet. 
- Det skal utvikles en kultur på at det vi driver med skal ha  
høy standard, være til å stole på og inngi oss tillit. 
- Sørum Røde Kors skal være synlig i nærmiljøet på en aktiv  
og positiv måte.
- Vår virksomhet skal bære preg av at vi er en del av, og til  
støtte for, lokale aktiviteter.
- Egnede lokaler for all virksomhet i Sørum Røde Kors skal  
ha høy prioritet.»

Aktivitetene derimot bar dessverre preg av at altfor mange 
av dem med kompetanse og erfaring med virksomheter 
innen Røde Kors, og som stilte til valg i Sørum Røde Kors, 
isteden valgte å gå til andre foreninger etter kort tid. Ny-
hetens glans og entusiasmen forsvant når hverdagen kom. 
Og noen av de som fortsatte i foreningen, gikk lei og mistet 
etter hvert motivasjonen. De ganske få som valgte å stå 
«last og brast» med Sørum Røde Kors Hjelpekorps, gjorde 
en heroisk innsats for å holde liv i korpset. De sto på med 
medlemsverving, dugnader og relatert virksomhet for korp-
set. Det må kunne sies at det i denne perioden dessuten var 
liten støtte fra den øvrige Røde Kors-familien.

RØFF på kanotur.  
Foto: Thomas Enget
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Vi går nå inn i den siste tiårs-perioden og nærmer oss etter 
hvert Skedsmo Røde Kors slik vi kjenner foreningen i dag. 
Dette tiåret skulle gi foreningen en helt ny utfordring, da 
koronapandemien slo til i 2020 og satte mange aktiviteter 
på vent. Dessuten ble det satt inn store ressurser i flykt-
ningarbeidet både i 2015 og fra 2022. Sørum Røde Kors 
ble nedlagt mot slutten av perioden og slått sammen med 
Skedsmo Røde Kors i 2023.

Mye av det som ellers skjedde i disse årene husker vel også 
de fleste og oppfattes kanskje ikke like interessant i et histo-
risk perspektiv. Likevel er det viktig å dokumentere de sene-
re årenes hendelser.

Det skjedde jo veldig mye da også, og den tradisjonelle 
Røde Kors-virksomheten og de mange årvisse arrangemen-
tene fortsatte selvsagt i denne perioden. Det kom imidlertid 
ingen nye Røde Kors-aktiviteter på menyen, selv om Røde 
Kors Våketjeneste stadig var under vurdering og planleg-
ging. Dessverre skulle det vise seg at de relativt nye aktivi-
tetene Barnas Røde Kors (BARK) og Røde Kors Friluftsliv og 
Førstehjelp (RØFF) aldri fikk ordentlig fotfeste i Skedsmo 
Røde Kors og ble nedlagt i løpet av perioden, eller lagt på is, 
som det også ble sagt. Historien har vist at det ofte trengs 
noen skikkelige ildsjeler for å få i gang og ikke minst opp-
rettholde enkelte aktiviteter over tid, selv om foreningen 
ellers er solid og har flere ben å stå på.

Norges Røde Kors kunne i 2015 se tilbake på 150 års virk-
somhet, og jubileet ble markert ved en jubileumsturne  
gjennom hele Norge. Turneen landet på Lillestrøm 11. sep-
tember, og det var et stort arrangement ved kirken kl. 1100-

1730, der også lokalforeningene i Rælingen og Fet deltok. 
Alle våre avdelinger var representert, og det var stor og 
mangfoldig aktivitet, skal vi tro årsberetningen. BARK stod 
for førstehjelpsopplæringen av 78 barn, som også fikk is, 
vafler og saft, og Hjelpekorpset var til stede med både am-
bulanse og båt. Og videre: «Arbeidsgruppen hadde utlodning, 
kvinnegruppa hadde laget mat ifra eget land. Besøkstjenesten 
stekte og ga bort vafler og kokte kaffe til alle som ville ha». Det 
hører også med til historien at ubrukt vaffelrøre ble levert 
sykehjemmene, og det var populært. Det ble også vervet 
blodgivere til Ahus. 

Vi hadde besøk av ordførerne i Skedsmo, Rælingen og Fet , 
og gjennom hele dagen var det innsamling til syriske flykt-
ninger. På grunn av dette store arrangementet ble det ikke 
arrangert Lørdag på torget i forbindelse med Røde Kors-
dagen, men foreningen fikk vist seg fram med brosjyrer og 
innsamlingsbøsser i sentrum lørdag 9. mai.

Det er forresten ikke alle innsamlingsaksjoner som er like 
vellykkede. «Bøssedugnaden tok ikke helt av» stod det å lese i 
Romerikes Blad 14. september. «Folk gikk ikke akkurat mann 
av huse da Røde Kors inviterte det norske folk til bøssedugnad 
lørdag.» Det var tydeligvis flere ivrige Røde Kors-medlemmer 
som skulle levere ut innsamlingsbøsser, enn det var bøsse-
bærere.

Uansett dette, skulle flyktningestrømmen til Norge denne 
høsten, med bakgrunn i krigen i Syria, kreve mye av det fri-
villige Norge, slik det står i årsberetningen: 

De senere årene 2015-2024

Ordføreren i Skedsmo kommune, Ole-Jacob Flæten,  
i samtale med daværende leder i Skedsmo Røde Kors,  
Ann-Helen Bakkelund. Foto: Skedsmo Røde Kors

Bak disken ser vi  Aase Biseth, Lisbet Øverhagen og Liv Halla 
informere om Røde Kors i Skedsmo. Foto: Skedsmo Røde Kors
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«Høsten 2015 hadde Skedsmo Røde Kors en hovedrolle i den 
største oppgaven noen lokalforening har hatt i Akershus i 
manns minne. Alt av medlemmer ble kalt ut for å assistere, 
og tilbakemeldingene var at dette var en av de mest me-
ningsfulle oppgaver som foreningen har vært med på.», - i 
nyere tid, må en nok tilføye. 

Innsatsen dreide seg først og fremst om akuttovernattinger 
for flyktningene på Lahaugmoen 12.-28. oktober og på Thon 
Hotel Triaden 2.-9. november. I tillegg hadde vi en helg le-
delsen på Hotell 33 i Oslo. 

Et stort team var på plass i dagene med flyktningemottak. F.v. 
Ola Strømman, Skedsmo Røde Kors, Thomas Enget, Skedsmo 
Røde Kors, Ann-Helen Bakkelund, Skedsmo Røde Kors, Jarle 
Solberg, Nittedal Røde Kors, Fredrik Vetteren, Nittedal Røde Kors 
og Ingunn Toussi, Skedsmo Røde Kors. Foto: Romerikes Blad

Selv om en alt i alt kunne si seg fornøyd med oppmøtet 
og deltagelsen, gikk nok ikke alt på skinner. I styrereferatet     
18. november stod det å lese: «Oppdraget på Lahaugmoen 
var vanskelig – bratt læringskurve.» Lokalforeningene i Nit-
tedal, Rælingen og Lørenskog stilte også med mannskaper. 
En innsamlingsaksjon på Kulturpuben i Lillestrøm, «Rock og 
Blues for Røde Kors og flyktningene» var svært vellykket og 
innbragte ca. 55 000 kroner.

Beredskap er alltid på dagsordenen i Røde Kors, naturlig 
nok, men det har gjennom historien gått litt i rykk og napp 
når det gjelder formalitetene. Selv om en må kunne si at den 
operative beredskapen har vært på plass når det virkelig 
gjelder, ser utarbeidelse/oppdatering av interne bered-
skapsplaner og beredskapsavtaler med kommunen ut til å 
starte om og om igjen fra år til år. 

Sånn var det også i år, da arbeidet med ny beredskapsplan 
ble videreført og man så på mulighetene for avtaler med 
nærliggende kommuner. Ellers var nesten hele programmet 
for årets styreseminar avsatt til beredskap. Foreningen had-
de nå 138 godkjente beredskapsvakter, etter at rekrutterin-
gen hadde startet i 2011. Det var ellers en diskusjon om hvil-
ken rolle disse skulle ha, og det virket nok fortsatt noe uklart. 
Det var lite kontakt med dem gjennom året, men noen del-
tok under høstens akuttinnkvartering av flyktninger.

En reise i fred til Auschwitz, Birkenau og Berlin ble igjen 
arrangert dette året, etter en pause siden 2012. 35 ungdom-
mer og 7 ledere fra Skedsmo Røde Kors deltok. I forkant av 
reisen ble det gjennomført flere forberedende temakvelder.

Jubileumsåret 2014 hadde tilsynelatende forløpt uproble-
matisk i hjelpekorpset, som i resten av foreningen, det vil si 
som et vanlig år med stor aktivitet. Riktig så idyllisk hadde 
det neppe vært, for året 2015 startet med store bekymringer 
om uroligheter som hadde pågått hele fjoråret og toppet 
seg ved årsskiftet. Det dreide seg om en generelt «dårlig 
stemning», som for en stor del bunnet i personkonflikter. Lo-
kalforeningens styre nedsatte et engere utvalg som skulle se 

Kulturpuben i Lillestrøm. Foto: Ragnhild Mila

En gruppe ungdommer på vei inn i Auschwitz.    
Foto: Ola Strømman
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på hva som kunne gjøres, og utvalget fikk fullmakt til å star-
te gjennomføring av tiltak for å bedre miljøet i hjelpekorp-
set. Det ble gjort en miljøundersøkelse, og det ble jobbet 
med en holdningsendring. Heldigvis tok det ikke lang tid før 
korpsleder kunne melde at stemningen var blitt mye bedre.

Uavhengig av denne uroen, gikk driften også dette året stort 
sett som før. Dette sier vel litt om styrken ved vår forening, 
det at forpliktelsene utad ikke påvirkes nevneverdig av in-
terne problemer. RØFF ble overført til Rælingen RØFF, da 
korpset dessverre ikke hadde kapasitet til å holde i dette 
selv. Det var stor pågang av sanitetsvakter i eget område, 
og russearrangementene ble nevnt som et av årets høyde-
punkter. Som vanlig var korpset aktive på kursfronten, både 
som arrangør og med å stille med instruktører, samtidig som 
mange av korpsets egne medlemmer deltok på ulike kurs.

Det var fortsatt en nedgang i antall oppdrag for ambulanse-
tjenesten, og det var misnøye med at OUS ennå ikke hadde 
fått på plass en full revisjon av avtalen. De frivillige organisa-
sjonene hadde stått på kravet om reforhandlinger, men gått 
med på en forlengelse av avtalen til mai 2016.

Vannredningstjenesten med Lise var i godt gjenge. Båten 
var i utmerket stand og begynte å få brukbart med utstyr. 
Tjenesten hadde gjennom året samtrening med Nedre Ro-
merike Brann og Redningsvesen (NRBR). 

Snøscooterberedskapen hadde oppstart i januar, og dette 
året tro Skedsmo ekstra til og dekket store deler av påskebe-
redskapen på vegne av Akershus Røde Kors Hjelpekorps. Det 
er ellers viktig å få med seg at kompetansen i korpset også 
ble verdsatt på sentralt hold i organisasjonen og i Akershus 

Røde Kors. Blant annet ble korpsmedlemmer i år valgt inn i 
ressursgruppene i Norges Røde Kors for hhv vann, transport 
og samband.

De mange ulike aktivitetene under Omsorg gikk sin vante 
gang.  Overskuddet av arbeidsgruppens aktiviteter ga i år  
25 000 kroner i lokalforeningens kasse. Det er ingen liten 
innsats medlemmene i arbeidsgruppen har lagt ned for 
Røde Kors gjennom veldig mange år. Det hendte også at 
arbeidsgruppen tok seg en tur ut for å lade batteriene, og 
denne sommeren gikk turen til Røros og Venabu. 

Besøkstjenesten arrangerte sin tradisjonelle Langfredag-
skafe  på Røde kors-huset med ca. 85 deltakere og senere 
den årlige bussturen for eldre, i år til Åsgårdstrand med 
45 deltakere. Dette er svært populære tiltak i lokalmiljøet. 
Besøksvenn med hund hadde i år 3 ekvipasjer som besøk-
te demensavdelingen på Skedsmotun. Dette året ble det 
bevilget 10 000 kroner til julearrangementet ved Ullersmo 
fengsel, i regi av Visitortjenesten i Ullensaker Røde Kors. Opp 
gjennom årene har også medlemmer fra Strømmen og Lille-
strøm vært visitorer på Ullersmo. For eksempel var det 6 av 
medlemmene som i 2008 deltok i denne viktige aktiviteten, 
og i dag er det 3 aktive visitorer. Aktiviteten var, og er fort-
satt, organisert av Ullensaker Røde Kors. 

Også i Flyktningeguiden hadde det vært stor aktivitet, med 
mange fellesarrangementer og kurs, blant annet en pizza- 
og bowlingkveld med 62 deltakere.

Arbeidsgruppen på besøk på Nordli gård, Sollia, Østerdalen. 
F.v.: Lisbet Øverhagen, Ingunn Toussi, Ellen Sandbekken,   
Lillesøster Bjerke, Aase Biseth, Liv Halla og Beate Ivarson.   
Foto: Edel Ludwigsen

Her er Kimberly Tvedten og Håkon Rekstad i aksjon med snø-
scooteren. Foto: John Hofseter
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Det ble også bevilget kr. 50 000 til jordskjelvofrene. Ellers 
var ungdommene i desember engasjert i et arrangement 
på Bråtejordet skole, sammen med ungdomsdelegatene til 
Akershus Røde Kors. Romerikes Blad hadde et stort oppslag 
om saken: 

«Valgfagklassen «Demokrati i praksis» arrangerte veldedighets-
konsert: Samlet inn 12 000 kroner til Syria.». Leder i Røde Kors 
Ungdom uttalte til avisen at han mildt sagt ble satt ut av at 
så mange ungdommer var med. 

Selv om medlemstallet i Sørum Røde Kors holdt seg relativt 
stabilt rundt 190 medlemmer, mistet foreningen dette året 
enda flere med Røde Kors-erfaring, noe som bidro til at 
foreningen ble, om mulig, enda mindre aktiv. Det var ikke 
mulig å motivere særlig mange av medlemmene til å stille 
seg til disposisjon. Årsberetning og regnskap viser svært lav 
aktivitet, men styret var, med få unntak, intakt, og ivaretok 
sine verv så godt det lot seg gjøre. Hjelpekorpset, Ungdom 

Aktivitetene i BARK varierte mellom alt fra friluftsliv på Ok-
sefjellet i området ved Sørum Fritidsgård til hobbyaktiviteter 
inne, hhv på Volla skole og Sagdalen skole. Det var i år 13 
frivillige i denne aktiviteten, og 20 barn deltok. Leksehjelpen 
ble dette året flyttet til Lillestrøm vgs, og 4 aktive leksehjel-
pere var i sving hver torsdag.

Bark på skogstur. Foto: Thomas Enget Oppslag Romerikes Blad 30.4.15

På tampen av året arrangerte Omsorg romjulsfest for flykt-
ninger med bra oppmøte – 50 deltakere. Om høsten be-
vilget foreningen 23 000 kroner i støtte til Stillverksveien 
Ressurssenter på Lillestrøm Syd, et dagsenter for folk med 
psykiske utfordringer og rusproblematikk, åpent daglig kl. 
0900-1500. Blant annet drives det musikkgrupper og akti-
viteter på ski og sykkel. Senteret er en videreføring av Bjer-
kegården, som ble drevet av organisasjonen Mental Helse, 
som også er engasjert i Ressurssenteret. For øvrig driftes 
Senteret av kommunen. Det ble også gitt 10 000 kroner til 
Vasshjulet Tut og Blæs i Lørenskog, et orkester for psykisk 
utviklingshemmede mellom 15 og 50 år. Orkesteret hadde 
også medlemmer fra Skedsmo, og støtten ble gitt til leie av 
turbuss i anledning en korpsfestival i Trondheim.

Ungdommene våre var i år fortsatt sterkt engasjert i Gate-
meglingsprosjektet, i form av konfliktverksteder, gatemeg-
lingsverksteder og gatemeglingsforum. I årsberetningen 
kunne en lese at 2015 hadde vært et godt år for Gatemeg-
ling, med mye aktivitet. 

«Et kontinuerlig økende antall aktive frivillige har bidratt til 
at stadig flere ungdommer blir involvert.    
(- - -) Mange ungdommer gir uttrykk for at de gjennom Gate-
megling finner en tilhørighet og positivt fellesskap.» 

Ungdommene hadde også vært aktive på sykehjem 
sammen med Besøkstjenesten, både på Skedsmotun og 
Stalsberg. De var også engasjert i innsamlingsaksjonen i 
forbindelse med jordskjelvet i Nepal  i slutten av april. I Ro-
merikes Blad torsdag 30. april kunne en lese: «I dag er ung-
dommer fra Skedsmo Røde Kors rundt i gatene med bøsser for 
Nepal.» 

Avisoppslag i Romerikes Blad 15.12.15
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og Omsorg hadde ikke nevneverdig aktivitet,- så det ble en 
målsetning å beholde Sørum Røde Kors slik at det kunne bli 
mulig å få til nye aktiviteter tilpasset de ressurser som kunne 
bli tilgjengelig.

Norges Røde Kors var tildelt TV-aksjonen i 2016, til inntekt 
for ofre i krig og konflikt. Skedsmo Røde Kors fikk dermed 
en viktig rolle i forberedelsene og ved gjennomføringen 
av den lokale innsamlingen. Både leder og nestleder stil-
te i den kommunale komiteen for aksjonen. Kommunen 
var storfornøyd med innsatsen til Skedsmo Røde Kors, og 
«Selve aksjonsdagen gikk forholdsvis smertefritt», skal vi tro 
årsberetningen. For øvrig ble leder og nestleder sendt ut på 

gressmatta på Åråsen under LSK-kampen på aksjonsdagen 
søndag 23. oktober for å oppfordre fotballfansen til å støtte 
aksjonen.

I anledning TV-aksjonen ble undervisningsopplegget På 
flukt arrangert denne høsten. 53 ungdommer mellom 13 og 
18 år fra Skedsmo og Eidskog fikk oppleve hvordan det er å 
være flyktning.

Noen ildsjeler fikk dette året snekret sammen en bered-
skapsplan for Skedsmo Røde Kors, blant annet etter at 
Akershus Røde Kors gjentatte ganger hadde etterlyste pla-
nen. 

20. september 2016, Romerikes Blad
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Beredskapsvaktene ble kontaktet ifm TV-aksjonen, og noen 
stilte opp som vaktmannskap ved leirraset i Sørum i novem-
ber. Det var om ettermiddagen torsdag 10. november at det 
gikk et massivt kvikkleireskred ved Asakveien på Sørum. 

Tre litauiske menn som drev skogsarbeid i området, omkom 
da de ble tatt av skredet. På NRKs nettsider kunne en samme 
kveld lese: 

«Alle nødetater og store styrker med redningsmannskaper 
har i kveld vært på plass i Sørum kommune, der det har gått 
et massivt ras. Det var lenge utrygt å søke i området, og det 
tok nesten tre timer etter raset før letemannskapene kom i 
gang i selve rasområdet. Ved 19.30-tiden bekreftet politiet 
at de ikke lenger lette etter overlevende, men etter antatt 
omkomne.» 

Bare et av ofrene er senere funnet.

En reise i fred var igjen blitt en fast post på foreningens 
handlingsplan, og lederne kunne melde tilbake at årets tur 
var den beste turen så langt, i løpet av de 15 årene dette 
tiltaket hadde vært gjennomført. 

Aktiviteten på kursfronten har gjennomgående vært stor i 
foreningen, så også i 2016. Hele 86 medlemmer innenfor de 
ulike fagområdene deltok på 25 kurs.

Hovedinntektskilden hadde gjennom mange år vært leie-
inntektene fra Røde Kors-huset, men også medlemskontin-
genten, ambulansekjøringen, sanitetsvaktene, Grasrotan-
delen og pantelotteriet Panto hadde vært og var fortsatt 
viktige bidrag til foreningens gode økonomi. De årlige jule-
messene var også et viktig bidrag, og inntektene derfra ble 
som regel øremerket særskilte formål.

Det ble i år gitt gaver til Romerike Krisesenter, Sorgavdlin-
gen på Ahus og Politiets Utlendingsinternat på Trandum, 
der Akershus Røde Kors hadde organisert en besøksordning 
siden 2010. Røde Kors-frivillige besøker utlendingsinterna-
tet om lag sju ganger i måneden, inkludert fire årlige fester. 
BARK hadde fått midler fra sentralt hold til vanskeligstilte 
familier i Skedsmo, 227 kroner pr barn, og foreningen ga i til-
legg 1500 kroner pr barn. I tillegg fikk som vanlig sykehjem-
mene blomster og konfekt. Når det gjaldt utenlandshjelpen, 
ble det i år igjen bevilget penger til hjelpearbeidet i Syria, 
100 000 kroner.

Heller ikke i 2016 ble hjelpekorpset forskånet fra interne 
problemer, da det ved årsskiftet 2015/2016 ble avdekket 
uønsket adferd fra et av korpsmedlemmene overfor yngre 
kvinnelig medlemmer. Dette resulterte i politianmeldelse og 
eksklusjon. Denne saken må ha preget korpsmedlemmene, 
og hele foreningen for den saks skyld, ikke minst Lokal-
foreningens styre som måtte rydde opp.

Likevel gikk driften tilsynelatende sin vante gang, men det 
var tidvis utfordringer med å få dekket opp sanitetsvak-
ter og verv. Dette året ble det gjort flere store innkjøp på 
transportsektoren: ny mannskapsbil, ny snøscooter og ny 
scootertilhenger. Gammel bil ble solgt til «nabopris» til Aur-
skog-Høland Røde Kors Hjelpekorps, som var blitt operativt 
et par år tidligere. Korpset var flinke til å bidra ved gjennom-
føringen av kurs der de selv ikke var arrangør, det vil si både 
med instruktører og annet personell. På sambandssiden ble 
det utført vedlikehold på og utskifting av tilbehøret til nød-
nett-terminalene, og det analoge utstyret ble redusert til et 
minimum.

Antallet ambulanseoppdrag tok seg opp igjen dette året, 
men fortsatt var det ikke gjennomført noen revisjon av avta-

Rasområdet på Sørum i 2016 ses som det 
grå feltet i bildet.  
Foto Edin Babic/NRK 
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1730-2000. Deltakerne lærte å strikke, snakke norsk og lage 
norske kaker. I tillegg disponerte de trimrommet, noe som 
var veldig populært. Det ble for andre året på rad avholdt 
romjulsfest med deltakere fra Flyktningguiden, Kvinnegrup-
pa og Flerkulturell kafe, ca. 50 deltakere med smått og stort. 

Norges Røde Kors og Akershus Røde Kors ønsket at forenin-
gen i samarbeid med kommunen skulle starte et såkalt 
Stella-senter i Lillestrøm, et kvinnesenter primært rettet mot 

Langfredagskafe på Røde Kors-huset i Lillestrøm. Foto: Skedsmo Røde Kors

len med OUS. Lise hadde flere oppdrag i Indre Oslofjord for 
AMK og Hovedredningssentralen. Snøscooterberedskapen 
(«aktiv vakt») ble i sesongen delt mellom korpsene i Nittedal, 
Ullensaker og Skedsmo.

Besøkstjenesten arrangerte hyggekveld både på LIBOS , 
Skedsmotun, Stalsberg og Åråsveien bo- og behandlings-
hjem. Besøksvenn med hund var fortsatt populært på de-
mensavdelingen på Skedsmotun og i år også på Stalsberg.
Det var nå hele 6 ekvipasjer i sving og 2 nye besøksvenner 
med hund skulle kurses. Over 90 eldre var innom Langfre-
dagskafeen dette året, for en matbit og sosialt samvær. 

Arbeidsgruppen inviterte til kafè og julemesse på Røde 
Kors-huset lørdag 19. november.

Det var heller ikke noe å si på innsatsen til Ressursgruppen 
i Flyktningeguiden dette året. Hele 32 koblinger ble gjen-
nomført. I samarbeid med kommunen fortsatte den flerkul-
turelle kafeen på Røde Kors-huset hver tirsdag kl. 1100-1300, 
«- et lavterskeltilbud til de som ikke behersker norsk bra og har 
andre vanskeligheter med å komme seg ut i vanlig arbeidsprak-
sis og som har helt utrolig effekt for både mestring og psyke.» 

Et annet lignende tiltak var Kvinnegruppa som, etter å ha 
mistet lokalet på Strømmen høsten 2015, nå hadde fått loka-
le på Måsan aktivitetssenter. Der møttes de hver onsdag kl. 

Fra flerkulturell kafè på Røde Kors-huset. Foto:  Ingunn Toussi
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innvandrerkvinner, men det ble foreløpig lagt på is. En kan 
jo si at foreningen med sine aktiviteter allerede hadde mye 
fokus på denne målgruppen. Også Stikk innom ble dette 
året flyttet til Måsan.

Det var nå hele 17 vitnestøtter i aktivitet på Tinghuset, etter 
at det ble vervet 14 nye om høsten. Romerikes Blad hadde 
nemlig hatt et stort oppslag 20. august med overskriften 
«Trenger vitnestøtter.»  Daværende sorenskriver Bernt Bahr 
ved Nedre Romerike Tingrett sa det sånn: «Et trygt vitne er et 
godt vitne.»

F.v.: Sorenskriver Odd Magne Gjerde, Ragnhild Mila, Skedsmo 
Røde Kors, vitnestøtte Helge Bruseth og sorenskriver Bernt Bahr. 
Foto: Siri Sønstelie, Romerikes Blad 20.8.16

Romjulsfest på Røde Kors-huset. Foto: Ingunn Toussi

Dessverre var det i år altfor få som benyttet seg av Leksehjel-
pen på Lillestrøm vgs, men det ble likevel bestemt å fortset-
te tilbudet.

Som et ledd i Gatemeglingsprosjektet ble det gjennomført 
konfliktverksted for 14 ungdommer fra Skedsmo asylmot-
tak og miniverksted med 18 elever fra Lillestrøm vgs. Røde 
Kors Ungdom var medarrangør av påskearrangementet til 
organisasjonen Hjelpende hender på Skjærtorsdag, en opp-
levelsesdag for barnefamilier og enslige. «Det var et vellykket 
arrangement», som det står i årsberetningen og ble støttet 
økonomisk av foreningen. Hjelpende Hender (HH) er en fri-
villig organisasjon som siden 2012 har drevet veldedighet 
på Romerike, med lokaler og base i Lillestrøm kommune. HH 
er både politisk og religiøst uavhengig og er driftet av fami-
lie og ildsjeler.

I desember ble den internasjonale HIV/Aids-dagen markert 
i Lillestrøm i samarbeid med Ung i Asker og Bærum. Ellers 
hadde Røde Kors Ungdom utfordringer med driften fordi 
mange av de aktive i gruppen flyttet ut i forbindelse med 
utdanning mv. På den annen side var ungdommene opptatt 
av å se potensialet i ungdom som flytter til vårt område av 
samme grunn, men historien sier ikke noe om resultatet av 
det.

Selv om den turbulente situasjonen fra tidligere preget 
Sørum Røde Kors i noen grad også i 2016, skulle dette året 
bli et vendepunkt i Sørum. I løpet av vinteren 2016 ble det 
nemlig med god hjelp av Sørumsand Rotary Klubb, tatt initi-
ativ til Flyktningguide i Sørum, som ny aktivitet. 

Dette medførte at gamle og nye medlemmer kom entusias-
tisk inn i foreningens arbeid. Sørum Røde Kors etablerte en 
ressursgruppe til å administrere tiltaket , og en avtale med 
Sørum kommunen ble inngått. Kommunen ga økonomisk 
tilskudd til ordningen, 60 000 kroner per år.

Da ordningen ble satt i gang, meldte det seg mange som 
ønsket å bli guide. Ved årets utgang var 16 guider blitt inter-
vjuet og hadde gjennomgått grunnkurs. Ett av disse kursene 
arrangerte Sørum Røde Kors selv, og i tillegg deltok noen på 
kurs i regi av Skedsmo Røde Kors. Interessen for ordningen 
var stor blant flyktningene som var bosatt i Sørum. Dette 
ble en hovedaktivitet for Sørum Røde Kors. Foreningens 
økonomi ble stadig bedre, med den økonomiske støtten fra 
kommunen til Flyktningguiden og tilskuddene fra Norges 
Røde Kors i form av medlemskontingenten, pantelotteriet 
og grasrotandelen.

Når en leser årsberetningene gjennom de siste 10 årene, 
er det tydelig å merke at de mange viktige aktivitetene går 
igjen, - år etter år. Sånn var det også i 2017, og det kunne 
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nesten se ut som om årsberetningen bare var en kopi av 
fjorårets. 

Derfor kan historien også oppleves som noe ensformig i 
disse årene, selv om det ikke manglet på utfordringer. Etter 
mange år med stadig nye aktivitetstilbud, særlig innenfor 
Omsorg, hadde virksomheten etter hvert stabilisert seg, slik 
det var i gamle dager. Da var det jo slik at Røde Kors-virk-
somheten stort sett gikk i den vante tralten med Lokal-
foreningen og spesialavdelingene Hjelpekorpset, Besøkstje-
nesten og Ungdommens Røde Kors.

Foreningens tiltak for egne medlemmer, Medlemspleie, som 
budsjettposten heter, har variert gjennom historien. Det har 
nok blitt mindre av de tradisjonelle, felles medlemsmøtene 
etter hvert, men de senere årene er det særlig to arrange-
menter som har gått igjen: sommermøtet med grillfest i juni 
og julemøtet med grøt før jul. Dette er populære arrange-
menter med bra oppslutning, der medlemmene kan møtes  
på tvers av arbeidsområdene. Ellers er det jo en omfattende 
møtevirksomhet ute i de ulike aktivitetene, som også inne-
bærer medlemspleie, i tillegg til det rent faglige.

Informasjons- og PR-utvalget bistod avdelingene med an-
nonser og bestilling av annonsemateriell og var også med i 
utarbeidelsen av årsberetningen.

Norges Røde Kors gikk dette året ut med flere appeller om 
hjelp til Øst-Afrika som var rammet av ekstremtørke. Somalia 
var et av landene som var hardest rammet. Skedsmo Røde 

Kors svarte på appellene ved å bevilge 50 000 kroner både 
vår og høst.

Årsberetningen for 2017 kan vitne om en litt mer laber ak-
tivitet i Hjelpekorpset. Det var periodevist utfordrende å 
få oppslutning om korpskveldene på tirsdagene. Derimot 
ble det avholdt 11 øvelser, og det så ut til at medlemmene 
særlig var interessert i å delta i praktiske øvelser. Kjøp av ny 
bil hadde opp gjennom alle år vært et aktuelt tema for hjel-
pekorpset, ofte til en viss frustrasjon i lokalforeningen. Også 
dette året mente korpset at behovet var tilstede. Nå var det 
snakk om en ny kombibil, men «Økonomisjefen sier at vi ikke 
har råd til å bytte bil hvert år», som det stod i styrereferatet  
8. februar. 

Et flertall i styret bestemte derfor at forslaget ikke skulle 
fremmes som sak på årsmøtet. Nå hadde jo ikke foreningen 
en egen økonomisjef, men et styremedlem med økonomi-
ansvar, en viktig funksjon i styret, som det også ble lyttet til. 
Det var omtrent som i hine hårde dager, som sikkert mange 
gamle korpsmedlemmer husker, da hjelpekorpset gjennom 
flere år hadde en svært så nøysom kasserer. Men så var dette 
også i en tid da kassereren måtte være påholden og styre 
ungdommelig innkjøpslyst, om det så bare var snakk om en 
pakke trekanttørkler eller noen blyanter.

Sanitetsvaktene varierte både i størrelse og type arrange-
ment, blant annet ungdomskonsert på Lillestrøm Kultursen-
ter, Statoil høstkonferanse (trappeløp), kampsportstevner, 
dansestevner og rullatorfestivalen. Ellers hadde korpset som 
vanlig ansvaret for sanitetstjenesten på Åråsen. 

Når det gjelder ambulansetjenesten, var det i år vanskelig 
å dekke opp alle vaktene, og antallet oppdrag var da også 
betydelig lavere enn året før.

Foreningens viktigste markedsføringstiltak «Lørdag på tor-
get», der hele foreningen fikk vist seg fram, ble i år flyttet 
til høsten og ble avholdt 9. september. Arrangementet ble 

Ressursgruppa for Flyktningeguide i Sørum. F.v. Bjørn Blakstad, 
Gunnar Apeland, Trond Thorseng (leder), Hildur Roll-Hansen og 
Wenche Undrum.



103

2015 - 2024

også flyttet ut i Storgata, midt på det tidligere Fjeldberg-
hjørnet, for dem som husker det, der det var flere folk på 
lørdags-tur enn inne på Torvet. «Bra med besøk, men dårlig 
oppmøte fra foreningen» var konklusjonen i oppsummerin-
gen på styremøtet 25. oktober.

Det var ingen nye aktiviteter innenfor Omsorg på trap-
pene dette året, men det var mer enn nok å gjøre i de 
ulike gruppene. Nytt av året var likevel en søndagskafe på 
Røde Kors-huset 2. april, som arbeidsgruppen arrangerte. 
I besøkstjenesten var det nå ingen på venteliste for å få 
besøksvenn, men det ble signalisert at det var behov for å 
rekruttere flere mannlige besøksvenner.  Det var 76 gjester 
innom Langfredagskafeen, og «Det ble en hyggelig dag med 
mat, musikk, sang og åresalg», som det står i årsberetningen. 
17. mai var det igjen et stort arrangement på Måsan aktivi-
tetssenter i regi av Skedsmo Røde Kors og Norsk Folkehjelp 
Skedsmo. På årets busstur, denne gang til Rjukan, var det 38 
deltakere.

Det var stor aktivitet i Flyktningguiden, som blant annet 
hadde arrangert bowling-kveld med pizza på Strømmen 
med hele 60 deltakere. Det ble stadig påpekt at BARK 
trengte flere ledere. Arbeidsgruppen kunne i år overføre er 
overskudd på18 000 kroner til lokalforeningen, etter den 
tradisjonelle julemessen, som ble avholdt 25. november, og 
andre arrangementer gjennom året. Kulturkafeen på Kur-
land ble i år støttet med 25 000 kroner.

Både den flerkulturelle kafeen på Røde Kors-huset og Kvin-
negruppa på Måsan aktivitetssenter var fortsatt viktige og 
populære lavterskeltilbud til innvandrerkvinner.

Røde Kors Ungdom hadde i år hovedfokus på en ny aktivitet: 
Flyktningekompis, som ble startet om høsten. Tidligere på 
året hadde Ung dessverre vært uten leder, og aktiviteten 
hadde tydeligvis vært laber. Det var nok derfor Ung i årsbe-
retningen syntes det var nødvendig å uttrykke seg slik: «Års-
møtet bør legge merke til denne aktivitet da de som startet den 
opp i august virkelig har gjort en kjempejobb. Både mot inte-
grering og økende frivillige i Skedsmo.» Flyktningekompis var 
en aktivitet for mindreårige flyktninger som møtte norske 
ungdommer til sosiale aktiviteter. Det var 17 deltakere og 21 
frivillige, fordelt på fire kompisgrupper, to for dem over 18 år 
og to for de yngre.

Flyktningeguiden i Sørum Røde Kors hadde i 2017 et meget 
aktivt og godt år. Styret var svært tilfreds med den nye giv 
og den aktivitet som de fem medlemmene i Ressursgruppa 
tilførte Sørum Røde Kors. Resultatene ble gode. Ressurs-
gruppa hadde hele 11 styringsmøter og behandlet 71 saker 
i tillegg mange koblingsmøter og samtaler både med den 
enkelte guide og med flyktningen(e). Sørum Røde Kors had-
de en god avtale med kommunen, og det var regelmessige 
kontakt mellom representanter fra Ressursgruppa og kom-
munens flyktningetjeneste for stadig evaluering og opp-
følgning. Ved årets utgang var det er registrert 34 frivillige 
med interesse for å bli flyktningguide. I løpet av året ble det 
etablert 14 aktive koblinger. 

Fra Lørdag på Torget.   
Foto: Skedsmo Røde Kors
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Ressursgruppa arrangerte to vellykkede infokvelder om 
ordningen med flyktningeguiding for interesserte og poten-
sielle guider. Det var også arrangert to hyggekvelder/sosiale 
tiltak med utveksling av erfaring for aktive guider. 24. juni 
arrangerte Ressursgruppa et felles arrangement for «våre» 
flyktninger med deres familier sammen med guidene på 
klatreparken Høyt & Lavt med mange aktiviteter og vellyk-
ket bespisning, med andre ord et svært vellykket tiltak som 
samlet hele 50 personer.

I tillegg til den vellykkede aktiviteten i Flyktningguiden had-
de styret også håp om ny aktivitet innen Ungdom, men kan-
skje spesielt Hjelpekorps, uten at en lyktes med det. Ellers 
var planen at de oppsparte midlene skulle brukes til ny Røde 
Kors-aktivitet, - eventuelt et Røde Kors-hus på Sørumsand 
eller omegn for våre aktiviteter.

Heller ikke i 2018 var det store endringer i virksomheten, 
men det kan her være på sin plass å sette søkelyset på en 
type virksomhet som kommer i skyggen av Røde Kors-akti-
vitetene, og som ikke synes utad i særlig grad. I en så stor og 
aktiv lokalforening som Skedsmo Røde Kors, med eget hus 
mye materiell, gjøres det et ikke ubetydelig administrativt, 
økonomisk og praktisk arbeid i kulissene, selv om forenin-
gen har tilknyttet seg mye ekstern bistand. 

Det er viktig å belyse dette arbeidet som særlig følges opp 
av økonomiansvarlig styremedlem, som i fjor ble omtalt som 
«økonomisjefen», etter å ha innehatt dette vervet sammen-
hengende siden 2006, - og som skulle holde det gående i 
noen år til. Dessuten gjør Husstyret en viktig jobb når det 

gjelder gjennomføring og oppfølging av vedlikeholdsarbei-
der på Røde Kors-huset og den løpende kontakten med de 
faste leietagerne. Det er ikke tvil om at god oppfølging av 
leietagerne har gitt fornøyde leietagere som derfor har blitt 
hos oss år etter år. Fra i år overtok Husstyret forvaltningsan-
svaret for Olasetra og lokalet i Elvesvingen, som til da hadde 
ligget under Hjelpekorpset.

Som i 2015, ble det også i år bevilget 10 000 kroner til Vass-
hjulet Tut og Blæs i Lørenskog, denne gang i forbindelse 
med en korpstur til Lillehammer. Til jul ble det også i år gitt 
økonomisk støtte til ulike formål, og det kan jo fra tid til an-
nen være interessant å se hvem som får slik støtte. I år gjaldt 
det:

Fra Frivillighetens dag 1. september. 
F.v. Delnya Salihi, Maria Rønneberg, 
Mike Peters, Martin Stensletten, Jahn 
Oskar Haugen, Jan Olav Sjøholt, 
Stein Kåre Laingen og Jorunn S. An-
dersen. Foto: Skedsmo Røde Kors

«Økonomisjef» i pe-
rioden 2006-2022 og 
leder av Husstyret i pe-
rioden 2006-2023, Erik 
Haga, fikk velfortjente 
blomster da han ble 
takket av som medlem 
av styret i 2022. Foto: 
Kari Haug Birkenes
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- Barne- og ungdomsklinikken på Ahus: 25 000 kroner iht  
 ønskeliste
- Kirkens Bymisjon: 10 000 kroner til bord og stoler
- Kulturkafeen på Kurland: 25 000 kroner til Kiel-tur
- Romerike krisesenter: 10 000 kroner iht ønskeliste
- Mercy House: 10 000 kroner til julefest for brukere. Mercy 
 House er en møteplass og et lavterskeltilbud innenfor 
 helsevern og sosiale tjenester. Her får mennesker   
 oppfølging når livet er vanskelig.

Røde Kors kan ikke gi direkte pengestøtte til andre organi-
sasjoner/institusjoner, men vi kan dekke konkrete kostnader 
etter regning.

I år ble foreningens tradisjonelle Lørdag på torvet erstattet 
av Frivillighetens dag 1. september, der kommunens mange 
frivillige organisasjoner markerte seg på torvet. Skedsmo 
Røde Kors hadde stand sammen med Akershus Røde Kors, 
og det var et meget vellykket arrangement, skal vi tro årsbe-
retningen.

Medlemsverving har ikke alltid vært enkelt. Det skal nok 
godt gjøres å slå en av de tidligere rekordene, for eksempel 
fra 1955 da foreningens medlemmer vervet 1376 nye med-
lemmer, blant annet ved å gå fra dør til dør i Lillestrøm. For 
å få fart på verving av nye medlemmer, satte derfor Norges 
Røde Kors i gang såkalt feltsalg over hele landet, først og 
fremst for å verve givermedlemmer. Feltselgere vervet hele 
473 nye givermedlemmer innenfor foreningens område. Det 
kan nok sies at dette ofte er kortvarige og lite forpliktende 
medlemskap, men de er med på å motvirke stadig med- 
lemsnedgang og gir uansett penger i kassen.

Selv om foreningen i alminnelighet og Hjelpekorpset i sær-
deleshet er i konstant beredskap, har det pussig nok vært 
vanskelig å få på plass ett velfungerende beredskapsutvalg 
for å organisere det generelle beredskapsarbeidet i forenin-
gen. Dette har vi jo vært stadig inne på opp gjennom his-
torien. Sånn var det i fjor og sånn var det i 2018. Ordningen 
med beredskapsvakter hadde også stagnert, da det ikke var 
mulig å finne noen ildsjeler til å følge opp dette viktige po-
tensialet.

Foreningen var aktivt ute under byfesten for å orientere om 
blodgivertjenesten, med hjelp fra Rælingen Røde Kors.

En reise i fred-gruppen kunne i år konkludere med at de fikk 
optimalisert hele opplegget fullt ut, og at der er minimalt 
som kan og bør justeres til senere år.

I motsetning til i 2017 var det i år stor framgang i aktivitets-
nivået på korpskveldene, med øvelser eller praktisk trening, 
- en positiv utvikling der mange aspiranter og medlemmer 

møtte opp og var delaktige i det som skjedde. For å kunne 
gjennomføre øvelser, er det alltid viktig å ha noen som kan 
sårsminking. To korpsmedlemmer ble sendt på sminke- og 
markørkurs i år, og det ble innkjøpt ny sminke og nye smin-
keeffekter. Det var også en voksende aktivitet rundt sani-
tetsvaktene, der medlemmene viste en større forståelse for 
hensikten med disse vaktene. Tjenesten under årets byfest 
gikk veldig bra, med 8-9 mannskaper på vakt hver kveld.

Dette året var det en drastisk økning i antall utkallinger 
til aksjoner, 77 utkall mot bare 30 året før. Korpset var en 
betydelig ressurs på aksjoner, som stilte ofte og med god 
kompetanse blant mannskapene. Korpset kunne melde om 
mange nye medlemmer, og det ble satset mye på kompe-
tanseheving i 2018. Korpsledelsen ga uttrykk for stor glede 
ved å se at så mange hadde lyst til å delta på kurs for å lære 
mer.

Det var et aktivt, men utfordrende år for vannredningstje-
nesten, da motoren på Lise tok kvelden senhøstes og ny 
motor ikke var på plass før i romjula, en utgift på ca. 100 000 
kroner. Dessuten ble det kjøpt ny kartplotter til båten for 
den nette sum av 30 000 kroner. Det koster å holde trans-
portutstyret i topp stand, for ikke å snakke om nyanskaffel-
ser. Denne høsten var kjøp av ny ambulanse i millionklassen 
igjen under planlegging, med tanke på årsmøtet 2019.

Fortsatt var det vanskelig å dekke opp alle ambulansevakte-
ne, og mannskapene manglet motivasjon. Det gjorde ikke 
saken bedre at alle beredskapsambulansene ble tatt ut av 
drift i midten av november på grunn av manglende sikker-
hetsalarm i nødnett-terminalene. Stansen varte helt til mai 
2019. Det ble det signert en felles samarbeidsavtale mellom 
de fire helseforetakene, Røde Kors og Norsk Folkehjelp – 

Fra Blodgiverstanden under byfesten i Lillestrøm.    
Foto: Jorunn Storhaug Andersen 
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som førte til at OUS selv tok initiativ til å få i land en ny avta-
le om suppleringskjøring. Et avtaleutkast forelå i november.

På omsorgsområdet var det fortsatt stor aktivitet, selv om 
både leksehjelpen og BARK falt bort. Leksehjelpen ble fra 
høsten av overtatt av Akershus Røde Kors. Det var den siste 
tiden forgjeves blitt etterlyst flere frivillige til BARK, men det 
endte dessverre med at det ikke lenger var noen aktivitet, 
bare få år etter starten her i 2012/2013. På nasjonalt hold var 
BARK blitt startet allerede i 2003, men hadde altså så langt 
ikke blitt noen varig suksess i Skedsmo Røde Kors. I samar-
beid med Rælingen Røde Kors ble det denne sommeren gitt 
økonomisk støtte for at vanskeligstilte familier kunne besø-
ke Tusenfryd.

Det årlige arrangementet Kulturmix ble også i år avholdt på 
Lillestrøm Kultursenter i november. 

Arbeidet innenfor Flyktningguiden er også avhengig av mye 
arbeid i kulissene. Ressursgruppen har faste månedlige mø-
ter der videre framdrift, nye koblinger og fellesarrangemen-
ter mv diskuteres. Dessuten hadde ressursgruppens leder 
løpende kontakt med programkoordinatorene i Skedsmo 
kommune. 

En egen Facebook-gruppe for guidene ble brukt til å infor-
mere om ulike aktiviteter. I løpet av året ble det holdt fem 
fellesarrangementer, delvis i samarbeid med kvinnegruppa. 
Etter at vi gjennom de senere årene har lest om den store 
aktiviteten i Flyktningguiden, kan det være interessant hva 
som egentlig skjer i forbindelse med koblingen mellom 
guide og flyktning: 

«Alle guider og flyktninger har før en kobling vært igjennom 
et intervju med ressursgruppen der interesser, bakgrunn, 
utdannelse, familiesituasjon etc kartlegges. På bakgrunn 
av disse opplysningene finner ressursgruppen to de mener 
kan bli en god match og gjennomfører en kobling der 
flyktning og guide møtes for første gang sammen med to 
fra ressursgruppen. På dette møtet skriver begge parter 
under en avtale der de forplikter seg til å treffes ca 8 timer 
i måneden i ett år. En fra ressursgruppen blir koblingens 
kontaktperson, og følger opp med noen samtaler i løpet av 
koblingen og avslutter koblingen med avslutningsintervju 
og attester til begge parter etter 12 måneder.  Guide blir da 
spurt om han vil fortsette som guide og få en ny flyktning.»

Det var 10 aktive vitnestøtter i aktivitet dette året. Av Ting-
rettens 313 saker var det et ønske om vitnestøtte i 192 saker, 
noe som gir et klart bilde av behovet for denne tjenesten. 
Gjennom ordningen med vitnestøtte får vitner i rettssaker 
medmenneskelig støtte, veiledning og praktisk hjelp. Vitne-
støtten kan være en samtalepartner for vitnet både før og 

Hjelpekorpset har kurs i søk og redning.  
Foto: Skedsmo Røde Kors

etter vitneforklaringen.

Flyktningekompis var fortsatt hovedaktiviteten til Røde Kors 
Ungdom. Ressursgruppen bestod av 4 ungdommer, og det 
var 20 frivillige og 17 deltakere fordelt på 4 kompisgrupper. 
Blant aktivitetene var felles kompiskvelder med spill og 
teambuilding, bowling og juleavslutning i forbindelse med 
åpning av julegata i Lillestrøm.

Flyktningeguiden var også dette året hovedaktiviteten for 
Sørum Røde Kors, men det ble etablert nye aktiviteter, Be-
redskapsvakt og Møteplassen. Økonomien var god, med 487 
169 kroner på bok, først og fremst øremerket ny aktivitet 
blant medlemmene og et sted å være.

Ressursgruppa for Flyktningeguiden var i full sving, og, og 
pr. 1. desember var det 15 aktive guider som var koblet eller 
ventet på en kobling. I tillegg var det 10 guider som ønsket 
en pause etter ett år som aktive guider i 2017. Siden hver 

Flyktningguiden hadde stand, med servering av sveler og ver-
ving av nye flyktningguider på Kulturmix. F.v. Ingunn Toussi og 
Rubi Silva. Foto: Hanne Mette Brekke
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kobling skulle fungere ett år, ble det høsten 2018 avsluttet 
14 koblinger som startet i 2017.

Det ble gjennomført en samling for guider 6. september 
med informasjon fra Voksenopplæringen. Dette var nyt-
tig for alle som er frivillige innen migrasjonsarbeidet. St 
Hans-aften arrangerte Ressursgruppen tur med museum-
sjernbanen Tertitten (Urskog-Hølandsbanen) fra Sørumsand 
til Fossum for flyktninger med deres familier og guidene. 
Etter turen var det samvær og enkel servering i Tertittenpar-
ken, et vellykket tiltak som samlet ca 40 personer.

Flyktningguideordningen til Sørum Røde Kors har initiert 
flere aktiviteter. Wenche Undrum, som frivillig i Røde Kors, 
gjennomførte en ICDP gruppe (International Child Develop-
ment Programme) for ungdomsforeldre. Det har vært 8 mø-
ter a 2 timer. Dessuten var det en utstrakt kursvirksomhet for 
å dekke den obligatoriske opplæringen av nye guider.

Møteplassen ble etablert høsten 2018 på Sørum Bibliotek 
avdeling Sørumsand hver onsdag fra kl. 1800-2000, etter 
initiativ av to flyktningguider og et medlem fra ressursgrup-
pen. Flyktningguidene og andre frivillige fra Sørum Røde 
Kors deltok. Møteplassen er en arena i hovedsak for voksne 
migranter og lokalbefolkningen hvor man kom sammen på 
tvers av språk og kultur. Hovedfokus var å snakke norsk, få 
hjelp til oppgaver på skolen og å jobbe for et sosialt felles-
kap i kommunen.

Sørum Røde Kors Beredskapsvakt kom på banen 6. oktober. 
Hensikten var å registrere ressurser, personer med forskjellig 
kompetanse og tekniske hjelpemidler (traktorer, motorsa-
ger, biler etc) som kunne settes inn ved ulykker, uhell, natur-
katastrofer o.l. Det ble i denne forbindelse enighet med Sø-
rum kommune om at det skulle inngås en beredskapsavtale, 
og et utkast ble utarbeidet.

Ellers var foreningen godt synlig i lokalmiljøet både i for-
bindelse med Røde Kors-dagen i mai og under Sørums-

Hyggelig tur med Tertitten for flyktninger og flyktningeguidene 
i Sørum. Foto: Sørum Røde Kors

and-dagene i juni. Verving av beredskapsvakter var et av 
formålene med det. 

Skedsmo Røde Kors markerte seg også i 2019 i bybildet ved 
flere anledninger. Røde Kors-dagen var i år viet førstehjelp, 
og ble gjennomført i Storgata 11. mai. «Alt gikk greit i år. 
Mange innom standen vår på besøk. Det ble servert kaffe og 
vafler.» Under byfesten i juni var det fokus på blodgivertje-
nesten og organdonasjon, også i år med hjelp fra Rælingen 
Røde Kors og også fra Ahus. Foreningen var også i år med 
under Frivillighetens dag, lørdag 14. september på torvet. 
Årets sommerfest  med grilling ble holdt på Røde Kors-huset 
19. juni, et av de få, men viktige fellesmøtene i foreningen 
der alle avdelinger og aktiviteter kan samles. 

Norges Røde Kors feltsalg fortsatte med medlemsverving i 
foreningens område. Det ble vervet 442 givermedlemmer, 
men likevel ikke nok til å opprettholde medlemstallet, viste 
det seg ved årets slutt.

Foreningen inviterte også i år ungdom til En reise i fred, en 
opplevelse for livet, som det stod i årets annonse.

Sanitetsvaktene var som vanlig en viktig del av hjelpekorps-
medlemmenes hverdag. I tillegg til vaktene på samtlige 
LSK-kamper, hadde det vært stor variasjon i type oppdrag. 
I årsberetningen ble det særlig lagt vekt på den viktige inn-
satsen i forbindelse med russetida og byfesten. Hør bare her: 

«I mai måned deltok hjelpekorpset aktivt i oppsøkende 

virksomhet blant ungdom og russ gjennom hele russetiden. 
Sammen med utekontakten fra Skedsmo- og Lørenskog 
kommune, forebyggende enhet i politiet, OUT og 
natteravnene var vi til stede der ungdommen samlet seg, 
passet på dem og delte ut saft, brus og boller med god støtte 
fra Circle K Berger og Circle K Kjeller.» 

OUT er kommunens oppsøkende ungdomsteam. Korpset 
var også sterkt til stede under byfesten i juni, der mannska-
pene bemannet et vakttelt i gågata gjennom hele arrange-
mentet. Samarbeidet på tvers av etater var bra, skrev korp-
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set, som opplevde at de ble vist større tillit når de på denne 
måten var til stede og kunne bistå både publikum, arrangør 
og nødetater. Dette var også en viktig markedsføring av 
Røde Kors.

På opplæringsfronten ble det blant annet både vår og høst 
holdt kurs i søk- og redning på Fellemyra skytebane, der 
korpset fikk leie lokalene til Rælingen Jeger- og Fiskefore-
ning. Korpset skriver i denne forbindelse: «Et godt støtteap-
parat har vært viktig for disse gjennomføringene, og vi har hatt 
gleden av å jobbe med veiledere, markører og andre fra distrik-
tet, samt Skedsmo Røde Kors Omsorg som har stått for bevert-
ning på kurset begge gangene.» Dette vitner også om et godt 
samarbeid også på tvers av aktivitetene i foreningen.

Det var i år mange som var interessert i hjelpekorpset, som 
mot slutten av året fikk flyt på inntak av nye medlemmer. 
Det ble i denne forbindelse vurdert om det var mulig å «kon-
traktsfeste» en bindingstid for nye frivillige, da gjennomfø-
ringen av de mange grunnleggende kursene var gratis og 
svært ressurskrevende.

Snøscootertjenesten fikk kjørt seg i sesongen 2018/2019, 
da scooteren var på vakt i hele 630 timer, det dobbelte av 
sesongen 2017/2018. Dette skyldtes blant annet at det ble 
kjørt en del vakter for Oslo-korpset. Det var 10 aktive med-
lemmer i gruppa, og antallet hadde holdt seg stabilt de siste 
årene. Som en liten kuriositet må det nevnes at korpsets 
snøscooter representerte Norges Røde Kors, da statsminister 
Erna Solberg erklærte påskeberedskapen for åpnet 16. april. 
Dessuten hadde korpset med seg justisministeren på tur i 
løpet av vinteren.

Etter motorhavariet i fjor høst, var Lise igjen på farten. Det 
ble opparbeidet både faste og nye planlagte tjenester og 
vakter. Tjenesten fikk mye profilering på både TV og sosiale 
medier. Korpset representerte Norges Røde Kors med båten 
både på NRK/Sommeråpent og TV2/God Morgen Norge. 
Om sommeren ble det for første gang arrangert en vannred-
ningscamp der medlemmene fikk øve, lære og sosialisere 
seg med hverandre, i tillegg til å møte andre lokalforeninger 
og dele ny kunnskap. Dessuten var vannredning tema på en 
korpskveld i september .

For ambulansetjenesten var årets største hendelse at korp-
set fikk sin splitter nye ambulanse i september. 

Det var nok en kjærkommen nyanskaffelse og sikkert litt av 
en bil. Den ble utstilt både på bransjemessen Ambulansefor-
um, FORF-seminaret og et nasjonalt møte for Gjensidig-stif-
telsen. FORF er forkortelsen for Frivillige organisasjoners 
redningsfaglige forum, en paraplyorganisasjon for frivillige 
organisasjoner som har sitt virke i redningstjenesten. 

Etter at beredskapsambulansene igjen var i drift fra mai 
måned, etter stansen fra november i fjor, hadde korpset 173 
oppdrag for AMK-sentralen, mot bare 99 i fjor. Til tross for 
positive signaler og avtaleutkast på tampen av 2018, ble det 
heller ikke i 2019 noen enighet med OUS om ny avtale, og 
korpset kjørte fortsatt på gammel avtale. Norges Røde Kors 
og Norsk Folkehjelp tok derfor opp saken i brev til både OUS 

og Helsedepartementet, uten at det førte til noen umiddel-
bar løsning. Korpset hadde 17 godkjente ambulanseperso-
nell, hvorav ca. halvparten er aktive.

Det var nå 40 aktive besøksvenner i arbeid, og 44 eldre i 
kommunen fikk besøk. Besøksvenn med hund var fortsatt 
et populært tiltak, og det var nå 3 ekvipasjer som gikk på 
besøk på demensavdelingen på Skedsmotun og 3 ekvipa-
sjer på Stalsberg, en gang hver 14. dag. Besøkstjenesten ar-
rangerte også i år sine tradisjonelle hyggekvelder på LIBOS, 
Skedsmotun, Stalsberg og Åråsveien bo og behandlings-
hjem.

Huset i Kurlandsveien i Lørenskog, der Kulturkafeen på Kur-
land holdt til, brant ned i år, etter ildspåsettelse. Kafeen fikk 
et midlertidig nytt tilholdssted i Sandbekken ungdomsskole 
på Løvenstad i påvente av gjenoppbygging, og vårt enga-
sjement fortsatte som før.

Arbeidsgruppen var fortsatt i sving på Røde Kors-huset, med 
6 aktive medlemmer, men den tradisjonelle julemessen ble 
i år arrangert for siste gang. Da var det dessverre slutt på et 
fast og kjærkommet innslag i lokalmiljøet før jul, og en svært 
lang tradisjon gjennom store deler av foreningens historie 
var over.

Flyktningguiden arrangert også i år kurs for nye guider, der 
alle lokalforeningene i Akershus fikk invitasjon til å delta. 

Hjelpekorpsets nye ambulanse. Foto: Mike Peters
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Viktige temaer på disse kursene er blant annet:

- Asylprosessen
- Bosetting i kommunen/introduksjonsordningen
- Immigrasjon, integrering/desintegrering
- Flerkulturell kommunikasjon

Fellesarrangementene var populære, og det var stor opp-
slutning om bowling, pizza-kveld og busstur til Hunderfos-
sen.

Den nye aktiviteten Røde Kors Våketjeneste ble presentert 
for foreningen dette året, etter mønster fra Eidskog Røde 
Kors, som hadde hatt tjenesten noen år. Formålet med tje-
nesten er å kunne tilby medmenneskelig nærvær til døende 
og deres pårørende. Skedsmotun hadde gitt uttrykk for at 
de ønsket at tjenesten skulle etableres der, men aktiviteten 
kom ikke i gang dette året.

Som i de to foregående år var Røde Kors Ungdom aktive 
med Flyktningkompis , med kompiskvelder to ganger i må-
neden første halvår. Aktiviteten dabbet noe av utover høs-
ten på grunn av manglende ressurser.

På årsmøtet i Sørum Røde Kors ble det dette året fattet 
følgende vedtak, med tanke på den forestående kommune-
sammenslåingen fra 1. januar 2020: 

«Årsmøtet ber styret snarest råd ta initiativ overfor Fet og 
Skedsmo RK med sikte på et samarbeid for å utvikle RK-
aktivitetene i Lillestrøm kommune.» 

Det ble i løpet av året avholdt tre møter for å ivareta inten-
sjonene i årsmøtets vedtak.

Årsmøtet var dessuten bekymret for at Voksenopplæringen 
i Sørum av samme grunn skulle flytte fra vårt område. Års-
møtet vedtok en uttalelse som ble sendt den koordinerende 
Fellesnemda Lillestrøm kommune, Rådmannen Lillestrøm 
kommune, Ordførerne i Fet, Skedsmo og Sørum, samt alle 
politiske partiene i daværende Skedsmo og Sørum kommu-
ner. Etter en god argumentasjon sluttet årsmøtets uttalelse 
slik: 

«Årsmøtet i Sørum Røde Kors anmoder på det sterkeste 
om at Voksenopplæringens tilbud opprettholdes like 
desentralisert som i dag med et adekvat undervisningstilbud 
på Blaker Skanse. For innvandrernes trygghet, identitet og 
integrering i lokalmiljøet vil den foreslåtte endring medføre 
store uheldige konsekvenser.» 

Tross gode og velmente råd ble Voksenopplæringen flyttet 
fra idylliske Blaker Skanse til Skedsmokorset.

Flyktningeguiden i Sørum Røde Kors hadde et meget aktivt 
og godt år. Foreningen hadde fortsatt en god avtale med 
kommunen, og det var regelmessig og god kontakt med 
kommunes flyktningetjeneste. Det ble avholdt formelle 
samarbeidsmøter ca hver 6. uke. Pr. 31. desember var det 12 
avtaler i gang, og dette fortsatte i 2020. Flyktningeguiden 
arrangerte også i år en familietur/aktivitetsdag til klatrepar-
ken Høyt & Lavt, der mer enn 80 barn og voksne deltok. Et 
brobyggende og svært populært tiltak med klatring, lek, 
sosialt samvær og god servering.

Etter ICDP kurset til foreldre med ungdommer høsten 2018, 
ble det satt opp to oppfølgingsmøter med foreldregruppa 
i januar 2019. Sørum Kommune stilte med tolk og lokaler. 
ICDP for ungdomsforeldre er et tillegg til det obligatoriske 
kurset kommunen gir i forbindelse med tildelte midler fra 
Barne-, ungdoms- og familiedirektoratet i Introduksjonspro-
grammet i kommunene.

Den aktivitet som Møteplassen drev, var et flott supplement 
til Flyktningeguiden og hadde stor aktivitet, åpen hele 41 
dager. 4. desember ble det arrangert juleverksted med god 
deltakelse.

I begynnelsen av februar var en beredskapsavtale med Sø-
rum kommune ferdig forhandlet. Den ble formelt inngått 
og underskrevet av ordføreren i Sørum, Marianne Grimstad 
Hansen og leder i Sørum Røde Kors, Odd Sars-Olsen, 18. sep-
tember 2019. Det var intensjonene at denne avtalen skulle 
danne grunnlag for en tilsvarende avtale med storkommu-
nen Lillestrøm.

Vannredning var tema på en korpskveld i hjelpekorpset i sep-
tember. Foto: Skedsmo Røde Kors
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Året 2020 startet som andre år, selv om det allerede i de-
sember året før var kommet signaler om at en pandemi kun-
ne være under utvikling. Etter hvert ble det klart at dette var 
alvor, og 12. mars stengte Norge ned. Det var vel ikke mange 
som da tenkte at dette skulle vare veldig lenge, men koro-
na-pandemien (Covid-19) førte til at 2020 og 2021 og delvis 
2022 kanskje ble de mest spesielle årene i foreningens snart 
100-årige historie, om en ser bort fra krigsårene 1940-45. 

Dette gjaldt både med hensyn til den spesielle bered-
skapssituasjonen som oppsto og vanskelighetene med 
å få gjennomført alle vanlige aktiviteter. I perioder lettet 
myndighetene noe på de strenge smittevernreglene, slik at 
en viss aktivitet da kunne foregå. Blant annet gjaldt dette 
møtevirksomheten, men den var strengt regulert mht antall 
deltakere på innendørsarrangementer og avstand mellom 
deltakerne. Mange husker vel den berømte meteren.

I årsberetningen for 2020 ga styret uttrykk for at det vik-
tigste fokusområdet dette året hadde vært å unngå smitte 
blant foreningens aktive medlemmer, og dette hadde da 
også gått bra.

Det ble bevilget 200 000 kroner til Norges Røde Kors i år, 
øremerket Beirut. Bakgrunnen var kraftige eksplosjoner på 
havna i Beirut 4. august. 3000 tonn ammoniumnitrat ved et 
havnelager eksploderte. Nesten 200 mennesker ble drept og 
300 000 ble hjemløse, og det var et stort behov for nødhjelp. 
I tillegg kom bevilgningene før jul til en rekke lokale formål.

Ellers må det nevnes at den nye storkommunen Lillestrøm 
så dagens lys 1. januar 2020, etter sammenslåingen med 
Fet kommune og Sørum kommune. Det innebar også at det 
var tre Røde Kors-foreninger i den nye kommunen, uten at 
det førte til noen umiddelbare organisasjons- eller navne- 
endringer.

Pandemien preget også mange av korpsets aktiviteter. 
Blant annet var antallet sanitetsvakter nede i 12. En spesiell 
tjeneste dette året var i forbindelse med TV-programmet 
«Maskorama», der korpset stilte med mannskaper under 
innspillingen på X-meeting point på Hellerudsletta. Pande-
mien kunne også skape nye aktiviteter, og korpset deltok i 
utkjøringen av varer fra Lillestrøm Torv til folk i kommunen.

Hjelpekorpset skriver i årsberetningen at det hadde vært 
en markant økning i antallet aksjoner. Under årets første 
leteaksjon 1. januar kunne korpset ta i bruk et nytt og viktig 
hjelpemiddel, kartprogrammet SARTopo, som ville gi «full 
digital kontroll», som det ble sagt. 

Dette var første gang hjelpemiddelet var i bruk i Akershus, 
kanskje i hele landet. For første gang hadde KO full oversikt 
over hvor alle lag var på en leteaksjon, de visste til enhver 
tid hva som var avsøkt og ikke avsøkt. Mannskapene kun-
ne også søke av nye teiger uten at de måtte inn til KO for å 
få disse tildelt. Det skulle etter hvert vise seg at bruken av 
SARTopo var problematisk mht personvernreglene. Det kan 
i den forbindelse nevnes at det i jubileumsåret 2024 jobbes 

Røde Kors-mannskapene får en orientering under arbeidet i Gjerdrum. Foto: Skedsmo Røde Kors



111

2015 - 2024

med et nytt aksjonsstøtteverktøy som utvikles med Ho-
vedredningssentralen som produkteier.

Ellers gjaldt utkallelsene dette året både søk- og rednings-
oppdrag, inkludert bistand i forbindelse med leirskredet i 
Gjerdrum. Det var et omfattende kvikkleireskred som gikk i 
Gjerdrum natt til 30. desember 2020. Det tok med seg 9 bo-
lighus med over 30 leiligheter i boligområdet Nystulia i Ask . 
10 mennesker omkom.

I påsken og ukene etterpå rullet korpset ut mannskaps-
bilene og var til stede i marka for lokalbefolkningen som 
måtte tilbringe påsken hjemme, og dette ble godt mottatt. 
Ellers satte pandemien sitt preg på kursvirksomheten i hjel-
pekorpset, da flere kurs måtte avlyses gjennom året. Søk og 
redning var tema på en av korpskveldene som ble gjennom-
ført dette året.

På depotet ble det gjennomført en skikkelig ryddedugnad. 
Alt av utstyr og materiell er telt opp, utgått og ødelagt ma-
teriell er fjernet, og depotet oppleves mer oversiktlig og 
fremkommelig. Et nytt ut/inn-kvitteringssystem kom også 
på plass.

Sammenlignet med andre aktiviteter ble det et hektisk år for 
ambulansetjenesten. I årsberetningen kunne en lese følgen-
de: «Mens alle aktiviteter ble stanset og landet stengte ned, så 
ble beredskapsambulansene i Oslo/Akershus oppbemannet. 
Flere av ambulansepersonellene i Skedsmo og andre 
Hjelpekorps sto på både dag og natt, på tvers av korpsene og 
organisasjonene. OUS lånte også ut sine egne syketransport-
biler til FORF. Vi har ikke hatt smittetilfeller på eget personell.»

En gledelig nyhet dette året var at RØFF (Røde Kors Friluft 
og Førstehjelp, for ungdom mellom 13 og 17 år) kom på 
banen igjen i Skedsmo, med 16 veiledere stort sett fra hjel-
pekorpset. Siden oppstarten 8. oktober, ble det gjennomført 
RØFF-treff hver torsdag med temaer som båltenning, egen-

Fra kvikkleireskredet i Gjerdrum. Foto: NRK

sikkerhet, brannskader, hypotermi, ABC, kart og kompass og 
sambandsbruk.

Mesteparten av omsorgsaktivitetene var redusert til et 
minimum etter nedstengningen i mars og fram til over 
sommeren. Tidlig på høsten ble det lettet litt på de strenge 
tiltakene, slik at noe møtevirksomhet kunne gjennomføres 
i en kort periode. Besøksvennene som hadde gått på hjem-
mebesøk fulgte selvsagt smittevernbestemmelsene, men 
mange gikk i år over til telefonkontakt. Det samme gjaldt 
i stor grad Flyktningguiden, men de startet så smått opp 
igjen med intervju og koblinger utover høsten.

Fredag før påsken dette året ble det delt ut 400 blomster 
til sykehjemmene i den nye storkommunen, et samarbeid 
mellom Fet Røde Kors, Sørum Røde Kors og Skedsmo Røde 
Kors. Det var blitt oppnevnt en ressursgruppe for Røde Kors 
Våketjeneste, som ble lansert i fjor, men aktiviteten ble satt 
på vent.

Ungdomsaktiviteten dabbet av utover høsten i fjor, men det 
ble i år gjennomført enkelte aktiviteter tidlig på året. Kom-
pisgruppen fortsatte, men ellers var det liten aktivitet i Røde 
Kors Ungdom resten av året.

Ambulansepersonell i full mundur: Malén Sandmoe. Det var 
ikke like enkelt hele tiden. Foto: Lena Bjartland Strømman



112

2015 - 2024

Aktivitetene i Sørum Røde Kors ble selvsagt også preget av 
pandemien. Foreningen hadde likevel noe aktivitet, om enn 
svært begrenset, men til påske ble det delt ut blomster til 
de eldre. De strenge restriksjoner som var pålagt ble ellers 
etterlevd så godt det lot seg gjøre.

Flyktningeguiden hadde i 2020 fortsatt 10 aktive avtaler/
koblinger mellom migranter og guider. Disse avtalene, som 
startet våren og høsten 2019, ble forlenget med et halvt år 
til nyttår 2021 på grunn av smittesituasjonen og begrense-
de muligheter for å kunne møtes fysisk. Det ble intervjuet 
fire nye guider, og disse kom raskt i gang som guide for 
familier. Det var i vårt distrikt vært få nye bosettinger dette 
året. Flyktningeguiden arrangerte 7. mars familiedag på Sø-
rumsand Misjonshus, der mellom 30 og 40 barn og voksne 
deltok. Der var det informasjon fra lag og foreninger som var 
aktive i migrasjonsarbeid og hva disse kunne tilby. Klovnen 
Knut kom på besøk til stor glede for både barn og voksne. 
Det var også enkel servering. Den svært populære turen til 
«Høyt & Lavt» kunne gjennomføres også i år, i august under 
en «åpning» i restriksjonene.

Møteplassen hadde svært begrenset aktivitet dette året. Da 
Voksenopplæringen 1. januar ble flyttet fra Blaker Skanse 
til Skedsmokorset, kom det ingen til Møteplassen på Biblio-
teket på Sørumsand. Det ble gjennomført en undersøkelse 
blant de tidligere brukerne, bl.a. om tidspunktet burde flyt-
tes. Brukerne ville avvente å se hvordan deres nye hverdag 
ble. Da Norge stengte ned 12. mars på grunn av pandemien, 
ble Møteplassen satt på vent.

Aktiviteten Besøksvenn i regi av Sørum Røde Kors ble startet 
i februar 2020, og en person fikk et av våre medlemmer som 
besøksvenn/kontaktperson. Under oppstarten var det god 
kontakt med naboforeningene i Fet og Skedsmo, og det var 
tett oppfølging fra Akershus Røde Kors. Tross restriksjoner 
var det styrets intensjon at ordningen skulle fortsette, og 
forhåpentligvis utvides i 2021.

Koronapandemien kom altså til å være styrende for virk-
somheten også i 2021, spesielt første halvår. Styret skriver i 
sin beretning at 2021 var et vanskelig år for mange av akti-
vitetene på grunn av pandemien, og at flere aktiviteter var 
lagt ned eller lå i dvale, som styret uttrykte det. Styremøtene 
foregikk til dels digitalt (på Teams). På den annen side var 
flere avdelinger på ulik måte engasjert i kommunens vaksi-
neprogram.

Når det gjaldt den generelle driften hadde det nye styret 
jobbet med å få på plass rutiner og prosedyrer, nedfelt i en 
prosedyrehåndbok, og å få oppdatert hjemmesiden for at 
den bedre skulle reflektere hva foreningen driver med. 

Håndboka inneholder en del administrative og økonomiske 
rutiner som er en god ledetråd i det daglige arbeidet. Ikke 
minst vil den være et godt hjelpemiddel for nytt styre og 
nye ledere, for eksempel hvordan en går fram hvis en skal 
gjøre innkjøp, bestille møterom, få tilgang til huset, bruke 
en av bilene etc. Videre hvordan forberede årsmøtet, hvilke 
frister som gjelder, hvilke roller i Skedsmo som et nytt styre 
må ta stilling til når de konstituerer seg og andre praktiske 
rutiner. 

Prosedyrene er lagret elektronisk på styrets teams-side og 
oppdateres fortløpende etter hvert som styret kommer på 
nye rutiner eller endringer det er viktig å ha dokumentert. 
Endringer blir behandlet og godkjent på styremøtene.

I år kom det igjen på plass et beredskapsutvalg, og hoved-
oppgaven var naturlig nok å oppdatere beredskapsplanver-
ket. Utvalget initierte og arrangerte et samarbeidsmøte med 
Fet Røde Kors og Sørum Røde Kors med tanke på en felles 
beredskapsavtale med Lillestrøm kommune.

Wenche Undrum og Odd Sars-Olsen deler ut påskeblomster til 
de eldre i Sørum. Foto: Sørum Røde Kors
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Det ble i år bevilget 100 000 kroner til Røde Kors sitt arbeid 
i Gaza. I tillegg ble det også i år gitt støtte til mange gode 
lokale formål til jul:  
- Stillverksveien Ressurssenter 20 000 kroner til diverse ut- 
 styr.
- Romerike krisesenter 20 000 kroner.
- Barneavdelingen på Ahus 30 000 kroner til gaver/premier.
- Hjelpende hender 20 000 kroner.
- Julegaver til enslige mindreårige flyktninger a 700-900  
 kroner, inntil 10 000 kroner.
- Kirkens bymisjon 20 000 kroner til julemiddag.
- Blomster til sykehjemmene a 250-300 kroner, til sammen  
 5 000 kroner. 

Foreningen hadde noen år tidligere etablert en ordning 
med såkalt frivilligvert, som skulle ta imot nye frivillige som 
melder seg, gi dem en innføring i frivilligheten og hjelpe 
dem med å finne en passende aktivitet. Dette er en viktig 
funksjon, både for å kunne foreta en viss «siling» av interes-
serte, men også for at de som melder sin interesse for Røde 
Kors, blir ivaretatt og fulgt opp og kan føle en tilhørighet. 

I gamle dager var nok mottaket av nye, aktive medlemmer 
preget mer av tilfeldigheter, uten særlig kontroll, og for en-
kelte ivrige interesserte kan nok dagens prosess virke vel 
omstendelig. Det var i år 206 personer som hadde meldt sin 
interesse, men frivilligvertens arbeide hadde vært utfordren-
de på grunn av det reduserte aktivitetsnivået. Av de inter-
esserte var ved årsskiftet 49 registrert på aktuelle aktivitet, 
mens 34 fortsatt var i «behandlingsprosess», som det står i 
årsberetningen. Det hører også med til historien at mange 
falt fra i prosessen, av ulike grunner.

Nytt av året var opprettelsen av Redaksjonskomiteen, 
som et ledd i styrets mål om å oppdatere og vedlikeholde 
foreningens nettsider. Designet ble endret, og nettsidene 
ble modernisert og gjort mer oversiktlig.

Dette året ble også Seniorgruppa opprettet, en gjeng «gam-
le» medlemmer, stort sett fra hjelpekorpset, noen med mer 
enn 50 og 60 års fartstid bak seg. Dette var en gjeng som al-
lerede i lang tid hadde møttes til lunsj hver tirsdag på Røde 
Kors-huset, og styret var nå enig i at de fikk en mer formell 
tilknytning til foreningen. Ellers kunne en i årsberetningen 
lese følgende: «Formålet med gruppa er tosidig. Dels å være en 
sosial møteplass for medlemmer som har lang aktiv periode i 
Røde Kors bak seg. (- - -) I tillegg til det sosiale har flere fortsatt 
litt arbeidskapasitet slik at de kan trå til med enkelte oppgaver. 
I 2021 har de ryddet og kjørt noen lass på fyllinga, bidratt 
med kjøring til vaksinering og hentet båten på Sørlandet etter 
reparasjon.»

Hjelpearbeidet etter leirskredet i Gjerdrum 30. desember 
i fjor fortsatte utover i 2021. Ellers gjorde pandemien at 
hjelpekorpset måtte tenke litt utenfor boksen, som det står 
i årsberetningen. For å holde kontakten med medlemme-
ne oppe det ble gjennomført flere toppturer i distriktet og 
utendørs grilling. Det ble også arrangert både infokvelder 
og Escape Room digitalt (dataspill/gaming). Aktiviteten tok 
seg opp igjen utover høsten. Også i år stilte korpset frivillig 

opp med beredskap gjennom vår og sommer for folk i skog 
og mark og på vann.

På opplæringsområdet kunne korpset – ikke uten en viss 
stolthet – melde at hele grunnkursrekka var blitt avholdt 
lokalt for nye aspiranter, for første gang på lang tid, om ikke 
noensinne, som korpset skriver. Og videre: «Dette ble gjen-
nomført på vårparten i samarbeid med Aurskog Høland. Det 
var en krevende og intens tid, men også veldig lærerikt for både 
deltakere og stab.»

Hjelpekorpsmedlemmer på tur til Bjønnåsen.  
Foto: Skedsmo Røde Kors

Hjelpekorpset på tjeneste i Lillomarka. f.v.: Sultan Ibrahim,  
Ingunn H. Solli, Diana Patricia, Bjørn Åge Mork, Filip Karlsen, 
Kristoffer Jensen og Malén Sandmoe. Foto: Skedsmo Røde Kors
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Lise ble brukt i flere oppdrag for AMK og Hovedredningssen-
tralen, i tillegg til frivillig båtberedskap om sommeren, både 
på Øyeren og i Oslofjorden. Vannredning var igjen tema på 
en korpskveld. 

Vannredningsgruppen gikk i år til innkjøp av RDC (Rapid De-
ployment Craft), den sikreste, mest solide og enkleste red-
ningsbåten som noen gang er laget, skal en tro reklamen, 
til bruk i alle vannredningssituasjoner. Gruppen så fram til 
grundigere opplæring for å kunne ta denne mer aktivt i 
bruk.

Som nevnt hadde foreningen en egen frivilligvert, mens 
korpset i tillegg hadde en medlemskontakt som fulgte opp 
dem som ble videreformidlet dit. Korpset kunne i år gratule-
re flere nye med gjennomført kursrekke og status som før-
stehjelpere. Medlemskontakten ga likevel uttrykk for at det 
var en del svinn i forbindelse med inntaksprosessen, men 
var ellers enig i at prosedyren for inntak var nødvendig for å 
sikre god nok kvalitet.

RØFF var i godt gjenge etter re-starten i fjor høst, og det ble 
gjennomført 34 RØFF-treff i løpet av året og en lokal som-
mer-camp.

Dette året var det slutt på en årelang aktivitet, idet den tradi-
sjonsrike arbeidsgruppen ble nedlagt. Etter den langvarige 
pandemien var det vanskelig å komme i gang igjen. Dess-
uten var tiden for julemesser over. Siste julemesse var blitt 
avholdt i 2019. Helt siden starten i 1924 hadde det som den 
gang ble kalt syforeningen og senere håndarbeidsgruppen 
spilt en viktig rolle med hensyn til å aktivisere medlemmer 
og frembringe penger til ulike formål. Slik hadde det fort-
satt i alle år, men nå var det altså slutt. Det arbeidsgruppen 
hadde av materiell og utstyr ble gitt til Hjelpende Hender og 

Til tross for fortsatt pandemi ble antallet sanitetsvakter tre-
doblet i forhold til i fjor, etter at Norge åpnet litt etter litt. 
Blant mye annet hadde korpset i august korpset tjeneste 
under Triathlon i Lillomarka . Nytt av året var vakter på kam-
pene til Lillestrøm Amerikansk Fotballklubb, kamper fylt av 
mye fart og energi, der korpset fikk kjørt seg med mye før-
stehjelp.

En operativ nyvinning dette året var samarbeidet med 
AMK-sentralen (Akuttmedisinsk kommunikasjonssentral) i 
forbindelsene med sanitetsvaktene. Vaktlaget skulle kontak-
te AMK ved vaktens start og slutt, slik at AMK visste at korp-
set hadde sanitetsvakt på det aktuelle arrangementet. På 
denne måten kunne AMK kalle opp vaktlaget dersom publi-
kum på arrangementet ringte 113 på grunn av en hendelse, 
og det var ønskelig fra AMKs side at førstehjelper skulle være 
tilstede i påvente av ordinær ambulanse.

Øvelse Leirsund ble gjennomført 21. september, en søk- og 
redningsøvelse med over 30 mannskaper fra seks hjelpe-
korps. Verdensdagen for hjerte- og lungeredning 16. okto-
ber ble markert med stand på Strømmen Storsenter.

På årsmøtet var det blitt vedtatt at hjelpekorpset kunne kjø-
pe ny bil. Prosessen rundt valg av type bil og bruksområder 
tok lang tid, og bilen ble ikke bestilt før i oktober. Det var 
denne gang ikke bare snakk om en ren korpsbil, men en bil 
for hele foreningen. På styremøtet 4. oktober ble tre behov 
skissert:
1 Hjelpekorpset ønsker en mer spesialisert beredskapsbil.
2 Røff og Ungdom ønsker mannskapsbil.
3 Foreningen ønsker bil med større transportkapasitet.
Konklusjonen ble likevel en bil etter korpsets ønsker, med 
automatgir og firehjulstrekk, men skulle også kunne brukes 
av andre i foreningen.

Fra Øvelse Leirsund. Foto: Skedsmo Røde Kors

Korpskveld med vannredning som tema. På bildet ser vi RDC og  
mannskaper. Foto: Skedsmo Røde Kors
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NMS Gjenbruk, men medlemmene i arbeidsgruppen fortsat-
te på «Stikk innom»-arrangementene på Måsan.

Ellers var omsorgsaktivitetene fortsatt berørt av pandemien. 
Det var ingen hyggekvelder på sykehjemmene og ingen 
langfredagskafe. 

Den tradisjonelle bussturen kunne imidlertid gjennomfø-
res 8. september, og den gikk til Stavern med 27 deltakere. 
Besøkstjenesten deltok som vaksineringsvakter annenhver 
fredag i tidsrommet februar-september. Det hadde vært en 
viss aktivitet både på Stikk innom og i Kvinnegruppa.

Virksomheten i flyktningguiden tok seg opp utover høsten. 
Flere av guidene hadde ellers stilt opp både på evakue-
ringsmottaket på Olavsgaard Hotell i januar i forbindelse 
med leirskredet i Gjerdrum og som vaksinevakter både i 
Skedsmohallen og på Norges varemesse. Ellers var det ingen 
aktivitet for vitnestøttene dette året. Røde Kors Våketjeneste 
var fortsatt ikke etablert, men 8 interesserte hadde gått kurs, 
og det hadde nå vært kontakt både med LIBOS, Skedsmotun 
og Ahus. Det skulle likevel vise seg at et ikke var tilstrekkelig 
ressurser til å få aktiviteten i gang.

Det ble stadig tatt til orde for at det burde opprettes et over-
ordnet omsorgsråd, med representanter for de ulike om-
sorgsaktivitetene, men det var uenighet om behovet for et 
slikt råd. Dette har vært en årelang problemstilling i forenin-
gen, helt siden organisasjonsleddet Omsorg ble innført her i 
2009. Spørsmålet hadde vært tatt opp fra tid til annen, men 
det skulle ta enda et par år før Omsorgsrådet var på plass.

Etter å ha ligget nede i fjor, var det igjen full fart i Røde Kors 
Ungdom. Kjerneaktiviteten var nå treffpunkt, en sosial mø-
teplass med hovedformål å skape nye og gode relasjoner 
blant ungdom mellom 13 og 30 år, samt å forebygge en-
somhet. Det ble i 2021 avholdt 68 treffpunkt-kvelder, både 
digitalt og fysisk, med baking, spillkveld, pokerkveld, mat-
laging, grilling, bading og Escape Room. På det nasjonale 
årsmøtet for Røde Kors Ungdom vant Skedsmo Røde Kors 
Ungdom prisen Årets treffpunkt. 

Gjennom to uker i april/mai ble det gjennomført en kam-
panje med fokus på psykisk helse, «Sterkere sammen», med 
aktiviteter hver dag. Senhøstes ble det åpnet for å flytte noe 
av ungdomsaktivitetene til Helsebygget, der Akershus Røde 
Kors fra før drev leksehjelpen. Bakgrunnen var prosjektet 
«ROM for frivillighet», et samarbeidsprosjekt siden 2018 mel-
lom Linstow Eiendom, kommunen og Akershus Røde Kors, 
der lokaler ble stilt til rådighet for Røde Kors. Dette skulle 
vise seg å bli en ganske kortvarig løsning for UNG.

Etter flere år med stor aktivitet i Sørum, skulle det etter 2 år 
med pandemi vise seg stadig vanskeligere å rekruttere fri-

villige til verv i Sørum Røde Kors. Styret startet sonderinger 
om en sammenslåing med Skedsmo Røde Kors for i det hele 
tatt kunne fortsette med aktiviteter som Flyktningguiden og 
Besøkstjenesten. Valgkomiteen hadde en vanskelig jobb, og 
det ble enda mer aktuelt å fortsette prosessen med å inn-
lemme Sørum Røde Kors i Skedsmo Røde Kors.

Styrets innledning i årsberetningen for 2022 kan være en 
grei start på historien om dette året: 

«2022 har vært et år hvor alle aktivitetene er kommet i gang 
igjen etter pandemien, det har vært en del utskiftninger 
innen de frivillige, men tilgangen på nye har tatt seg opp 
igjen etter vanskelig rekruttering i 2021. Krigen i Ukraina har 
som kjent gitt en stor flyktningestrøm til Norge og SRK har 
sammen med Fet- og Sørum Røde Kors bidratt til driften av 
flyktningmottaket på Triaden.»

Ellers jobbet styret kontinuerlig med å styrke den organisa-
sjonsmessige forståelsen og kompetansen innad i forenin-
gen. 4.-6. november ble det holdt styre- og lederseminar på 
Sundvollen, som var et viktig bidrag i dette arbeidet. «Veldig 
bra samling. Stort engasjement….» var konklusjonen i styre-
møtet dagen etter.

En ny beredskapsplan ble vedtatt på styremøtet i desember, 
og en avtale med kommunen var nærmest klar til signering. 
Dette var nå en avtale mellom Fet Røde Kors, Skedsmo Røde 
Kors og Lillestrøm kommune. Sørum Røde Kors hadde nem-
lig på et ekstraordinært årsmøte i november vedtatt å legge 
sin aktivitet inn i Skedsmo Røde Kors, som på sin side var 
positive til dette og ville behandle saken på årsmøtet i 2023.

Foreningen hadde stand på torget under frivillighetens dag   
21. mai: «Bra oppmøte og opplegg fra oss. (---) Det var dårlig 
vær så det var ikke så mange tilskuere.» Lukten av vafler og en 
fin quiz trakk likevel noen interesserte. Som vanlig var altså 
foreningen stadig ute i bybildet for å vise seg fram. Hjel-
pekorpset hadde allerede på Røde Kors-dagen 8. mai hatt 
stand på Strømmen Storsenter, og så var det igjen byfest 
juni, der både hjelpekorpset og ungdommene markerte seg.

Her har leder Anam 
Amer og rådsmed-
lem Noa Strau-
me-Næsheim fått 
det synlige beviset 
for at Skedsmo 
Røde Kors Undom 
har blitt utnevnt 
til Årets treffpunkt. 
Foto: Skedsmo 
Røde Kors
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Norges Røde Kors Feltsalg startet opp igjen, etter en pause 
under pandemien. Feltselgere fra Norges Røde Kors gikk fra 
dør til dør for å rekruttere givere og lokale støttemedlem-
mer, uten at det ser ut til å ha gitt de helt store utslagene på 
medlemstallet. Selv om feltsalg neppe skaffer flere aktive 
medlemmer, kan nok slike verveaksjoner ha bidratt til at det 
totale medlemstallet har holdt seg relativt stabilt gjennom 
det ti-året vi nå er inne i. Foreningen har i disse årene hatt 
rundt 1500 medlemmer, bortsett fra en liten «topp» i årene 
2017-2019, da antallet rundet 2000. Antallet tjenestetimer, 
som i de fleste årene i samme tidsrom stort sett har ligget 
i overkant av 30 000 timer, bortsett fra pandemiåret 2020, 
kan tyde på antallet aktive medlemmer også har holdt seg 
ganske stabilt.

Seniorgruppas medlemmer utførte også i år enkeltoppdrag 
og støttet aktiviteter ellers i foreningen. To av medlemmene 
kjørte en bil til Warszawa i forbindelse med at Norges Røde 
Kors sendte nedover flere biler til Den Internasjonale Røde 
Kors-komiteen (ICRC) for innsats under krigen i Ukraina. Fle-
re deltok med vaffelsteking og norskopplæring på flyktning-
mottaket på Triaden, og gruppa samlet også inn og overhal-
te sykler til flyktningene.

Når det gjaldt den årlige støtten til organisasjoner og aktivi-
teter mv. i nærmiljøet, er det verdt å merke seg at det kom 

stadig flere henvendelser fra privatpersoner, som hadde fått 
problemer som følge av en stadig mer utfordrende økono-
misk hverdag. 

I et historisk perspektiv kan vi trekke trådene tilbake til 
foreningens tidlige år, da styreprotokollene var fulle av søk-
nader om økonomisk støtte fra innbyggerne i Lillestrøm. 
Som ett eksempel kan nevnes en sak fra styremøtet 1. fe-
bruar 1933, som gjengitt på side 11, der NN i 1933 søker om 
penger til 2 liter melk daglig i 2 måneder, noe som for øvrig 
ble enstemmig innvilget.

En reise i fred ble igjen arrangert dette året, med avreise 1. 
oktober. 27 ungdommer var påmeldt, og foreningen stilte 
med 7 voksne ledere. Det kan være greit å minne om det 
omfattende forberedende opplegget i Norge i forkant av rei-
sen: foreldremøte, ulike foredrag og filmer, besøk på Utøya, 
Grini, Jødisk museum og HL-senteret på Bygdøy.

Nå som samfunnet begynte å komme tilbake til normalen, 
kunne hjelpekorpset få profilert seg selv under flere arran-
gementer. Blant annet stilte korpset opp med mannskap, 
båt og scooter på stand under Camp Villmark, på Nova Spek-
trum (tidl. Varemessa), og samarbeidet med TV-produksjo-
nen Maskorama fortatte. Under NM for hjelpekorps på Gålå, 
stilte det et felles lag fra Akershus, hvorav 3 av 6 deltagere 
var fra Skedsmo, som også stilte med dommer. Laget kom 
på en hederlig 2. plass.

Hjelpekorpset kunne i årsberetningen melde at det var en 
betydelig økende interesse blant medlemmer for å stille opp 
på aksjoner. Kurs- og opplæringsvirksomheten tok seg skik-

Røde Kors-dagen 8. mai markeres av hjelpekorpset på Strøm-
men Storsenter. f.v.: Hege Davidsen, Gogo Hansen, Une Bonne-
vie og Tone M. Olsen. Foto: Hege Davidsen.

Gunnar Larsen Halmer (t.v.) og Terje Kleven kjørte en bil Wars-
zawa for Den Internasjonale Røde Kors-komiteen (ICRC). Bilen 
skulle brukes til innsats under krigen i Ukraina. Foto: Skedsmo 
Røde Kors
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kelig opp igjen dette året, og korpset kunne fornøyd skrive 
i årsberetningen: «Endelig har Røde Kors sin kursverden åpnet 
seg igjen!» Blant annet deltok flere medlemmer på ulike 
spesialkurs. Når det gjelder rekrutteringen til hjelpekorpset, 
var det god deltagelse og solid innsats både av deltakere og 
instruktører gjennom hele året. 13 personer fullførte kurs-
rekka og ble godkjent, mens 19 aspiranter fortsatt hadde 
noe igjen av opplæringen.

Samlet sett hadde det i år vært behov for 302 førstehjelpe-
re for å dekke alle sanitetsvaktene! Korpset må ha hatt en 
betydelig kapasitet dette året. I tillegg til å dekke alle egne 
sanitetsvakter, bistod korpset andre korps i Akershus og 
Oslo-korpset hele 13 ganger, med totalt 25 mannskaper. 
Nytt av året var innføringen av vaktrapport, som var ment 

å være et bra hjelpemiddel til å gi tilbakemeldinger om det 
som gikk bra og ting som kanskje ikke fungerte like bra på 
vaktene.

På samme måte som hos andre hjelpekorps i distriktet var 
det liten aktivitet på ambulansesektoren, selv om kjøringen 
tok seg litt opp mot slutten av året. Etter en lang forbere-
dende prosess i fjor, fikk korpset omsider sin nye mann-
skapsbil. Den gamle ble solgt til Tokke Røde Kors.

Båtaktiviteten var mindre dette året, mens det hadde vært 
snøscootervakt 5 helger gjennom vinteren. I tillegg hadde 
snøscooteren deltatt i løyperydding i Rælingen  på grunn av 
tungt snøfall.

En helt ny korpsaktivitet dette året var droneflyging. Korpset 
hadde nå to godkjente piloter som kunne bemanne Røde 
Kors-droner og kjøre søk. Det ble også utpekt egen lokal 
«flygesjef». Korpset fikk en egnet søkedrone fra Romerike 
Sparebank, som ble kalt ut til fire aksjoner. Droneøvelser ble 
ukentlig gjennomført på Hektner i Rælingen. 

Dette var både en viktig og spennende tjeneste, som helt 
klart var kommet for å bli. Likevel kom det et lite hjertesukk i 
styremøtet 5. januar: «Skal vi begynne med en ny aktivitet uten 
at vi klarer å drifte de aktivitetene hjelpekorpset allerede har?» 
Selv om akkurat denne innvendingen ikke harmonerte helt 
med det som ellers ble sagt om aktiviteten korpset dette 
året, var slike betraktninger ikke noe nytt i foreningens his-
torie. 

Opp gjennom årene hadde Norges Røde Kors i perioder 
stadig initiert nye aktiviteter og tiltak som det var ønskelig 

Ungdommen ved en togvogn i Auschwitz II - Birkenau.   
Foto: Ann-Helen Bakkelund

Oppslag i Romerikes Blad 6.9.22
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at alle lokale ledd skulle iverksette, blant annet for at Røde 
Kors måtte tilpasse seg nye behov i samfunnet. Disse «nyvin-
ningene» ble ikke alltid like godt mottatt, nettopp fordi de 
aktive medlemmene hadde hendene fulle fra før. Men det 
gikk seg som regel til etter hvert.

RØFF reduserte aktiviteten til annenhver uke, da det var ut-
fordringer med å få med flere ledere. Det ble jobbet med å 
få opp aktiviteten, men utover høsten var det bare noen få 
«RØFF-ere» igjen. Disse ble invitert med på korpskveldene 
annenhver tirsdag.

Også besøkstjenesten kunne etter hvert gå tilbake til vanlig 
drift, og om høsten var det om lag 45 besøksvenner i sving. 
Det er viktig å være klar over at det også ligger mye forbere-
dende arbeid bak koblingen av nye besøksvenner med dem 
som ønsker besøk, som det er i forbindelse med de koblin-
gene som Flyktningguiden organiserer. 

Langfredagskafeen kom i gang igjen med fullt hus. Besøks-
venn med hund hadde nå tre aktive ekvipasjer, og det ble 
jobbet med å innlemme disse i besøkstjenesten. 

Tradisjonen med hyggekvelder på sykehjemmene ble også 
tatt opp igjen, blant annet på Skedsmotun i september med 
ca 40 deltakere og på tampen av året på Stalsberg med 
musikk, sang, kaffe og kaker. Ikke rart at dette var populære 
arrangementer. På Stikk innom på Måsan var det nå 7 av 
våre medlemmer som rullerte med 3-4 stk hver fjerde uke. 
Kvinnegruppa startet også opp igjen om våren, med 15 nye 
deltakere, mens den flerkulturelle kafeen ikke hadde vært 

i aktivitet etter pandemien. Den kommunale støtten til ka-
feen hadde falt bort, i tillegg til at ildsjelen bak prosjektet 
dessverre sluttet.

Ellers fikk flyktningarbeidet igjen stort fokus dette året. 
Krigen i Ukraina førte til en stor flyktningestrøm i Europa, 
og mange kom også til Norge. På Thon Hotel Triaden ble 
det om våren etablert et flyktningmottak. Medlemmer fra 
Sørum Røde Kors og Fet Røde Kors var de første som deltok 
der, med tilbud om språkopplæring mandag og onsdag og 
vaffelservering på søndager. 

I desember ble det holdt julefest for flyktningene. Skedsmo 
Røde Kors kom etter hvert på banen, både når det gjaldt 

John Hofseter rydder løyper i Rælingen. Foto: Ola Strømman

Dronepilot Gaute Sars-Olsen tar av på leteaksjon. 
Foto: Ola Strømman
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aktivitetene der, og ikke minst når det gjaldt å organisere 
Røde Kors-innsatsen. Dette skulle vise seg å bli en svært 
langvarig oppgave, litt til forskjell fra flyktningestrømmen i 
2015, der innsatsen var noe mer akutt og kortvarig, og men 
som krevde langt større ressurser i den korte tiden det stod 
på som verst.

I tillegg til arbeidet på Triaden var flere av flyktningguidens 
medlemmer kontakter for i alt 11 ukrainske familier som 
ble bosatt i Lillestrøm kommune. Det var ellers stor aktivitet 
i Flyktningguiden, med koblinger, startkurs og teatertur. 
12. mai ble det på Sørum fritidsgård gjennomført et større 
arrangement for flyktningene. Frivilligsentralen var teknisk 
arrangør, mens Røde Kors-foreningene i kommunen deltok 
og var sponsorer. Lions Club deltok også. For alle guider og 
flyktninger tilknyttet Skedsmo Røde Kors var det sommer-
fest  samme sted i august.

Når det gjaldt vitnestøttene var det mange som hadde falt 
fra i løpet av de årene det ikke hadde vært noen aktivitet, og 
det var bare 4 aktive igjen. Tingretten hadde gitt uttrykk for 
at vår tjeneste var ønsket. Ny avtale ble signert om høsten, 
og det var nå behov for flere vitnestøtter. Aktiviteten kom 
ikke skikkelig i gang igjen før året etter.

Hovedaktiviteten for ungdommene var fortsatt treffpunkt, 
og det var arrangert 55 treffpunktkvelder dette året. Røde 

Kors Ungdom hadde som prinsipp at dette skulle være et 
lavterskeltilbud for å forebygge ensomhet, uten forutgåen-
de påmelding. Det skapte noe uforutsigbarhet mht deltagel-
sen, men det var i gjennomsnitt 5 deltakere per kveld, med 
15 på den mest populære aktiviteten og 0 på den minst 

populære. Røde Kors Ungdom påpekte 
i årsberetningen at de nå – i motsetning 
til enkelte tidligere år, må en vel kunne si 
– hadde et lokalråd og en ressursgruppe 
som utgjorde 11-12 frivillige, det vil si en 
stabil frivilliggruppe som drev aktivite-
ten. 

Vaffelsteking på Triaden i desember. F.v.: Ole Jacob Birkenes, John Eeg, Hanne Mette  
Brekke, Mette Ingeberg, Karl Ove Ingebrigtsen og Audhild Bø. Foto: Skedsmo Røde Kors

Romerikes Blad 16.5.22. Frivilligsentralen, i samarbeid med 
Røde Kors og Lions Club arrangerte treff for ukrainske flykt-
ninger på Sørum fritidsgård.
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Om våren ble onsdagsmøtene flyttet til Helsebygget, som 
altså var et ledd i prosjektet «ROM for frivillighet», og det 
ble kjøpt inn en transportsykkel til frakting av mat fra Røde 
Kors-huset og dit ned. Dette viste seg å være lite praktisk, 
og på tampen av året ble det bestemt at lokalene i Helse-
bygget likevel ikke skulle brukes. Røde Kors Ungdom fikk 
aktivitetsstøtte på 20 000 kroner fra Integrerings- og mang-
foldsdirektoratet (IMDi).

En spesiell hendelse dette året skjedde i forbindelse med 
gjenåpningen av Storgata i Lillestrøm, som hadde vært un-
der rehabilitering i halvannet år. Firmaet Norconsult ønsket 
å gi et bidrag på 125 000 kroner til en ungdomsaktivitet 
i kommunen, og de valgte Skedsmo Røde Kors Ungdom. 
Pengene kom fra Byggenæringens klimapris, som veipro-
sjektet mottok i 2021. Dette var jo litt av en honnør til 
ungdommene, som ønsket å bruke pengene på å utvikle 
aktiviteten videre og skape et bedre tilbud for ungdom i 
Lillestrøm og omegn. 

Som nevnt innledningsvis hadde Sørum Røde Kors på tam-
pen av året vedtatt «å legge sin aktivitet inn i Skedsmo Røde 
Kors», som det står i årsberetningen. Dette hadde ligget i 
kortene siden 2021, og oppdraget på årsmøtet i 2022 var å 
starte prosessen med å avvikle Sørum Røde Kors for å inn-
lemme daværende aktiviteter inn i Skedsmo Røde Kors. 

Flyktningguiden hadde allerede et samarbeid, da Lillestrøm 
kommune kun ville forholde seg til ett Røde Kors.

På ekstraordinært møte i Sørum Røde Kors 28. november 
ble det fattet følgende vedtak (utdrag): 

«Ekstraordinært møte i Sørum Røde Kors godkjenner 
planen om å slå sammen Sørum og Skedsmo, og med 
det avvikle Sørum Røde Kors slik vi kjenner det i dag. 
Organisasjonsnummeret til Skedsmo Røde Kors videreføres.    
(---.)
Pengene på konto overføres Skedsmo RK, øremerket arbeid 
med besøkstjenester og migrasjonsarbeid i hele kommunen, 
samt med et ønske om å opprettholde tilbudet Språkkafé på 
Sørumsand. (---.)
Aktive medlemmer i nedslagsfeltet gamle Sørum 
inviteres inn i prosessen med å sikre det ovenstående og 
ansvarliggjøres for sine områder, både geografisk og for sine 
tjenesteområder. (---.)»

Bakgrunnen var at foreningen den senere tid hadde slitt 
med mangel på frivillige som var villige til å være med å 
lede organisasjonen. De ønsket derfor å dra i gang en pro-
sess med å slå sammen Sørum, Fet og Skedsmo Røde Kors 
til ett nytt Lillestrøm Røde Kors. Etter sonderinger ble det 
klart at Fet ikke var interessert i en slik løsning. Sørum øn-

sket derfor subsidiert å slå seg sammen med Skedsmo Røde 
Kors. Aktiviteten i Sørum var nå begrenset til Flyktningguide 
og Besøkstjeneste. Styret i Skedsmo Røde Kors støttet en slik 
innlemmelse og ville fremme dette som egen sak på årsmø-
tet 2023.

Det var en begivenhetsrik vår for foreningen i 2023. På 
årsmøtet 1. mars ble styrets anbefaling vedrørende Sørum 
Røde Kors vedtatt: 

«Styret i Skedsmo Røde Kors anbefaler årsmøtet i Skedsmo 
Røde Kors å vedta en slik sammenslåing og gi styret fullmakt 
til å gjennomføre de praktiske grepene som må til.» 

På styremøtet 28. mars presenterte Sørum Røde Kors dagens 
aktivitet. 

Flyktningguiden i Sørum hadde 21 aktive guider og driftet 
en godt besøkt språkkafe på biblioteket. Det var 5 besøks-
venner i sving, og noen av dem hadde to eldre som de 
besøkte. Besøksvennene delte ut blomster til jul og påske. 
Som et ledd i sammenslåingen var det et overordnet mål å 
få til en god implementering av de aktive i Sørum og å øke 
aktiviteten i den delen av storkommunen. 19. oktober ble 
det sendt et informasjonsbrev til alle medlemmer og aktive i 
tidligere Sørum Røde Kors og i Skedsmo Røde Kors. 

Leder Anam Amer står med sjekken på 125 000 kroner fra Nor-
consult, sammen med nestleder Noa Straume-Næsheim og 
Lena Bjartland Strømman fra lokalforeningen. 
Foto: Skedsmo Røde Kors
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I årsberetningen kunne styret slå fast at «vi har gjennomført 
en vellykket integrasjon av aktiviteten fra Sørum Røde Kors». 
Innen utgangen av 2023 ble alle medlemmer overført til 
Skedsmo Røde Kors, dersom de ikke hadde kommet med 
innsigelser.

Mandag 20. mars var en stor dag for Skedsmo Røde Kors. 
Etter årevis med et noe varierende beredskapsplanarbeid, 
som vi har sett opp gjennom historien, ble en viktig milepæl 
nådd denne dagen. Beredskapsavtalen mellom Fet Røde 
Kors, Skedsmo Røde Kors og Lillestrøm kommune ble sig-
nert. Ordfører Jørgen Vik skrev i den forbindelse på sin Face-
book-side: 

«Selv om Lillestrøm har blitt en stor kommune, og noe av 
poenget med å være stor er å være robust og kunne klare 
seg best mulig selv, så kommer det situasjoner der også vi 
trenger bistand. Ingen klarer alt selv. Vi trenger hverandre. 
Når det virkelig røyner på, er den norske beredskapen 
fullstendig avhengig av frivilligheten. Det gjelder både på 
nasjonalt og lokalt nivå.

Lillestrøm kommune er en ung kommune, men har likevel 
rukket å være gjennom to slike hendelser – pandemien og 
evakueringssenteret etter skredet i Gjerdrum. Under begge 
hendelser trengte vi frivilligheten. Vi fikk hjelp av mange 
– og blant disse og veldig synlige var Røde Kors. Det er vi 
takknemlige for.»

Det skulle forresten ikke gå mange måneder før den nye 
beredskapsaavtalen kom til nytte. Ellers kom det et nytt be-
redskapsutvalg på plass i år, og samarbeidet med kommu-
nen virket bra.

På selve Røde Kors-dagen mandag 8. mai inviterte Skedsmo 
Røde Kors til åpent hus fra kl. 1800 . Dessverre var det få 
besøkende ut over mange gamle medlemmer, «men vi fikk 
sannsynligvis 2 nye frivillige» kunne styret konstatere, - med 
et glimt i øyet. Men ved årsskiftet kunne styret likevel glede 
seg over en aldri så liten økning i både antallet medlemmer 
og antallet frivillige.

En reise i fred ble dessverre avlyst i år, da det var for få  
påmeldte, for første gang på mange år, bortsett fra under 
pandemien.

Det var god oppslutning om årets grøtfest 5. desember, med 
om lag 50 deltakere. Nesten alle foreningens avdelinger 
og aktiviteter var representert, og alle fikk anledning til å 
fortelle litt om hva de ulike tjenestene gikk ut på. Det var 
tydelig at mange ikke var klar over den store bredden i akti-
vitetstilbudet, og det ble knyttet nye bekjentskaper på tvers 
av aktivitetene. Dette viser bare hvor viktig det er med slike 
fellessamlinger fra tid til annen.

Den årlige julegaveutdelingen hadde etter hvert kommet 
inn i et fast mønster med stort sett de samme mottakerne 
fra år til år. Det var mange gode formål som på denne måten 
fikk viktig støtte. Blant annet var nissehjelperne på besøk på 
Ahus 11. desember og leverte gaver og premier fra Skedsmo 
Røde Kors til barneavdelingen. 

Beredskapsavtalen mellom Fet Røde Kors, Skedsmo Røde Kors 
og Lillestrøm kommune blir signert. F.v.: Tarje Braaten, Skedsmo 
Røde Kors, ordfører Jørgen Vik og Grethe Marie Dalberg, Fet 
Røde Kors. Faksimile: Tina Aardahl/Romerikes Blad, 22.3.23

Annonse fra Romerikes Blad 2.5.23
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Ellers vitnet statusrapportene fra Hjelpekorpset i styremø-
tene om stor og variert aktivitet fra måned til måned, i kjent 
stil: aksjoner, sanitetsvakter, ambulanse, korpskvelder, mø-
ter, kurs, øvelser og beredskap. En sjelden gang kan uhellet 
være ute, for på korpskvelden 10. oktober ute i marka, i om-
rådet ved Marikollen, falt en av medlemmene fra stor høyde. 
Vedkommende ble tatt godt hånd om, og det hele endte 
godt. I påfølgende styremøte ble det slått fast at hendelsen 
var blitt håndtert bra. 

Korpset bistod med drone under en omfattende leteaksjon i 
Lindesnes om høsten, et av 22 droneoppdrag dette året. 

Etter et av vinterens første, store snøfall, var to korpsmed-
lemmer med på bistand til «innesnødde» bilister langs E18 
i Ørje, sikkert et spesielt og uvanlig oppdrag. Det samme 
kan vel nesten sies om tjenesten under Skøytedisco i Glos-
trupdompa, for dem som er kjent i Skjettenbyen, og ved en 
utendørskonsert med Oslofilharmonien. 

Fotballsesongen var som alltid en travel tid for korpset, og 
det var heller ikke i år få ressurser som gikk med på Åråsen 
annenhver uke: vaktleder i KO, 2 bårelag og 1 streiflag. På 
såkalte høyrisikokamper stilte korpset i tillegg med et ekstra 
streiflag og ambulanse. 

Nytt av året under russefeiringen var opprettelsen av Røde 
Kors Operasjonssentral (RK-OPS) på Røde Kors-huset, i sam-
arbeid med AMK-sentralen. Hjelpekorpsmedlemmer fra hele 
Akershus deltok i dette prosjektet. Det gikk i ett kunne det 
se ut til, men dessverre var det nå liten eller ingen aktivitet i 
RØFF, som om sommeren ble lagt på is inntil videre.

Det ble også gitt «julemat-tilskudd» i form av matkasse eller 
gavekort til 8 vanskeligstilte familier som henvendte seg 
direkte til foreningen. Mye av innholdet i matkassene hadde 
foreningen vært så heldig å få i gave ifm nedleggelsen av 
Esso-stasjonen på Sørumsand. Andre deler av varelageret 
kom godt med på arrangementet 20. desember. Som i alle 
år tidligere, ble det sendt blomsterhilsener til alle sykehjem-
mene i kommunen.

Årets støtte til nødhjelpsarbeid i utlandet ble gitt via Norges 
Røde Kors til jordskjelvofre i Tyrkia og Syria, 100 000 kroner, 
og samme beløp ble gitt til hjelpearbeidet i Israel og Gaza.

På initiativ fra hjelpekorpset ble det den 20. desember arran-
gert en koselig julemiddag på Røde Kors-huset for familier 
med svak økonomi, med 25 deltakere, både barn og eldre. I 
tilbakemeldingen til styret kunne en lese: 

«10 flinke hjelpere fra hjelpekorps, seniorgruppa og flykt-
ningguiden har handla mat og gaver, lagd all maten (ja, noen 
av oss har stekt ribbe for første gang - og den ble nydelig), dek-
ket bord, vært nisse, servert, tegna og lekt med lego med barna 
og spredd juleglede, latter og gode samtaler. Alle virket veldig 
fornøyde med god mat, dessert, gaver og massevis av godis og 
brus (sponset ).» 

Dette var nok et kjærkommet førjuls-tiltak for dem som ikke 
hadde det så bra.

Julegaveutdeling på Ahus. Blant de ansatte kan vi i bakerste 
rekke se våre nissehjelpere Håkon Rekstad, Une Bonnevie og 
Malen Sandmoe. Foto: Skedsmo Røde Kors

Drone på aksjon i Lindesnes. F.v.: Jørgen Fjeldberg, Gaute 
Sars-Olsen og Ola Strømman. Foto: Bjørn Langsem / Dagbladet
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overfor beredskapsleder uttrykk for at de var veldig fornøy-
de med innsatsen.

Når det gjaldt tilførsel av nye medlemmer dette året, meld-
te korpset at 8 flinke og ivrige aspiranter ble ferdige med 
kursrekka og ble godkjente hjelpekorpsere. Ikke uten en viss 
stolthet kunne korpset tilføye: «I tillegg til de aspirantene vi 
har fostret opp selv, har vi vært heldige å få flere medlemmer 
fra andre hjelpekorps som vil tilknyttes Skedsmo. Dette 
begrunnes i stor grad med det gode miljøet og mange bra 
aktiviteter, og det er veldig hyggelig.»

Også i år gjorde Akershus-laget en solid innsats under NM 
for hjelpekorps og kunne forlate Alta med den flott pokal for 
2. plass. Skedsmo stilte med 2 av de 6 deltakerne.

Alle medlemmene i Omsorg både fra Skedsmo, Sørum og 
Fet ble i regi av Beredskapsutvalget alarmert ifm «Øvelse 
Hovedstad» 12. september. 

Årets øvelse ble arrangert med bakgrunn i den sikkerhets-
politiske situasjonen i Europa med fokus på hybride hendel-
ser. Øvelsen la vekt på samvirket i totalforsvaret, og et stort 
antall totalforsvarsaktører var med, i tillegg til mange lokale 
avdelinger fra Røde Kors i Akershus. 

De medlemmene som stilte, var med på å ta imot det som 
skulle være sykehjemspasienter som ble evakuert til tilflukts-
rommet i Skårerhallen på Lørenskog. I forkant av «spillet» 
fikk medlemmene en omvisning i det som kanskje er et av 
de mest avanserte tilfluktsrommene i området.

Arbeidet ved flyktningmottaket på Thon Hotell Triaden fort-
satte som før, nå også med populære bingokvelder, i tillegg 
til språkundervisning og vaffelsteking. Dessuten ble det 

Korpset fikk også befatning med ekstremværet «Hans», 
da det feide over Sør-Norge fra 7. til 9. august. Store ned-
børsmengder og sterk vind førte til flom og jordskred, med 
påfølgende evakueringer, store materielle ødeleggelser og 
stengte veier og jernbaner. Det var særlig Innlandet og Viken 
som ble berørt, men «Hans» rammet også deler av Sverige, 
Finland og Baltikum. 

Beredskapsavtalen med kommunen fikk da sin ilddåp. Det 
ble imidlertid ikke behov for så mye bistand som det først 
kunne se ut til. «Kommunen varslet Skedsmo Røde Kors på 
vakttelefon kl. 22.32 mandag 7. august.» kunne en lese i sty-
rereferatet 6. september. Og videre: «Første oppdrag var å 
merke en 600 meter lang sti mellom Jølsen i Fet og Asak med 
merkebånd. Stien skulle brukes som en evakueringslinje, samt 
inngangslinje for f.eks. kommunens hjemmehelsetjenester.» 

Under ekstremværet bidro korpset også med teltrigg, mat-
utdeling og evakuering og var ellers i timevis i beredskap og 
deltok på samtlige krisemøter på Rådhuset. Kommunen ga 

NM-laget i Alta tok en hederlig 2.plass. Foran f.v. Ellinor   
Møller (Asker), Ove Ørjansen (Nittedal), Natalie Bing (Asker), 
Elin Kverneggen (Skedsmo), Daniel Eckroll-Vestegen (Nittedal) 
og Une Bonnevie (Skedsmo). 

Fra forsiden på Røde Kors-magasinet nr. 3 - 2023. Bildet viser 
Røde Kors-ere på evakueringsveien som ble laget i forbindelse 
med uværet Hans. Foto: Skedsmo Røde Kors
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gjennomført en rekke aktiviteter ellers. Blant annet var det 
juletrefest  på Røde Kors-huset 15. januar med godteposer 
og tryllekunstner, og 7. juni var det tur til Losby . 

Årets sommertur gikk til klatreparken «Høyt & Lavt »  
17. juni, der også UNG deltok. Røde Kors fikk 50 % av dagens 
billettinntekter, kr. 15 700, i tillegg til 50 gratisbilletter til 
flyktninger som ikke hadde anledning til å være med denne 
dagen. Det var besøk på Munch-museet 13. desember og før 
jul var det igjen tid for julefest. 

Vi hadde et veldig godt samarbeid med Fet Røde Kors, som 
styrte mye av aktiviteten. En viss «trøtthetsfølelse» begynte 
vel etter hvert å gjøre seg gjeldende blant medlemmene. Li-
kevel ble så godt som alle vaktene besatt, ikke minst takket 
være noen virkelige ildsjeler fra Fet og Sørum, som hadde 
stått på helt siden våren 2022. 

Antallet flyktninger varierte noe gjennom året, men utover 
høsten var det til enhver tid mellom 250 og 300 flyktninger 
der. Mottaket ble nå driftet som et akuttmottak, og flyktnin-

gene var i hovedsak uregistrerte, som skulle registreres og 
deretter flytte til andre mottak etter 4-6 dager.

Røde Kors språkkafe startet opp på det nye biblioteket i Lille-
strøm 7. februar, på tirsdager kl. 1600-1730. Det var noen av 
flyktningguidene som tok initiativ til kafeen, som viste seg å 
bli et populært tiltak med bra oppmøte. Det samme gjaldt 
språkkafeen på Sørumsand, som var i drift fram til juni, da 
den midlertidig måtte innstille virksomheten på grunn av 
mangel på frivillige. 

Et annet populært tiltak var Seniorgruppas arbeid med 
istandsetting av sykler til flyktningene. Det var ellers stor 
aktivitet i Flyktningguiden, både rent administrativt og i 
forbindelse med de 25 koblingene av flyktninger og guider 
gjennom året. På tampen av året var det imidlertid flere 
ledige guider og mange flyktninger på vent. Det var jo ikke 
alltid slik at guider og flyktninger passet sammen.

Når det gjaldt besøkstjenesten hadde ikke kommunen 
lenger ett operativt kontaktpunkt som tjenesten kunne for-
holde seg til, men det ble tatt initiativ for en bedre dialog. 
Dessuten hadde besøkstjenestens to trofaste «koblersker» 
som hadde gjort en kjempeinnsats gjennom veldig man-
ge år, bedt om avløsning, og nytt mannskap kom på plass 
til denne viktige og tidkrevende jobben. Det var 23 aktive 
besøksvenner i sving, men det var nå behov for flere. Rekrut-
tering kom på dagsordenen, og besøkstjenesten satte seg 
klare mål for neste år. 

Langfredagskafeen var fortsatt en fast post på besøkstje-
nestens program, i tillegg til den årlige bussturen , som i år 
gikk til Elverum med Norsk Skogmuseum og Tatermuseet.

Om våren ble det tatt grep for å rekruttere nye vitnestøtter 
til Romerike og Glåmdal tingrett, både ved annonser og 
informasjon på nettsidene . Det var mye kursing av de nye 
vitnestøttene, som alle gjennomgikk vitnestøttekurs, første-
hjelpskurs og kurs i psykososial førstehjelp. Mot slutten av 
året var det 8 aktive vitnestøtter.

Skedsmo Røde Kors tok dette året tilbake driften av lek-
sehjelpen i Lillestrøm, etter at Akershus Røde Kors hadde 
overtatt ansvaret i 2018. Leksehjelpen har vært godt besøkt, 
fortrinnsvis av ungdommer mellom 15 og 25 år.

I årets siste styrereferat, fra møtet 6. desember, kunne en 
lese at Omsorgsrådet var i gang, og at det hadde vært møte 
med alle aktivitetslederne. Etableringen av et funksjonelt 
omsorgsråd hadde vært på agendaen i årevis. Derfor sa 
styret seg i årsberetningen «spesielt fornøyd med at Omsorgs-
rådet har organisert seg på en bedre måte med en god struk-
tur.»

Juletrefest på Røde Kors-huset 15.1.23.     
Foto: Hanne Mette Brekke
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Røde Kors Ungdom fortsatte også i år med sine Treff-
punkt-kvelder gjennom hele året, en kveld hver uke for 
ungdom mellom 15 og 25 år i nærmiljøet. Treffpunkt er kjer-
neaktiviteten til Røde Kors Ungdom, og deltagelsen hadde 
vært bedre enn i tidligere år. 

Treffpunkt tar ellers sikte på at ungdom selv skal være med 
på å utforske aktiviteten, i tråd med «ung-til-ung-metoden». 

I tillegg til denne faste aktiviteten markerte UNG seg ved 
flere anledninger, blant annet under åpent hus på Røde 
Kors-huset 8. mai, for ikke å snakke om under byfesten, der 
ungdommene markedsførte Treffpunkt-aktivitetene og 
«delte ut vafler, is og kondomer til alle sammen», som de skri-
ver i årsberetningen. 

10. oktober markerte UNG Verdensdagen for psykisk helse 
med stand på Frogner skole. Ellers kan nok 2023 sammen-
fattes sånn som ungdommene gjør det til slutt i årsberetnin-
gen: 

«Målet har vært å tilby en lavterskel og trygg aktivitet for 
ungdom i nærmiljøet, og det har vi klart hele 52 ganger. Vi er 
veldig stolte av det tallet, og ser frem til 2024.»

Treffpunktaktiviteter i Røde Kors Ungdom. Foto: Røde Kors Ung

Annonser Romerikes Blad 
25.3.23 + 21.8.23
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Skedsmo Røde Kors er svært aktivt i lokalsamfunnet i ju-
bileumsåret 2024 og dekker nå de områdene i storkom-
munen Lillestrøm som tidligere var Skedsmo og Sørum 
kommuner. Foreningen har totalt rundt 1500 medlemmer i 
jubileumsåret, hvorav omtrent 300 er aktive. Medlemmene 
er fordelt på spesialavdelingene Hjelpekorps, Omsorg og 
Røde Kors Ungdom.

Spesialavdelingene har en høy og variert aktivitetsgrad, og 
vi ser at noen aktiviteter har kommet til mens andre har for-
svunnet de siste årene. Dette er en naturlig utvikling basert 
på skiftende behov og tilgjengelige ressurser. Vi opplever for 
tiden en god kontinuitet i styre og ledelse, noe som bidrar til 
en robust organisasjon. Likevel er det viktig å legge til rette 
for kompetansebygging slik at nye ledere kan ta over når 
det trengs.

Selv om vi har mange løpende aktiviteter, innser jeg at det 
fortsatt finnes uløste oppgaver i nærmiljøet og at det er rom 
for å utvide virksomheten. Foreningens solide økonomi gir 
muligheter for å starte nye aktiviteter, men vi er avhengige 
av flere ildsjeler og frivillige som ønsker å ta ansvar.

Hjelpekorpset har et svært høyt aktivitetsnivå, og dette 
ser ut til å fortsette i jubileumsåret. Bilparken har fått et nytt 
tilskudd i form av en personbil, som særlig vil brukes til dro-
netjenester og kursvirksomhet. Vi jobber fortsatt med å få 
på plass en løsning for lån eller leie av en ATV fra Ullensaker-
korpset. På vårparten ble det besluttet å legge ned RØFF på 
grunn av mangel på frivillige og lav interesse. Før sommeren 
var det en spesielt hektisk periode, selv om korpset ikke fikk 
ansvaret for sanitetstjenesten under årets byfest. I tillegg 
til de vanlige oppdragene, som under russefeiringen, gjen-
nomførte korpset en strandryddingsaksjon langs Nitelva 
1. juni. Samme dag hadde de også en stand på Røde Kors-
dagen i klatreparken Høyt & Lavt. NM for hjelpekorps ble 
arrangert 30. august til 1. september av Akershus Røde Kors, 
og korpset vårt spilte en viktig rolle i planleggingen og gjen-
nomføringen av konkurransen. Førstehjelpskonkurransen 
(«ringløypa») ble gjennomført i Lillestrøm sentrum. Det er 
gledelig å se at flere og flere frivillige deltar på leteaksjoner 
etter at vi har hatt et langsiktig fokus på å øke deltakelsen i 
disse oppgavene.

Omsorg organiserer mange av foreningens aktiviteter. Be-
søkstjenesten er fortsatt den største gruppen, og rundt 30 
eldre, enslige personer får jevnlig besøk av våre besøksven-
ner. Det er stor aktivitet, og vi jobber med å styrke mottaks-
apparatet. Besøksvenn med hund er et populært tiltak på sy-
kehjemmene, og vi har nå to ekvipasjer i sving. Andre faste 
poster på programmet er arrangementer på sykehjemmene, 
langfredagskafeen og den årlige bussturen for eldre, som 
i år gikk til Blaafarveværket. Planen er at Kurland kafe skal 

Skedsmo Røde Kors i jubileumsåret 2024
flytte tilbake til det nyoppbygde fritidsklubb-bygget i løpet 
av høsten, etter fem år i midlertidige lokaler. Besøksordnin-
gen ved Romerike Fengsel, Ullersmo avdeling, organiseres 
fortsatt av Ullensaker Røde Kors, og tre visitorer fra Skedsmo 
deltar i denne viktige tjenesten. Omsorg deltok også på et 
møte 26. august om familiefattigdom, arrangert av Kirkens 
Bymisjon og Redd Barna.

Flyktningguiden har 27 aktive koblinger som styres av en 
aktiv og solid ressursgruppe. Det er mange flyktninger som 
venter på å få en guide og vi rekrutterer løpende nye guider. 
Flyktningeguiden arrangerer også flere utflukter sammen 
med flyktningene og deres familier. Det er behov for flere 
frivillige, og nye guider er blitt etterlyst blant annet på Face-
book.

Etter to år ble akuttmottaket for ukrainske flyktninger på 
Thon Hotel Triaden stengt i mars. I løpet av disse årene har 
medlemmer fra Skedsmo, Sørum og Fet dekket over 800 
vakter og brukt minst 2000 timer på innsatsen. I tillegg har 
det gått med flere hundre timer til administrasjon, møter og 
innkjøp. Hero, som drev mottaket, uttrykte stor takknemlig-
het for Røde Kors sin innsats.

På Sørumsand-dagene 31. mai–1. juni var både Flykt-
ningguiden og Besøkstjenesten til stede. Flyktningguiden 
arrangerte en vellykket familiedag på Høyt & Lavt lørdag  
17. august med over 50 påmeldte.

Kvinnegruppa fortsetter som en sosial møteplass med 
inkludert fysisk aktivitet for innvandrerkvinner på Måsan 
aktivitetssenter. Gruppens popularitet øker stadig, og det er 
stadig flere deltakere.

Stikk innom er i full sving på samme sted, med sosialt sam-
vær, gode samtaler, litt mat og bingo som de viktigste aktivi-
tetene.

Det er nå åtte vitnestøtter i aktivitet ved Romerike og Glåm-
dal Tingrett, med noe varierende etterspørsel. Vi planlegger 
en dialog med retten for å avdekke fremtidige behov og 
ønsker.

På Lillestrøm bibliotek drives to viktige aktiviteter: Lekse-
hjelp og Røde Kors språkkafé. Det er fem lærere i sving i 
ulike fag, og språkkafeen er fortsatt et populært tilbud med 
30-40 deltakere. Det er gledelig at språkkafeen på Sørums-
and ble gjenåpnet i mai på kommunehuset i samarbeid med 
Sørum Frivilligsentral. Det var 19 deltakere allerede første 
kvelden, og målet er at kafeen skal drives i samarbeid med 
andre frivillige organisasjoner, som Sørum Flerkulturelle 
Forening, menigheten i Sørum og Frivilligsentralen.
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Kjerneaktiviteten til Røde Kors Ungdom er fortsatt treff-
punkt, og ungdommene jobber aktivt med å rekruttere flere 
frivillige for å fordele arbeid og ansvar. Det ble arrangert et 
brettspillarrangement langfredag i samarbeid med ”Brett-
spillgruppen” på Skedsmokorset. Før sommeren var delta-
kelsen på onsdagsmøtene så stor at det kunne være behov 
for større lokaler, men aktiviteten har avtatt i høst. Varieren-
de aktivitetsnivå er dessverre et tilbakevendende problem, 
da mange unge flytter på grunn av skolegang, og det tar 
tid å rekruttere nye. Etter invitasjon fra Lillestrøm kommune 
skal Røde Kors Ungdom i høst presentere sitt tilbud til inn-
byggere over 18 år med psykiske helse- og/eller avhengig-
hetsutfordringer, som ønsker sosiale aktiviteter og fellesskap 
med andre.

En reise i fred, et populært tilbud til ungdom i kommunen i 
høstferieuka, har i år fått stor oppslutning, i motsetning til i 
2023, da turen måtte avlyses på grunn av lav påmelding.

Seniorgruppa fortsetter som en sosial aktivitet med tidligere 
Hjelpekorpsmedlemmer som kjerne, men de bidrar også i 
stor grad til ulike praktiske oppgaver i foreningen, fra grilling 
på medlemsmøter til logistikkoppgaver for Hjelpekorpset, 
alltid utført med stor entusiasme.

Historieutvalget har iherdig jobbet i flere år med en 100-års 
jubileumsbok, og arbeidet ble ferdigstilt i månedsskiftet 
september/oktober. 

Når vi nå setter punktum for historien om Røde Kors i Skeds-
mo, er det en formidabel frivillig innsats og stå-på-evne vi 
har vitne til siden 1924. Alt i at må det kunne sies at Røde 
Kors i alle disse årene har hatt en viktig, positiv rolle i lokal-
samfunnet, også som en bidragsyter til og en iverksetter av 
tiltak som senere er overtatt av det offentlige. De nye akti-
vitetene i de senere årene har vist at foreningen også kan 
tilpasse seg endrede behov i samfunnet, selv om de fleste 
grunnleggende aktivitene også består. 

Mens jubileumsboka gikk i trykken, var festkomiteen i  
sluttspurten med planleggingen av en storstilt jubileumsfei-

ring lørdag 26.oktober på Thon Hotel Arena. Jeg er glad for 
at vi med dette kan markere en viktig milepæl i den lokale 
Røde Kors-historien.

I jubileumsåret er styret sammensatt som følger:Tarje Bra-
aten, leder; Kari Haug Birkenes, nestleder; Håkon Rekstad, 
styremedlem med økonomiansvar; Lena Bjartland Strøm-
man, styremedlem; Wenche Undrum, styremedlem; Jørgen 
Fjeldberg, leder lokalråd Hjelpekorps/styremedlem; Jan Olav 
Sjøholt, leder lokalråd Omsorg/styremedlem; Glenn Ludvig-
sen, leder lokalråd Røde Kors Ungdom/styremedlem; Une 
Bonnevie, varamedlem.

Tarje Braaten, leder Skedsmo Røde Kors

Bak f..v.: Jan Olav Sjøholt, Håkon Rekstad, Tarje Braaten og  
Arnfinn Brekke. Foran f.v. Lena Bjartland Strømman, Glenn  
Ludvigsen og Kari Haug Birkenes.  
Foto: Ann-Helen Bakkelund
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Legeformidlingssentralen for Skedsmo, Rælingen og Lø-
renskog startet sin virksomhet i 1969, og er forløperen til 
dagens døgnåpne Allmennmedisinske legevakt i Helsebyg-
get på Lillestrøm.

Når denne institusjonen har sin plass i hjelpekorpsets ju-
bileumsberetning er det fordi fra 17. oktober 1969 og frem 
til årsskiftet 1994/95, var sentralen hele tiden bemannet 
med hjelpepersonell fra Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps.

De tre kommuner inngikk i 1969 en avtale med de lokale 
legeforeninger samt Lillestrøm Røde Kors om drift av sentra-
len. De første årene frem til 1983 ble den ledet av en Tilsyns- 
komite. I 1983 ble komiteen avløst av et styre med en poli-
tiker fra hver kommune, administrerende lege samt vaktsjef 
som representant for vaktmannskapene fra Lillestrøm RKH.

Vaktmannskapenes oppgave var å være bindeleddet 
mellom pasientene og vakthavende leger. Den av korps-
medlemmene som hadde vakt, tok telefonen, noterte sy-
kehistorien og sørget for legehjelp enten ved behandling 
på kontoret, ved sykebesøk eller ved telefonsamtale med 
vakthavende lege. Styret i hjelpekorpset utpekte vaktmann-
skapene som fikk intern opplæring på sentralen, med tilhø-
rende utsjekk av vaktsjef før de slapp til på egne vakter. Til 
enhver tid var denne tjenesten dekket av ca. 8 personer, som 
hadde denne jobben i tillegg til vanlig jobb eller studier. I 
alt var 29 personer fra hjelpekorpset i jobb på sentralen i de 
nesten 25 år vi stod for bemanningen. 

Legeformidlingen 1969 – 1994
Den første tiden hadde man lokaler i Kirkegt 4.  Da Røde 
Kors-huset i Skedsmogata stod ferdig i desember 1982 flyt-
tet Legeformidlingen sine ekspedisjonslokaler dit. Åpnings-
tidene var i starten kveld og natt, fra 1800 til 0630, samt fra 
lørdag ettermiddag til mandag morgen. Tidene ble justert i 
1976 og 1986 slik at fra 1986 var sentralen betjent bortsett 
fra på hverdager fra 0800 til 1500. De siste årene ble det årlig 
utført over 30.000 behandlinger ved sentralen, og i perioder 
var det uhyre hektisk for både leger og hjelpemannskaper. 

Nye lover og forskrifter om bemanning ved legevaktord-
ninger av denne typen gjorde at avtalen med Lillestrøm 
Røde Kors ble sagt opp, og fra 2. januar1995 er det kom-
munalt tilsatt hjelpepersonell som utfører denne tjenesten.                
Vinteren 1995 var alle tidligere ansatte hjelpekorpsmedlem-
mer invitert av de tre kommuner til middag på Doktorgår-
den(!) hvor de ble takket av med rosende ord for den innsats 
som Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps hadde stått for i  
denne perioden. En periode som ikke minst faglig har  
betydd mye for driften av hjelpekorpset.

John Erik Pedersen, vaktsjef 1975-1994

Kirkegata 4, der Legeformidlingssentralen holdt til 
i første etasje fra starten i 1969. KulturPuben har 
lokaler her idag. 
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Vi går helt tilbake til 1938 hvor det på årsmøtet i Lillestrøm 
Røde Kors ble fremsatt forslag om å gå i gang med arbeid 
for fødehjem i Lillestrøm. I november samme år var saken så 
å si bragt i havn. Det ble utarbeidet plan for innredning av 3. 
etasje på Lillestrøm Sykehus. Krigen satte imidlertid en stop-
per for dette. Tyskerne la beslag på sykehusets 3. etasje. Sty-
ret fikk i 1941 tilbud om kjøp av tomt i Gjerdrumsgt. Denne 
ble da kjøpt med henblikk på bygging av fødehjem. Planene 
ble tatt opp igjen etter krigen. Men på grunn av reisingen av 
Sentralsykehuset og byggevanskeligheter kom man ikke til 
noe positivt resultat.

I 1953 ble tomta makeskiftet med Lillestrøm Håndver-
kerforening, som eide tomt på den andre siden av Gjer-
drumsgt. På et ekstraordinært årsmøte 3. juli ble følgende 
tilbud fra Lillestrøm Håndverkerforening vedtatt: «Lillestrøm 
Håndverkerforening makeskifter sin tomt Gjerdrumsgt. 16-18 
med Deres tomt Gjerdrumsgt. 15-17-19 etter dagens takstpris. 
Lillestrøm Håndverkerforening gir Lillestrøm Røde Kors en gave 
på kr. 10 000,- titusen. (---).-»

I 1959 ble arbeidet med «tomta» tatt opp igjen, denne 
gang med planer om å bygge en barnehage. Her var også 
de fleste formaliteter i orden. Lillestrøm kommune had-
de bevilget 10 000 kroner til byggingen og gitt tilsagn 
om årlig driftsstøtte på samme beløp. Avisene hadde ar-
tikler om dette, med overskriftene: «Røde Kors vil sette i 
gang barnehage i Lillestrøm», «Lillestrøm får moderne 
barnehave i Lillestrøm» og «Lillestrøm Røde Kors skal 
bygge barnehage». På vegne av foreningen gikk arkitekt 
Arne Takla også ut med anbudsinnbydelse. Så stoppet det 
hele opp da det viste seg at kommunens planer om bygging 
av rådhus kunne berøre tomta i Gjerdrumsgata. Barnehage-
planene måtte derfor utsettes. 

«Buskaset vokser vilt i Gjerdumsgata: Sentrale Lille-
strøm-tomter er blitt rene krattskogen.» Med krigsover-
skrifter forkynte lokalavisen at nok var nok, og fortsatte: «På 
den ene siden en stor prektig byggetomt tilhørende Lillestrøm 
Håndverkerforening, men så overgrodd med løvtrær opp til 
åtte-ti meter høye, at stedet må være det reneste Eldorado 
for løse eksistenser som helst går i dekning når de skal leske 
sine evig-tørste struper. På den andre siden en nesten like stor 
byggetomt som eies av Lillestrøm Røde Kors, også denne så 
nedgrodd av frodig løvheng at man knapt kan sette foten 
foran seg.» Det er klart at sånn avisomtale ikke var hygge-
lig for Røde Kors, og foreningen forklarte situasjonen slik: 
«Formannen i Lillestrøm Røde Kors, fru Kirsten Bråstad, opplyser 
på vår henvendelse at foreningen har fullt ferdige planer om 
å bygge et daghjem på tomta, og det forelå også tilsagn om 
økonomisk støtte fra forhenværende Lillestrøm kommune. 
Kommunesammenslutningen har imidlertid forsinket 
byggingen, og tomta er blitt liggende der. – Men vi skal ta 
saken opp i aller første styremøte og prøve å bedre forholdene 
mot veien, sier fru Bråstad imøtekommende.» Det var ikke 
eneste gangen tomta fikk kritikk, for den ble jo «liggende 
der» helt til 1980-årene!

I 1969 begynte nye planer å ta form. Foreningen var gjen-
nom årene blitt stor med både Hjelpekorps, Ungdommens 
Røde Kors og Besøkstjenesten, og behovet for «Eget Hus» 
med samling av alle aktiviteter var tilstede. Likeledes ønske 
om å drive humanitært hjelpearbeid på en tilfredsstillende 
måte. Arbeidet med dette ble intensivert i 1973.

For å få benyttet tomta mest mulig var det ønske om å byg-
ge et større bygg. Dette kunne vi ikke makte på egen hånd. 
Vi kontaktet Skedsmo kommune for et eventuelt samarbeid, 
da vi visste de var interessert i etablering av legesenter på 
Lillestrøm.

Røde Kors-huset
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Det hører også med til hus-historien at Lillestrøm Røde Kors 
tidlig i 1975 kjøpte et brukt Moelven-hus. Situasjonen for-
andret seg imidlertid raskt, og allerede samme høst ble det 
vedtatt å selge materialene, som var lagret på tomta i Gjer-
drumsgata. Etter nye sonderinger med kommunen skulle 
det heller satses på å føre opp et større bygg i 2 etasjer. 

Salget av disse materialene ble en stor belastning for 
foreningen, og alle som var med i styre og stell den gangen, 
husker nok dette som litt av et mareritt. Første kjøper gjor-
de ikke helt opp for seg, og da kjøper nummer to kom på 
banen, hadde første kjøper solgt halvparten videre. Kjøper 
nummer to hentet ikke den halvparten han kjøpte. Restene 
ble etter hvert solgt unna «for det vi kan få for dem». Etter 
en årelang sak mot første kjøper, ga foreningen til slutt opp 
å få inn resten av pengene. 

I 1976 ble de første grunnleggende arbeider lagt for dette 
samarbeid, som går ut på at Lillestrøm Røde Kors står som 
byggherre med Skedsmo kommune som sikker leietaker i år 
fremover.

Arbeidet med bygging av nytt hus kom endelig i gang for 
alvor i 1980, i samarbeid med Skedsmo kommune. Bygge-
komiteen fikk fullmakt til å inngå avtale med de fagkonsu-
lenter det etter hvert viste seg behov for. Det ble holdt et 
utvidet styremøte 23. september for å diskutere finansier-

ingsavtalen med Skedsmo kommune. Rådgivende ingeniør 
Erling Lundereng, var tilstede på dette møtet. Sammen med 
arkitekt Arne Takla var han en viktig rådgiver i dette store 
prosjektet. Som byggeleder gjorde Lundereng en uvurderlig 
innsats for foreningen, også med hensyn til den gode avta-
len som ble inngått med kommunen. 

I 1981 ble det satt i gang rydding og graving på tomta i Gjer-
drumsgata, endelig et tegn på at noe konkret skulle skje. 
Den høytidelige grunnstensnedleggelsen fant sted fredag 
28. august kl. 1800, i nærvær av gjester og medlemmer. 
Foreningens alltid tilstedeværende venn, Jens Meinich fra 
Norges Røde Kors deltok også her.  

I 1982 gikk byggingen for fullt, og Fred Øistein Andersen ble 
ny formann i byggekomiteen etter Tore Myklebusts plutseli-
ge bortgang året før. I forbindelse med kranselaget på huset 
fikk de som arbeidet der en påskjønnelse på100 kroner hver. 
Det ble satt inn avisannonser om utleie av møtelokaler og 
det ble også oppnevnt en egen innredningskomite. Om høs-
ten gikk det ut et «tiggerbrev» til samtlige medlemmer med 
tanke på bidrag til møblering av huset, ikke minst den store 
møtesalen. Det kan legges til at brevet ikke falt i god jord 
hos alle medlemmene. 

Flyfoto fra 1973 med oversikt over området mellom Gjerdrumsgata og Skedsmogata. Midt i bildet foreningens tomt der Røde Kors-huset, 
Skedsmogata 3c står idag. Nummer 3a, gaven fra Solveig Bolstad, ser vi nede til høyre i kvartalet. Foto: Morgan Andersen, Romerikes Blad
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Foreningen hadde allerede i 1979 overtatt møbler fra her-
reklubben «Harmonien», som kunne brukes i foreningens 
egne lokaler. I tillegg til de opprinnelige byggeplanene ble 
det satt i stand et (ekstra) rom på 70 m2 i underetasjen, slik 
at både lokalforeningen og spesialavdelingene skulle få til-
fredsstillende lokaler. 

Også Akershus Røde Kors distriktskontor fikk to rom i det 
nye huset. Husets adresse ble endret til Skedsmogata 3 c, 
og huset ble overlevert til Lillestrøm Røde Kors 1. desember. 
Det var deretter åpent hus 4. og 5. desember, og de første 
«beboerne» kunne etter hvert flytte inn. Allerede 15. desem-
ber var Legeformidlingssentralen på plass i andre etasje, 
men selve den høytidelige innvielsen av huset ble utsatt til 
neste år. 

Det oppstod en uventet og «kjedelig» sak mellom naboen 
Losje Concordia og Lillestrøm Røde Kors med hensyn til 
gangadkomsten til Røde Kors-huset fra Stortorvet. Arkitekt 
Takla var arkitekt for begge byggene, og han hadde en vi-
sjon om en slags enhet mellom «sine» bygg. Derfor tegnet 

han hovedinngangen på Røde Kors-huset i flukt med passa-
sjen i Concordia-bygget. Hans visjon åpenbarer seg lett når 
en står ute på Stortorvet og ser innover mot Røde Kors-byg-
get. Det falt da også ganske naturlig at det uten videre skul-
le kunne være adkomst via passasjen i Concordia-bygget, og 
at denne skulle tinglyses. Det gikk Losje Concordia overras-
kende ikke med på! Spørsmålet verserte i årevis, og saken 
havnet til slutt i retten. Gangadkomst ble det, og det er i dag 
til med satt opp skilt om dette ut mot Stortorget. 

Huset ble i 1983 fylt opp av de kommunale leietakerne: 
Lillestrøm Legesenter i andre etasje, helsestasjonen i første 
etasje og flyktningekontoret i underetasjen. Der hadde også 
de kommunale instansene kantine. 

Akershus Røde Kors leide lokaler i første etasje, ved siden av 
den store møte-/utleiesalen. Lillestrøm Røde Kors holdt til i 
underetasjen. Norges Røde Kors bevilget 230 000 kroner til 
innredningen av foreningens egne lokaler, herunder møte-
salen. 40 000 kroner av beløpet var øremerket hjelpekorp-
set. Piano ble innkjøpt til møtesalen for de pengene som 

Grunnsteinsnedleggelse med ordfører Odd G. Kværne og foreningens formann Liv Halla. Foto: Leif Tangen
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kom inn på lotteriet «Røde Kors Kåpen». Det ble oppnevnt 
et eget husstyre, som fikk sin egen instruks. Erklæringer ved-
rørende veirett over eiendommene til Erik Johansen (Skeds-
mogata 5) og Solveig Bolstad (Skedsmogata 3a) ble tinglyst 
og overenskomster underskrevet.  

Det ble i desember 1982 lagd et informasjonshefte om det 
nye huset, og der ga arkitekt Arne Takla en detaljert beskri-
velse av huset, blant annet dette:

«Nybygget til Lillestrøm Røde Kors ligger i overgangen 
mellom sentrumsbebyggelsen og boligbebyggelsen i 
Lillestrøm. Nybygget ligger bak nåværende og fremtidig 
forretnings-bebyggelse ut mot Stortorget. Det ligger inntil 
og langs med Gjerdrumsgaten, men er trafikalt knyttet 
til Skedsmogaten og Stortorget. Dette er oppnådd ved 
at det er fotgjengeradkomst gjennom portrommet til 
Skedsmogaten 7 (Concordiabygget) og kjøreadkomst 
felles med Skedsmogaten 5 over denne eiendommen 
og over Skedsmogaten 3. Røde Kors huset har adresse 
Skedsmogaten 3 B og C som en konsekvens av dette.

Røde Kors huset har fått en spesiell arkitektonisk 
utforming i tråd med reguleringsbestemmelsene. Mot 
Gjerdrumsgaten er det skrått yttertak og lav gesimshøyde 
for å tilpasse seg boligbebyggelsen på denne siden. Mot 
forretningsbebyggelsen på forsiden er det flatt tak og større 
gesimshøyde. Disse to tak slutter inn til oppbygget for 
ventilasjonsrommet som går i hele husets lengderetning.

Hovedbygget er på to etasjer med en underetasje der det ved 
hjelp av areaer er oppnådd å få dagslys til alle rom. I vinkel 
med hovedbygget er det et garasjebygg med kjeller under. I 
denne kjelleren ligger byggets tilfluktsrom.  Disse to byggene 
er under terreng knyttet sammen med en kjeller hvis tak 
danner en gårdsplass der det er parkeringsplass for 6 biler.

Gårdsplassen er avskjermet mot Gjerdrumsgaten og mot 
nabo mot sør med en mur i vinkel, som knytter de to byggene 
sammen over terrenget.

Brutto etasjeareal i alt medregnet garasje og kjeller er ca. 
1920 m2. Av dette skal Skedsmo kommune leie hele 2. 
etasje, ca. halvparten av hovedbyggets 1. etasje og over 
halvparten av hovedbyggets underetasje. I alt ca. 1120 m2 
brutto etasjeareal. Resten av bygget skal nyttes til Røde Kors’ 
aktiviteter.»

I informasjonsheftet ble også de ansvarlige for huset listet 
opp:

Byggekomité: Tore Myklebust (†), Fred Øistein Andersen (for-
mann), Haakon Skulstad, representant for Skedsmo kommu-

ne, Kristine Nilsen, Bibbi Faye, Ingeborg Wangen, Erik Haga, 
Wilhelm Johansen, Alf Normann Lunde og Tor Lynne.

Byggeledelse: Ingeniør Erling Lundereng

Prosjektering: Arne Takla, arkitekt mnal og Gudmund   
Tangen, arkitekt mnal

Rådgivende ingeniører: Ingeniør Erling Lundereng (Bygge-
teknikk), Lauritzsen og Holt A/S v/ingeniør Holt (V.V.S.-tek-
nikk), Ingeniør Bjørn Normann Larsen A/S (Elektroteknikk)

Utførelse:  
Aas & Nordahl A/S (Hovedentreprenør), Nordberg og Karlsen 
A/S (Ventilasjonsanlegg), A. Halvorsen & Sønn A/S (Sani-
tæranlegg), Elektroservice A/S (Elektriske anlegg) og Reber 
Schindler heis A/S.

Den offisielle åpningen av huset fant sted lørdag 11. juni 
1983 kl. 1200 med servering av snitter og champagne. «En 
milepæl for Lillestrøm Røde Kors» stod det i Romerikes Blad 
etterpå, og videre: «Under lørdagens offisielle åpning var 
det invitert gjester både fra Skedsmo kommune, Røde Kors-
foreningene i nabokommunene og husets arkitekt Arne 
Takla. Også generalsekretær Odd Grann i Norges Røde Kors 
var tilstede. Som gave fra det svenske Landskrona Røde Kors 
fikk foreningen overrakt en blodbøk, som ble plantet rett 
utenfor hovedinngangen på det nye bygget.»  Dagen etter 
var det medlemsmøte med samme traktering. 

Hvordan har det så gått videre med huset og eiendom-
mene?

I 1991 fikk Lillestrøm Røde Kors en gedigen gave av naboen 
Solveig Bolstad. Hun ga oss rett og slett Skedsmogata 3 a, en 
av naboeiendommene til Røde Kors-huset. En del av møble-
ne ble gitt til sykehjemmene, mens resten av innboet ble 
auksjonert bort søndag 9. juni. Det var nødvendig med en 
god del oppgradering av huset, og det ble nedsatt en egen 
komite for dette. Huset ble klart til bruk året etter og ble 
innviet 8. januar 1992. Lillestrøm Røde Kors hadde nå fått en 
viktig tilvekst av kontorlokaler og møterom, men romforde-
lingen var da ikke helt klar. Det ble etter hvert noen omroke-
ringer mellom lokalene i «hovedhuset» 3C og i 3A.

 Tidlig i 1995 måtte Lillestrøm Røde Kors ta stilling til et 
større utbyggingsprosjekt som involverte foreningens eien-
dommer. En utbygger ønsket å bygget et nytt bygg i forlen-
gelsen av Concordiabygget og videre rundt hele kvartalet, 
inkludert Skedsmogata 3a, omtrent slik bygningsmassen 
faktisk framstår i dag, men også slik at parkeringsplassen i 
bakgården på Røde Kors-huset (3 c) skulle bebygges. 
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Faksimile AA/ Nils Oluf Wisting

Styret mente at prosjektet ville være en riktig løsning. 
Foreningen ville få en godtgjørelse som ble anslått å til 
ha en betydelig totalverdi for foreningen, blant annet for 
Skedsmogata 3A og verdien av påbygget på 3C. I saks-
framlegget til årsmøtet 26. april het det blant annet: «Den 

foreslåtte utbygging er etter styrets mening den beste måten å 
sikre foreningen inntekter på i årene fremover». Saken enga-
sjerte medlemmene naturlig nok, og det endte likevel med 
at årsmøtet gikk imot planene, 30 mot og 13 for.  

Det koster selvsagt å ha så mye hus, og i 1996 var det nød-
vendig med en rekke utbedringer på Røde Kors-huset. Det 
viste seg også at forvaltningen av eiendommene også tok 
mye tid, og mer skulle det bli i de nærmeste årene! 

Det hadde i mange år vært problemer med parkeringen 
på Røde Kors-huset, og det ble enighet om å utstede par-
keringskort i et forsøk på å få dette i mer ordnede former. 
Antallet parkeringsplasser på eiendommene stod på ingen 
måte i stil til alle brukerne, dette skulle bli problematisk i 
mange år framover og kilde til mye irritasjon.  

Med året 1999 kom de første større endringene på Røde 
Kors-huset. Etter mange år med Skedsmo kommune som 
fast leietager av store deler av huset, ønsket nå kommunen å 
reforhandle avtalen fra 1983, en avtale som i utgangspunk-
tet skulle løpe til 2003. Dette var starten på en helt ny og res-
surskrevende hverdag for Lillestrøm Røde Kors når det gjaldt 
driften av huset. Lillestrøm legesenter skulle flytte ut i mars 
2000, og kommunen ønsket derfor - i denne omgang - å leie 
lokaler bare til Legeformidlingssentralen og helsestasjonen. 

Foreningen fikk betydelig, gratis bistand fra firmaet To-
talprosjekt AS med John Grønlien i spissen når det gjaldt 
inngåelse av langsiktige avtaler med nye leietagere. Det var 
ikke få møter i sene kvelds- og nattetimer som gikk med til 
dette, før nye leieavtaler var i havn. Totalprosjekt AS stod 
også sentralt i den senere store ombyggingen og tilrette-
leggingen for nye legekontorer i 2. etasje. Under forhandlin-
gene med Skedsmo kommune fikk foreningen god hjelp av 
advokat Morten Huser.   

Det skjedde mye med Røde Kors-huset også i år 2000, blant 
annet i form av nye leieavtaler og ombygging/tilretteleg-
ging av lokalene for nye leietagere.  Foreningen hadde i 
denne forbindelse oppnevnt en egen romfordelingskomite 
for eventuell omdisponering av egne lokaler. Dessuten øn-
sket nå firmaet Plantax AS å kjøpe Skedsmogata 3a. 

I 2001 fikk lokalforeningen nye lokaler i underetasjen i for-
bindelse med at en ny leietager flyttet inn, det vil si de loka-
lene lokalforeningen disponerer i dag. Akershus Røde Kors 
var interessert i lokaler i første etasje i Skedsmogata 3c, men 
de flyttet isteden til Kjeller. 

Skedsmogata 3a ble dette året solgt til Plantax AS etter om-
fattende arbeid i regi av egen arbeidsgruppe. Banklånet som 
ble tatt opp i forbindelse med ombyggingen året før, kunne 
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innfris. Det ble også nedsatt en arbeidsgruppe som skulle 
se på framtidig bruk og eventuelt salg av Røde Kors–huset, 
herunder de ressursene som Skedsmo Røde Kors bruker på å 
administrere huset. 

Arealdisponering i underetasjen ble også utredet nærmere, 
og det ble foretatt en del oppussing ved god dugnadsinn-
sats fra medlemmene. På grunn av begrensede parkerings-
muligheter ble medlemmene henstilt å parkere på torvet.

Arbeidsgruppen som utredet framtidig bruk av Røde 
Kors-huset la i 2002 fram et grundig arbeid for styret. En av 
konklusjonene var at det foreløpig ikke var aktuelt å selge 
huset, men det skulle ikke gå lang tid før dette spørsmålet 
ble aktuelt. 

Røde Kors-husets framtid kom igjen på dagsorden på tam-
pen av året 2003. Flere av medlemmene i husstyret signali-
serte at de ville trekke seg, «nok er nok», tenkte vel mange av 
dem som hadde vært med på dette i årevis. Det ble derfor 
bestemt å gjøre en grundig vurdering av den framtidige for-
valtningen av huset. En egen arbeidsgruppe så nærmere på 
disponeringen av husets rom.  

Røde Kors-huset ble høsten 2004 lagt ut for salg, etter at en 
«Komite for framtidig husbehov og lokalisering» hadde vært 
i arbeid siden mai måned. Komiteen sendte spørreskjema til 
alle avdelinger og grupper med hensyn til arealbehov og lo-
kalisering i tilfelle salg av huset. Det kom raskt fram et sterkt 
ønske om at nytt hus må ligge i eller svært nær Lillestrøm. 
Arbeidet med denne saken fortsatte langt ut i 2005. 

Bakgrunn for salgsframstøtet var at driften av huset etter 
manges mening var blitt for omfattende for frivillig drift. 
Uansett var det på dette tidspunkt ingen i foreningen som 
lenger ønsket å ha denne ansvarsfulle oppgaven. Det var 
også en utbredt tankegang at foreningen ville være best 
tjent med et rent Røde Kors-hus. I dag kan disse tankene og 
planene virke ganske meningsløse, men i 2004 var det en 
utbredt stemning blant medlemmene om dette. Imidlertid 
vet vi i dag at huset ikke ble solgt, og at vi i dag fortsatt er 
lykkelige eiere av Skedsmogata 3C. Tidene forandrer seg, 
med andre ord, og i dag sier vel de fleste heldigvis!   

I 2005 ble flere hus og eiendommer vurdert for et eventuelt 
nytt Røde Kors-hus, men det eneste konkrete objektet var 
Nittedalsgata 93 der foreningen også var med på budrun-
den, men uten å nå opp. Når det gjaldt salget av Skedsmo-
gata 3c var det ingen bud i nærheten av taksten. Om høsten 
stod kjøps- og salgsprosessen helt stille. Den endelige av-
gjørelsen vedrørende husets skjebne ble ikke tatt før neste 
år. Advokat Owe Halvorsen ble dette året engasjert som 

forretningsfører for huset. Det skulle vise seg nyttig med slik 
faglig bistand, selv om de fleste leietagere var «ryddige».  

På årsmøtet 2006 ble det endelig en avklaring vedrørende 
Røde Kors-huset. Det ble enstemmig vedtatt å beholde hu-
set, og det ble i etterkant nedsatt flere arbeidsgrupper, blant 
annet for å organisere husdriften fra styrets/foreningens 
side og ivareta driften av foreningens egne lokaler. 

Bakgrunnen for årsmøtevedtaket var at det hadde vist seg 
vanskelig å kjøpe en sentral eiendom for foreningens formål, 
samtidig som det var liten interesse i markedet for å kjøpe 
Røde Kors-huset, i alle fall til takst. 

Økonomien i huset ble grundig kartlagt, og forretningsfører 
Owe Halvorsen mente at huset var veldrevet og hadde god 
økonomi, det vil si også i tiden etter den gunstige leieavta-
len foreningen hadde hatt med Skedsmo kommune. Etter 
hans mening ville det gi sikre inntekter også i framtiden, da 
det generelt sett var mangel på kontorlokaler i Lillestrøm. 

Det har da også vist seg at han fikk rett. Selv om Røde 
Kors-huset nå hadde bistand både fra forretningsfører og 
regnskapsfører, vaktmester og renholdere, samt en  
booking-ansvarlig for utleien av møte-/selskapslokalene, var 
det også noen «gamle» ildsjeler i foreningen som helhjertet 
tok del i husdriften. Ikke minst gjaldt dette organisering og 
oppfølging av ombyggings- og vedlikeholdsarbeider. 

For å utnytte arealene enda bedre ble det diskutert å avvikle 
den store møte-/utleiesalen for å etablere flere kontorloka-
ler, men dette har det aldri blitt noe av. 

Legeformidlingssentralen flyttet «plutselig» fra Røde Kors- 
huset og bort til Lillestrøm sykehus, men det var mange in-
teressenter til disse lokalene. Det var også en del annen om-
rokering og ombygging i huset, både i de utleide lokalene 
og i egne lokaler i underetasjen. 

Det ble også foretatt en god del oppussing av egne loka-
ler. Utbygging av naboeiendommene startet, blant annet 
Skedsmogata 3a, og foreningen hadde god og løpende kon-
takt med utbygger. I byggeperioden ble innkjøringen flyttet 
til passasjen i Concordia-bygget, men senere fikk huset inn-
kjøring fra Gjerdrumsgata, som i dag. 

Det var store ombyggings- og vedlikeholdsarbeider på Røde 
Kors-huset i 2007, blant annet i forbindelse med nye leieta-
kere og på grunn av råte i taket over ventilasjonsloftet. Det 
var også nødvendig å skifte ut samtlige vinduer på sydveg-
gen. Hele huset var nå utleid. Ny heis ble montert om høs-
ten, og brannvarslingsanlegget ble ferdig utbedret.
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Hele Røde Kors-huset var i 2009 fortsatt helt utleid når det 
gjaldt faste leietagere. Møtesalen ble nå også utleid på dag-
tid, særlig til NAV-kurs. På grunn av dårlige erfaringer ble det 
strammet litt inn på utleien av møtesalen til rene fester. Et 
adgangskontrollsystem ble installert dette året. Det ble leid 
et lagerlokale (garasje) i Elvegata 52 fra 1. september til en 
del av hjelpekorpsets utstyr, blant annet båt og scooter. 

På Røde Kors-huset flyttet helsestasjonen ut i 2010. Dette 
var kommunens siste leietager i huset, og Akershus Røde 
Kors overtok lokalene. Også dette året var det en del om-
bygginger og vedlikehold som Husstyret koordinerte. En del 
gammelt materiell av historisk interesse ble flyttet til lageret 
i Elvegata. 

Utleien av kurs-, møte- og selskapslokalene har i det store 
og hele gått veldig bra, og i en periode i 2013 var også all 
kapasitet på dagtid utleid. Bookingsystemet ble tatt i bruk 
for fullt og svarte til forventningene. Systemet holdt orden 
på mellom 600 og 700 dag- og kveldsaktiviteter i lokalene. 

Når det gjelder faste leietagere, var huset i 2013 fortsatt fullt 
utleid med kontrakter som gikk fram til 2016 eller lenger.

Utskiftingen av hele ventilasjonsanlegget ble sluttført i 
2014. Det var også en del jobb med grunnvannspumpene 
som sviktet etter sommerens store nedbørsmengder dette 
året. Det var innbrudd i noen av lokalene i mars, men ikke 
noe ble stjålet.

Større vedlikeholdsarbeider fortsatte i 2015, da det ble det 
lagt ny papptekking på taket, skråtaket etterisolert, og alle 
takrenner og beslag skiftet. Det ble installert utstyr som over 
tid skulle redusere/fjerne nyoppdagede fuktproblemer i be-
tonggolvet i underetasjen. 

Året etter ble en lekkasje fra parkeringsplassen utbedret, og 
utskiftingen til LED-lamper ble påbegynt. Til tider var det så 
stor pågang på møte- og selskapslokalene, også på dagtid, 
at det var nødvendig med litt intern fleksibilitet rundt bruk 
av rommene for å få kabalen til å gå opp.

Pumpesystemet for kloakken ble gjennomgått og automa-
tikken ble byttet i 2017. De gamle, gedigne bordene og de 
arvede stolene i styrerommet ble solgt og erstattet av møte-
bord og stoler fra eget lager, dette for å legge til rette for 
mer fleksibel bruk av rommet.

I 2018 overtok Husstyret forvaltningsansvaret fra Hjelpe-
korpset for Olasetra og for lageret/garasjen i Elvesvingen 
23, (tidligere Elvegata 52) som foreningen hadde leid siden 
2009. Sammen med Røde Kors-huset inngikk disse i «Eien-
domsdrift».

Kjøkkenet til møtesalen ble renovert i 2019. Nytt boo-
kingsystem ble tatt i bruk dette året. Foreningen inngikk 
avtale om større lager i Elvesvingen, fra 75m2 til 100m2. På 
dugnad ble det bygd nye porter, og rommet fikk generell 
oppgradering. Foreningen begynte å sysle med tanken å 
bygge et eget lager. En egnet tomt var funnet, og det ble 
sendt en formell søknad til kommunen. Søknaden ble av-
slått med beskjed om at foreningen måtte lete etter andre 
alternativer.

Det var fortsatt ingen endringer av faste leietagere i 2020, 
men utleievirksomheten ellers ble preget av pandemien, 
både dette året og neste år, på grunn av de strenge antalls- 
og avstandsreglene. Utleien var bare 50% av et normalår, 
men dette ble delvis kompensert gjennom krisepakkene til 
frivilligheten.

I 2021 fikk Røde Kors-huset ny gateadresse: Stortorget 24. 
Det ble gjort en stor jobb i forbindelse med fornying/opp-
gradering av bunnledningen for avløp. Arbeidet ble sluttført 
dette året, og det ble også montert nytt stakepunkt i korri-
dor. Det hadde vært en problematikk rundt dette gjennom 
mange år, og det var viktig å få dette på plass. Dessuten ble 
vann og avløp nå koblet til kommunens nye ledninger som 
ble lagt i Gjerdrumsgata i 2009. Ellers ble det montert låsbar 
port mot Gjerdrumsgata, og hjelpekorpsrommet fikk en om-
fattende oppgradering, også med nytt kjøkken.

Også Røde Kors-huset ble berørt av ekstremt høye strøm-
priser i 2022, men dette ble delvis kompensert ved frivillig 
økning av husleien for våre faste leietagere i 1 år (8 %), of-
fentlig strømstøtte og strømbesparende tiltak. Det ble blant 
annet installert to varmepumper, en i hjelpekorpsrommet 
og en i lokalene til Akershus Røde Kors. Seniorgruppa bruk-
te lokalene i Elvesvingen som sykkelverksted og lager ifm 
istandsetting av sykler til ukrainske flyktninger. 

Ved årsskiftet 2022/23 kunne foreningen se tilbake på 40 år 
med eget hus, et hus som var fortløpende og godt vedlike-
holdt og veldrevet. Selv om deler av husdriften etter hvert 
var blitt satt ut, var det gjennom alle disse årene lagt ned 
en betydelig innsats fra medlemmer i styre og stell. Det var 
igjen dialog med kommunen om tomt til beredskapsgara-
sje/lager ved Skedsmohallen, som erstatning for lokalene 
i Elvesvingen. Kommunen ble oppfattet som positive og 
løsningsorienterte, og det ble nedsatt en prosjektgruppe 
for å jobbe fram forslaget. Mot slutten av 2023 ble det sendt 
en skisse til kommunen for å få en beslutning om langsiktig 
leieavtale.

Sikringstavla i 2. etasje skiftet ut dette året, ingen liten jobb, 
som også forutsatte god planlegging og logistikk. 
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Det var veldig sjelden at Røde Kors-huset ble utsatt for inn-
brudd, men grytidlig en lørdag i november hadde uvedkom-
mende vært inne i underetasjen. Det var ingen skader, og 
bare prosjektoren i taket på undervisningsrommet ble tatt.

I jubileumsåret har en lekkasje ned til kjelleren igjen dukket 
opp, en problematikk som har kommet og gått siden huset 
var nytt. Et lenge påtenkt utbedringsarbeid ble sluttført i år, 
en rehabilitering av lysgrava mot nabo Meyer (på venstre 
kortside). Også sikringstavlene i 1.etasje og i underetasjen er 
nå skiftet ut.

Inngangspartiet på Røde Kors-huset slik det ser ut i det jubileumsboka går i trykken. Foto: Knut Melheim

Røde Kors-huset

Det har vært en utskifting av en leietager, men huset er fort-
satt fullt utleid, som det har vært i nesten alle år. På nyåret 
fikk foreningen plutselig kontrabeskjed fra kommunen når 
det gjelder tomta til ny beredskapsgarasje. Tomta viste seg 
å være regulert til friareal, men en ny mulighet kunne være 
den nedlagte brannstasjonen på Åkrene i Fetsund. Vi er nå 
forespeilet en løsning der som gir oss nok plass til at lageret 
i Elvesvingen kan avvikles. Etter veldig mange år, fikk huset 
ny vaktmester, som begynte i jobben 1.mai.
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Forhistorien til Olasetra var en leid hytte ved Ramstadsjøen 
som hjelpekorpset brukte under skitjenesten i marka vinte-
ren 1948/49. 

Neste vinter hadde korpset tilhold i et lastebil-overbygg, 
som med stort besvær ble fraktet opp til Blåtjern. Dette førte 
til at ideen om en egen korpshytte ble unnfanget.  

I forbindelse med hjelpekorpsets 15-års jubileumsberetning 
i 1954 ble Sten Stensrud - ildsjelen bak hytteprosjektet –  
intervjuet om Olasetra og dens tilblivelse. Vi har valgt å ta 
med et utdrag av intervjuet her, ikke minst for å illustrere 
innsatsvilje og pågangsmot i trangere økonomiske tider:

”Behovet for et kryp-inn var stort. Det følte vi alle sammen 
helt bokstavelig alt i de første krigsår da vi satte i gang 
skitjenesten. Da tjenesten ble tatt opp igjen etter krigen, 
ble det straks innsett at det ville være både uforsvarlig og 
nytteløst å drive effektivt, uten å ha en oppvarmet stasjon.

Planene vokste, og vi stoppet endelig på 48 m2 til en pris 
på 5000 kroner. Dystre spådommer ble avsagt av folk som 
hadde bedre forstand enn oss. Ja, vi måtte vel nærmest være 
litt ”gale” som kunne tenke på slike planer, med bunnskrapet 
kasse, og alle andre vansker.

Den 21/2-1949 undertegnet vi kontrakt med Rælingen 
kommune om leie av tomt ved Olaputten. Samtidig hadde 
vi gående et radiolotteri, og dette innbrakte en netto på ca. 
kr. 900,-.  Dette syntes vi var så mange penger at vi like godt 
kjøpte tømmer på rot av Rælingen kommune.

Byggekomiteen bestod av Sten Stensrud, formann, Lars 
Mogstad og Arne Corneliussen. Sistnevnte flyttet herfra, og 
Sonja Eig og Ella Løkken ble valgt istedet.

Samme høst satte vi opp uthuset, hvor det ble montert 
inn ovn. (Uthuset gjorde tjeneste som stasjon i to vintre). 
Tømmeret kunne ikke ligge lenger, og i nov. 1950 måtte 
vi forsere byggingen - uten penger. Vi satte i gang et nytt 
radiolotteri, som gikk såpass godt at vi raskt fikk betalt 
gevinsten, og senere klarte å betale de ukentlige beløp til 
byggmester Gabrielsen som hadde påtatt seg laftingen. Det 
hendte at Gabrielsen fikk penger som var kommet inn for 
loddoppgjør bare timer i forveien. Men det gikk, og det var 
det eneste som hadde betydning for oss. Da radiolotteriet 
var avsluttet, hadde det innbrakt ca. kr.2000,-.

Utpå vårparten 1951 begynte det plutselig å se lysere ut. 
Vi fikk et større bidrag fra Lillestrøm kommune. Rælingen, 
Skedsmo og Lørenskog fulgte etter. Videre fikk vi bidrag fra 
Skiforeningen. I alt ble dette kr. 7700, . Nå var økonomien 
sikret. Vi kunne drive med byggingen, istedenfor å kaste bort 
tiden på pengesanking. 

Sommeren 1952 ble den siste finpuss foretatt, bl.a. med 
utvendig maling, - brune tømmervegger og røde vindskier. 
Utstyr og inventar ble innkjøpt, og den 14.desember 1952 
ble hytta høytidelig åpnet i nærvær av en rekke innbudte 
prominente personer.»

Transport til Ola-setra, pause på Fjerdingbydammen. Her ser vi  
fra venstre Leif Kvalum, John Christoffersen, Odd Frostrud, Egil 
Nordhagen og Ida Fuglerud (Nordhagen).

 Det hører med til historien at lokalforeningen var noe be-
kymret over at prosjektet ble startet uten en helhetlig plan 
for finansieringen, men det gikk altså bra! 

Olasetra hadde faktisk også egen telefonlinje en periode. I 
Akershus Arbeiderblad fra 23.april 1956, kan vi bl.a. lese:

Det er alminnelig felttelefonapparat som ble opprigget, 
og ledningen er hengt i trærne. Nærmeste telefon til 
”sivilisasjonen” er hos kjøpmann Bråthen i Rælingen. Ved 
åpningen viste det seg at forbindelsen Olasetra - kjøpmann 
Bråthen var den aller beste, klar og tydelig.

Olasetra
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Hytta har i alle år hatt stor betydning for skitjenesten i marka 
og som samlingssted for korpsmedlemmene. Ungdommens 
Røde Kors var i sin tid også hyppig brukere av Olasetra.

Olasetra har gjennomgått jevnlig vedlikehold i form av 
dugnadsarbeid. I 1969 ble taket skiftet og isolert ved hjelp 
av midler fra Feriefondet, velvillige bedrifter i distriktet og 
transporthjelp fra HSSØ, Lahaugmoen. Dertil gjorde med-
lemmene igjen en stor innsats, - som vanlig.

Fra innvielsen av Olasetra. Vi ser helt til v. Sonja Eig (Wiese), 
 nr. 3 f.v. Jens Meinich fra Norges Røde Kors, ved flagget Egil 
Nordhagen.

Under: Fra jubileet i 2002. F.v.: Else Lømo Hansen, Ida Nordha-
gen, Barbro Eig-Dahl, Odd Frostrud og Lise Frostrud.  
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Det er opp gjennom årene gjort vanlig vedlikehold på dug-
nader. Det er også gjort en del arbeid av større omfang, 
blant annet ny peis og nytt propananlegg (1981), montert 
solcellepanel (1990), byttet alle vinduer (1993), møbler i spi-
sekroken og stuen (1992 og 1996).  

I 2002 ble 50 års-jubileet på Olasetra avholdt en flott høst-
søndag med 65 besøkende som hadde tatt turen opp. Lo-
kalforeningen ga en jubileumsgave i form av mye nytt utstyr 
og inventar.  Også noen av dem som hadde vært med på å 
bygge hytta var med på markeringen.

En spesiell sak i 2003 var at Statskog tilbød foreningen å kjø-
pe den tomta som Olasetra ligger på for 1 000 kroner, - og 
tomta ble selvsagt kjøpt!

Hytta er opp gjennom årene blitt betydelig modernisert, 
noe som også har gjort driften mye enklere enn i de tidlige-
re årene. Olasetra står der i dag like fin som i 1952, men etter 
at skitjenesten ble lagt ned for flere år siden, brukes ikke 
hytta veldig mye idag.  

For å gjøre tilgangen til Olasetra enklere ble det i 2014 mon-
tert nøkkelboks med kodelås. Nytt, propandrevet kjøleskap 
ble installert samme år, og ellers i de siste 10 årene ble det 
gjort et betydelig oppgraderingsarbeid på hytta. Bruken har 
også tatt seg opp, både når det gjelder overnattingsdøgn og 
dagsbesøk. I tillegg til hjelpekorpset benyttet både RØFF og 
BARK seg av Olasetra i sine aktiviteter.

Mange trær er blitt felt, både for å gjøre uteplassen lysere og 
for å fylle opp vedlageret. Den største utbedringen var nok 
det nye uthuset som ble satt opp i 2017, med nytt sanitær-
anlegg, snurredass og dusj . Det var store mengder materiell 

som skulle oppover, og det var avtalt helikoptertransport 
mandag 22.mai. Fredagen før kom det spørsmål fra helikop-
terpiloten om det var ordnet med landingstillatelse? Da fikk 
hyttesjefen John Hofseter fart på seg. Sammen med Geir 
Solvang troppet han opp på rådhuset i Rælingen og la fram 
problemstillingen. Der fikk de et blant ark med beskjed om 
å skrible ned en søknad, og før de visste ordet av det var 
tillatelsen i orden, med stempel og underskrift. Snakk om 
kommunal service ! 

Ny ovn og noe bygningsmaterialer ble kjørt opp med scoo-
ter om våren 2018, men en del arbeid måtte utsettes til året 
etter på grunn av ekstrem tørr sommer og tom brønn. Sen-
sommeren 2018 var det åpen dag med mer enn 30 besøken-
de, i hovedsak eldre medlemmer.

Plakat som informerer om Ola-setra, håndmalt av 
Sonja Eig. Den henger i dag inne på hytta. Nå får Olasetra nytt uthus. Som snekkere ser vi f.v: Ronny Solli, 

Arnfinn Opstad, John Hofseter og Stein Erik Østli.    
Foto: Geir Solvang.
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Pandemien satte ting på vent også på Olasetra, men nye 
vinduer som ble innkjøpt i 2019, ble satt inn om våren 2021, 
med ny, nymalt innramming. For å sikre batterilading også i 
den kalde årstiden, ble det samme år montert en vindgene-
rator (vindmølle) på frittstående mast.

Bruken av hytta har gjennom de senere årene gått litt opp 
og ned, noe som også skyldes ytre forhold. For eksempel 
var brønnen tørr sommeren 2022 og veien opp til Olasetra 

var ødelagt av tømmertransport fra Fjerdingbydammen og 
oppover. Det ble ikke gjort arbeider av betydning i 2023. 
Hjelpekorpset brukte hytta til enkelte korpsmøter.

Det er ikke bare Røde Kors-huset som framstår som godt 
vedlikeholdt. Den som besøker Olasetra i dag, vil se at hytta i 
2024 – etter 72 år -  fortsatt er godt ivaretatt og i topp stand, 
nå også nybeiset, ikke minst takket være ivrige ildsjeler og 
en positiv «økonomisjef».

Ny do på vei til Olasetra. F.v.: Thomas Enget og 
Terje Kleven. Foto: John Hofseter

Sensommerarrangement på Olasetra i 2018. Foto: John Hofseter
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År Formann/leder Viseformann/nestleder
1924 Martha Theiste Rolf Løchen
1925 Martha Theiste Rolf Løchen
1926 Rolf Løchen Martha Theiste
1927 Rolf Løchen Martha Theiste
1928 Rolf Løchen Martha Theiste
1929 Rolf Løchen Martha Theiste
1930 Sigurd Gotaas Bj. Klevene
1931 Sigurd Gotaas Bj. Klevene
1932 Sigurd Gotaas Joh. von Krogh
1933 Joh. von Krogh Kitty Christiansen
1934 Joh. von Krogh Julie Haaversen
1935 Joh. von Krogh Julie Haaversen
1936 Joh. von Krogh Julie Haaversen
1937 Joh. von Krogh Julie Haaversen
1938 Olaf Salvesen Julie Haaversen
1939 Kitty Christiansen Julie Haaversen
1940 Kitty Christiansen  Julie Haaversen
1941 Kitty Christiansen Julie Haaversen
1942 Astrid Harbek Asborg Løchen
1943 Astrid Harbek Asborg Løchen
1944 Astrid Harbek Asborg Løchen
1945 Astrid Harbek Asborg Løchen
1946 Astrid Harbek Julie Haaversen
1947 Astrid Harbek Astrid Andersen
1948 Astrid Andersen Magnhild Wærhaug
1949 Astrid Andersen Gudrun Løep
1950 Astrid Andersen Gudrun Løep
1951 Astrid Andersen Gudrun Løep
1952 Astrid Andersen Gudrun Løep
1953 Astrid Andersen Gudrun Løep
1954 Astrid Andersen Gudrun Løep
1955 Astrid Andersen Gudrun Løep
1956 Astrid Andersen Gudrun Løep
1957 Bibbi Faye Gudrun Løep
1958 Bibbi Faye Gudrun Løep
1959 Bibbi Faye Gudrun Løep
1960 Bibbi Faye Therese Kristensen
1961 Kirsten Bråstad Therese Kristensen
1962 Kirsten Bråstad Ranveig Stensrud
1963 Margit Nylund Ranveig Stensrud
1964 Margit Nylund Thorbjørg Lunde
1965 Margit Nylund Thorbjørg Lunde
1966 Margit Nylund Astrid Rosenvinge
1967 Greta Jansen Astrid Rosenvinge
1968 Greta Jansen Astrid Rosenvinge
1969 Greta Jansen Astrid Rosenvinge
1970 Greta Jansen Maien Teigen
1971 Maien Teigen 
1972 Greta Jansen Anne-Lise Halvorsen
1973 Tore Myklebust Anne-Lise Halvorsen
1974 Tore Myklebust Bibbi Faye

Tillitsvalgte Lillestrøm Røde Kors/Skedsmo Røde Kors  
År Formann/leder Viseformann/nestleder
1975 Bibbi Faye Liv Halla
1976 Bibbi Faye Liv Halla
1977 Bibbi Faye Liv Halla
1978 Liv Halla Bibbi Faye
1979 Liv Halla Kristine Nilsen
1980 Liv Halla Kristine Nilsen
1981 Liv Halla Kristine Nilsen
1982 Kristine Nilsen Knut Melheim
1983 Kristine Nilsen Knut Melheim
1984 Richard Holthe Kristine Nilsen
1985 Richard Holthe Øyvind Krattum
1986 Richard Holthe Steffi Rekkset
1987 Richard Holthe Else-Runa Bakkelund
1988 Erik A. Haga Lisbet Øverhagen
1989 Erik A. Haga Ida Nordhagen
1990 Erik A. Haga Ida Nordhagen
1991 Erik A. Haga Ida Nordhagen
1992 Bjørn Ivar Heggelund Ida Nordhagen
1993 Margrethe Nordeide Morten Grønli
1994 Roald Øverhagen Margrethe Nordeide
1995 Roald Øverhagen Ida Nordhagen
1996 Stein-Erik Østlie Ellen M.B. Johansen
1997 Stein-Erik Østlie Ellen M.B. Johansen
1998 Stein-Erik Østlie Ellen M.B. Johansen
1999 Ann-Helen Bakkelund Geir Solvang
2000 Ann-Helen Bakkelund Geir Solvang
2001 Ann-Helen Bakkelund Ola Strømman
2002 Ann-Helen Bakkelund Ola Strømman
2003 Ann-Helen Bakkelund Ola Strømman 
2004 Ola Strømman Gry Vebenstad
2005 Ola Strømman Gry Vebenstad
2006 Ola Strømman Ingunn Rundtom
2007 Ingunn Rundtom Ronny Solli
2008 Ingunn Rundtom Lena Bjartland Strømman
2009 Fred Øistein Andersen Ingunn Rundtom
2010 Fred Øistein Andersen Lena Bjartland Strømman
2011 Fred Øistein Andersen Lena Bjartland Strømman
2012 Fred Øistein Andersen Ronny Solli
2013 Ann-Helen Bakkelund Ronny Solli
2014 Ann-Helen Bakkelund Ragnhild Mila
2015 Ann-Helen Bakkelund Ragnhild Mila
2016 Ann-Helen Bakkelund Stein Kåre Laingen
2017 Stein Kåre Laingen Jorunn Storhaug Andersen
2018 Stein Kåre Laingen Jorunn Storhaug Andersen
2019 Ingunn Toussi Jorunn Storhaug Andersen
2020 Ingunn Toussi Jorunn Storhaug Andersen
2021 Tarje Braaten Kari Haug Birkenes
2022 Tarje Braaten Kari Haug Birkenes
2023 Tarje Braaten Kari Haug Birkenes
2024 Tarje Braaten Kari Haug Birkenes
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Røde Kors Besøkstjeneste
År Leder Nestleder 
1950-65 Gudrun Løep 
1966 Kirsten Bråstad  
1967 Kirsten Bråstad  
1968 Kirsten Bråstad  
1969 Kirsten Bråstad  
1970 Kirsten Bråstad  
1971 Kirsten Bråstad Bergljot F Pedersen 
1972 Kirsten Bråstad Bergljot F Pedersen 
1973 Bergljot F Pedersen Kirsten Bråstad 
1974 Bergljot F Pedersen Kirsten Bråstad 
1975 Bergljot F Pedersen Grete Schjatvet 
1976 Bergljot F Pedersen Grete Schjatvet 
1977 Bergljot F Pedersen Grete Schjatvet 
1978 Bergljot F Pedersen Grete Schjatvet 
1979 Grete Schjatvet Bergljot F Pedersen 
1980 Grete Schjatvet Bergljot F Pedersen 
1981 Grete Schjatvet Bergljot F Pedersen 
1982 Bergljot F Pedersen Vesla Gundersen 
1983 Bergljot F Pedersen Vesla Gundersen 
1984 Bergljot F Pedersen Vesla Gundersen 
1985 Vesla Gundersen Fanny Rambøl 
1986 Vesla Gundersen Fanny Rambøl 
1987 Vesla Gundersen Fanny Rambøl 
1988 Vesla Gundersen Ellen Høgenhaug 
1989 Vesla Gundersen Ellen Høgenhaug 
1990 Vesla Gundersen Turid Pedersen 
1991 Turid Pedersen Ellen Høgenhaug 
1992 Turid Pedersen Arne Bjerke 
1993 Arne Bjerke Sigurd Andersen 
1994 Anni M. Andersen Robert Gjertsen 
1995 Anni M. Andersen Robert Gjertsen 
1996 Anni M. Andersen Teresa Breivik 
1997 Anni M. Andersen Teresa Breivik 
1998 Anni M. Andersen Steffi Rekkset 
1999 Anni M. Andersen Steffi Rekkset 
2000 Anita Stoltenberg
År Leder Nestleder 2. nestleder
2001 Anita Stoltenberg Helga Berg 
2002 Anita Stoltenberg Helga Berg 
2003 Anita Stoltenberg Helga Berg 
2004 Anita Stoltenberg Helga Berg Gerd Myklebust
2005 Anita Stoltenberg Helga Berg Gerd Myklebust
2006 Oliv Halmer Helga Berg Gerd Myklebust
2007 Oliv Halmer Jan Olav Sjøholt Helga Berg
2008 Anne Ellingbø Jan Olav Sjøholt Helga Berg 

Røde Kors Omsorg

 Røde Kors Omsorg forts.   
År Leder Nestleder 2. nestleder
2014 Ingunn Toussi Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
2015 Ingunn Toussi Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
2016 Arne Evang Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve
2017 Arne Evang Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve
2018 Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve
2019 Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve
2020 Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve
2021 Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve
2022 Jan Olav Sjøholt Hanne Mette Brekke
2023 Jan Olav Sjøholt Audhild Bø 
2024 Jan Olav Sjøholt Audhild Bø

Røde Kors Hjelpekorps  
År Formann Korpssjef 
1939 Kitty Christiansen Signe Krog 
1940  Signe Krog 
1941  Gunnar Løken 
1942  Gunnar Løken 
1943  Gunnar Løken 
1944  Gunnar Løken 
1945  Gunnar Løken 
1946  Gunnar Løken 
1947 Lars Mogstad Odd M. Berntsen 
1948 Lars Mogstad Alf N. Lunde 
1949 Alf N. Lunde Alf N. Lunde 
1950 Sten Stensrud Birger J. Andersen 
1951 Alf N. Lunde Birger J. Andersen 
1952 Sonja Eig Leif Kvalum 
1953 Else Johannesen Leif Kvalum 
1954 Arne Jacobsen Harry Kristiansen 
1955 Leif Kvalum Egil Nordhagen 
1956 Leif Kvalum Egil Nordhagen
1957 Leif Kvalum Steinar Melsæter 
1958 Marit Gjørvad Tore Myklebust 
1959 Tore Myklebust Thorbjørn Phillips 
1960 Ludvig Klein Ragnar Bråtner 
1961 Ludvig Klein Egil Nordhagen 
1962 Tore Myklebust Egil Nordhagen 
1963 Sten Stensrud Egil Nordhagen 
1964 Sten Stensrud Egil Nordhagen 
1965 Tore Myklebust Egil Nordhagen 
1966 Egil Nordhagen Finn Olsen 
1967 Johnny Bjørndal Leif Haugen 
1968 Erik A. Haga Tor H. Smeby 
1969 Erik A. Haga Tor H. Smeby 
1970 Erik A. Haga Finn Olsen 
1971 Erik A. Haga Finn Olsen 
1972 Erik A. Haga Erik A. Haga 
1973 Erik A. Haga John E. Pedersen 
1974 Knut Melheim John E. Pedersen 
1975 Knut Melheim Svein E. Bjørklund 
1976 Knut Melheim Svein E. Bjørklund 

 

År Leder  Nestleder  2. nestleder 
2009 Anne Ellingbø Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
2010 Ingunn Toussi Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
2011 Ingunn Toussi Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
2012 Ingunn Toussi Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
2013 Ingunn Toussi Jan Olav Sjøholt Grethe Holsve 
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År Korpsleder Administrativ leder Operativ leder
1977 Tor H. Smeby Tore Myklebust Gustav Larsen
1978 John E. Pedersen Hans-Jacob Ohnstad Gustav Larsen
1979 John E. Pedersen Hans-Jacob Ohnstad Tom Fjeldstrøm
1980 Hans-Jacob Ohnstad Ann-Helen Bakkelund Tom Fjeldstrøm/Trond Westby
1981 Hans-Jacob Ohnstad Barbro Nordhagen Trond Westby
1982 Bjørn Ivar Heggelund Barbro Nordhagen Trond Westby
1983 Bjørn Ivar Heggelund Else-Runa Bakkelund Håkon Nordseth
1984 Else-Runa Bakkelund Baard Tosterud Håkon Nordseth
1985 Else-Runa Bakkelund Baard Tosterud Geir Solvang
1986 Baard Tosterud Kari Haug Geir Solvang/Ola Snortheim/Janne Karlsen
1987 Baard Tosterud Kari Haug Janne Karlsen
1988 Anne Cath. Rognlien Kari Haug Ola Snortheim
1989 Per Arild Hansen Kari Haug Knut Gaute Janson
1990 Tarje Braaten Cathrine Paulsen Knut Gaute Janson
1991 Tarje Braaten Morten Grønli Knut Gaute Janson
1992 Tor Erik Dalen Morten Grønli Toril Andersen
1993 Tor Erik Dalen Gunn Nordeide Morten Østby
1994 Tor Erik Dalen Gunn Nordeide Morten Østby
1995 Tor Erik Dalen Berit Jeanette Haga Frode Engen
1996 Geir Solvang Berit Jeanette Haga Frode Engen
1997 Geir Solvang Karl Olufsen Bård Jensen/Pål Andersen
1998 Geir Solvang Karl Olufsen Pål Andersen
1999 Geir Solvang Simen Hagen/Ole Jakob Birkenes Stein Kåre Laingen
2000 Pål Andersen Guri Kvamme Stein Kåre Laingen
2001 Kjell O. Ruud Guri Kvamme/Karl Olufsen Ronny Solli
2002 Janne Strandvahl Karl Olufsen Ronny Solli/Gaute Sars-Olsen  
2003 Janne Strandvahl Lena Bjartland Gaute Sars-Olsen
2004 Øystein Larsen Lena Bjartland Gaute Sars-Olsen
2005 Øystein Larsen Tone Westby/ Camilla Karlsen Gaute Sars-Olsen
2006 Øystein Larsen ubesatt Gaute Sars-Olsen
2007 Markus Wyller Øystein Larsen Espen Lunde
2008 Markus Wyller Øystein Larsen/ Gro Hege Herberg Espen Lunde
2009 Markus Wyller Jon-Harald Bråthen Gro Hege Herberg
2010 Øystein Larsen Jon-Harald Bråthen Gro Hege Herberg
2011 Øystein Larsen Raymond Aaserud/ Jon-Harald Bråthen Gro Hege Herberg
2012 Stein Teppen Jon-Harald Bråthen Gro Hege Herberg
2013 Stein Teppen Jon-Harald Bråthen Erik Myrland
2014 Erik Myrland Cecilie Sætha Leif Nordby
2015 Erik Myrland/Stein Teppen Gisle Vestmo Philip Gabrielsen 
2016 Stein Teppen Gisle Vestmo Philip Gabrielsen 
2017 Philip Gabrielsen Hanna Mangen Espen Halvorsen
2018 Maria Rønneberg Knut Erik Mellum/Jan Erik Berge Espen Halvorsen/Patric Ljøner
2019 Maria Rønneberg/Philip Gabrielsen Vegard Jenssen/Malén Sandmo Patric Ljøner/Stian Bergstrøm
2020 Philip Gabrielsen Malén Sandmoe Jon-Fredrik Torp
2021 Philip Gabrielsen/Jørgen Fjeldberg Malén Sandmoe Jon-Fredrik Torp
2022 Jørgen Fjeldberg Malén Sandmoe Jon-Fredrik Torp/Filip Bjerkestrand Karlsen
2023 Jørgen Fjeldberg Malén Sandmoe Filip Bjerkestrand Karlsen
2024 Jørgen Fjeldberg Malén Sandmoe Elin Kverneggen

Røde Kors Hjelpekorps forts. 
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År Leder Nestleder
1939 Julie Torp 
1940-45   
1946 Kirsten Omsund 
1947 Kirsten Omsund 
1948 frøken Rimereid 
1949 Torveig Bergfjord  
1950-54   
1955 Tore Myklebust Thorbjørn Phillips
1956 Hilda Evensen Anne-Marie Holl 
1957 Torveig Holøien Hilda Eriksen
1958 Torveig Holøien Inger Edvardsen
1959 Torveig Holøien Inger Edvardsen
1960 Torveig Holøien Inger Edvardsen
1961 Gerd Halmer 
1962 Gerd Halmer Lisbet Øverhagen
1963-66  
1967 Wenche Nilsen Anne-Lise Halvorsen
1968 Anne-Lise Halvorsen 
1969 Anne-Lise Halvorsen Wenche Nilsen
1970 Grethe Brevik Anne-Lise Halvorsen
1971 Anne-Lise Halvorsen Lars Lindbæck
1972 Anne-Lise Halvorsen Beate Holth
1973 Anne-Lise Halvorsen Ole R. Høisæther
1974 Anne-Lise Halvorsen Beate Holth
1975 Bjørn Erik Strandås Barbro Nordhagen
1976 Bjørn Erik Strandås Barbro Nordhagen/
  Tom-Erik Ranheim

Ungdommens Røde Kors (URK)

1977 Tone Kristoffersen Ida Øverhagen
1978 Nils Frøhaug Tom-Erik Ranheim
1979 Else-Runa Bakkelund midl. Leif Haugen
1980 Gunnar Larsen Halmer Hilde Rekkset
1981 Gunnar Larsen Halmer Hilde Rekkset
1982 Gunnar Larsen Halmer Hilde Rekkset
1983 Gunnar Larsen Halmer Hilde Heggelund
1984 Gunnar Larsen Halmer Frode Aarbogh
1985 Gunnar Larsen Halmer Frode Aarbogh
1986 Gunnar Larsen Halmer Frode Aarbogh/
  Håkon Skar
1987 Trude Jensen Håkon Skar/
  Hege Johnsrud
1988 Gunnar Larsen Halmer Marianne Worren
1989 Marianne Worren Gunnar Larsen Halmer
1990 Marianne Worren Gunnar Larsen Halmer
1991 Marianne Worren Gunnar Larsen Halmer
1992 Ellen M.B. Johansen Gunnar Larsen Halmer
1993 Ellen M.B. Johansen Silje Solberg
1994 Ellen M.B. Johansen Silje Solberg
1995 Ellen M.B. Johansen Silje Solberg
1996 Silje Solberg/ Else Marie Grønlien/
 Else Marie Grønlien Cathrine Aaland
1997 Anne Grethe Østlie Cathrine Aaland
1998 Tore Johansen Anett Aasgaard
1999 Ellen M.B. Johansen Anett Aasgaard
2000 Ellen M.B. Johansen Anett Aasgaard

År Leder Nestleder 
2008 Heidi Jeyakanthan 
2009 Heidi Jeyakanthan
2010 Heidi Jeyakanthan/Jørgen Fjeldberg
2011 Jannicke Langseth/Nasrin Naimy
2012 Nasrin Naimy/Shashmin Kan
2013 Shashmin Kan
2014 Emilie Haltbakk
2015 Edin Redhepzi
2016 Elise Myrvold
2017 Ingen leder, men en ressursgruppe for Flyktninge- 
 kompis var på plass med Maria Mæhlumshagen, 
 Eline Johansen, Christina Heggstad og Jamila     
 Zia 
2018  Ingen leder, men en ressursgruppe for Flyktninge- 
 kompis var på plass med Maria Mæhlumshagen,  
 Christina Heggstad og Jamila Zia.
2019 Jamila Zia
2020 
2021 Anam Amer Nicolai Ødelien
2022 Anam Amer Noa Straume-Næsheim
2023 Glenn Ludvigsen Noa Straume-Næsheim
2024 Glenn Ludvigsen Mathilde Andersen

Røde Kors Ungdom (UNG)
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År Leder Nestleder
1951 Sverre Rotnes 
1952 Sverre Rotnes 
1953 Erling Stranden 
1954 Erling Stranden 
1955 Erling Stranden 
1956 Erling Stranden Thora Teigland 
1957 Erling Stranden Thora Teigland
1958 Erling Stranden Thora Teigland
1959 Erling Stranden Thora Teigland
1960 Thora Teigland Reidulf Nordmo
1961 Thora Teigland Reidulf Nordmo
1962 Thora Teigland Eva Kleveland
1963 Thora Teigland Eva Kleveland
1964 Thora Teigland Einar Lahaug
1965 Thora Teigland Einar Lahaug
1966 Thora Teigland Thor Helge
1967 Thor Helge Kåre Tveter
1968 Thor Helge Anne Haugen
1969 Thor Helge Anne Haugen
1970 Thor Helge Anne Haugen
1971 Anne Haugen Kari Martinsen
1972 Anne Haugen Kari Martinsen
1973 Anne Haugen Kari Martinsen
1974 Kari Martinsen Irene Scheie
1975 Irene Scheie Eldbjørg Jensen
1976 Eldbjørg Jensen Anne Haugen
1977 Eldbjørg Jensen Anne Haugen
1978 Eldbjørg Jensen Bjørg Olaussen
1979 Bjørg Olaussen Borghild Todal
1980 Bjørg Olaussen Borghild Todal
1981 Bjørg Olaussen Borghild Todal
1982 Bjørg Olaussen Sølvi Lie
1983 Bjørg Olaussen Sølvi Lie
1984 Sølvi Lie Inger Sundvoll
1985 Sølvi Lie 
1986 Sølvi Lie Else Marie Haug
1987 Sølvi Lie Else Marie Haug
1988 Sølvi Lie Else Marie Haug
1989 Sølvi Lie Else Marie Haug
1990 Sølvi Lie Else Marie Haug
1991 Sølvi Lie Else Marie Haug
1992/1993 Nedlagt 
1994 Erik A. Haga Sølvi Lie
1995 Erik A. Haga Sølvi Lie
1996 Erik A. Haga Sølvi Lie
1997 Erik A. Haga Sølvi Lie
1998 Erik A. Haga Sølvi Lie
1999 Erik A. Haga Sølvi Lie
2000 Erik A. Haga Sølvi Lie

Tillitsvalgte Strømmen Røde Kors
Røde Kors Besøkstjeneste 
År Leder Nestleder
1953 Dagmar Lynau 
1954 Dagmar Lynau 
1955 Solveig Hansen 
1956 Solveig Hansen 
1957 Solveig Hansen 
1958 Annedörte Hoberg Bitten Damhaug
1959 Annedörte Hoberg Bitten Damhaug
1960 Annedörte Hoberg 
1961 Annedörte Hoberg 
1962 Annedörte Hoberg 
1963 Gudrun Hammarstrøm 
1964 Gudrun Hammarstrøm 
1965 Gudrun Hammarstrøm 
1966 Gudrun Hammarstrøm 
1967 Annedörte Hoberg 
1968 Annedörte Hoberg 
1969 Annedörte Hoberg 
1970 Annedörte Hoberg Else Olaussen
1971 Annedörte Hoberg Else Olaussen
1972 Annedörte Hoberg Else Olaussen
1973 Annedörte Hoberg Else Olaussen
1974 Annedörte Hoberg Anne Haugen
1975 Anne Haugen Randi Hinmo
1976 Randi Hinmo 
1977 Randi Hinmo
1978 Randi Hinmo Reidun Refsahl
1979 Randi Hinmo Reidun Refsahl
1980 Randi Hinmo Gerd Martin 
1981 Gerd Martin Randi Hinmo
1982 Gerd Martin Randi Hinmo
1983 Gerd Martin 
1984 Unni Teigen 
1985 Unni Teigen Laila Gløtta
1986 Unni Teigen Laila Gløtta
1987 Unni Teigen Rigmor Esvall
1988 Rigmor Esvall Renee Nordahl
1989 Rigmor Esvall Renee Nordahl
1990 Rigmor Esvall Renee Nordahl
1991 Rigmor Esvall Renee Nordahl
1992 Rigmor Esvall Renee Nordahl
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Tillitsvalgte Sørum Røde Kors
År Leder Nestleder
2011 Tor-Arne Lie Jensen Line Lea 
2012 Heidi Fossen Ole Bjørn Løiten
2013 Odd Sars-Olsen  Karim Sabor
2014 Odd Sars-Olsen  Camilla Tangre
2015  Odd Sars-Olsen  Camilla Tangre
2016 Odd Sars-Olsen  Camilla Tangre
2017 Odd Sars-Olsen  Camilla Tangre
2018 Odd Sars-Olsen  Wenche Undrum
2019 Odd Sars-Olsen  Wenche Undrum
2020 Odd Sars-Olsen  Wenche Undrum 
2021 Wenche Undrum  Mona Øyen
2022 Roy Merli

Røde Kors Omsorg
År  Leder   Nestleder            
2011 Roger Hatteberg Line Tangre
2012 Roger Hatteberg Line Tangre
2013
2014
2015   
2016 Trond Thorseng Hildur Roll-Hansen
2017 Trond Thorseng Hildur Roll-Hansen
2018 Trond Thorseng Hildur Roll-Hansen
2019 Trond Thorseng/ Hildur Roll-Hansen
 Hildur Roll-Hansen  
2020 Hildur Roll-Hansen Wenche Undrum
2021 Hildur Roll-Hansen Wenche Undrum
2022 Hildur Roll-Hansen Wenche Undrum

År Korpsleder Administrativ leder              Operativ leder
2011 Morten Hultman Andresen
2012 Morten Hultman Andresen
2013 Lene Merethe Tønder/ Kamilla Kvakk         Raymond Åserud 
 Line Moe/Gro Heidi Emilsen
2014 Lene Merethe Tønder  Raymond Åserud
2015 Johan Lystad

Røde Kors Hjelpekorps  

Røde Kors Ungdom (UNG)
År Leder Nestleder 
2012 Eline H. Andresen Camilla Tangre
2013 Camilla Tangre   Andreas Thorbjørnsrud
2014 Camilla Tangre Andreas Thorbjørnsrud
2015 Camilla Tangre

Ungdommens Røde Kors på Strømmen (URK)
År Leder Nestleder 
1950 Ragnhild Gjerde
1951 Ragnhild Gjerde 
1952 Ragnhild Gjerde 
1953 Ragnhild Gjerde 
1954 Ragnhild Gjerde 
1955 Ragnhild Gjerde Magnhild Tunold
1956 Ragnhild Gjerde Gerd Tveit
1957 Ragnhild Gjerde Gerd Tveit
1958 Ragnhild Gjerde Gerd Tveit Holte
1959 Ragnhild Gjerde Gerd Holte
1960 Ragnhild Gjerde Astrid Torud Berg
1961 Ragnhild Gjerde Astrid Torud Berg
1962 Ragnhild Gjerde Astrid Torud Berg
1963 Ragnhild Gjerde Astrid Torud Berg

1964 Ragnhild Gjerde Kari R. Pedersen
1965 Ragnhild Gjerde Brit Bakken
1966 Ragnhild Gjerde Brit Bakken
1967 Ragnhild Gjerde Brit Bakken
1968 Ragnhild Gjerde Brit Bakken
1969 Ragnhild Gjerde Brit Bakken
1970 Ragnhild Gjerde Marianne Foss
1971 Ragnhild Gjerde Marianne Foss
1972 Ragnhild Gjerde Marianne Foss
1973 Ragnhild Gjerde Laila Scheie
1974 Laila Scheie Ragnhild Gjerde
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1. Jentelaget som vant Akershusmesterskapet  
 1952. Fra venstre: Ida Fuglerud (Nordhagen),  
 Gunvor Østby, Berit Johnsen, Berit Plåterud og  
 Bitten Dahl. Laget ble tatt ut på et befalsmøte  
 19. juni og treningen startet på Setersletta  
 26. juni kl 18.30.     
2. Mange annonser i Romerikes Blad tyder på stor  
 aktivitet i 2017.  
3. Godt arbeidsår for Lillestrøm Røde Kors.  
4. Førstehjelpskurs i Sørum.  
 Foto: Sørum Røde Kors.    
5. Lillestrøm URK på Landsleir.

1. 1952

3.

4. 2012

1990

1958

3.

5.

2017
2.
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1980-tallet

5.

1967

1.
19932.

1996

4. 1950-tallet

1.  Gutta rydder opp i korpshuset i Kirkegata etter flommen.   
2.  Røde Kors vant ”messekrigen” og hadde mange  
 besøkende innom. Foto: Erik Hannemann/AA 
3. Klesinnsamling til tidligere Jugoslavia. 
4.  Hjelpekorpset har laget utstilling.      
5. Julemesse på Røde Kors-huset. Foto: Leif Tangen

3.
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1980-tallet1.

20094.

5. 1970-årene

1. Korpsbilene til foreningen står parkert utenfor Kirkegata 8.  
2. Klipp fra Akershus 21.januar 1941.     
3. Korpspressa, hjelpekorpsets internavis.    
4. Røde Kors hjelper til i vaksinekøen.  
 Foto: Kay Stenshjemmet/Romerikes Blad 31.10.2009.   
5. URK lærer båresurring.

1958
3.

1941
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Kilder
I tillegg til 90 års-boka og foreningens store mengder arkiv-
materiale, har vi også basert oss på de tidligere jubileums-
beretningene: Lillestrøm Røde Kors 25 år (1924-1949), Lille-
strøm Røde Kors Hjelpekorps 15 år (1939-1954), Lillestrøm 
Røde Kors 50 år (1924-1974), Lillestrøm Røde Kors Hjelpe-
korps 40 år (1939-1979), Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps 
50 år (1939-1989), Lillestrøm Røde Kors Hjelpekorps 60 år 
(1939-1999).

Andre kilder har vært:
- Harald Hals: Lillestrøms historie, bind II
- Hilde Gunn Slottemo: Skedsmo, En historie om samhold  
 og splittelse
- Gunnar E. Kristiansen/Sør-Troms Museum: Hospitalskipet 
 «Viking»
- Akershus Røde Kors, jubileumsberetning 1946 – 1996
- Akershus Røde Kors 75 år, jubileumsbok 1946 – 2021
- Akershus Arbeiderblad/Romerikes Blad
- Akershus (tidligere lokalavis som gikk inn i 1966)
- Nedre Romerike (et fellesorgan for Akershus Arbeiderblad  
 og Akershus under deler av krigen (1943-1945))
- Nasjonalbiblioteket/Mikrofilmarkivet/Nettbiblioteket
- Riksarkivet, Norges Røde Kors arkiv PA-0250, diverse   
 mapper
- Wikipedia
- Museene i Akershus (MiA) 

19901.

1991
3.

1. Roald Øverhagen bringer mat, og en god prat,  
 til Borgny Andersen. Foto: Bjørn Granlund/AA 
2. KLM , hjelpekorpsets internavis i ny drakt.   
3. Stort lotteri ifm Røde Kors-uka.  
 Nils Oluf Wisting/Romerikes Blad juli 1991.

1995
2.




